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I. NAMESTO UVODA

Svetovna znanost je predstavila težko pričakovano cepivo proti covidu-19 na predvečer začetka novega, 
tega leta 2021. Za kratek čas se je zdelo, da to tako rekoč pomeni vsaj začetek konca zdravstvene krize. 
Toda pričujoče poročilo o svojem delu za leto 2021 končujem v razmerah, ki so glede omejevanja širitve 
virusa precej podobne izteku lanskega leta. 

Ne gre samo za zdravstveno težavo. Zlasti po prejemu cepiv in zdravil je postalo jasno, da se vse od začetka 
epidemije ni ustvarjalo zaupanje v odločitve pristojnih zdravstvenih in političnih oblasti. To je bil škodljiv 
vzporedni učinek vse bolj izrazitega poglabljanja političnih razhajanj in delitev, ki so poleg drugih okoliščin 
zmanjševale vero v solidarnost in močno skrhale občutek, da se z virusom spopadamo kot povezana skupnost. 

Državni politiki glede boja proti virusu ni uspelo stopiti skupaj. Slabe izkušnje, predsodki in zamere raznih 
vrst so ves čas ponujali potuho politiki izključevanja, namesto da bi v takih izrednih razmerah dobila pravi 
pomen politika sodelovanja. Za kaj takega potrebnega zaupanja ni bilo. 

Tako smo se kot družba znašli v razmerah, ko se zdi, da so za naše težave krivi drugi, s katerimi nočemo 
imeti dialoga in sodelovanja. V vse manj spodobnem dialogu je namesto prepotrebnega ozračja spodbujanja 
in vzajemnosti polno ostrih, tudi izključevalnih besed in ravnanj. 

V teh dneh mineva 31 let od podpisa sporazuma strank in političnih skupin slovenske skupščine o skupnem 
nastopu na plebiscitu za samostojno Slovenijo. To je bilo odločilnega pomena za politično in ljudsko enotnost, 
ki je naposled botrovala ustanovitvi samostojne države. Kljub takim in drugačnim poskusom, da bi se v tem 
letu morda približali taki rešitvi za skupno reševanje zdravstvene krize, se to ni zgodilo, ker je premagal 
občutek, da drug drugega ogrožamo, in ne občutek, da drug drugega potrebujemo, kot je bilo pred 31 leti. 

V državi, ki je bila pred 30 leti ustanovljena s skupnim prizadevanjem različnih, tudi nasprotujočih si 
političnih sil, je v času epidemije umanjkalo modrosti in uvida, da moramo sodelovati in da potrebujemo 
drug drugega. Boj za ohranitev oblasti ali za njeno spremembo je bil žal vseskozi večji sprožilec ravnanj, 
kot bi bilo to koristno. Širše pri ljudeh je potihoma, a močno zamajal občutek skupnosti in vzajemnosti. Tudi 
ko bo zdravstvena kriza končana, se bomo morali še nekaj časa truditi spremeniti to splošno politično in 
družbeno ozračje, če bomo hoteli iz krize iziti kot zmagovalci z jasnimi načrti in podporo za zeleni prehod 
in druge strukturne prednostne cilje slovenske države. 

Slovenija vstopa v super volilno leto 2022 kot politično razdvojena in celo razklana politična skupnost. 
Zelo zanimivo bo opazovati, ali se bodo volivci na treh zaporednih volitvah bolj ali manj sprijaznili z zdaj 
ponujeno, precej radikalno politično izbiro, ali pa se bo v predvolilnem času izkazalo, da se mnogi ozirajo k 
zmernejšim političnim praksam, za katere v zadnjih dveh letih ni bilo mogoče ugotavljati široke popularnosti. 

Vse to ni pomembno samo za notranjepolitični razvoj Slovenije v prihodnjih letih, temveč tudi za njeno 
evropsko umestitev. Skoraj zagotovo bo v naslednjih letih prišlo do razlik in delitev med evropskimi 
državami glede na raven zadolžitve ter sposobnosti fiskalne discipline. V letu, ki bo kmalu za nami, so se 
širši javnosti bolj vsiljevale razlike med liberalnimi in iliberalnimi demokracijami, med vzhodom in zahodom 
EU ter domnevnim križiščem Slovenije med Višegrajsko skupino in jedrno Evropo. Vse to bo sicer po svoje 
pomembno tudi po koncu zdravstvene krize, vendar je že zdaj jasno, da bo o zmagovalcih v naslednjem 
desetletju odločalo premišljeno investiranje evropskih sredstev v zeleni prehod, obvladljiva zadolženost 
in sposobnost fiskalne discipline. Menim, da si mora Slovenija glede tega prizadevati, da je vsaj blizu tako 
imenovanih varčnih držav. Vse to bo precej zahtevno, vendar bo veliko lažje, če se bo v slovensko politiko 
vrnila konsenzualna politika kot alternativa nevarni politiki izključevanja.
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II. NEPOSREDNO IZVRŠEVANJE PRISTOJNOSTI     
 PREDSEDNIKA REPUBLIKE

PREDLAGANJE KANDIDATK IN KANDIDATOV ZA DRŽAVNE  
IN EVROPSKE INSTITUCIJE

Predsednik republike je tudi v letu 2021 v okviru svojih pristojnosti neposredno imenoval ali državnemu 
zboru v imenovanje predlagal kandidatke in kandidate za nosilce najvišjih državnih funkcij, pa tudi za obe 
stopnji sodišča Evropske unije v Luksemburgu. Kot običajno pred odločitvijo o posameznih kandidatih je 
predsednik republike po opravljenih pogovorih z njimi skrbno preučil predlagane kandidature. Prav tako je 
nadaljeval uspešno prakso posvetovanj z vodji poslanskih skupin in poslancema narodnosti o možni podpori 
posameznim kandidatom. Posvetovanja, ki jih je uvedel predsednik Pahor, niso predpisana, so pa dragocen 
prispevek k uspešnemu sodelovanju med predsednikom republike in državnim zborom. Predsednik republike 
je letos ta posvetovanja dvakrat opravil v poslanskih skupinah v državnem zboru. Tako se je želel posebej 
zahvaliti vodjem poslanskih skupin za dosedanje sodelovanje pri oblikovanju predlogov kandidatur, ki jih 
predsednik republike predlaga v izvolitev državnemu zboru.

Predsednik republike je v letu 2021 imenoval oziroma predlagal v imenovanje kandidate za 11 funkcij v 
državi oziroma v institucijah EU, od tega je 10 kandidatov predlagal državnemu zboru, enega kandidata 
pa je imenoval sam.

Od začetka prvega mandata do danes je predsednik republike predlagal kandidate za skupno 
73 najvišjih državnih funkcij oziroma funkcij v institucijah EU. Od tega je 63 kandidatov 
predlagal v imenovanje državnemu zboru. Državni zbor jih je izvolil 52, v 11 primerih pa 
predlagani kandidati niso bili imenovani.

Vse kandidatke in kandidati, ki jih predsednik republike predlaga v imenovanje oziroma jih sam imenuje, 
se predstavijo tudi javnosti na javnih predstavitvah v predsedniški palači. Te potekajo vse od leta 2016, 
ko se je predsednik odločil, da je treba kandidacijske postopke za najvišje državne in nekatere evropske 
funkcije voditi bolj pregledno in dostopno javnosti. Javne predstavitve se vse bolj uveljavljajo in krepijo 
zaupanje javnosti v postopke izbire pri predsedniku republike, kandidatom pa omogočajo, da se javnosti 
neposredno predstavijo ter odgovorijo na vsa zastavljena vprašanja in morebitne dileme, ki se ob njihovi 
kandidaturi tudi javno omenjajo.

Na podlagi dosedanje pozitivne prakse javnih predstavitev je ta v sprejeti noveli Zakona o integriteti in 
preprečevanju korupcije postala tudi zakonska obveznost za kandidate predsednika republike za predsednika 
in namestnika predsednika Komisije za preprečevanje korupcije.

V predsedniški palači je do zdaj potekalo že 61 javnih predstavitev kandidatk in kandidatov za posamezne 
visoke funkcije.

Imenovanja v državnem zboru na predlog predsednika republike

Kandidatka za sodnico na Splošnem sodišču Evropske unije v Luksemburgu 

Predsednik republike je nadaljeval postopek izvolitev kandidatov za prosto mesto sodnika ali sodnice na 
Splošnem sodišču Evropske unije v Luksemburgu, potem ko je Ministrstvo za pravosodje 5. junija 2020 
objavilo ponoven razpis za to mesto.
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Že v decembru 2020 je predsednik republike po presoji kandidatur, pridobljenih mnenjih in opravljenih 
posvetovanjih z vodji poslanskih skupin državnega zbora odločil, da za kandidatko za omenjeno 
mesto državnemu zboru predlaga dr. Majo Brkan, izredno profesorico za pravo EU na Pravni fakulteti 
Univerze v Maastrichtu.

Dr. Maja Brkan je bila na januarski seji državnega zbora z 78 glasovi podpore imenovana za kandidatko 
za sodnico Splošnega sodišča EU v Luksemburgu. V aprilu je uspešno opravila tudi preizkus pred Odborom 
255 EU in nastopila mandat sodnice do 31. avgusta 2025.

Viceguvernerka članica  Sveta Banke Slovenije

Predsednik republike je po ponovljenem pozivu za izpraznjeno mesto viceguvernerja člana Sveta Banke 
Slovenije po odstopu Marka Bošnjaka v juliju 2020 za to funkcijo prejel sedem predlogov možnih kandidatov.

V tokratnem postopku je opravil več krogov posvetovanj in razgovorov s poslanskimi skupinami državnega 
zbora. Ob aktualnem dogajanju v januarju in februarju letos je presodil, da je primerno z odločitvijo o 
kandidatki oziroma kandidatu za to mesto počakati na čas, ko bo mogoče pridobiti izoblikovano stališče 
posameznih poslanskih skupin. Zadnji krog posvetovanj je predsednik republike opravil v prvih dneh marca 
z obiskom v državnem zboru.

Po presoji kandidatur in pridobljenih mnenjih poslanskih skupin se je predsednik republike odločil, da za 
članico Sveta Banke Slovenije viceguvernerko predlaga Tino Žumer, magistrico ekonomskih znanosti, glavno 
ekonomistko v Generalnem direktoratu za ekonomijo Evropske centralne banke v Frankfurtu.

Tina Žumer je bila na marčevski seji državnega zbora imenovana za viceguvernerko Banke Slovenije s 
60 glasovi podpore.
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Kandidat za sodnika na Sodišču Evropske unije v Luksemburgu

Predsednik republike je v tem letu nadaljeval postopek predlaganja kandidata za sodnika Sodišča EU v 
Luksemburgu, kjer je sedanjemu sodniku dr. Marku Ilešiču v oktobru potekel mandat.

Predsednik republike je na podlagi prijavljenih sedmih kandidatk in kandidatov (trije so v času postopka od 
kandidature odstopili), pridobljenih mnenj vlade in sodnega sveta ter opravljenih posvetovanj državnemu 
zboru predlagal, naj za kandidata za to funkcijo imenuje dr. Marka Ilešiča, doktorja znanosti s področja 
prava, izkušenega in uglednega sodnika Sodišča Evropske unije v Luksemburgu, večkratnega predsednika 
senatov tega sodišča in enega najuglednejših pravnih strokovnjakov.

Na majskem zasedanju državnega zbora dr. Marko Ilešič ni bil imenovan za kandidata za sodnika Sodišča 
EU, saj ni prejel zadostnega števila glasov.

Ministrstvo za pravosodje je z novim javnim pozivom za predlaganje kandidatk in kandidatov za to mesto 
postopek ponovilo. Predsednika republike je minister za pravosodje  18. avgusta obvestil, da se je na 
ponovljeni razpis Ministrstva za pravosodje   prijavilo 8  kandidatk in kandidatov.  Eden od kandidatov je 
5. novembra kandidaturo umaknil. Predsednik republike je takoj zatem v skladu z zakonom predsedniku 
Vlade RS in predsedniku Sodnega sveta RS posredoval kandidature v mnenje. Mnenje Sodnega sveta smo 
prejeli 13.oktobra, Vlada RS mnenja še ni posredovala.  

Imenovanje članov Sodnega sveta

2. julija je potekel šestletni mandat petim članom Sodnega sveta, od tega dvema članoma, ki ju na predlog 
predsednika republike izvoli državni zbor. Predsednik državnega zbora je z Odlokom o razpisu volitev članov 
Sodnega sveta volitve razpisal za 15. junij 2021.

Predsednik republike kandidate po ustavi za to funkcijo izbira med univerzitetnimi profesorji prava, odvetniki 
in drugimi pravniki. Zakon o sodnem svetu prav tako določa, da mora biti število predlaganih kandidatov 
večje, in sicer največ dvakrat večje od števila kandidatov, ki se volijo.

Predsednik republike je 26. marca objavil poziv za zbiranje predlogov možnih kandidatov za dva člana 
Sodnega sveta, hkrati pa je institucijam s tega področja poslal poziv s prošnjo za predlaganje svojih članov 
za člane Sodnega sveta.

Predsednik republike je prejel pet prijav. Po opravljenih pogovorih s prijavljenimi kandidati in posvetu z 
vodji poslanskih skupin je 26. maja v DZ poslal kandidatno listo, na katero je uvrstil štiri kandidate, in sicer: 

• dr. Urško Kežmah, odvetnico;

• Andreja Razdriha, odvetnika;

• doc. dr. Jorga Sladiča, visokošolskega učitelja;

• prof. dr. Viktorijo Žnidaršič Skubic, redno profesorico.

Državni zbor je na junijski seji na dve mesti članov Sodnega sveta imenoval dr. Urško Kežmah in 
Andreja Razdriha.

Imenovanje kandidata za sodnika na Splošnem sodišču Evropske unije v Luksemburgu 

Predsednik republike je nadaljeval postopek za drugo prosto mesto sodnice ali sodnika na Splošnem sodišču 
Evropske unije v Luksemburgu. Po presoji kandidatur, pridobljenih mnenjih vlade in sodnega sveta ter 
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opravljenih posvetovanjih z vodji poslanskih skupin Državnemu zboru Republike Slovenije se je predsednik 
republike odločil, da v izvolitev predlaga izr. prof. dr. Damjana Kukovca, izrednega profesorja na Middlesex 
School of Law v Londonu.

Državni zbor je na julijski seji dr. Damijana Kukovca imenoval za kandidata za sodnika Splošnega sodišča 
EU s 74 glasovi podpore.

Dr. Damijan Kukovec je 26. novembra opravil preizkus pred Odborom 255. 

Imenovanje viceguvernerke članice Sveta Banke Slovenije

Predsednik republike je po obvestilu guvernerja Banke Slovenije, da v oktobru letos poteče mandat 
viceguvernerki Banke Slovenije mag. Ireni Vodopivec Jean, izvedel postopek predlaganja kandidata oziroma 
kandidatke za to mesto. Po objavi javnega poziva, na katerega so se prijavili štirje kandidati in kandidatke, 
presoji kandidatur in po posvetovanjih z vodji poslanskih skupin se je predsednik republike odločil, da 
poslankam in poslancem državnega zbora predlaga, da za viceguvernerko članico Sveta Banke Slovenije 
ponovno imenujejo mag. Ireno Vodopivec Jean, magistrico znanosti, viceguvernerko Banke Slovenije.

Mag. Irena Vodopivec Jean je bila na julijski seji državnega zbora s 67 glasovi podpore imenovana za nov 
mandat viceguvernerke članice Sveta Banke Slovenije.
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Imenovanje zagovornika načela enakosti

Zagovorniku načela enakosti se je 25. oktobra letos iztekel petletni mandat. Na javni poziv za zbiranje 
predlogov možnih kandidatk oziroma kandidatov za to mesto je predsednik republike prejel eno kandidaturo, 
in sicer kandidaturo sedanjega zagovornika načela enakosti Miho Lobnika.

Po pogovorih in posvetovanjih z vodji poslanskih skupin se je predsednik republike odločil, da Državnemu 
zboru Republike Slovenije za zagovornika načela enakosti predlaga Miho Lobnika, univ. dipl. sociologa, 
dosedanjega zagovornika.

Miha Lobnik je bil na julijski seji državnega zbora imenovan za nov mandat zagovornika načela enakosti 
s 53 glasovi podpore poslank in poslancev.

Imenovanje sodnika Ustavnega sodišča Republike Slovenije

Predsednik republike je nadaljeval tudi postopek kandidiranja za mesto sodnika ali sodnice Ustavnega 
sodišča RS, potem ko je julija 2020 potekel mandat sodnici dr. Dunji Jadek Pensa.

V prvi polovici leta je po končanem tretjem javnem pozivu za zbiranje kandidatur za to mesto, na katerega 
se je prijavilo pet kandidatov, opravil večje število pogovorov in posvetovanj, tako z vodji poslanskih skupin 
kot z uglednimi posamezniki iz vrst pravnih strokovnjakov.

Po temeljitem razmisleku je predsednik republike v skladu s prvim odstavkom 13. člena Zakona o ustavnem 
sodišču, ki mu omogoča, da kandidate za to mesto predlaga tudi izven prijavljenih na javni poziv, državnemu 
zboru za kandidata za mesto sodnika Ustavnega sodišča RS predlagal izr. člana SAZU, dr. Janeza Kranjca, 
zaslužnega profesorja za rimsko pravo in pravno zgodovino na Pravni fakulteti Univerze v Ljubljani in Pravni 
fakulteti Univerze v Mariboru, izrednega člana Slovenske akademije znanosti in umetnosti, nedvomno enega 
najvidnejših pravnih strokovnjakov pri nas, ki hkrati uživa velik ugled tudi v mednarodnih pravnih krogih. 
Predsednik republike je tudi javno izrazil hvaležnost dr. Kranjcu, da je bil pripravljen sprejeti kandidaturo 
kljub nepredvidljivim razmeram.

Dr. Janez Kranjc na julijskem zasedanju državnega zbora ni prejel zadostnega števila glasov podpore, zanj 
je glasovalo 45 poslank in poslancev.
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Predsednik republike je po tem objavil četrti javni poziv za zbiranje predlogov kandidatur za sodnika 
ustavnega sodišča, na katerega se je odzvalo pet kandidatov. Tudi tokrat je opravil številne pogovore in 
posvetovanja. Po presoji kandidatur se je odločil, da državnemu zboru kot kandidata za sodnika ustavnega 
sodišča predlaga rednega prof. dr. Roka Svetliča, raziskovalca in univerzitetnega učitelja, predstojnika 
Pravnega inštituta pri Znanstveno-raziskovalnem središču Koper.

Dr. Svetlič je na izredni seji državnega zbora 10. novembra prejel 46 glasov podpore poslank in poslancev 
ter bil imenovan za sodnika Ustavnega sodišča Republike Slovenije.

Predlog za imenovanje prve namestnice predsednika Računskega sodišča Republike Slovenije

Mandat prvemu namestniku predsednika Računskega sodišča bo potekel  4. februarja 2022. Na javni poziv 
predsednika republike za to mesto, ki je bil objavljen konec meseca avgusta, je prispelo pet (5) predlogov 
možnih kandidatk in kandidatov. Opravljeni so bili pogovori z vsemi prijavljenimi kandidatkami in kandidati, 
predsednik republike je opravil tudi več  krogov posvetovanj z vodji poslanskih skupin. Na tej podlagi se 
je odločil, da Državnemu zboru Republike Slovenije za prvo namestnico predsednika računskega sodišča, 
predlaga kandidatko mag. Majo Bilbija. 

Mag. Bilbija je magistrica znanosti s področja davčnega prava in trenutno opravlja delo vrhovne državne 
revizorke na Računskem sodišču Republike Slovenije. Ima dolgoletne izkušnje na področju javnofinančnih 
vprašanj in državnih revizij in bi v primeru izvolitve glede na njeno visoko strokovno usposobljenost in 
izkušnje po mnenju predsednika republike funkcijo namestnice predsednika računskega sodišča opravljala 
z visoko stopnjo strokovnosti in zavzetosti.  Državni zbor bo glasovanje o kandidatki uvrstil predvidoma 
na decembrsko sejo.

Imenovanja predsednika republike

Imenovanje namestnika predsednika Komisije za preprečevanje korupcije

Takratni namestnik predsednika Komisije za preprečevanje korupcije (KPK) je 19. julija 2021 predsednika 
republike obvestil, da odstopa s svoje funkcije iz osebnih razlogov. Predsednik republike je v Uradnem listu 
RS objavil poziv za zbiranje kandidatur za namestnico oziroma namestnika predsednika komisije. Hkrati 
z javnim pozivom za zbiranje kandidatur je predsednik republike pozval vse institucije, naj po Zakonu o 
integriteti in preprečevanju korupcije imenujejo člane kandidacijske komisije.
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Na poziv predsednika republike za zbiranje kandidatur za namestnika predsednika Komisije za preprečevanje 
korupcije je Urad predsednika republike prejel tri kandidature, eden od kandidatov je kandidaturo 
pozneje umaknil.

Predsednik republike namestnico oziroma namestnika predsednika Komisije za preprečevanje korupcije 
imenuje izmed kandidatov, ki mu jih po končanem postopku posreduje kandidacijska komisija. Kandidacijsko 
komisijo so sestavljali:

- mag. Ingrid Kovšca Pušenjak, Državni zbor RS;

- Natalija Drnovšek, Ministrstvo za javno upravo RS;

- mag. Jonika Marflak Trontelj, Sodni svet RS;

- Lucija Helbl, Državno tožilski svet, in

- dr. Erik Brecelj, CNVOS – Center za informiranje, sodelovanje in razvoj nevladnih organizacij.

Člani kandidacijske komisije so 7. oktobra 2021 predsedniku republike predstavili delo komisije in mu predali 
abecedni seznam kandidatov za funkcijo namestnika predsednika KPK, ki izpolnjujejo zakonske pogoje, 
skupaj s kratkim obrazloženim mnenjem o njuni osebnostni primernosti in strokovni usposobljenosti za 
opravljanje funkcije. Na seznam sta bila uvrščena:

1. Vanja Jus,

2. David Lapornik.

Predsednik republike je z obema kandidatoma opravil razgovor in se odločil, da za namestnika predsednika 
Komisije za preprečevanje korupcije predlaga Davida Lapornika, ki je z ukazom predsednika republike svojo 
funkcijo nastopil 25. oktobra.

Imenovanje članov Uradniškega sveta

Dosedanji sestavi Uradniškega sveta Republike Slovenije je šestletni mandat potekel 11. avgusta. Uradniški 
svet ima 12 članov, izmed katerih tri imenuje predsednik republike, tri člane izvolijo izmed sebe uradniki 
z nazivom prve in druge stopnje v organih državne uprave, dva člana imenujejo reprezentativni sindikati 
dejavnosti v organih, štiri člane pa imenuje vlada na predlog ministra za javno upravo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na nekatere institucije in fakultete naslovil poziv za predlaganje 
ustreznih strokovnjakov za to funkcijo. 

Izmed prispelih predlogov in po presoji kandidatur je 27. julija podpisal ukaz o imenovanju treh članov 
Uradniškega sveta, ki jih v skladu z Zakonom o javnih uslužbencih izbere izmed strokovnjakov s področja 
javnega sektorja. To so:

1. prof. dr. Albin Igličar, doktor pravnih znanosti, zaslužni profesor Pravne fakultete Univerze v Ljubljani, 
strokovnjak na področju sociologije prava;

2. mag. Helena Kamnar, dipl. univ. ekonomistka, magistrica sociologije, strokovnjakinja na področju 
javnih financ in socialne politike;

3. doc. dr. Andrej Kohont, doktor socioloških znanosti, docent na Fakulteti za družbene vede Univerze 
v Ljubljani, strokovnjak na področju organizacije in menedžmenta človeških virov.

Javne predstavitve kandidatov so pomemben prispevek k preglednosti kandidacijskih 
postopkov najvišjih državnih funkcionarjev.



11

SREČANJA S PREDSTAVNIKI INSTITUCIJ IN CIVILNE DRUŽBE 

Prizadevanja zagovornika načela enakosti pri varstvu pred diskriminacijo vsako 
leto bolj uspešna 

Zagovornik načela enakosti Miha Lobnik je 24. maja predsednika republike ob, tokrat že četrtem, predstavljanju 
opravljenega dela seznanil predvsem z izzivi na področju varstva pred diskriminacijo v letu 2020, ki bodo 
usmerjali delo zagovornika tudi vnaprej. Tudi na delo zagovornika načela enakosti je pomembno vplivala 
epidemija, zaradi stisk prebivalcev pa je opravil veliko več svetovanj in prejel tudi precej več predlogov za 
oceno diskriminatornosti predpisov. Zagovornik je izpostavil področje zaposlovanja in dela kot tisto družbeno 
področje, na katerem se diskriminacija zgodi najpogosteje. Kot zelo pomembno je pozdravil odločitev 
upravnega sodišča, ki je zagovorniku pritrdilo v odločbi o ugotovljeni diskriminatornosti obračunavanja 
poslovne uspešnosti/božičnice glede na prisotnost delavca na delovnem mestu.

Kot ugotavlja zagovornik v poročilu za leto 2020, je pri varstvu pred diskriminacijo Slovenija vsako leto bolj 
uspešna, kljub temu pa jih na tem področju čaka še veliko dela.

Predsednik Pahor je z zadovoljstvom ugotovil, da sta vloga in pomen zagovornika načela enakosti vsako leto 
pomembnejša in javno bolj prepoznavna, za kar gre zasluga tudi dobremu delu zagovornika ter njegovih 
sodelavk in sodelavcev. Z zagovornikom sta ocenila, da je bilo področje skrbi za starejše v času epidemije 
covida-19 med najbolj kritičnimi v boju proti epidemiji, kar nas vse obvezuje k posebni pozornosti za 
učinkovito reševanje vprašanj na tem področju.

Zaupanje javnosti v delo Komisije za preprečevanje korupcije se krepi 

Ob predstavitvi dela Komisije za preprečevanje korupcije za preteklo leto 26. maja je njen predsednik dr. 
Robert Šumi izrazil zadovoljstvo, da tako pripad prijav kot število rešenih zadev rasteta ter da je mogoče 
oceniti, da se zaupanje javnosti v delo komisije krepi. S posodobitvijo delovanja se je povečala tudi njena 
učinkovitost. Še vedno pa ostajajo pomembni izzivi korupcijskih tveganj neurejeno področje javnih naročil, 
še zlasti v zdravstvu in gradbeništvu, ter področji nasprotja interesov in nezdružljivosti funkcij.

V KPK sicer osrednjo pozornost namenjajo izvajanju preventivne dejavnosti ter v tem okviru posebej razvoju 
instituta integritete, tudi s projektom »Integriteta: skupni cilj generacij«.

V pogovoru sta se sogovornika strinjala, da sta krepitev preventivne dejavnosti komisije in njena 
prizadevanja za uveljavitev integritete posameznika kot naše skupne vrednote najboljša popotnica za 
uspešen boj proti korupciji.
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Varovanje človekovih pravic v času epidemije še zlasti ranljivo in izpostavljeno 

Ob predstavitvi Letnega poročila Varuha človekovih pravic za leto 2020 1. julija letos je varuh Peter Svetina 
spregovoril predvsem o ključnih vprašanjih stanja človekovih pravic v Sloveniji. Tudi to področje je pandemija 
covida-19 posebej zaznamovala, saj so v teh okoliščinah pri varuhu prejeli kar tretjino več pobud kot v 
preteklih letih. V približno 500 pobudah so zaznali kršitev človekovih pravic oziroma temeljnih svoboščin.

Varuh človekovih pravic je bil v rednih stikih z nosilci različnih vej oblasti. Kot pozitivno je ocenil dejstvo, 
da se je vlada večinoma odzvala na pobude, mnenja in predloge varuha, medtem ko je odziv posameznih 
ministrstev na njihove predloge žal še vedno premajhen.

Varuh ugotavlja, da je epidemija še zlasti razgalila in poglobila probleme pri varovanju in uresničevanju 
človekovih pravic na področjih, kjer vrsto let ni bilo ustrezne skrbi zanje. Gre predvsem za skrb za posebej 
ranljive skupine ljudi, na primer za starejše, osebe z motnjami v duševnem razvoju, brezdomce, ki so v 
nastalih okoliščinah še bolj odvisni od ukrepov države. Pri tem je varuh opozoril na premajhno pozornost 
in ukrepanje lokalnih skupnosti. Prav tako so zaznali velike težave ljudi pri zagotavljanju osnovnega 
zdravstvenega varstva in dostopnosti družinskih zdravnikov.

Predsednik republike Borut Pahor je ob svetovnem dnevu človekovih pravic, 10. decembra, v Predsedniški 
palači na pogovor sprejel varuha človekovih pravic Republike Slovenije Petra Svetino skupaj z namestniki.  
V pogovoru so ocenili stanje varovanja človekovih pravic v Sloveniji , še posebej v povezavi  s posledicami 
širjenja okužb s covid-19 in zdravstveno krizo, s katero se soočamo v tem letu. Po pogovoru sta predsednik 
Pahor in varuh Svetina podala izjavi za medije. 
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Izjava predsednika republike: 

Ves demokratični svet, katerega del je tudi Slovenija, je utemeljen na svobodi. Celotna kompozicija našega 
življenja na osebni in javni ravni je zgrajena na predpostavki številnih svoboščin. Te so zavarovane z 
mednarodnimi akti, ustavo in zakoni in omejene le pod strogo določenimi pogoji. V tem smislu je pomembna 
in ilustrativna tudi Splošna deklaracija o človekovih pravicah. 

Razumemo tudi, da svobode niso absolutne, predvsem pa, da so omejene s svobodami in pravicami drugih. 
V običajnih razmerah, v svobodnem in demokratičnem svetu s svobodo, pravico in njunima omejevanjema 
ni težav. S tem znamo normalno živeti. 

Problem nastane, ko razmere niso običajne, ko niso normalne. Čeprav pravo na mednarodni nacionalni ravni 
ureja tudi take situacije, v običajnem življenju posameznika in skupnosti nastanejo zadrege in problemi. Že 
skoraj dve leti živimo v neobičajnih razmerah, ki ne preizkušajo samo našega pravnega ustroja, njegovega 
spoštovanja, temveč predvsem naš človeški značaj, na ravni posameznika in skupnosti. 

Pravne norme zagotavljajo, da zaradi neobičajnih razmer ni kaotičnega ukrepanja in nas varujejo pred 
samovoljami. Morda niso idealne, a moramo zaupati tistim, ki presojajo o njih in njihovem spoštovanju. 

V takih okoliščinah nikomur ni lahko, zlasti ne tistim, ki morajo skrbeti za uveljavitev naše temeljne pravice, 
to je pravice do življenja, torej pravice do zdravja. Tu imam v mislih strokovne, zdravstvene in politične 
oblasti, ki se po najboljših močeh trudijo sprejemati ukrepe za zajezitev epidemije in za obvarovanje 
življenja in zdravje ljudi. 

Pričakovano je, da pri ukrepanju oblasti ne gre za napad na naše svoboščine in pravice, ampak za zavarovanje 
našega zdravja in da tu prihaja do številnih dilem, od zdravstvenih do pravnih in političnih. 

Zelo je pomembno vedno znova ugotavljati, da v takih razmerah nikomur ni lahko. Mislim, da bi morali 
pri naših odzivih na te razmere to dejstvo, da nikomur ni lahko, bistveno bolj upoštevati. 
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Namesto tega, da bi se poskušali vživeti v bolečino drugega, skušamo za svoje probleme nujno okriviti 
drugega. To ustvarja razmere, ko se postavljamo eden proti drugemu namesto, da bi bili eden za drugega, 
skratka solidarni. 

Dokler je na začetku epidemije prevladoval močan strah in nevednost glede virusa smo omejitve naše 
svobode sprejemali z razumevanjem. Ko je pri mnogih ta strah popustil in ko se je zdelo, da o virusu vemo 
dovolj, za mnoge ukrepe ni bilo več razumevanja. 

Dejstvo je, da zaradi virusa ljudje še vedno hudo zbolevajo in umirajo. Ne gre za običajno bolezen in za 
običajne človeške izgube. Gre za razmere, v katerih lahko s cepljenjem in spoštovanjem ukrepov rešimo 
človeška življenja. Nobeno od vseh naših ravnanj ni bolj plemenito od tega. Seveda lahko uspemo samo, 
če je to naše skupnostno, kolektivno stremljenje. 

Skratka, v človeški naravi je, da ljudje stopimo skupaj, kadar smo soočeni z nevarnostmi. Pripravljeni smo 
se odpovedati nekaterim pravicam in svoboščinam, da se zavarujemo. 

Ta nevarnost za naša življenja in naše zdravje po skoraj dveh letih neobičajnega, nenormalnega življenja še 
vedno obstaja, tudi, če koga ni več strah. V tej situaciji je zelo pomembno, da učinek strahu nadomestimo 
z modrostjo, z vsem, kar smo se kot človeštvo o sebi in naravi naučili. 

V sledečem smislu: 

tudi, če ni strah mene, je strah druge. 

Tudi, če je meni vseeno, ni vseeno drugim. 

Tudi, če jaz nisem neposredno ogrožen, je ogrožen drugi. 

Če bom ravnodušen do drugih, bom na koncu sam ogrožen v svoji človeški podobi. 

Svoboda drugega je moja svoboda. 

Zdravje drugega je moje zdravje. 

Zato se imam pravico vživeti v svoj problem, a imam tudi dolžnost, da se vživim v problem drugega in da 
tako skupaj premagamo to krizo. 

To nam bo vrnilo normalno, običajno življenje, utemeljeno na številnih pravicah in svoboščinah, to pa je 
prav zares želja vseh. Ta cilj nas povezuje, razumeti moramo le, da zmagamo le skupaj. To modrost zdaj 
potrebujemo. 

Predsednik republike ob predstavitvi letnega poročila prvič obiskal Sodni svet

Predsednik republike se je 18. novembra na povabilo predsednika Sodnega sveta Vladimirja Horvata 
udeležil seje Sodnega sveta. To je bilo prvikrat v tridesetletni zgodovini samostojne države, da je predsednik 
republike obiskal to institucijo. Predsednik Sodnega sveta Vladimir Horvat je predsedniku republike Pahorju 
predal Letno poročilo Sodnega sveta.

Navzoči so v razpravi izmenjali mnenja o stanju vladavine prava, načinu komunikacije med vejami oblasti, 
vlogi predsednikov Republike Slovenije in Sodnega sveta, ter o ugledu sodne veje oblasti. Predsednik 
Pahor je uvodoma poudaril, da letos praznujemo 30. obletnico samostojne države ter da je ta nastala z 
demokracijo in po pravni poti, zato je naša država utemeljena z demokracijo in vladavino prava. V skladu 
s tem so veje oblasti ločene, to pa ne pomeni njihove izoliranosti. Dialog med njimi mora biti spoštljiv in 
zadržan, konstruktiven ter mora spoštovati dostojanstvo in samostojnost druge veje oblasti. Predsednik 
Pahor je posebej poudaril, da delovanje institucij za polno demokratično življenje družbe in države ne 
zadostuje, če ni nadgrajeno z visoko ravnjo pravne in politične kulture, česar po njegovem mnenju danes 
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primanjkuje. V nadaljevanju pogovora je predsednik Pahor s člani Sodnega sveta izmenjal tudi poglede na 
vprašanja o postopkih izvolitve vrhovnih sodnikov in ustavnih sodnikov v Državnem zboru RS.

Posebno pozornost so namenili postopku sprejemanja državnega proračuna za leto 2022, v katerem je 
v zadnjem trenutku in brez razlage in utemeljitve prišlo do zmanjšanja sredstev za delovanje nekaterih 
samostojnih državnih institucij. Predsednik Pahor je v zvezi s tem dejal, da bi način, na katerega je prišlo 
do zmanjšanja sredstev, lahko razumeli kot slabitev teh institucij, zato si bo po srečanju prizadeval pristojne 
opozoriti na ta problem in njegovo primerno ureditev.

V pogovoru z vodstvom Zveze združenj borcev za vrednote NOB Slovenije posebej 
poudarjena naša civilizacijska in človeška dolžnost, da ohranjamo kulturo spominjanja

Predsednik republike je 12. januarja na pogovor sprejel delegacijo Zveze združenj borcev za vrednote 
narodnoosvobodilnega boja Slovenije (ZZB NOB) pod vodstvom njenega predsednika Marijana Križmana. 
Srečanja sta se udeležila tudi Julijana Žibert, članica predsedstva in predsednica ZZB NOB Ljubljana, in Aljaž 
Verhovnik, generalni sekretar zveze.

Gostje so predsednika republike seznanili s predvidenimi počastitvami obletnic pomembnih dogodkov iz 
časa narodnoosvobodilnega boja in nekaterih stoletnic iz obdobja fašizma ter ga opozorili tudi na svojo 
mednarodno dejavnost v zvezi s tem, saj ZZB NOB Slovenije dolgo in dobro sodeluje s sestrsko organizacijo 
ANPI iz Italije. Predsednik republike in predsednik ZZB NOB sta se strinjala, da odnosi s sosednjo Italijo 
omogočajo uspešno nadgradnjo dobrososedskega sodelovanja.
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Predsednik Pahor je potrdil, da se bo prireditev, na katere ga bodo povabili, tudi naprej z veseljem 
udeleževal, ter jih tudi letos povabil k sodelovanju na prireditvi ob dnevu upora proti okupatorju in v 
počastitev 80. obletnice ustanovitve Osvobodilne fronte slovenskega naroda v predsedniški palači.

Ob tem sta se predsednik republike in predsednik ZZB NOB dotaknila tudi umika seznama književnih besedil 
za osnovnošolce, ki je vključeval tudi knjigo Dnevnik Ane Frank. Predsednik Pahor je ocenil, da Dnevnik 
Ane Frank predstavlja »zlati standard spoznavanja mladih s holokavstom« in bi moral imeti tako mesto v 
učnih programih slovenskih šol.

Sogovorniki so se strinjali, da je naša civilizacijska in človeška dolžnost, da ohranjamo kulturo spominjanja. 
Ta nas lahko obvaruje pred ponovitvijo nečloveških grozot, ki so zaznamovale 20. stoletje. To je predsednik 
republike posebej poudaril tudi ob letošnjem dnevu spomina na žrtve holokavsta.

Prizadevanja za oživitev socialnega dialoga

Na pobudo reprezentativnih sindikalnih central, članic Ekonomsko-socialnega sveta, se je predsednik 
republike aktivno vključil v prizadevanja, da bi po prekinitvi delovanja Ekonomsko-socialnega sveta v maju 
v Sloveniji ponovno zaživel socialni dialog, saj je to po njegovem mnenju eden pomembnih stebrov razvoja 
in uveljavljanja socialne države, pa tudi našega uspešnega in pravičnega okrevanja po zdravstveni krizi.

Na srečanju 1. julija v Predsedniški palači so predstavniki sindikalnih central članic Ekonomsko-socialnega 
sveta (ESS) predsedniku republike predstavili ključne razloge za suspenz socialnega dialoga in delovanja 
Ekonomsko-socialnega sveta. Opozorili so, da so se nekatere ključne odločitve in zakoni pri oblikovanju 
ekonomskih in socialnih politik sprejemali brez dogovorjenega sodelovanja in dialoga s sindikati v okviru 
Ekonomsko socialnega sveta. Kljub njihovim številnim pozivom vladi k spoštovanju dogovorjenih pravil do 
tega ni prišlo. Ocenili so, da gre za razgrajevanje socialnega partnerstva, ki se je uspešno gradilo zadnjih 
30 let. Predsednik republike je ponovil svoje stališče, da je ponoven zagon in okrepitev socialnega dialoga 
eden osnovnih temeljev uspešnega razvoja in uveljavljanja socialne države. Poudaril je, da brez socialnega 
dialoga vsi izgubimo, z njegovim nadaljevanjem in krepitvijo pa vsi pridobimo. Zato je na srečanju goste 
seznanil s svojo namero, da bo v naslednjih dneh v stiku z najodgovornejšimi vladnimi predstavniki tem 
predlagal, da bi skušali čim prej najti ustrezne rešitve za obnovitev in nadaljevanje socialnega dialoga. 
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Pogovora so se udeležili predsednica Zveze Svobodnih sindikatov Slovenije Lidija Jerkič, predsednik 
Konfederacije sindikatov Slovenije Pergam Jakob Počivavšek, predsednik Konfederacije sindikatov javnega 
sektorja Slovenije Branimir Štrukelj, predsednik Konfederacije sindikatov 90 Slovenije Peter Majcen in 
predsednik Slovenske zveze sindikatov Alternativa Zdenko Lorber.

V prizadevanjih za ponovno vzpostavitev delovanja Ekonomsko-socialnega sveta je predsednik republike 
Borut Pahor 29. julija na delovnem pogovoru gostil predsednika Ekonomsko-socialnega sveta Mitjo Gorenščka. 
Skupaj sta preverjala možne poti in potrebne korake za to, da bi se vsi sodelujoči vrnili k socialnemu dialogu 
in ponovno vzpostavili prepotrebno sodelovanje socialnih partnerjev pri najpomembnejših odločitvah vlade 
in državnega zbora.

Predsednik Pahor se je 14. julija 2021 sestal tudi z ministrom za delo, družino in socialne zadeve Janezom 
Ciglerjem Kraljem, s katerim sta izmenjala stališča o možnostih za upoštevanje zahtev sindikatov in povrnitev 
zaupanja v socialni dialog. O tem se je predsednik Pahor neformalno pogovarjal tudi s predsednikom vlade 
Janezom Janšo.

Po številnih pogovorih in delovnih srečanjih je predsednik republike 26. avgusta v Veliki dvorani Predsedniške 
palače na delovnem srečanju gostil vse tri partnerje Ekonomsko-socialnega sveta, predstavnike delojemalcev, 
delodajalcev in vlade. Cilj delovnega srečanja je bil poiskati dogovor, ki bi vzpostavil ponovno delovanje 
ESS. Po srečanju je predsednik republike izrazil zadovoljstvo, saj so se sodelujoči na srečanju soglasno 
strinjali z naslednjimi zaključki:

1. Vsi partnerji so na srečanju izrazili pripravljenost k vrnitvi k socialnemu dialogu v okviru ESS.

2. Strinjali so se, da se pred začetkom nadaljnjega dela ESS pripravi dogovor o obnovitvi socialnega  
dialoga, v katerem bodo dogovorjene tako postopkovne kot vsebinske zahteve za nadaljnje delo ESS.

3. Dogovor o obnovitvi socialnega dialoga bo pripravila pogajalska skupina, sestavljena iz predstavnikov 
vseh treh partnerjev ESS. Vsi so se strinjali, da je treba s pripravami in sprejetjem dogovora pohiteti.

Predsednik republike Borut Pahor je na povabilo delavk in delavcev 20. maja obiskal podjetje American & 
Efird (A&E Europe), sukanci, d. o. o. Predsednik republike se je že konec decembra 2020 po javnem pozivu 
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stavkajočih delavk in delavcev podjetja, da naj jim pomaga, v telefonskem pogovoru z vodjo stavkovnega 
odbora in s podpredsednikom Konfederacije slovenskih sindikatov seznanil z njihovimi zahtevami in oceno 
razmer v podjetju. Že več kot leto dni so od delodajalca neuspešno zahtevali podpis pogodbe o delovanju 
sveta delavcev ter soudeležbo zaposlenih pri odločanju in podpis podjetniške kolektivne pogodbe, ki bo 
delavcem zagotavljala dostojno plačo, za najslabše plačane delavce v podjetju pa zagotovljeno vsaj minimalno 
plačo. Predsednik Pahor se je odzval na njihov poziv in bil večkrat v stiku s predstavniki stavkajočih. Po 
stavki so zaposleni uspešno zaključili pogajanja in dosegli bistveno povečanje plač. Z vabilom v podjetje 
so se želeli zaposleni predsedniku Pahorju zahvaliti za njegovo pomoč pri vzpostavitvi dialoga med njimi 
in vodstvom podjetja. Po kratkem ogledu proizvodnje in pogovoru z vodstvom podjetja je predsednik 
republike v pogovoru z delavkami in delavci poudaril: »Ko sem pred meseci slišal za vaše težave, se mi je 
zdelo, da moja prošnja vodstvu podjetja v prid dialogu ne bo odveč. Vesel sem, da vam je skupaj uspelo.«

Za dialog in miroljubno sožitje med kulturami in verami

Na povabilo muftija Grabusa je predsednik Pahor 11. junija obiskal Muslimanski kulturni center v Ljubljani. 
Predsednik republike se je srečal z dr. Nedžadom Grabusom, muftijem Islamske skupnosti v Republiki Sloveniji, 
ki je v juniju zaključil svoj mandat v Republiki Sloveniji. Ob tem si je z zanimanjem ogledal Muslimanski 
kulturni center in ljubljansko džamijo. Dr. Nedžad Grabus se je predsedniku republike v septembru na 
ponovnem srečanju zahvalil za dolgoletno odlično sodelovanje in predsedniško držo.

Predsednik republike je 2. novembra sprejel predstavnike Sveta muslimanskih in judovskih voditeljev. 
Visoki verski voditelji pripadnikov islamske in judovske veroizpovedi v Evropi si prizadevajo za dialog 
in miroljubno sožitje med kulturami in verami ter spodbujajo kulturo spoštovanja med ljudmi različnih 
veroizpovedi in spoštovanja verskih identitet. Svet muslimanskih in judovskih voditeljev Muslim Jewish 
Leadership Council (MJLC) je štirinajst evropskih verskih voditeljev (sedem judovskih in sedem muslimanskih) 
ustanovilo leta 2016 na Dunaju, tokrat pa so se srečali v Ljubljani. Svetu voditeljev muslimanskih in judovskih 
veroizpovedi sopredsedujeta dr. Nedžad Grabus, nekdanji mufti v Ljubljani, in Pinchas Goldschmidt, vrhovni 
rabin v Moskvi.

Predsednik republike je 12. in 13. septembra nastopil kot osrednji govornik na letošnjem forumu skupine 
G20 o medkulturnem in medverskem dialogu »Interfaith Forum« v Bologni. Udeležba predsednika Pahorja 
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na forumu je potrdila njegovo zavezanost evropskim vrednotam strpnosti in sožitja ter rednih in zavzetih 
pozivov k dialogu. Forum je bil hkrati priložnost za srečanja z visokimi verskimi voditelji, med katerimi so 
bili tudi nekateri predstavniki Sveta MJLC.

Predsednik republike se je 9. novembra udeležil otvoritve Sinagoge Ljubljana. V slavnostnem nagovoru je 
poudaril, da v devetih letih, odkar ima mandat predsednika republike, skoraj nikoli ni zamudil prireditev 
judovske skupnosti ali prireditev, povezanih z judovsko skupnostjo. Podobno pozoren je tudi do drugih verskih 
skupnosti v Sloveniji, saj močno verjame v načelo vključenosti – v to, da imamo vsi, ne glede na razlike 
med nami, pravico biti del skupnosti, biti vključeni v skupnosti in biti v njej enaki. Izrazil je prepričanje, da 
je v Sloveniji, ki je vključujoča družba, dovolj prostora za vse – nihče se ne sme počutiti izključenega, saj 
je to zlasti v času razhajanj in delitev zelo pomemben občutek in ga moramo negovati. »Ta sinagoga je 
tudi zavoljo sodelovanja med Ljubljano in Gradcem sporočilo sožitja, sporočilo vključenosti in vključujoče 
družbe,« je dejal predsednik republike in zaključil: »Naj se zdijo danes sirene, ki kličejo k razdeljenosti in 
delitvam, še tako privlačne, vendarle sem prepričan, da bo njihov čas minil in se bo vrnil čas harmonije. 
Seveda se ne bo vrnil sam od sebe, mi mu moramo dati krila, da pride nazaj.«
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V pogovoru s predstavniki Nacionalnega sveta za demokratično spremembo volilnega 
sistema predstavljena pobuda za spremembo volilne zakonodaje

Predsednik republike je 5. julija na delovnem pogovoru na pobudo Nacionalnega sveta za demokratično 
spremembo volilnega sistema sprejel njegove predstavnike. V imenu civilnodružbenih organizacij, ki so 
ustanovile ta nacionalni svet, so na pogovoru sodelovali dr. Rado Bohinc, Emil Milan Pintar in dr. Ivan Svetlik.

Gostje so predsedniku republike predstavili pobudo in razloge za zakonsko spremembo v smeri kombiniranega 
volilnega sistema, ki jo pripravljajo v okviru novoustanovljenega sveta. Njihov namen je sprožiti ljudsko 
pobudo za spremembe, o katerih bi odločali na referendumu.

Predsednik republike se je s pobudo in razlogi zanjo seznanil in pri tem spomnil na številne aktivnosti, ki jih 
je kot predsednik republike v prejšnjem in sedanjem mandatu vodil s predstavniki parlamentarnih političnih 
strank za izboljšanje veljavnega volilnega sistema. Sogovorniki so se dogovorili, da v jeseni ocenijo možne 
nadaljnje skupne aktivnosti pri uresničevanju predstavljene pobude.

Na srečanju z novoizvoljenim predsedstvom Dijaške organizacije Slovenije o ključnih 
problemih dijakinj in dijakov v Sloveniji

Predsednik republike je 3. novembra sprejel novoizvoljeno predsedstvo Dijaške organizacije Slovenije (DOS). 
Dogovorili so se, da se bodo poslej srečevali redno, člani predsedstva pa bodo pred naslednjim srečanjem 
pripravili vsebinski memorandum z odprtimi vprašanji in predlogi ukrepov na področju mladinske politike 
z namenom izboljšanja položaja dijakinj in dijakov. Gostje so predsedniku republike predstavili vsebinske 
prioritete svojega delovanja ter ga seznanili s stiskami in skrbmi mladih. Posebno pozornost so namenili 
posledicam epidemije, ki je močno zaznamovala njihova življenja, opažajo predvsem poslabšanje duševnega 
zdravja dijakov. Strinjali so se, da je ukrepe za zajezitev epidemije treba upoštevati, svojo vlogo v družbi 
pa vidijo predvsem v solidarnosti do starejše generacije, zato samotestiranju in cepljenju ne nasprotujejo.

V nadaljevanju pogovora so spregovorili o nujno potrebni digitalizaciji v šolstvu in o pridobivanju neformalnih 
kompetenc, potrebnih za karierno napredovanje. Izpostavili so problem širjenja lažnih novic na družbenih 
omrežjih in objavljanja vsebin, saj udeleženci spleta nismo več le uporabniki informacij, temveč aktivni 
soustvarjalci vsebin, zaradi česar moramo biti še bolj pazljivi in odgovorni.
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Nadaljevanje tradicije sodelovanja s parlamentarnimi strankami pri skupnem 
premagovanju kriz in doseganju strateških ciljev države

Predsednik republike je v letu, ko smo se soočili z eno največjih zdravstvenih kriz, hkrati pa predsedovali 
Evropski uniji, ocenil, da bi bil pogovor in srečanje voditeljev vseh parlamentarnih strank, kot nadaljevanje 
tradicije sodelovanja parlamentarnih strank, potreben in zelo koristen. 

Tako je 1. februarja naslovil na predsednici in predsednike parlamentarnih strank pismo z vabilom na 
srečanje o osredotočanju države na epidemijo, okrevanje in predsedovanje EU, v skladu z dolgo tradicijo 
sodelovanj parlamentarnih strank pri skupnem premagovanju kriz ali doseganju strateških ciljev države. 
Ob tem je poudaril, se v tridesetih letih različnih parlamentarnih srečanj, koordinacij ali dogovorov voditelji 
teh niso lotili zato, ker bi imeli o pomembnih vprašanjih podobna ali enaka stališča, temveč prav zato, ker 
so imeli zelo različna. V takih okoliščinah dobi dialog posebno težo in pomen. V tem smislu je predsednik 
voditeljem poslal uradno vabilo za srečanje v času, ko poglabljanje političnih razhajanj slabo vpliva na 
premagovanje zdravstvene krize. Prav tako se mu je zdelo pomembno, da voditelji parlamentarnih strank 
skupno premislijo strateške usmeritve okrevanja po zdravstveni krizi in se dogovorijo za strateške poudarke 
slovenskega predsedovanja Svetu EU.

Od devetih parlamentarnih strank jih je sedem vabilo sprejelo, dve pa sta vabilo zavrnili.

Predsednik republike je 24. februarja priredil srečanje predsednic in predsednikov parlamentarnih strank. 
Srečanja so se udeležili Janez Janša, predsednik SDS, Tanja Fajon, predsednica SD, Zdravko Počivalšek, 
predsednik SMC, Matej Tonin, predsednik NSi, Karl Erjavec, predsednik DeSUS, Alenka Bratušek, predsednica 
SAB, in Zmago Jelinčič Plemeniti, predsednik SNS. Udeleženci srečanja so se strinjali, da marca pripravijo 
posvet s stroko, na katerem bodo iskali skupna temeljna stališča glede izhodne strategije, ki zadeva epidemijo 
covida-19 in uspešno prestrukturiranje najaktualnejših potreb v javnem zdravstvenem sistemu. Na posvet 
bodo povabljeni vsi predsedniki parlamentarnih strank in vodje poslanskih skupin ter strokovna javnost. 
Predsednik republike je ocenil, da je bil storjen pomemben korak, zavedajoč se, da smo skupaj močnejši.

17. marca je na Brdu pri Kranju potekalo srečanje vodij parlamentarnih strank in poslanskih skupin ter 
ministra za zdravje in njegove strokovne skupine o strategiji boja z epidemijo covida-19 in nujno potrebnimi 
sistemskimi spremembami v javnem zdravstvenem sistemu. Predsednik je poudaril, da imajo navzoči 
različne vloge in različne odgovornosti, usoda pa jih je v tem zahtevnem času posadila v isti prostor in jim 
naložila, da kljub tem razlikam, ali prav zaradi njih, skupaj poskušajo najti najboljše odgovore na vprašanja, 
ki jih pred njih postavlja kriza. Dogovorili so se, da se bodo sestali ponovno čez en mesec. V imenu stroke 
je minister za zdravje na srečanju politiko pozval, naj v boj proti epidemiji stopi poenoteno in v primeru 
slabšanja oziroma težje situacije morda zavzame skupno stališče.

Na tem srečanju je bil sprejet dogovor o ponovnem srečanju v aprilu, razen če bi razmere zahtevale drugače. 
V tem smislu je zaradi hitrega poslabševanja epidemioloških razmer in nujnosti ukrepanja predsednik 
republike 28. marca sklical drugo srečanje predstavnikov parlamentarnih strank in stroke na temo ukrepov 
za zajezitev epidemije covida-19. Srečanje je potekalo še pred odločanjem strokovne skupine in vlade o 
nujnih ukrepih zaradi poslabšanja zdravstvenih razmer. Od opozicije sta se ga udeležila le predstavnika 
SNS in DeSUS. Predsednik republike je izrazil razumevanje za različna stališča in kritike glede ukrepanja 
in reševanje te krize. Glede na razmere pa je izpostavil, da ima strokovna skupina enotno stališče glede 
ukrepanja, da se v 14 dneh zavaruje bolnišnice pred prevelikim prihodom bolnikov. Prav tako je poudaril, 
da bo, za razliko od časa, ko cepiva ni bilo, sprejetje odločitve o zaprtju pomembno za to, da se pridobi 
potreben čas, v katerem se bo opravilo cepljenje kritičnih skupin, da se prehiti virus. 
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MEDNARODNO OKOLJE IN ZUNANJA POLITIKA

Pandemija koronavirusne bolezni je v letu 2021, tako kot leto prej, izrazito vplivala na mednarodne odnose 
in način izvajanja zunanje politike.

Pandemija se je izkazala za trdovratnejšo od pričakovane in so njene posledice zato globlje. Globalna 
prizadevanja za dostopnost do cepiv so uspešneje omejila širjenje okužb v tistih okoljih, ki so razpolagala 
z dovolj cepivi in dosegla ustrezno precepljenost. Učinki pandemije so mnogovrstni, od gospodarskih in 
socialnih, poglabljanja družbenih neenakosti, krepitve nestrpnosti in nazadovanja spoštovanja temeljnih 
pravic.

Mednarodno okolje je bilo večinoma zaznamovano tudi z rastočimi težavami, povezanimi s podnebnimi 
spremembami. Čedalje pogostejšim in intenzivnejšim naravnim katastrofam so se pridružili prvi resni 
znaki energetske krize. Konferenca Združenih narodov o podnebnih spremembah (COP26) je bila osrednji 
mednarodni dogodek tega leta. Prinesla je nekaj pomembnih dogovorov za zmanjšanje teh težav in nakazala 
smer reševanja tistih odprtih vprašanj, o katerih se v Glasgowu še ni bilo mogoče dogovoriti.

Na mednarodni mir in varnost je znatno negativno vplival umik zavezniških sil iz Afganistana, po drugi 
strani pa blagodejno deluje odločitev ZDA, da se vrnejo v mednarodne organizacije in dogovore in s tem 
okrepijo pomen multilateralizma.

Napetosti med ZDA in Kitajsko, proti koncu leta tudi čedalje bolj med EU in Kitajsko, pa tudi med zaveznicami 
in Rusko federacijo, so močno opredeljevale položaj Evropske unije in Slovenije v svetu. Ta položaj je 
dodatno zapleten zaradi slabšanja varnostnih razmer na Zahodnem Balkanu in v vzhodni soseščini.

Evropska unija je po (sicer še vedno nedokončanem) procesu urejanja odnosov z Združenim kraljestvom 
po odhodu slednjega iz EU poskušala utrditi svojo notranjo kohezivnost ter opredeliti in okrepiti položaj 
v globalni skupnosti. Eden od mehanizmov za to je bila tudi Konferenca o evropski prihodnosti, katere 
vrhunec se je odvijal med predsedovanjem Republike Slovenije Svetu Evropske unije. Konferenca prispeva 
h krepitvi zavedanja državljanov o pomenu EU, ni pa zastavljena na način, da bi z institucionalnimi popravki 
prispevala k večji učinkovitosti EU.

Mednarodni položaj Slovenije je bil letos večinoma opredeljen s predsedovanjem naše države Svetu Evropske 
unije, našimi pobudami in aktivnostmi v mednarodnem prostoru, pa tudi z našim notranje političnim 
dogajanjem, ki je bilo deležno mednarodne pozornosti.

Osrednje zunanje politične aktivnosti predsednika republike so bile tradicionalno osredotočene na krepitev 
dobrososedskih odnosov in dobrih odnosov z vsemi drugimi državami, na varnostne in politične razmere na 
Zahodnem Balkanu ter preprečevanje poglabljanja razdorov v Evropski uniji. Predsednik je okrepil aktivnosti 
v nekaterih globalnih temah, kot so zlasti podnebne spremembe in zavzemanje za dialog in strpnost.

Letos je bilo zaradi predsedovanja naše države Svetu EU več uradnih obiskov predsednikov vlad in zunanjih 
ministrov, ki jih je sprejel tudi predsednik Pahor.

Sodelovanje s sosednjimi državami

Odnosi s sosednjimi državami so bili tradicionalno v ospredju predsednikove pozornosti. Tako kot v preteklih 
letih je tudi letos nadaljeval redni dialog s predsedniki vseh sosednjih držav.

Predsednik Pahor je 14. aprila obiskal predsednika Italijanske republike Mattarello. Vlada Italijanske republike 
je z odlokom vrnila Narodni dom slovenski skupnosti in s tem uresničila dogovor, podpisu katerega sta 
v Trstu 13. julija 2020 prisostvovala predsednika Pahor in Mattarella. Predsednik Pahor se je pred tem o 
tej temi in o problematiki političnega zastopstva slovenske manjšine v italijanskem parlamentu tudi letos 
redno posvetoval tudi s predstavniki slovenske manjšine v Italiji.

Predsednik Pahor je skupaj s predsednikom Mattarello 21. oktobra uradno obiskal Novo Gorico in Gorico. 
Predsednika sta z obiskom Nove Gorice in Gorice pozdravila projekt EPK – Evropske prestolnice kulture 
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GO! Borderless 2025 kot simbol povezovanja, razumevanja in strpnosti, ki ponazarja Evropo brez meja. Ob 
tej priložnosti je predsednik Pahor predsednika Mattarello odlikoval z najvišjim državnim odlikovanjem 
Republike Slovenije. 

Na pobudo predsednika Pahorja se je predsednik Republike Madžarske Janos Áder skupaj z njim 4. septembra 
udeležil 30. obletnice Zveze Slovencev na Madžarskem. Pred osrednjo slovesnostjo sta se predsednika 
sestala s predstavniki slovenske in madžarske narodne skupnosti. Udeležba slovenskega in madžarskega 
predsednika na osrednji slovesnosti potrjuje zavezanost obeh držav k negovanju sožitja in prijateljstva 
med obema narodoma in državama, k utrjevanju in spoštovanju vloge manjšin na obeh straneh meje ter 
zavarovanju njune identitete.

Predsednik Pahor se je letos večkrat srečal s predsednikom Republike Hrvaške Zoranom Milanovićem. 
Izpostaviti je treba njuno poglobljeno posvetovanje 16. maja, na dan pred srečanjem voditeljev pobude 
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Brdo-Brijuni Process, ki sta ga sovodila, ter skupno odkritje dveh spominskih obeležij, 18. oktobra 2021, 
in sicer Francetu Prešernu v Zagrebu (gre za sploh prvi spomenik Slovencu v glavnem mestu sosednje 
države) in Ljudevitu Gaju v Ljubljani. Spomenika imata simbolno vrednost za slovensko in hrvaško kulturo, 
skupna udeležba obeh predsednikov pa je velikega pomena za utrjevanje prijateljskih odnosov med državama. 

Predsednik Pahor je 15. julija v Kostanjevici na Krki gostil redno trilateralno srečanje predsednikov Republike 
Avstrije, Republike Hrvaške in Republike Slovenije. Osrednja tema pogovorov s predsednikoma Alexandrom 
Van der Bellenom in Zoranom Milanovićem je bila prihodnost Evropske unije in izzivi, s katerimi se ta sooča 
po pandemiji covida-19. Predsedniki so se zavzeli za prehod v okolju prijazen trajnostni razvoj. Razpravljali 
so tudi o varnostnih izzivih v evropski soseščini in pozvali k hitrejši širitvi EU z državami Zahodnega Balkana.
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Predsednik Pahor je 1. februarja opravil daljši telefonski pogovor s predsednikom Republike Avstrije 
Alexandrom Van der Bellenom. Leto dni po pomembni skupni udeležbi predsednikov Slovenije Pahorja in 
Avstrije Van der Bellna na 100. obletnici koroškega plebiscita, je predsednik Pahor v predsedniški palači 
sprejel predstavnike slovenskih organizacij na avstrijskem Koroškem.

Evropska unija in dvostransko sodelovanje z evropskimi partnericami

Predsednik republike je veliko pozornosti posvetil Evropski uniji in krepitvi položaja Slovenije v njej. Predsednik 
Pahor je poudarjal pomen enakega razumevanja temeljnih vrednot Evropske unije kot predpostavke 
politične enotnosti povezave.

Pred začetkom Konference o evropski prihodnosti je bilo na pobudo predsednika Pahorja in predsednika 
Mattarelle pripravljeno skupno pismo državljanom EU, h kateremu so pristopili predsedniki vseh držav članic 
Evropske unije. V pismu so spomnili na osnovna načela in vrednote Evropske unije, na razloge njenega 
nastanka in njen današnji pomen ter pozvali k aktivni udeležbi na Konferenci o evropski prihodnosti. 
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Predsednik Pahor je 4. junija obiskal Bruselj in se srečal s predsedniki treh institucij: predsednico Evropske 
komisije Ursulo von der Leyen, predsednikom Evropskega sveta Charlesom Michelom in predsednikom 
Evropskega parlamenta Davidom Sassolijem. Sogovorniki so v poglobljenih pogovorih obravnavali stanje 
v Evropski uniji pred začetkom predsedovanja Republike Slovenije Svetu EU s poudarkom na okrevanju po 
pandemiji, krepitvi enotnosti EU in širitvenem procesu.

Predsednik Pahor je nadaljeval reden političen dialog s predsednikom Zvezne republike Nemčije Frankom-
Walterjem Steinmeierjem, s katerim se je posvetoval 17. marca v daljšem telefonskem pogovoru. Predsednik 
Steinmeier je 31. maja obiskal Slovenijo ter se pridružil pogovorom predsednikov de Souse in Pahorja, 
predsednikov treh držav, ki v formatu trio predsedujejo Svetu Evropske unije.
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Predsednik Pahor je Angelo Merkel ob zaključku mandata predsednice vlade odlikoval z najvišjim državnim 
odlikovanjem Republike Slovenije za poglobitev vsestranskih odnosov med Slovenijo in Nemčijo ter za 
verodostojno evropsko voditeljstvo.

Predsednik Pahor je na uradnih obiskih v Republiki Sloveniji gostil predsednico Helenske republike Katerino 
Sakellaropoulou (22. in 23. aprila), predsednika Portugalske republike Marcela Rebela de Soussa (31. maja 
in 1. junija), predsednika Švicarske konfederacije Guya Parmelina (8. in 9. junija), predsednika Republike 
Latvije Egilsa Levitsa (28. in 29. septembra) ter predsednico Slovaške republike Zuzano Čaputovo (14. oktobra). 
S predsednikoma de Souso in Čaputovo je v začetku leta opravil tudi telefonska pogovora. V vseh pogovorih 
so bili v ospredju pogovori o Evropski uniji in kako preseči poglabljanje razdorov, o njeni širitvi, odnosu s 
ključnimi partnericami ter zelenem in digitalnem prehodu. V program večine obiskov so bili vključeni obiski 
podjetij in ustanov s posebnim pomenom za zeleni in digitalni prehod ter pogovori z mladimi o njihovih 
pogledih na prihodnost.
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Predsednik Pahor se je 15. septembra v Rimu udeležil srečanja predsednikov držav članic Evropske unije v 
formatu Arraiolos. Osrednja tema letošnjega srečanja je bila vizija prihodnosti EU v postpandemičnem svetu.

Predsednik Pahor se je tudi letos na kratko sestal s predsednikom Francoske republike Emanuelom Macronom 
na otvoritveni slovesnosti Pariškega mirovnega foruma, 11. novembra. V sklopu obiska na Češkem se je 
predsednik Pahor srečal tudi s predsednikom Češke republike Milošem Zemanom.

Predsednik republike je med letom v sklopu 
razprav o evropski prihodnosti opravil več 
pogovorov z mladimi, praviloma skupaj 
s predsedniki drugih držav, ki jih je gostil 
v Sloveniji. Več tovrstnih pogovorov se je 
udeležil tudi v tujini. V Bruslju se je 4. junija 
udeležil pogovora, ki ga je za predstavnike 
mislišč organiziral European Policy Center 
(EPC), in bil 28. oktobra osrednji gost letne 
konference EPC. Predsednik Pahor je bil 
13. julija glavni gost Praškega evropskega vrh 
(Prague European Summit). Ob tej priložnosti 
mu je bilo za njegova prizadevanja za bolj 
povezano in demokratično Evropo podeljeno 
odlikovanje Vizija za Evropo. Predsednik Pahor 
je v priznanje za prizadevanja za dialog in 
spravo prejel odlikovanje Bolonjske univerze 
Sigillum Magnum.

Osrednji temi teh pogovorov in predsednikovih govorov sta bili enotnost Evropske unije in širitev EU z 
državami Zahodnega Balkana. Slovenija se je skupaj z drugimi državami vključila v EU zato, da bi imela 
enak pogled na vrednote vladavine prava, svobode medijev in drugih, in ne drugačnega zaradi drugačnih 
zgodovinskih izkušenj.

Predsednik Pahor je še naprej spodbujal ožje regionalno sodelovanje, ki po njegovem globokem prepričanju 
ne sme ogroziti trdnosti in moči Evropske unije, pač pa k njej prispevati. S tem sporočilom se je tudi letos 
udeležil srečanja voditeljev držav, članic pobude Tri morja, ki je 8. in 9. julija potekalo v Sofiji. Po običaju 
se je tudi letos srečal s skupino veleposlanikov članic Višegrajske skupine držav.

Z namenom spodbuditi evropsko perspektivno držav vzhodne soseščine EU se je predsednik Pahor udeležil 
ustanovnega srečanja Krimske platforme, ki ga je 23. avgusta v Kijevu gostil predsednik Ukrajine Zelenski. 
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V nagovoru je potrdil podporo Slovenije ozemeljski celovitosti Ukrajine, ob tem pa se zavzel za mirno 
reševanje napetosti in dialog kot njegovo glavno sredstvo.

Predsednik Pahor je 15. marca v sklopu podpore evropski perspektivi držav vzhodnega partnerstva po telefonu 
čestital novo izvoljeni predsednici Maii Sandu, 1. oktobra pa na njeno povabilo uradno obiskal Republiko 
Moldavijo, kjer je podprl reformna prizadevanja predsednice Sandu in vlade pod vodstvom premierke 
Natalie Gavrilite. Predsednik Pahor je tudi letos opravil več pogovorov po telefonu in video povezavi.

Pobuda Brdo-Brijuni Process in širitev Evropske unije

Razmere na Zahodnem Balkanu so se v letu 2021 poslabševale. Prišlo je do stopnjevanja napetosti v odnosih 
med Srbijo in Kosovom ter zlasti v Bosni in Hercegovini. Veliko zaskrbljenost je povzročala nepripravljenost 
EU, da zaradi blokade Bolgarije ne določi datuma za začetek pogajanj s Severno Makedonijo in Albanijo.

Predsednik Pahor je 17. maja na Brdu gostil srečanje voditeljev držav članic pobude Brdo-Brijuni Process. Šlo 
je za jubilejno srečanje v počastitev 10. obletnice ustanovitve pobude – pobude, ki je prva zbrala za mizo 
voditelje vseh držav Zahodnega Balkana ter Slovenije in Hrvaške. Srečanje sta skupaj vodila predsednika 
Pahor in Milanović. Pred srečanjem je predsednik Pahor s ciljem čim boljše vsebinske priprave obiskal države 
regije z izjemo Republike Severne Makedonije, ki jo je obiskal nekaj mesecev prej. Poglobljeni in iskreni 
pogovori so omogočili sprejetje skupne deklaracije na Brdu. V deklaraciji so se voditelji zavzeli za hitrejši 
proces širitve Evropske unije ter podprli čim prejšnji začetek pogajanj s Severno Makedonijo in Albanijo. 
Poudarili so, da je širitev EU z vsemi državami Zahodnega Balkana prvovrstno geopolitično vprašanje in je 
v varnostnem interesu Evropske unije.
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Predsednik Pahor se je s posameznimi voditelji držav regije pogovarjal tudi ob drugih priložnostih. S 
predsednikom Severne Makedonije Stevom Pendarovskim se je sestal 2. julija ob robu Prespanskega foruma, 
se z njim po telefonu pogovarjal 9. septembra ter sestal ob robu Generalne skupščine OZN 22. septembra 
v New Yorku, predsednika vlade Zorana Zaeva pa je sprejel ob robu Blejskega strateškega foruma. S 
predsednikom Črne gore Đukanovičem se je srečal 6. maja v Podgorici, z njim opravil daljši pogovor ob 
robu zasedanja Generalne skupščine OZN in se z njim ponovno srečal 11. novembra ob robu Pariškega 
mirovnega foruma, predsednika vlade Krivokapića pa sprejel v predsedniški palači ob njegovem uradnem 
obisku v Sloveniji 28. maja.

 S predsednikom Republike Srbije Aleksandrom Vučićem se je poglobljeno pogovarjal v Beogradu 14. maja, 
s predsednikom Republike Albanije Ilirjem Meto pa v Tirani 6. maja. Predsednici Kosova Vjosi Osmani je 
ob njeni izvolitvi čestital v telefonskem pogovoru 8. aprila in jo obiskal 13. maja v sklopu priprav na vrh 
Brdo-Brijuni Process ter se z njo ponovno srečal 29. novembra v Prištini, ko se je srečal tudi s predsednikom 
vlade Kurtijem in obiskal slovensko enoto v KFOR. 
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Predsednik Pahor je opravil nekaj 
poglobljenih pogovorov s predsednikom 
Bolgarije Radevom, da bi Bolgarija nehala 
blokirati Severno Makedonijo, tako da 
bi ta lahko skupaj z Albanijo čim prej 
začela pogajanja za članstvo v Evropski 
uniji. Z njim se je srečal ob robu vrha 
pobude Tri morja 8. in 9. julija v Sofiji, 
ob robu Blejskega strateškega foruma 
1. septembra ter z njim opravil nekaj 
telefonskih pogovorov.

Predsednik Pahor je evropske in druge sogovornike redno opozarjal na geopolitične in varnostne vidike 
širitve Evropske unije in tveganja v primeru prepočasnega širitvenega procesa, tako na bilateralnih pogovorih 
kot na mednarodnih konferencah. Med drugim je bil osrednji govorec na panelu o širitvi na letošnjem 
Blejskem strateškem forumu.

Stiki s ključnimi partnerji

Predsednik Pahor je tudi letos negoval odnose z zaveznicami in spodbujal dialog z drugimi državami.

Predsednik republike je 24. februarja opravil telefonski pogovor z ameriško senatorko slovenskih korenin 
Amy Klobuchar. 25. avgusta je sprejel skupino senatorjev ter istega dne v Andražu nad Polzelo skupaj 
z veleposlaništvom ZDA obeležil dan prijateljstva med Slovenijo in ZDA. Častni gost na slovesnosti je bil 
general ameriških letalskih sil Jason E. Bailey, poveljnik 31. lovskega krila v letalsko bazi Aviano, Italija.

Predsednik Pahor je skupaj z veleposlaništvom Združenega kraljestva in ministrico za evropske zadeve 
Wendy Morton 11. junija v Gornjem Suhorju zaznamoval dan slovensko – britanskega prijateljstva. Predsednik 
Pahor je 10. decembra sprejel skupino članov Lordske zbornice britanskega parlamenta. 

Na pobudo predsednika Pahorja je bil letos prvič obeležen dan slovensko-izraelskega prijateljstva, o čemer 
se je predsednik predhodno dogovoril s prejšnjim predsednikom Izraela Reuvenom Rivlinom že v začetku 
leta 2020 in z novim predsednikom Isaacom Herzogom 14. julija v telefonskem pogovoru ob njegovi izvolitvi.

Predsednik Pahor in ruski predsednik Putin sta razglasila dan slovesnosti pri Ruski kapelici za Dan slovensko-
ruskega prijateljstva. 

Predsednik Pahor se je ob 10. obletnici 
podpisa strateškega partnerstva med 
Slovenijo in Turčijo po telefonu pogovarjal 
s predsednikom Erdoganom in se z njim 
srečal tudi ob robu Generalne skupščine 
v New Yorku.
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Tokrat je treba izpostaviti odnose z Republiko Korejo. Predsednik Pahor se je v New Yorku ob robu Generalne 
skupščine 21. septembra srečal s predsednikom Moon Jae-inom ter mu podelil najvišje slovensko državno 
odlikovanje za njegovo neomajno privrženost procesom sprave in mirnega sožitja na Korejskem polotoku in 
za krepitev prijateljskih vezi med Republiko Slovenijo in Republiko Korejo. Predsednik Moon je slovenskemu 
predsedniku podelil odlikovanje Velikega reda Mugunhwa za prispevek k dialogu in razumevanju med 
narodi in državami. To odlikovanje so do zdaj prejeli le trije svetovni voditelji. 

Globalni izzivi in multilateralizem

Predsednik Pahor je tudi v letu 2021 veliko pozornosti posvetil globalnim temam in multilateralizmu kot 
najučinkovitejšemu sredstvu za njihovo naslavljanje. Med globalnimi temami, ki jim je predsednik letos 
posvetil nekaj več pozornosti, je predvsem problematika podnebnih sprememb, poleg njih pa so še svoboda 
medijev, medkulturni oziroma medverski dialog, enakost med spoloma in izobraževanje za človekove pravice.

Predsednik republike se je tudi letos udeležil odprtja Generalne skupščine OZN ter v nagovoru izpostavil 
tri ključne teme; poleg pandemije in osrednjih varnostnih vprašanj predvsem široke implikacije podnebnih 
sprememb. Predsednik Pahor se je udeležil tudi prehranskega vrha, kjer je poudaril potrebo po sprejemanju 
ukrepov za trajnostne in odporne živilsko-preskrbovalne sisteme.

V času bivanja v New Yorku se je srečal tudi s študenti Pravne fakultete Univerze Fordham, s katerimi se 
je pogovarjal o volilnem pravu, vlogi volitev v demokraciji, rastoči polarizaciji v družbi, svobodi govora in 
regulaciji spletnih omrežij. Ob robu zasedanja je predsednik Pahor opravil vrsto dvostranskih pogovorov, 
poleg z že omenjenimi predsedniki držav Zahodnega Balkana in predsednikom Republike Koreje še s 
predsedniki Turčije, Kostarike, Vietnama, Zelenortskih otokov in s katarskim emirjem.

V ospredju njegovih pogovorov z generalnim sekretarjem OZN Guterresom sta bili dve temi, in sicer 
podnebne spremembe in razmere na Zahodnem Balkanu. Generalni sekretar Guterres je izrazil interes za 
sodelovanje na enem od prihodnjih srečanj voditeljev pobude Brdo-Brijuni Process. 

S predsednikom 76. zasedanja Generalne skupščine OZN Abdulahom Shahidom se je predsednik Pahor 
pogovarjal predvsem o podnebnih spremembah in pričakovanjih glede vrha ZN v Glasgowu (COP26). 
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Na njegovo povabilo je sodeloval na zadnjem pripravljalnem srečanju na vrhu, 26. oktobra, in pozval k 
spoštovanju zavez o dvigu temperature do konca stoletja za največ 1,5 °C in za izrazitejše financiranje 
prilagajanja nanje. Spomnil je na dosežek Slovenije, ki je skupaj z nekaterimi drugimi državami dosegla, 
da je pravica do čistega okolja prepoznana kot človekova pravica.

Predsednik je znotraj okoljskih tem letos nekoliko več pozornosti posvetil vodi. 14. marca se je udeležil 
srečanja OZN na visoki ravni ob mednarodnem dnevu vode, 23. avgusta pa Stockholmskega svetovnega 
tedna vode. Nagovoril je letošnji Dan Afrike, 26. maja, ki je bil posvečen prav vodi. Odzval se je tudi na 
pismo desetih agencij OZN, ki v sklopu konference OZN o podnebnih spremembah, COP26, pozivajo k 
učinkovitejšemu upravljanju z vodnimi viri v kontekstu podnebnih sprememb.

O svobodi medijev in stanju v Sloveniji se je 19. aprila pogovarjal s komisarko Sveta Evrope za človekove 
pravice Dunjo Mijatović, v sklopu njenega virtualnega obiska Slovenije. Predsednik Pahor je bil osrednji gost 
letošnjega zasedanja Medverskega foruma G20, ki je 12. in 13. septembra potekal v Bologni. V govoru je 
poudaril predvsem pomen dialoga in spoštljivega sodelovanja. 2. novembra je na pogovor sprejel vodstvo 
evropskega Muslimansko-judovskega sveta. Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 1. julija z video 
nagovorom nastopil na Mednarodnem forumu o enaki zastopanosti žensk in moških. 

Predsednik Pahor je na povabilo visoke komisarke OZN za človekove pravice sodeloval v projektu priprave 
filma o izobraževanju za človekove pravice. Film prinaša izkušnje mladih, ki izobražujejo vrstnike, ter kratke 
nagovore visoke komisarke in predsednika ene od držav. Gre za drugi tovrstni mednarodni projekt, ki je 
prvi po desetih letih. Predsednik republike je bil k sodelovanju povabljen zaradi vodilne vloge, ki jo ima 
Slovenija na tem področju.

Predsednik Pahor se je udeležil slovesnosti ob 75. obletnici UNESCO, ki je 12. novembra potekala v Parizu. 
Sodeloval je na srečanju na visoki ravni, pred tem posnel posebno poslanico in se bilateralno srečal z 
generalno direktorico UNESCO Audray Azoulay. Predsednik Pahor in generalna direktorica UNESCO Audray 
Azoulay sta 29. marca skupaj virtualno odprla Center za umetno inteligenco, ki deluje pod zaščito UNESCO.

Predsednik Pahor se je tudi letos udeležil Pariškega mirovnega foruma, ki je bil osnovan pred štirimi leti ob 
stoti obletnici konca prve svetovne vojne. Spominjanju na pretekle dogodke so bile posvečene tudi druge 
predsednikove aktivnosti, med drugim obeležitev mednarodnega dne spominjanja na grozote holokavsta, 
slovesnost ob obletnici konca druge svetovne vojne in slovesnost ob 80. obletnici prihoda vlaka s prvimi 
ujetniki nacističnih uničevalnih taborišč na slovensko ozemlje. Predsednik Pahor je na povabilo predsednika 
ZDA Bidena 9. decembra sodeloval na Vrhu demokracij.
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Državniška odlikovanja in druga visoka priznanja, ki je jih je prejel  
predsednik Republike Slovenije 

Predsednik Pahor je v letošnjem letu iz rok njihovih predsednikov prejel visoka državniška odlikovanja 
Republike Koreje, Portugalske republike, Helenske republike in Ukrajine. Prejel pa je tudi pomembna 
visoka priznanja uglednih mednarodnih institucij, med njimi naziv sopredsedujočega Svetovni diplomatski 
akademiji, najvišje odlikovanje Bolonjske univerze Sigillum Magnum ter častno priznanje Svetovnega 
slovenskega kongresa.

Odlikovanje Izrek

Državniško odlikovanje The 
Order of the Redeemer 

Za prispevek k razvijanju prijateljskih vezi med 
Republiko Slovenijo in Helensko republiko ter krepitvi 
vsestranskega sodelovanja in povezovanja obeh držav, 
na skupnih vrednotah temelječo in varno evropsko 
prihodnost

Odlikovala Dogodek

Predsednica Helenske 
republike Katerina 
Sakellaropoulou

Uradni obisk predsednice Helenske republike Katerine 
Sakellaropoulou v Republiki Sloveniji, 22.4.2021

Odlikovanje Izrek

Državniško odlikovanje The 
Order of Prince Henry  
the Navigator 

Za prispevek k razvijanju prijateljskih vezi med 
Republiko Slovenijo in Portugalsko republiko ter 
krepitvi vsestranskega sodelovanja in povezovanja 
obeh držav

Odlikoval Dogodek

Predsednik Portugalske 
republike Marcelo Rebelo  
de Sousa

Uradni obisk predsednika Portugalske republike 
Marcela Rebela de Souse v Republiki Sloveniji, 1.6.2021

Odlikovanje Izrek

Državniško odlikovanje The 
Order of Prince Yaroslav the 
Wise 

Odlikoval

Predsednik Ukrajine  
Volodimir Zelenski

Za zasluge pri krepitvi političnega dialoga in utrjevanju 
prijateljskih meddržavnih odnosov na dvostranski in 
večstranski ravni med Republiko Slovenijo in Ukrajino

Dogodek

Udeležba predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na mednarodnem dogodku Krimska platforma 
v Kijevu, 23.8.2021

Odlikovanje Izrek

Državniško odlikovanje 
Republike Koreje The Grand 
Order of Mugunghwa 

Odlikoval

Predsednik Republike  
Koreje Moon Jae-in

Za prispevek k dialogu in razumevanju med narodi in 
državami

Dogodek

Udeležba predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na 76. Generalni skupščini Organizacije 
združenih narodov (OZN) v New Yorku – bilateralno 
srečanje s predsednikom Republike Koreje Moon Jae-
inom, 21.9.2021
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Odlikovanje Izrek

Najvišje priznanje mesta Trst 
Tre sigili di Trieste 

Odlikoval

Župan mesta Trst  
Roberto Dipiazza

Za izraz iskrenega in dobrega sodelovanja

Dogodek

Udeležba predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na slovesnosti v Narodnem domu v Trstu, 
10.7.2021

Odlikovanje Izrek

Priznanje Vision for Europe 
Award 

Za prizadevanja za bolj povezano in demokratično 
Evropo

Odlikoval Dogodek

Minister za zunanje zadeve 
Češke republike Jakub 
Kulhánek

Udeležba predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na forumu Praški evropski vrh 2021 v Pragi, 
13.7.2021

Odlikovanje Izrek

Najvišje odlikovanje Univerze 
v Bologni Sigillum Magnum 

Za prizadevanja za dialog med narodi in državami 
ter privrženost temeljnim evropskim vrednotam, ki 
povezujejo

Odlikoval Dogodek

Rektor Univerze v Bologni, 
prof. Francesco Ubertini

Udeležba predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na G20 Interfaith Forumu v Bologni, 17.9.2021

Priznanje Izrek

Častno priznanje Svetovnega 
slovenskega kongresa (SSK) – 
Zlatnik Slovenski tolar

V zahvalo za izjemno povezovalen in vključujoč 
odnos do slovenskih rojakov iz zamejstva in sveta, 
za aktivno povezavo z novimi društvi, ki povezujejo 
slovensko diasporo, za zavzemanje boljše ureditve 
položaja slovenskih rojakov ter za njegovo naklonjenost 
Svetovnemu slovenskemu kongresu 

Priznanje podelil Dogodek

Predsednik Svetovnega 
slovenskega kongresa,  
dr. Boris Pleskovič

Sprejem predstavnikov Svetovnega slovenskega 
kongresa v Predsedniški palači, 26.11.2021
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Klop prijateljstva

Ob uradnih obiskih predsednikov tujih držav, ki jih gosti predsednik republike v Sloveniji, se je na pobudo 
predsednika Pahorja uveljavil poseben element programa – odkritje klopi prijateljstva. Gre za trajen spomin 
na srečanja z državniki, ki so obiskali Slovenijo in s tem prispevali h krepitvi dvostranskih odnosov med 
državama. 

Od pričetka mandata predsednika republike Boruta Pahorja so klopi prijateljstva postale vse bolj prepoznavne 
na različnih mestih. Mimoidočih ne spominjajo le na obisk tujega državnika ali jim nudijo počitek, marveč 
jih v simbolnem pomenu pravzaprav spodbujajo k razmisleku o vrednotah kot so prijateljstvo, mir, sožitje 
in medsebojno spoštovanje. 

V letu 2021 je predsednik republike skupaj s svojimi gosti odkril tri klopi prijateljstva. Skupaj je na različnih 
krajih po Sloveniji že triindvajset (23) spominskih klopi. 

Klop prijateljstva med Slovenijo in Grčijo sta predsednik Pahor in predsednica Helenske republike Katerina 
Sakellaropoulou odkrila na Trgu Kapodistrias v Kopru 22. aprila 2021. Klop stoji tik ob spomeniku Iohannisu 
Kapodistriasu, utemeljitelju moderne Grčije, ki se je rodil v Kopru. 
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Klop prijateljstva med Slovenijo in Portugalsko stoji pred Prešernovim spomenikom v središču Kranja. 
Simbolna vez med državama je poezija – zgled za pisanje sonetov nesreče je naš največji pesnik France 
Prešeren našel pri največjem portugalskem pesniku Camoesu, ki se mu je Prešeren poklonil tudi v svoji 
Glosi. Predsednik Pahor in predsednik Portugalske republike Marcelo Rebelo de Sousa sta klop odkrila 
1. junija 2021. 

Klop prijateljstva med Slovenijo in Republiko Latvijo stoji pred Centrom vesoljskih tehnologij Herman Potočnik 
Noordung v Vitanju, ki sta ga predsednik Pahor in latvijski predsednik Egils Levits obiskala 29. septembra 
2021. Predsednika sta si v Centru ogledala inovativne razstave s prepletanjem umetnosti, sporočilnosti in 
interaktivnosti o vesolju in vesoljskih tehnologijah. 
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VRHOVNI POVELJNIK OBRAMBNIH SIL

Nacionalna varnost

Predsednik Borut Pahor je v času med 7. januarjem in 31. marcem skupaj s poveljnikom Republiškega 
štaba Civilne zaščite Srečkom Šestanom obiskal vseh trinajst regijskih štabov Civilne zaščite v Republiki 
Sloveniji, ter se seznanil s stanjem in posebnostmi prizadevanj pripadnikov civilne zaščite v posameznih 
regijah. Pogovarjal se je o razmerah, nalogah in izzivih, s katerimi se srečuje Civilna zaščita pri obvladovanju 
epidemije. Skupni imenovalec vseh srečanj in pogovorov je bilo dejstvo, da vsi subjekti, vključeni v Civilno 
zaščito, sodelujejo izjemno povezano in usklajeno. 

Ob svetovnem dnevu civilne zaščite 
je bil predsednik Republike Slovenije 
in vrhovni poveljnik obrambnih sil 
Borut Pahor 1. marca častni gost na 
Ministrstvu za obrambo na podelitvi 
priznanj in nagrad na področju varstva 
pred naravnimi in drugimi nesrečami 
za leto 2020. Obiskal je tudi Državni 
logistični center Roje, kjer se je 
seznanil z delom Službe za logistiko.

Predsednik republike je bil slavnostni govornik na slovesnosti, ki je potekala na nekdanjem mejnem prehodu 
Holmec, kjer so se 27. junija 1991 slovenski policisti spopadli z vojaki Jugoslovanske ljudske armade. V 
spomin na ta dogodek so slovenski policisti 27. junij izbrali za svoj praznik Dan slovenske policije.  
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Govor predsednika republike:

Visoki gostje,

gospe in gospodje.

Mejni prehod Holmec je v našem spominu zaznamovan kot simbol odločnosti, hrabrosti, požrtvovalnosti 
slovenskih policistov, ki so skupaj s Teritorialno obrambo Republike Slovenije branili in obranili mejni 
prehod. S tem so simbolno in dejansko zavarovali nastajajočo suverenost in ohranili povezanost novonastale 
države s svetom.

Holmec je tedaj pomenil pomembno zmago in dokaz, da je takratni nasprotnik premagljiv, kljub svoji 
premoči v oborožitvi. Slednja ni mogla nadomestiti izjemne motiviranosti in poguma policistov in pripadnikov 
Teritorialne obrambe.

Spopad za mejni prehod Holmec je simbol enotnosti, premišljenosti, sodelovanja. Zmaga pa je rezultat 
poguma, znanja in odločnosti. Nič, prav nič, ne more omadeževati tega pomembnega dogodka.

Zmaga 81 policistov (27 aktivnih in 54 rezervnih) in 233 pripadnikov Teritorialne obrambe je bila pomembna 
tudi s stališča motiviranja drugih enot, ki so bile v tedaj po vsej naši deželi v spopadu z Jugoslovansko armado. 
Dokončno se je razblinilo prepričanje, da so Jugoslovanska armada in zvezne službe bolje usposobljene in 
močnejše od naših obrambnih sil.

Spopad, ki je potekal od 27. junija do 29. junija 1991, je bil boleče zaznamovan tudi z dvema žrtvama 
rezervnih policistov Bojana Štumbergerja in Željka Ernoiča, policisti Otokar Praper, Miran Ring in Maks 
Breznik pa so bili ranjeni. Med policisti je bilo več lažje ranjenih.

Za izjemne zasluge pri obrambi svobode in uveljavljanju suverenosti Republike Slovenije sem leta 2019 
pripadnikom Postaje mejne policije Holmec v Predsedniški palači vročil listino o sodelovanju v enoti, ki je 
bila leta 1992 odlikovana s srebrnim častnim znakom svobode Republike Slovenije.

Vsem policistom, padlim v osamosvojitveni vojni, in tistim, ki so izgubili življenje pri opravljanju rednih 
policijskih nalog, v imenu države Republike Slovenije, ob 30. obletnici naše državnosti, izražam globoko 
spoštovanje. Njihov prispevek, ki je vtkan v temelje naše domovine, Republike Slovenije, je neizbrisen. 
Vsem svojcem pa sporočam, da jih ne bomo nikoli pozabili.

Policija - oziroma takrat še Milica - je bila dobro pripravljena na osamosvojitev. Imela je dobro usposobljene 
pripadnike z veliko znanja, izurjenostjo in izkušnjami. Policija je tedaj predstavljala pomemben steber 
obrambe in učinkovit del obrambnih sil. Izkazala se je tudi v drugih spopadih, blokadah in pri opravljanju 
številnih drugih nalog.

Policija je imela pomembno vlogo pri varovanju celotnega osamosvojitvenega procesa. Ne nazadnje je bila 
njena odločenost in pomembna vloga zaznamovana že z uspešno pripravljeno in izvedeno akcijo »Sever« 
1. decembra 1989.

Ne smemo spregledati dejstva, da je Policija, kljub veliki angažiranosti v okviru obrambnih sil, hkrati 
zagotovila splošno varnost, varnost ljudi, premoženja, javni red in mir. Zagotovila je, da v tistem času 
ni prišlo do povečanja kaznivih dejanj, kar je ena od značilnosti, ki se sicer pojavijo v takšnih razmerah. 
Državljankam in državljanom ter vsem prebivalcem je vlivala zaupanje in, kljub vojnim razmeram, občutek 
varnosti in stabilnosti. Gre za izjemen uspeh.

Ni veliko policij, ki so se uspešno kalile v tako izjemnih in težkih razmerah ter se dokazale v vojaških 
operacijah.

Izbira začetka spopada za Mejni prehod Holmec za praznik slovenske policije je razumljiva in pravilna 
odločitev. Na najboljši način počasti spomin na vse napore tedanjih policistov, padle in ranjene. Hkrati je 
jasno sporočilo. Slovenska policija je obranila in varovala prebivalce Republike Slovenije, svojo domovino 
– državo Republiko Slovenijo. Njeno varnost zagotavlja tudi danes in bo tudi vedno v prihodnje.
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Po koncu vojaškega spopada in odhodu zadnjega vojaka iz Republike Slovenije, se je policija vrnila k 
svojim običajnim nalogam. S premišljenimi koraki se je razvijala v sodoben sistem, ki uspešno zagotavlja 
varnost. Z Zakonom o policiji in kasneje z dvema zakonoma – o organizaciji in delu v policiji in o nalogah 
in pooblastilih, je slovenska policija postavila tudi formalno-pravne temelje, ki jo umeščajo med sodobne 
policije.

V ospredju so postavljeni varovanje življenja in osebne varnosti ter premoženja ljudi, preprečevanje in 
odkrivanje kaznivih dejanj, vzdrževanje javnega reda in miru, nadzor in urejanje prometa, varovanje državne 
meje in številne druge naloge. Brez dvoma lahko trdimo, da policistke in policisti delo opravljate dobro in 
da imamo eno najvišjih stopenj varnosti. Slednja je predpogoj za naš skupen razvoj in razvoj slehernega 
posameznika.

Država je policiji zaupala velika pooblastila. Mora jih izvajati dosledno v skladu z načelom zakonitosti in 
sorazmernosti.

Slovenska policija je v zadnjih treh desetletjih postala ugleden, upoštevan in pomemben mednarodni 
dejavnik na področju boja proti kriminalu, mednarodnemu organiziranemu kriminalu, terorizmu in drugih 
področjih. V vseh teh letih ste s svojim znanjem in predanostjo ter odličnim sodelovanjem s tujimi varnostnimi 
organi in organizacijami preprečili, odkrili in razrešili številna zahtevna kazniva dejanja. Zadnji tak primer 
je bil nedavno, ko ste preprečili možno tragedijo, ki bi slehernega posameznika in celotno družbo močno 
zaznamovala.

Svoj ugled si je pridobila in utrdila z odličnim in brezhibnim zagotavljanjem varnosti nekaterih najbolj 
izpostavljenih dogodkov v samostojni Sloveniji. In tudi v teh primerih smo vedno prejeli samo brezhibne 
ocene in veliko priznanje. S tem ste veliko pripomogli k ugledu države. Prepričan sem, da bo tako tudi ob 
letošnjem predsedovanju Evropski uniji.

Slovenija je postala del Schengenskega območja. To omogoča slovenskim državljankam in državljanom 
prosto gibanje po velikem delu Evropske unije. Zagotovljen je prost pretok blaga in olajšano delo našega 
gospodarstva. Postali smo še bolj konkurenčni. Policija, ki varuje državno mejo in še vedno tudi zunanjo 
schengensko mejo, opravlja izjemno delo. Za to nalogo se je pripravljala vrsto let. Konec leta 2007 je 
prevzela veliko odgovornost. Pri tem je zelo uspešna. Celo med migracijsko krizo v letu 2015 in 2016 je 
bila ena tistih držav, ki je, kljub izjemnemu pritisku na svojo in hkrati schengensko mejo, uspela zagotoviti 
nadzor. Naknadne analize so pokazale, da je bila učinkovitejša od marsikatere druge policije in države, ne 
glede na to, da je bilo to obdobje kadrovskega in materialnega pomanjkanja. Kar veliko pove o značaju 
slovenske policije. Še enkrat več ste dokazali, da zmorete obvladati največje izzive.

Slovenska policija je sodobna policija, ki sledi razvoju in znanosti. Tako ostaja izjemna tudi na področju 
forenzičnih metod, ki pomembno prispeva odkrivanju in preiskovanju ter dokazovanju najtežjih kaznivih 
dejanj. Naši strokovnjaki so si z izjemnim uspešnim delom ustvarili ugled in priznanje ne le doma, ampak 
tudi v tujini.

Policija s policistkami in policisti je vedno med prvimi, ki pomaga tudi v primeru naravnih nesreč, se 
požrtvovalno podajo v reševanje ljudi v osebnih stiskah in hudih nesrečah.

Ob zadnji epidemiji ste opravili izjemno delo, ki ni bilo vedno hvaležno, razumljeno in dobro sprejeto, kar 
ste morali sprejeti s človeškim razumevanjem. Pogosto vam ni bilo lahko. Ne le zaradi zahtevnega dela, 
temveč tudi zaradi izpostavljenosti bolezni.

Visoka stopnja varnosti, ki jo uživamo v Sloveniji, je prepoznana in nam jo zavidajo mnogi. Zato smo dolžni 
storiti vse, da bo tako tudi v prihodnje. Pri tem pa imejte vedno pred sabo dejstvo, da delate z ljudmi in za 
ljudi. Ob tem, ko skrbite za našo varnost, brezpogojno spoštujete naše pravice in dostojanstvo slehernega 
posameznika ali skupine. S tem boste še naprej ohranjali ne le učinkovitost, ampak tudi veliko in zasluženo 
spoštovanje.

Naša odgovornost pa je, da še naprej delamo vse za to, da boste imeli ustrezne pogoje za delo, da bo 
vaše delo nagrajeno in da boste imeli na razpolago tista pooblastila in sredstva, s katerimi boste po načelu 
sorazmernosti lahko najboljše opravili svoje poslanstvo.
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Na koncu se želim zahvaliti za delo, ki ste ga opravili v zadnjih tridesetih letih. Opravljeno delo je izjemno. 
Brez dvoma smo lahko ponosni na našo, slovensko policijo.

Ob tej priložnosti gre posebna zahvala vsem vašim najbližjim, zlasti vašim otrokom in vašim partnerjem, 
ki pogosto nosijo veliko breme zaradi vašega dela, hkrati pa so vaša najboljša opora.

Vsem izrekam iskrene čestitke ob vašem prazniku in prazniku naše domovine Republike Slovenije, ki ga 
praznujemo v teh dneh.

Obramba

Predsednik republike in vrhovni poveljnik obrambnih sil se je na povabilo vodstva Višje štabnega tečaja 
21. januarja v Vojašnici Edvarda Peperka pogovarjal s slušatelji tečaja. Odgovarjal je na številna vprašanja, 
povezana z razvojem Slovenske vojske, njenim opremljanjem in posodabljanjem, o kadrovskih potrebah 
in izzivih, sodobnih grožnjah in varnostnem okolju, v katerem deluje Slovenska vojska. Tudi ob tokratnem 
srečanju s častniki Slovenske vojske je izpostavil nujnost zagotavljanja stabilnih pogojev za razvoj in 
prilagajanje aktualnim varnostnim izzivom ter pomembnost sposobnosti Slovenske vojske za obrambo države.

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil je 5. marca v vojaški bazi Butmir v 
Sarajevu obiskal pripadnike Slovenske vojske na mednarodni misiji EUFOR Althea. Spremljal ga je minister 
za obrambo Republike Slovenije mag. Matej Tonin. Po sprejemu s častno stražo EUFOR se je predsednik 
ločeno sestal z generalmajorjem Alexandrom Platzerjem, poveljnikom misije Evropske unije v Bosni in 
Hercegovini EUFOR, in z generalbrigadirjem Ericom Folkestadom, poveljnikom Natovega poveljstva v Sarajevu. 
V pogovorih je predsednik Pahor poudaril, da Slovenija podpira vse aktivnosti za krepitev varnostnega in 
obrambnega sektorja BiH, ki prispevajo k zagotavljanju miru, varnosti ter stabilnosti v regiji. Sledil je obisk 
devetčlanskega kontingenta Slovenske vojske, kjer je predsednika Pahorja sprejel podpolkovnik Darko 
Peče, poveljnik kontingenta, in ga seznanil z nalogami misije.
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18. marca je predsednik republike 
sprejel obrambno ministrico Republike 
Severne Makedonije Radmilo Šekerinsko. 
Izmenjala sta poglede na razmere na 
Zahodnem Balkanu, o procesu širitve 
Evropske unije in evropski perspektivi 
držav te regije ter sodelovanju med 
obema državama na obrambnem 
področju.

7. aprila se je predsednik republike in vrhovni poveljnik obrambnih sil sestal z načelnikom generalštaba 
Slovenske vojske generalmajorjem Robertom Glavašem. Delovni pogovor je bil namenjen doseženim 
rezultatom, prednostnim nalogam in pripravi posameznih dokumentov, pomembnih za uspešno in učinkovito 
delovanje Slovenske vojske. 

20. aprila sta minister za obrambo Matej Tonin in načelnik generalštaba Slovenske vojske generalmajor 
Robert Glavaš predsedniku republike in vrhovnemu poveljniku obrambnih sil predstavila redno poročilo o 
pripravljenosti Slovenske vojske za leto 2020. Po pogovoru je predsednik republike na tiskovni konferenci, 
ki je sledila predstavitvi poročila, dejal, da se po desetletju zelo slabih rezultatov, ki so bili tudi posledica 
varčevanja, nakazujejo bolj optimistični trendi, predvsem na področju števila pripadnikov. Dejal je, da »po 
osmih letih prvič sprejemam poročilo v upanju, da se bo stanje bistveno popravilo«, in nadaljeval: »Prav 
je, da investiramo v Slovensko vojsko.« Poudaril je: »Če kdaj, potem letos med pripadniki in pripadnicami 
SV prevladuje nek optimizem. Tega upanja v to, da se stvari premikajo na bolje, ne smemo izgubiti.« 
Zahvalil se je vojakom in vojakinjam ter dejal, da je ponosen nanje, »saj svojega dela ne opravljajo samo 
kot profesionalci, ampak kot srčni ljudje«.
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21. aprila je sprejel obrambno ministrico Črne gore Olivero Injac. Z ministrico sta govorila o aktualnih 
razmerah v regiji in skupnem delovanju Republike Slovenije in Črne gore v zvezi Nato.

7. maja je predsednik Pahor obiskal Logistično 
brigado Slovenske vojske v Kranju. Ob 
prisotnosti poveljnika Poveljstva sil Slovenske 
vojske generalmajorja Mihe Škrbinca so 
poveljnik brigade polkovnik Franjo Lipovec 
in njegovi sodelavci predsednika seznanili 
z nalogami brigade, z angažiranostjo v času 
epidemije, pomembno vlogo, ki jo bodo imeli 
v času velikih vojaških vaj v letu 2021, ter s 
projektom vodikove polnilnice, s katero bodo 
bistveno prispevali k razbremenitvi okolja 
in zmanjšanju ogljičnega odtisa. Poveljstvo 
brigade in predstavniki Mestne občine Kranj 
so izpostavili odlično sodelovanje tako pri 
tem projektu kot pri obvladovanju epidemije.

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 11. maja obiskal enote 
zračne obrambe vojsk Slovenije in Združenih držav Amerike, ki so v okviru »Defender Europe 2021« 
sodelovali na mednarodni vojaški vaji Zvezdni vitez (Astral Knight). Predsednika Pahorja je spremljal načelnik 
Generalštaba Slovenske vojske generalmajor Robert Glavaš. Ob tej priložnosti je predsednik poudaril: 
»Pripadnice in pripadniki Slovenske vojske so vojaški steber naše nacionalne varnosti. Zato je pomembno 
je, da svojo usposobljenost preverjajo v okviru mednarodnih vaj skupaj z našimi partnerji, našimi zavezniki.«
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Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor se je na dan Slovenske vojske 
15. maja na Igu udeležil osrednje prireditve in bil na slovesnosti slavnostni govornik. Ob tej priložnosti je 
povišal poveljnika Poveljstva sil Slovenske vojske brigadirja Miho Škrbinca v čin generalmajorja. 

Predsednik Pahor je v svojem imenu in imenu vseh državljank in državljanov Republike Slovenije čestital 
vsem pripadnicam in pripadnikom Slovenske vojske za dan, ko praznujemo pomemben praznik naše 
domovine, samostojne in neodvisne Republike Slovenije. Izpostavil je uspešno delovanje Slovenske vojske 
v mednarodnih misijah, kjer so pripadniki Slovenske vojske zaradi svoje profesionalnosti, preudarnosti 
in znanja cenjeni pri vseh partnerjih v zavezniških državah, kjer opravljajo svoje naloge. Pojasnil je tudi 
pomemben premik na področju vlaganja v posodabljanje Slovenske vojske. Ob tej priložnosti je pripradnikom 
slovenske vojske izrekel hvaležnost in priznanje za opravljeno delo.

20. maja je sprejel poveljnika poveljstva ameriških sil v Evropi in vrhovnega poveljnika zavezniških sil NATO 
v Evropi generala Toda D. Woltersa. Predsednik in poveljnik sta govorila o varnostnih izzivih zveze Nato, 
kriznih žariščih in vlogi Nata pri zagotavljanju stabilnosti na Zahodnem Balkanu.



49

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 24. junija obiskal 
Ministrstvo za obrambo, prek videokonference nagovoril pripadnice in pripadnike Slovenske vojske, ki 
delujejo v mednarodnih operacijah in misijah, ter jim čestital ob dnevu državnosti. V pogovoru sta sodelovala 
minister za obrambo Matej Tonin in namestnik načelnika Generalštaba Slovenske vojske brigadir Roman 
Urbanč. Ob tej priložnosti je med drugim poudaril, da je še zlasti vesel, ker so bile letos ob predanosti 
ministra, vlade in razumevanju državnega zbora sprejete pomembne odločitve, ki bodo omogočile, da 
bodo pripadnice in pripadniki vojske lahko svoje delo opravljali primerno opremljeni ne le na misijah, 
ampak tudi v pripravah nanje in tudi ob drugih nalogah. Poveljnikom se je zahvalil za skrb, s katero vodijo 
svoje enote, in jih zaprosil, naj pripadnicam in pripadnikom, ki jim poveljujejo, povedo, da svoje naloge 
opravljajo pod zastavo in grbom naše države ter s tem krepijo naš ugled in skrbijo za mir v svetu. Poudaril 
je, da nismo le enakovredna članica mednarodne skupnosti, ampak tudi država, ki nima nikjer sovražnikov 
in si je v tridesetih letih svojega obstoja s politiko mirnega reševanja sporov pridobila prijatelje po vsem 
svetu. K našemu ugledu v svetu pomembno prispevajo tudi pripadnice in pripadniki na misijah, je ocenil 
predsednik Pahor.

28. junija je predsednik republike sprejel ministrico za obrambo Zvezne republike Nemčije Annegret 
Kramp Karrenbauer. Z ministrico sta se pogovarjala o bilateralnem sodelovanju na obrambnem področju, 
sodelovanju v zvezi Nato in skupnih prizadevanjih za varnost in stabilnost.

30. junija je sprejel poveljnico Nacionalne grade Kolorada brigadno generalinjo Lauro Lellan. V pogovoru 
je bilo izpostavljeno odlično sodelovanje med Slovensko vojsko in Nacionalno gardo Kolorada na številnih 
področjih. Poveljnica je predstavila njihove pristojnosti in aktivnosti na področju zagotavljanja kibernetske 
varnosti in obrambe ter zagotavljanja visoko kvalificiranih pripadnikov nacionalne garde.

3. septembra je predsednik republike sprejel predsednika Vojaškega odbora Evropske unije generala Claudia 
Graziana, ki ga je seznanil s pripravo nekaterih ključnih strategij na ravni Evropske unije ter z ukrepi za 
povečanje obrambnih zmogljivosti, odpornosti in strateške avtonomije in za sodelovanje z zvezo Nato.

9. septembra se je predsednik Pahor udeležil Medparlamentarne konference o skupni zunanji in varnostni 
politiki ter skupni varnostni in obrambni politiki (SZVP/SVOP). Predsednik Pahor je imel na konferenci uvodni 
nagovor v katerem je izpostavil, da svetovne geopolitične in varnostne razmere, v katerih Evropska unija 
išče svoje mesto, so zapletene, še najbolj v zadnjih desetletjih, ko se ni mogoče dotakniti vseh izzivov. 
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V nagovoru je zato spregovoril zgolj o nekaterih, med njimi »je na prvem mestu zanesljivo pandemija, ki 
je v zadnjem letu in pol zaznamovala celotno unijo in svet. Tu so podnebne spremembe, ki imajo številne 
posledice v našem okolju in nas vedno bolj ogrožajo. Tako pandemija kot podnebne spremembe kažejo 
na našo nepripravljenost na soočanje z njima. Zadnje tedne pa so zelo zaznamovali svet in Evropsko unijo 
tudi umik iz Afganistana in njegove posledice. Vsem trem je skupen en odgovor – krepitev odpornosti in 
strateške avtonomije Evropske unije. Evropska unija mora zagotoviti večjo sposobnost za pravočasno in 
učinkovito odzivanje. Sposobna mora biti delovati in ukrepati tudi tedaj, ko naši zavezniki tega interesa nimajo. 
Vzpostaviti ali dograditi mora potrebne instrumente. To nalogo mora opraviti ob polnem upoštevanju svojih 
temeljnih načel.« Predsednik republike je v nadaljevanju nakazal nekatere nujne skupne smeri delovanja 
in nevarnosti, s katerimi se ali se lahko v prihodnosti soočimo. Pri tem mora imeti Evropska unija vodilno 
vlogo. »Evropska unija stremi k oblikovanju Evrope, ki bo celovita, svobodna in v miru s sosedi. To načelo, 
ki smo ga zapisali tudi v pismu 21 predsednikov članic EU, pobudo za katerega sva dala s predsednikom 
Mattarello, predpostavlja, da se EU zaokroži z državami Zahodnega Balkana ter da uredi in neguje odnose s 
svojim sosedstvom. Redno opozarjam, da je hitrejša širitev na območje Zahodnega Balkana v geostrateškem 
interesu obeh – tako EU kot držav te regije.« In v nadaljevanju poudaril: »Ko gre za odnose s soseščino, 
imam v mislih predvsem odnose z Rusko federacijo, pa tudi s Turčijo. EU mora biti načelna, a tudi praktična. 
Ob tem, ko razumemo strahove partnerjev v EU, se zavedamo, da potrebujemo pogovor in dogovor. Vse to 
bo laže, če bo EU notranje trdna in enotna. Enotni obstanemo, razdeljeni propademo.« Govor je zaključil z 
mislijo, da »konferenca o evropski prihodnosti naj bi bila priložnost za krepitev te enotnosti. A bo, tako kot 
je zastavljena, zamujena priložnost za poglobljeno razpravo, kako okrepiti EU navznoter in kako povečati 
njeno učinkovitost navzven. Potrebovali bi razpravo, ki bi bila organizirana tako temeljito, kot je bila pred 
leti Konvencija o evropski prihodnosti, ki je vodila v prvi resen poskus oblikovanja evropske ustave. Kot 
prepričan Evropejec želim, da EU krepi svojo moč in enotnost. V interesu Slovenije je, da smo del najožje 
povezanih članic Evropske unije in da se čim bolj vključujemo tudi v oblikovanje njene skupne zunanje in 
varnostne politike. 

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 17. decembra priredil 
slovesnost ob podelitvi činov slušateljem 33. generacije Šole za častnike. V čin poročnika je bilo letos 
povišanih šestnajst pripadnikov in tri pripadnice Slovenske vojske. 

Vojaška tradicija

Predsednik republike Borut Pahor je 11. januarja položil venec k spomeniku padlim v dražgoški bitki.

Predsednik Pahor se je 5. februarja na delovnem pogovoru sestal s predstavniki policijskih in vojaških 
veteranskih organizacij.

12. februarja je predsednik republike sprejel na pogovor vodstvo Zveze borcev za vrednote NOB.

13. februarja je predsednik republike položil venec 
ob spomenik frankolovskim žrtvam. Po položitvi 
venca je imel predsednik govor, v katerem je 
opozoril na pomen kulture spominjanja. Povabil 
je vse, da se v slovesnih dneh ob praznovanju 
30. obletnico ustanovitve države, spomnijo vseh, 
ki so v preteklosti žrtvovali svoja življenja »za to, 
da danes mi dihamo svobodo s polnimi pljuči«. 
Predsednik republike je ob tem ponovno pozval 
k sodelovanju in opomnil, da je bilo sodelovanje 
v preteklosti vedno znak moči, danes pa je žal 
razumljeno kot znak šibkosti. »Velike napredke naš 
slovenski narod zmore, če znamo stopiti skupaj,« 
je še povedal.
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Po spominski slovesnosti se je predsednik Pahor na pobudo županov okoliških občin z njimi srečal na 
delovnem pogovoru o aktualnih razmerah pri soočanju z epidemijo.

15. februarja je predsednik Pahor sprejel predstavnike ZVVS iz Mengša in se ob tej priložnosti vpisal v 
njihovo spominsko knjigo.

Predsednik Pahor je 18. februarja na vsakoletni pogovor sprejel predsednike veteranskih in domoljubnih 
organizacij, povezanih v koordinacijo KODVOS. Predstavniki organizacij, ki v okviru koordinacije povezujejo 
okrog 120 tisoč članov in jim letos predseduje Peter Vaš, predsednik Zveze društev in klubov MoRIS, so 
predsedniku republike predstavili svoje delovanje na področju uveljavljanja in krepitve domoljubja, ohranjanja 
spomina na pomembne dogodke iz naše preteklosti ter opisali načrte za leto 2021. Predsedniki domoljubnih 
in veteranskih organizacij so v pogovoru izpostavili nujnost konstruktivnega dialoga s predstavniki državnih 
organov o vseh vprašanjih, ki se nanašajo na urejanje položaja posameznih organizacij, uveljavljanja pravic 
in njihovega financiranja. Predsednik republike je izpostavil pomen njihovih aktivnosti in zagotovil, da bo 
glede nekaterih predlogov opravil pogovore s pristojnimi. Pogovora so se udeležili Peter Vaš, Zveza društev 
in klubov MoRIS, Marijan Križman, Zveza ZB za vrednote NOBS, mag. Lučka Lazarev Šerbec, Zveza društev 
General Maister, generalmajor Ladislav Lipič, Zveza veteranov vojne za Slovenijo, Gorazd Humar, Društvo 
za negovanje rodoljubnih tradicij TIGR Primorske, Janez Podržaj, Zveza društev vojnih invalidov Slovenije, 
generalmajor dr. Alojz Šteiner, Zveza slovenskih častnikov, dr. Tomaž Čas, Zveza policijskih veteranskih 
društev Sever, in mag. Adolf Videnšek, Zveza društev civilnih invalidov vojn Slovenije.

23. marca se je predsednik Pahor udeležil obeležitve 30. obletnice vaje Premik 91, ki jo je organiziralo 
Ministrstvo za obrambo.

29. marca 2021 je predsednik Pahor na priložnostni slovesnosti položil venec pred spomenik generala 
Rudolfa Maistra. 

27. aprila je predsednik republike Borut Pahor v počastitev državnega praznika dneva upora proti okupatorju 
v Veliki dvorani Predsedniške palače nagovoril državljane. Ob tej priložnosti se je predsedniku republike z 
nagovorom pridružil Marijan Križman, predsednik Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega 
boja Slovenije. 
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Predsednik Pahor je v slavnostnem nagovoru čestital ob državnem prazniku, dnevu upora proti okupatorju 
ter državljankam in državljanom zaželel mirno in uspešno prihodnost. Poudaril je: »Najbolj je pomembno, 
da se poslušamo, slišimo in upoštevamo. Tudi, da se spoštujemo. Za prihodnost naše skupnosti je odločilno, 
da lahko vsak pove svoje stališče. To pravico ima vsak in ta mu ne more biti kratena, niti ko gre za razmere, 
ki smo jim priča danes.« V demokratični politični kulturi gre po mnenju predsednika za to, da poskušamo 
med različnimi stališči iskati skupne značilnosti in stvari, ki nas povezujejo. »Drugače ne bi bili skupnost. 
Več stvari nas povezuje kot ločuje.« Pred tem sta Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in Marijan 
Križman, predsednik Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega boja Slovenije, položila 
venca k spomeniku OF v Rožni dolini. Popoldan pa se je predsednik Pahor udeležil državne proslave ob 
dnevu upora proti okupatorju na Mali gori.

22. maja se je predsednik republike udeležil slovesne počastitve 30. obletnice »Pekrskih dogodkov« in 
spominskega dne Mestne občine Maribor. Predsednik republike je bil na slovesnosti slavnostni govornik.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na dan državnosti, 25. junija, položil venec ob spomenik 
vsem žrtvam vojn in z vojnami povezanim žrtvam na Kongresnem trgu v Ljubljani. Predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor je na ta dan priredil tradicionalni sprejem za svojce padlih pripadnikov Teritorialne 
obrambe Republike Slovenije, Ministrstva za notranje zadeve in civilnih žrtev ter ranjenih v vojni za Slovenijo. 

Ob tej priložnosti je nagovoril prisotne. Predsednik se je svojcem padlih zahvalil za njihovo prisotnost ob 
polaganju venca in dejal: »Vaša prisotnost, prisotnost vas, ki ste sami občutili vso strahoto in tragedijo 
vojne, je najgloblji iskreni poklon tistim, ki so dali življenja za našo domovino. V veliko čast mi je, da ste 
bili ob meni.« V nadaljevanju še opozoril na obveznosti, ki jih ima država do svojcev padlih in ranjenih. 
»Do vas, sorodnikov padlih in ranjenih, ima država še nekaj dolgov. Nekatere težave, s katerimi ste se 
srečevali, niso bile ustrezno rešene. Zavedam se, da so se predlogo reševale. Zato ob tokratnem sprejemu 
in našem srečanju lahko z zadovoljstvom povem, da so v parlamentarnem postopku zakoni, s katerim 
bomo uredili posamezna še nerešena vprašanja.« V nadaljevanju je dodal: »To je priložnost, da se tudi po 
materialni plati oddolžimo vsem prizadetim. Verjamem, da bomo ob našem srečanju konec leta skupaj 
ocenili, da se zakoni uspešno uresničujejo. Ob koncu vam iskreno čestitam ob našem skupnem prazniku 
dnevu državnosti. Želim, da ga praznujemo s ponosom, optimizmom in odločenostjo, da s skupnimi močmi 
popeljemo našo Slovenijo v desetletje napredka, razvoja in boljšega življenja za vse.«

Predsednik Pahor se je 27. junija udeležil občinske proslave ob 30. obletnici državnosti ter ob 30. obletnici 
bitke v Trzinu in vojne za Slovenijo. Ob tej priložnosti je ob prisotnosti družine Peperko odkril spominsko 
obeležje v čast in spomin padlemu pripadniku Teritorialne obrambe v vojni za Slovenijo Edvardu Peperku.
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Predsednik Pahor se je 24. avgusta popoldne udeležil velike tradicionalne slovesnosti ob dnevu slovensko-
ameriškega prijateljstva, na kateri je imel slavnostni nagovor. Predsednik Pahor je ob obletnici strmoglavljenja 
ameriškega bombnika B-17 položil venec k spominski plošči v spomin osmim članom posadke, ki so ob 
tem izgubili življenje.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se 11. septembra v Idriji udeležila 
proslave ob dnevu vrnitve Primorske k matični domovini. Predsednik je ob tej priložnosti za RTV Slovenija 
izjavil: »Primorci imamo himno. Himno imamo zato, ker nas združuje v tej upornosti. Najprej in predvsem 
proti fašizmu in tukaj smo si Primorci enotni. To morda kdo drug po Sloveniji težko razume, da tako 
rekoč skoraj brez izjeme Primorci nekako rdečo zvezdo drugače dojemamo, je bila simbol upora. Seveda, 
potem so se pod njo zgodili tudi zločini po vojni. Ampak Primorcem te simbolike upora zato, da smo ostali 
skupaj Slovenci, ki smo zdaj v suvereni državi, pač ne more vzeti. Nekako moramo živeti skupaj v sožitju, 
razumeti drug drugega in bolečino in to, kar nam je v srcu. Mislim, da je dovolj prostora za vse, da lahko 
živimo skupaj, se pa moramo potruditi. Sedaj je tak čas, da se moramo zlasti potruditi. Proslava je bila lepa 
proslava, ne samo za Primorce, upam, da je bila za vse Slovence.«
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25. oktobra se je predsednik republike udeležil državne proslave ob dnevu suverenosti v Kopru. 

Predsednik republike je 30. novembra v Predsedniški palači priredil slovesnost v počastitev akcije Sever. 
Slovesnosti so se udeležili generalni direktor policije dr. Anton Olaj, predsednik Zveze policijskih veteranskih 
društev Sever dr. Tomaž Čas, predsednice in predsedniki policijskih veteranskih društev, ki sestavljajo Zvezo 
policijskih veteranskih društev Sever, ter vodstvo Zveze. Slavnostna govornika na slovesnosti sta bila dr. Tomaž 
Čas, predsednik Zveze policijskih veteranskih društev Sever in predsednik Republike Slovenije Borut Pahor.

POMILOSTITVE

Ustava RS v 107. členu določa, da predsednik republike odloča o pomilostitvah. To ustavno določbo 
konkretizirata Zakon o pomilostitvi in Navodilo o delu sodišč v zvezi s pomilostitvenim postopkom. V Zakonu 
o pomilostitvi in omenjenem navodilu je določeno, katere listine in mnenja katerih institucij je treba pridobiti, 
preden v posameznem primeru predsednik republike odloči. Tako v vsakem pomilostitvenem postopku s 
svojimi mnenji oziroma predlogi sodelujejo pristojno sodišče, državno tožilstvo, ministrstvo, pristojno za 
pravosodje, in posebna komisija, ki jo je imenoval predsednik republike. Ob navedenih največkrat s svojim 
mnenjem sodelujejo še pristojni center za socialno delo, zavod za prestajanje kazni zapora (zlasti če je 
obsojenec že v zavodu) in lečeči zdravnik. V pomilostitvenem postopku s svojimi mnenji torej sodeluje 
večje število institucij in strokovnjakov, ki vsak posamezni primer temeljito preučijo in svoja mnenja za 
predsednika republike tudi utemeljijo. Na podlagi vseh prejetih mnenj, na katera predsednik republike 
formalno ni vezan, so mu pa v veliko pomoč pri njegovi odločitvi, sprejme odločitev v vsakem konkretnem 
primeru. V Uradu predsednika Republike Slovenije se pomilostitveni postopek začne šele, ko prejmemo 
poročilo ministrstva za pravosodje z mnenjem ministra. To poročilo na ministrstvu izdelajo, ko so tam 
zbrana in pridobljena vsa potrebna mnenja in listine.

Vsa poročila, ki jih prejme predsednik republike od pravosodnega ministrstva, pregleda in obravnava 
tričlanska neodvisna strokovna komisija za pomilostitve, ki jo imenuje predsednik republike. Komisijo za 
pomilostitve predsednika republike v mandatu 2017–2022 sestavljajo predsednik komisije mag. Ivan Bizjak, 
prvi varuh človekovih pravic ter nekdanji minister za notranje zadeve in minister za pravosodje, ter člana 
Ljubica Kosmovski Fojkar, nekdanja državna tožilka, in Peter Hauptman, nekdanji sodnik vrhovnega sodišča.

V letu 2021 je Urad predsednika RS na Ministrstvo za pravosodje na pobudo članov Komisije za pomilostitve 
naslovil več dopisov, povezanih s pomilostitvami in amnestijo. Ministrstvo smo opozorili na ugotovljeno 
neodzivnost posameznih sodišč ob odločanju v postopkih pomilostitev. Ministrstvo je odgovorilo, da so 
sodišča v svojih odgovorih navedla subjektivne in objektivne vzroke. Sodišča so izdala pisna navodila, 
vzpostavljen bo tudi notranji nadzor nad dinamiko reševanja teh zadev.

Ministrstvo smo ponovno opozorili tudi na potrebo po spremembi Zakona o pomilostitvi. Ministrstvo je Urad 
predsednika RS obvestilo, da so že januarja 2020 prejeli odziv državnega tožilstva in sodstva na njihov dopis. 
Ministrstvo je na podlagi odzivov članov Komisije za pomilostitve, sodstva in državnega tožilstva ocenilo, 
da bi bilo treba najverjetneje pripraviti povsem nov Zakon o pomilostitvi, saj bi bila materija preobsežna 
(zgolj) za novelacijo veljavnega zakona. Ministrstvo je pojasnilo, da so že začeli izvajati vsebinsko preučitev, 
ki vključuje najprej analiziranje relevantnih gradiv in primerjalnopravne ureditve.

Urad predsednika RS je ministrstvo z istim dopisom opozoril tudi na pobude, ki jih prejema ter bi morale 
biti naslovljene na Vlado Republike Slovenije in Državni zbor Republike Slovenije, in sicer da ob 30. obletnici 
osamosvojitve pripravita oziroma sprejmeta poseben Zakon o amnestiji. Ministrstvo meni, da sprejetje 
posebnega zakona ne bi bilo primerno, saj se je v slovenskem sistemu izvrševanja kazenskih sankcij v 
zadnjih dveh desetletjih razvilo dovolj mehanizmov, ki omogočajo humano obravnavo posameznikov, ki 
so bili na podlagi pravnomočne sodbe obsojeni na prostostno ali pa pogojno kazen.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v obdobju od 15. decembra 2020 do 12. novembra 2021 
odločal o 52 prošnjah za pomilostitev. O 49 prošnjah je že odločil, o treh pa še ne. Do 12. novembra ni 
ugodil nobeni prošnji. Pri nobeni od omenjenih prošenj ni bilo soglasnih mnenj institucij v prid pomilostitvi, 
mnenje ene od institucij pa je bilo pozitivno pri manj kot 10 odstotkih prošenj. Predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor je v prvem mandatu (2012–2017) odločal o 308 prošnjah za pomilostitev in ugodil 
štirim. V drugem mandatu (2017–danes) je odločal o 151 prošnjah. Ugodil je trem prošnjam. Vse pozitivne 
odločitve v postopkih pomilostitve predsednikov republike so objavljene v Uradnem listu RS.

DRŽAVNA ODLIKOVANJA

Odlikovanja Republike Slovenije so najvišja državna priznanja za izjemne zasluge, dejanja in dosežke 
posebnega pomena, posameznika ali institucije, za blaginjo in dobrobit Slovenije. Predsednik Republike 
Slovenije podeljuje odlikovanja za zasluge, dosežene na civilnem področju, diplomatsko-mednarodnem 
področju in vojaškem oziroma varnostnem področju. Sestavljajo jih znak, nadomestni znak (zastavica) in 
listina o podelitvi odlikovanja, ki je javna listina. Predsednik republike na predlog ali po lastni odločitvi 
podeljuje odlikovanja s podpisom ukaza o podelitvi, ki je objavljen v Uradnem listu Republike Slovenije.

Predsednik republike Borut Pahor se zaveda pomena državnih odlikovanj kot priznanja za uspehe in dosežke 
posameznikov, skupin ali institucij, ki jih odlikuje izjemna in odmevna odličnost. Odločitve o odlikovanjih 
so vedno tehtno preudarjene v dobrobit slovenskemu narodu in domovini. Gre za najvišja priznanja za 
izjemne uspehe in dosežke, ki naj bodo hkrati spodbuda in zgled vsem.

Komisija za odlikovanja predsednika republike se sestaja večkrat letno in temeljito obravnava vsak prispeli 
predlog. Po zasedanju preda komisija predsedniku republike svoje mnenje v razmislek. Komisijo sestavljajo 
Meta Hočevar (predsednica komisije), dr. Danica Purg, dr. Janez Kranjc, Miroslav Cerar, dr. Jože Krašovec in 
dr. Danilo Zavrtanik, sodelujeta dr. Alja Brglez, vodja kabineta predsednika republike, in dr. Boštjan Žekš, 
svetovalec predsednika republike.

Leta 2021 je predsednik republike podelil 30 državnih odlikovanj.

Red za izredne zasluge so prejeli:

Katerina Sakellaropoulou, pred-
sednica Helenske republike, za 
prispevek pri razvijanju prijateljskih 
vezi med Slovenijo in Helensko 
republiko ter krepitvi vsestranskega 
sodelovanja in povezovanja obeh 
držav za družno, na skupnih vred-
notah temelječo in varno evropsko 
prihodnost.
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Rebelo de Sousa, predsednik 
Portugalske republike, za prispevek 
pri razvijanju prijateljskih vezi 
med Slovenijo in Portugalsko 
republiko ter krepitvi vsestranskega 
sodelovanja in povezovanja obeh 
držav za družno, na skupnih 
vrednotah temelječo in varno 
evropsko prihodnost.

Moon Jae-In, predsednik republike 
Koreje, za neomajno privrženost 
procesom sprave in mirnega 
sožitja na Korejskem polotoku ter 
za krepitev prijateljskih vezi med 
Republiko Slovenijo in Republiko 
Korejo.

Angela Merkel, predsednica Vlade 
Zvezne republike Nemčije, za osebne 
zasluge za poglobitev vsestranskih 
odnosov med Republiko Slovenijo 
in Zvezno republiko Nemčijo ter 
verodostojno evropsko voditeljstvo.
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Sergio Mattarella, predsednik 
Italijanske republike, za osebne 
zasluge za poglobitev prijateljskih 
vezi med Republiko Slovenijo in 
Italijansko republiko ter vzorno skrb 
za skupno evropsko prihodnost.

Zlati red za zasluge so prejeli:

Zveza društev slepih in slabovidnih 
Slovenije za izjemne zasluge pri 
povezovanju slepih in slabovidnih 
in pri spodbujanju njihovega 
vključevanja v družbo ter za uspehe 
pri uveljavljanju novih, izvirnih 
rešitev za temeljna vprašanja 
slepote in slabovidnosti ob stoletnici 
delovanja.

Gospodarska zbornica Slovenije za 
170 let povezovanja in spodbujanja 
slovenskega gospodarstva doma 
in v svetu.

Narodni muzej Slovenije za izjemen prispevek k oblikovanju in ohranjanju slovenske kulturne, znanstvene 
in narodne identitete, ob 200-letnici delovanja.

Milan Kundera za izjemen prispevek k razumevanju Evrope in časa ter trdno prijateljstvo do Slovenije.
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Srebrni red za zasluge so prejeli:

Društvo Zedinjena Slovenija za 
pomembno vlogo pri slovenskem 
osamosvajanju in mednarodnem 
priznanju Republike Slovenije ter 
za 70 let dragocenega ohranjanja 
slovenstva med Slovenci v Argentini.

Zorko Simčič za dragocen literarni 
opus, ki ga je povečini ustvaril med 
slovenskimi izseljenci v Argentini.

Red za zasluge so prejeli:

Sklad Krkinih nagrad za 50 let Krkinih 
nagrad in spodbujanja znanstvenih 
dosežkov zlasti med mladimi.

Hokejsko državno društvo SIJ ACRONI 
Jesenice za neprecenljiv prispevek k 
slovenskemu skupinskemu športu in 
dolgoletno uspešno delo na področju 
spodbujanja športa med mladimi.
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Dr. Ninoslav Radovanović za 
pomemben prispevek k razvoju 
slovenske kardiologije in izboljšanju 
zdravja številnih srčnih bolnikov 
v Sloveniji.

Slovenska tiskovna agencija za trideset let nenadomestljivega agencijskega poslanstva v medijskem 
prostoru in za pomembno vlogo v obdobju osamosvojitve Republike Slovenije.

Slovenski programski oddelek in slovenski informativni sporedi za pomembno vlogo pri ustvarjanju 
radiotelevizijskih vsebin v slovenščini, namenjenih slovenski narodni skupnosti v Italiji, ter za dolgoletno 
čezmejno sodelovanje, ki prispeva k bogatitvi programov na obeh straneh meje, ob 75-letnici radijskega 
in 25-letnici televizijskega programa.

Radijski in televizijski program za italijansko narodno skupnost za pomembno vlogo pri ustvarjanju 
radiotelevizijskih vsebin v italijanščini, namenjenih italijanski narodni skupnosti v Sloveniji, in za dolgoletno 
čezmejno sodelovanje, ki prispeva k bogatitvi programov na obeh straneh meje, ob več kot 70-letni radijski 
in 50-letni televizijski tradiciji.

Mirsad Begić za neprecenljiv kiparski opus.

Revija Planinski vestnik kot najstarejša slovenska revija ob stopetindvajsetletnici izhajanja za pomembno 
kulturno in strokovno vrednost.

Združenje slovenska izseljenska matica za neprecenljiv prispevek k ohranjaju slovenske identitete in kulture 
pri Slovencih v tujini. 

Medaljo za zasluge so prejeli:

Peter Florjančič za navdihujočo življenjsko zgodbo in izumiteljske dosežke v svetovnem merilu.

Stanislava Gregorič za pomemben glas o domovini, ki ga je dala Slovencem v Avstraliji.

Franc Mihelič za dolgoletno ustvarjalno in poustvarjalno delo na področju narodnozabavne glasbe ter 
inovacije pri igranju diatonične harmonike.

Dušan Repovš za velike zasluge v javnem zdravstvu in preventivni medicini ter še zlasti zdravstveni vzgoji.

Slovensko deželno gospodarsko združenje za pomembno in vodilno vlogo na področju čezmejnega gospodarskega 
povezovanja v Furlaniji - Julijski krajini ter za 75 let dragocenega ohranjanja slovenstva v Italiji. 

Saša Verbič za dolgoletno uspešno delo za ohranjanje in uveljavljanje slovenske skupnosti v Srbiji.  
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POSTAVITEV IN ODPOKLIC VELEPOSLANIKOV

V skladu s četrto alineo 107. člena Ustave Republike Slovenije predsednik republike postavlja in odpoklicuje 
veleposlanike in poslanike republike ter sprejema poverilna pisma tujih diplomatskih predstavnikov. 

Postopek postavitve veleposlanic in veleposlanikov določa Zakon o zunanji zadevah v 17.a členu. V skladu s 
prvim odstavkom 17.a člena Zakona o zunanjih zadevah predlog za postavitev veleposlanika pripravi minister 
za zunanje zadeve. Vlada določi predlog za postavitev veleposlanika po posvetovanju s predsednikom 
republike. Četrti odstavek 17.a člena Zakona o zunanjih zadevah določa, da veleposlanika postavi in odpokliče 
predsednik republike z ukazom, ki se objavi v Uradnem listu Republike Slovenije. V petem odstavku 17.a 
člena Zakona o zunanjih zadevah je določeno, da predsednik republike izda veleposlaniku poverilna pisma. 

Predsednik republike je letos postavil in odpoklical veleposlanike v naslednjih državah in mednarodnih 
organizacijah: Kraljevina Bahrajn, Mednarodna agencija za obnovljive vire energije (IRENA), Republika 
Kostarika, Republika Panama, Republika Avstrija, Urad Združenih narodov in drugih mednarodnih organizacij 
v Ženevi, Stalno predstavništvo Republike Slovenije pri Organizaciji združenih narodov v New Yorku, Švicarska 
konfederacija, Madžarska, Bosna in Hercegovina, Kanada, Republika Kuba, Stalno predstavništvo Republike 
Slovenije pri Organizaciji za gospodarsko sodelovanje in razvoj (OECD) v Parizu, Lihtenštajn, Republika 
Kosovo, Republika Indija, Kraljevina Butan, Demokratična socialistična republika Šrilanka, Ljudska republika 
Bangladeš, Federativna demokratična republika Nepal in Republika Koreja.

PREDAJA POVERILNIH PISEM TUJIH VELEPOSLANIKOV

Sprejem poverilnih pisem vodij tujih diplomatskih predstavništev v Republiki Sloveniji ureja Zakon o 
zunanjih zadevah. Soglasje (agreement) za imenovanje vodje diplomatskega predstavništva tuje države, 
razen za odpravnika poslov, daje predsednik republike po pridobitvi mnenja Ministrstva za zunanje zadeve, 
ki o izdanem soglasju obvesti tujo državo. Poverilno pismo vodje tujega diplomatskega predstavništva, z 
izjemo odpravnika poslov, sprejme predsednik Republike Slovenije, potem ko je kopijo že sprejel minister 
za zunanje zadeve oziroma funkcionar ministrstva za zunanje zadeve, ki ga nadomešča.

Predsednik republike je letos sprejel 17 poverilnih pisem tujih veleposlanikov. 

Predaje poverilnih pisem novoimenovanih 
in pooblaščenih veleposlanikov predsedniku 
Republike Slovenije Borutu Pahorju v 
letu 2021: Republika Turčija, Ljudska republika 
Bangladeš, Demokratična socialistična 
republika Šrilanka, Kraljevina Nizozemska, 
Latvija, Republika Moldavija, Socialistična 
republika Vietnam, Republika Ruanda, Zvezna 
republika Nigerija, Federativna republika 
Brazilija, Argentinska republika, Republika 
Estonija, Malezija, Republika Čile, Republika 
Kosovo, Dominikanska republika in Nova 
Zelandija.
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III. KLJUČNI POUDARKI

Predsednik republike je tudi v tem letu, žal še vedno usodno zapisanemu bolezni covid-19, spremljal posebej 
ranljive skupine prebivalstva in jim na različne načine namenjal veliko svoje pozornosti. Z veseljem je prevzel 
številna pokroviteljstva posebnih jubilejev, se z ljudmi srečeval v živo ali jih nagovarjal na videoposnetkih. 
Tako je želel pokazati, kako pomemben je obraz države in njenih institucij, ki ga kaže otrokom, starejšim, 
bolnim, manjšinam, invalidom in osebam s posebnimi potrebami.

Predsednik republike se je še posebej trudil, da bi nagradil tiste, ki posebej izstopajo, doma in v tujini, na 
številnih področjih javnega življenja in humanitarnosti. Podelitve visokih državnih odlikovanj in mnogih 
jabolk navdiha so bile zato prežete z navdihujočimi zgodbami tistih, ki svoje delo jemljejo predvsem kot 
poslanstvo, pomagajo drugim in s tem osrečujejo tudi sebe. Mnogi so se s požrtvovalnostjo in nesebično 
pomočjo še posebej izkazali prav v času epidemije, ki je ohromila življenje na številnih področjih, poglobila 
osamljenost, usodno razdelila ljudi in povzročila preštevilne stiske.

To pa je dodatno spodbudilo nestrpnost, tudi sovražnost. Zavezanost nenehnemu poudarjanju pomena 
kulture dialoga in medsebojnega spoštovanja, ki sta odvisna od tega, s kakšno mero dostojanstva izražamo 
svoje poglede v dialogu z drugimi, je bil eden od temeljnih poudarkov na vseh področjih. Te odgovornosti 
za kulturo dialoga se mora zavedati zlasti politika, še posebej v razmerah zdravstvene krize, kjer je treba 
toliko bolj paziti na dostojanstvo slehernega od nas. Če bodo prevladale tudi v javni besedi solidarnost, 
medsebojno spoštovanje, strpnost in razumevanje, bomo krizo lažje in hitreje premagali. Vsekakor je tudi 
zato za predsednika najpomembnejša preventiva, ki se začenja že pri mladih, zato so bili številni dogodki 
namenjeni prav pogovoru in srečanju z mladimi. 

Izmenjavi strokovnih in političnih mnenj o aktualnih temah je predsednik republike tudi letos namenil 
poseben prostor z organizacijo posvetov, ki pod njegovo streho nudijo prostor za izražanje različnih, a 
argumentiranih pogledov. Predsednik se zaveda, da imajo tako strokovnjaki kot politiki lahko zelo različna 
stališča, vendar je le v njihovem strpnem dialogu moč napredka. Med osrednjimi temami so zagotovo 
vprašanja podnebne politike, ki jih uspešno nagovarjajo številna priporočila Stalnega posvetovalnega 
odbora za podnebno politiko pri predsedniku Republike Slovenije. 

Enotnost, ki nas je prevevala tistega usodnega leta, ko smo se plebiscitarno odločili za samostojno pot, 
je težko še kdaj dosegljiva, pa vendar nam mora biti nenehno za vzgled pri današnjih ravnanjih. Zato sta 
spomin in počastitev ključnih dogodkov pred 30 leti tako zelo aktualna.

POZIV K DIALOGU IN MEDSEBOJNEMU SPOŠTOVANJU

Predsednik republike meni, da je v aktualnih razmerah premalo dialoga in sodelovanja glede reševanja 
zdravstvene krize ter da bi se lažje in uspešneje soočali z njo, če bi bilo na vseh ravneh več dialoga in 
sodelovanja. Ob tem vedno opozarja: »Zlasti politiki in vsi, ki sodelujemo v javnem dialogu, se moramo 
disciplinirano vzdržati vsake izjave, ki jo lahko kdo razume kot žaljivo, nestrpno ali celo sovražno. To je 
naša najbolj elementarna dolžnost v skrbi za prepotrebno ozračje tolerance, svobode in spoštovanja eden 
do drugega.« Predsednik Pahor ob vseh nesoglasjih in sporih večkrat izpostavi misel o pomenu dialoga: 
»Kadar se zdi, da je dialog izčrpan, se je treba vrniti k dialogu.«
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Predsednik republike je 29. decembra 2020 na njihovo željo sprejel predstavnike Študentske organizacije 
Slovenije, ki so ga seznanili s socialnim položajem mladih. Predsednik Pahor je dejal, da se bo pri pristojnih 
zavzel za nadaljevanje konstruktivnega dialoga, ki ga mladi pogrešajo.

Prvega februarja je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor posredoval pismo predsednicama in 
predsednikom parlamentarnih strank z vabilom na srečanje. Za vabilo predsednikom parlamentarnih strank 
na srečanje o osredotočanju države na epidemijo, okrevanje in predsedovanje EU se je predsednik odločil 
v skladu z dolgo tradicijo sodelovanj parlamentarnih strank pri skupnem premagovanju kriz ali doseganju 
strateških ciljev države. Predsednik je takrat ocenil, da je dal pobudo ob pravem času. Z namero zanjo 
je slovensko javnost prvič seznanil konec oktobra lani, še podrobneje pa jo je pojasnil na slovesnosti ob 
30. obletnici podpisa sporazuma parlamentarnih strank za podporo plebiscitu o samostojnosti in neodvisnosti 
Slovenije, pred koncem preteklega leta. V zvezi s tem je vedno poudaril, da se v tridesetih letih različnih 
parlamentarnih srečanj, koordinacij ali dogovorov voditelji niso lotili zato, ker bi imeli o pomembnih 
vprašanjih podobna ali enaka stališča, temveč prav zato, ker so imeli zelo različna. V takih okoliščinah dobi 
dialog posebno težo in pomen. V tem smislu je predsednik voditeljem poslal uradno vabilo za srečanje v 
času, ko poglabljanje političnih razhajanj slabo vpliva na premagovanje zdravstvene krize. Prav tako se mu 
je zdelo pomembno, da voditelji parlamentarnih strank skupno premislijo strateške usmeritve okrevanja po 
zdravstveni krizi in se dogovorijo za strateške poudarke slovenskega predsedovanja Svetu EU. Predsednik 
Pahor se pred predstavitvijo pobude za srečanje parlamentarnih strank konec oktobra in za uradno vabilo v 
ponedeljek, 1. februarja, predhodno ni posvetoval z nobenim predsednikom ali predsednico parlamentarne 
stranke. Od devetih parlamentarnih strank jih je sedem vabilo sprejelo, dve pa sta vabilo zavrnili. Obe 
stališči sta legitimni, predsednik je pripomnil, da načelno zavračanje dialoga lahko vodi v izključevanje, za 
katero pa se zdi, da ga prav nihče ne pozdravlja.
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Ob slovenskem kulturnem prazniku 8. februarja poziv h kulturi dialoga

8. februarja sta v počastitev slovenskega kulturnega praznika predsednik Pahor ter pisatelj, pesnik, scenarist 
in dramatik Feri Lainšček, prejemnik letošnje Prešernove nagrade za življenjsko delo na področju literature, 
iz Predsedniške palače slavnostno nagovorila državljanke in državljane. V nagovoru je predsednik Pahor 
pozval h kulturi dialoga.

Govor predsednika republike:

Poziv h kulturi dialoga

Spoštovani državljanke in državljani,

cenjeni Prešernovi nagrajenci,

sprejmite, prosim, moje najbolj iskrene čestitke ob današnjem slovenskem kulturnem prazniku z izrazi 
velikega upanja glede naše skupne prihodnosti. 

Zelo sem počaščen, da so na tej svečanosti z menoj tudi letošnja Prešernova nagrajenca in nagrajenci 
Prešernovega sklada.

Sredi januarja sem prejel prijazno pismo gospoda Leopolda Pogačarja, župana Občine Žirovnica. V pismu 
me nagovarja naj bo spričo zaskrbljujoče nestrpnosti sovražne in žaljive besede letošnji praznik posvečen 
kulturi dialoga. Njegovo pobudo pozdravljam in jo s tem govorom naslavljam. 

Spoštovani,

kultura dialoga je odvisna od nas samih. Vsi mi, vsak dan, z vsako besedo to kulturo dialoga 
plemenitimo ali jo siromašimo.

Odvisna je od tega, s kakšno mero dostojanstva izražamo svoje poglede v dialogu z drugimi. Svobodo 
govora cenimo kot visoko vrednoto, moramo jo varovati in negovati. Ob tem pa se moramo zavedati, 
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da svoboda govora prinaša tudi odgovornost – in dolžnost, da jo izpovedujemo tako, da ne prizadenemo 
drugega. Opažam, da je danes vse preveč nepazljivega in neprijaznega govora. Takšnega, ki ga spremlja 
brezbrižnost do drugega in ravnodušnost do tistih, ki jih izrečene besede prizadenejo.

Javni dialog določa naše splošno razpoloženje. Če je surov, nestrpen, neljubezniv ali celo sovražen, splošno 
razpoloženje zastruplja. Vse nas ogroža v našem dostojanstvu. Če pa so stališča, naj si bodo še tako zelo 
drugačna, izrečena ali zapisana na dostojen in dostojanstven, zrel in odgovoren način, se v taki polemiki 
počutimo spoštovane in sprejete. Ne govorim o pretirani politični korektnosti, temveč o neki nepogrešljivi 
vljudnosti, ki nas varuje pred besednim in končno tudi fizičnim nasiljem.

Te odgovornosti za kulturo dialoga se mora zavedati zlasti politika, ki na nek način zaradi moči in javnosti 
določa govorni vzorec in na ta način splošno razpoloženje. Ne nazadnje je bila ‘najprej beseda’. V tem smislu 
je tudi politika lahko umetnost, če navdihuje prostor javne besede s sposobnostjo poslušanja, razumevanja, 
spoštljive in strpne polemike, ki omogoča družbeno vključenost.

Pri kulturi dialoga gre tudi za vzajemnost. Politična oblast mora s komuniciranjem poskrbeti za transparentnost, 
mediji kot vzvod javnosti pa za kritično obravnavo. Vse to ne more biti urejeno s predpisi, temveč prav s 
kulturo dialoga. Gre za vzajemnost pravic in odgovornosti, v skrbi za demokratično presojo in odločanje ljudi.

Zlasti v pogojih posebnih razmer, sedanje zdravstvene krize, na današnji Prešernov dan kličem vse nas, 
da z besedo pazimo drug na drugega. Ker nas je kriza dodobra utrudila, je mogoče razumeti manjšo 
potrpežljivost, vendar moramo ravno v teh razmerah toliko bolj paziti na dostojanstvo slehernega od nas. 
Če bodo prevladale tudi v javni besedi solidarnost, medsebojno spoštovanje, strpnost in razumevanje, 
bomo krizo lažje in hitreje premagali. V prvi vrsti smo k temu klicu zavezani politiki in vse druge javne 
osebnosti, toda na koncu kultura dialoga zadeva prav vse nas.

Kultura je temelj, iz katerega izvira naša skupnost. K temu nas nagovarja tudi Prešeren, katerega verze smo 
si Slovenke in Slovenci izbrali za svojo himno. Ta himna na čudovit način izkazuje miselnost slovenskega 
naroda in naš spoštljiv, prijateljski ter narodoljuben odnos do vseh, ki z nami delijo vrednote miru, svobode 
in dobrososedskih odnosov.

Spoštujmo drug drugega. Še posebej v času pandemije pa se potrudimo, da ostanemo strpni in sočutni. 
Dajmo našim otrokom poleg vrnitve k običajni igri in šoli še to izkušnjo; da smo šli skozi najtežje čase tako, 
da smo tudi in zlasti z besedo pazili na svoje dostojanstvo in s tem drug na drugega. 

Hvala.

24. februarja je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor priredil srečanje predsednic in predsednikov 
parlamentarnih strank. Srečanja so se udeležili Janez Janša, predsednik SDS, Tanja Fajon, predsednica SD, 
Zdravko Počivalšek, predsednik SMC, Matej Tonin, predsednik NSi, Karl Erjavec, predsednik DeSUS, Alenka 
Bratušek, predsednica SAB, in Zmago Jelinčič Plemeniti, predsednik SNS.

Po srečanju je predsednik povedal, da so se dogovorili, da bodo na posvetu, ki bo v prvi polovici marca, 
iskali skupna temeljna stališča glede izhodne strategije, ki zadeva epidemijo covida-19 in uspešno 
prestrukturiranje najbolj aktualnih potreb v javnem zdravstvenem sistemu. Za pripravo posveta sta bila 
zadolžena s premierjem Janezom Janšo, nanj pa so bili povabljeni vsi predsedniki parlamentarnih strank in 
vodje poslanskih skupin ter strokovna javnost. »To ni tako majhen izplen takega srečanja, kot ga že dolgo 
ni bilo. Ne bom rekel, da je danes premaknilo gore. Vendar pa je storjen pomemben korak, zavedajoč se, 
da smo skupaj močnejši,« je izpostavil predsednik Pahor. Srečanje je izpolnilo njegova pričakovanja. »Glede 
na zastrupljenost političnega ozračja je bila razprava na visoki ravni politične kulture, bila je vključujoča 
in spoštljiva, ne glede na to, da je na trenutke bila zelo polemična,« je ocenil predsednik Pahor. Kot je 
povzel, je bilo na srečanju z vseh strani slišati, da sta zaupanje in sodelovanje dvosmerna cesta. »Ni mogoče 
samo od drugih pričakovati, da ti bodo zaupali in razumeli tvoja stališča. Tudi ti se moraš biti pripravljen 
potruditi zaupati in sodelovati s tistim, ki ima drugačna politična stališča in razmišlja drugače. To je bistvo 
političnega dialoga in sodelovanja,« je še poudaril predsednik republike.
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11. aprila po napadih na občinsko svetnico stranke LMŠ v Črnomlju je predsednik republike podal POZIV: 
Obsodba nasilja in poziv k strpnosti. 

Poziv predsednika republike: 

Vedno, zlasti še v času krize opozarjam na pomen strpnosti in nevarnost nasilja. Ostro obsojam nasilno 
dejanje v Črnomlju.

Motivi zanj še niso znani. Tudi, če niso povezani z dejstvom, da je morebitna tarča nasilja občinska svetnica 
LMŠ, gre za zavržno dejanje, ki terja odločno obsodbo vse demokratične javnosti. Od pristojnih organov 
pričakujem, da ukrenejo vse za to, da bo storilec odkrit in kaznovan.

Opozarjam na pomen medsebojnega spoštovanja in strpnosti, ki sta nenadomestljivega pomena tudi za 
uspešno premagovanje sedanje zdravstvene krize. Razumem skrbi, tesnobe, strahove in jezo med nami, 
vendar prav zaradi tega ne smemo s tem opravičevati nasilja, verbalnega in fizičnega.

Pozivam vse nas, da se vzdržimo slehernih ravnanj, ki bi jih bilo mogoče razumeti kot žaljiva in sovražna. 
Pozivam vse nas, da zavrnemo sleherno nasilje kot način reševanja težkih razmer, v katerih smo se znašli. 
Ocenjujem, da je med nami dovolj moči, da zmoremo premagati krizo po mirni in demokratični poti.

19. aprila je predsednik Pahor opravil telefonski pogovor s komisarko Sveta Evrope za človekove pravice 
Dunjo Mijatović. Pogovor je potekal v sklopu virtualnih srečanj, ki jih je komisarka Mijatović opravila s 
predstavniki slovenske vlade in civilne družbe o problematiki svobode medijev in sovražnega govora v 
Sloveniji. Predsednik Pahor je poudaril pomen nadzornih mehanizmov mednarodnih organizacij, vključno s 
Svetom Evrope, ter potrebo po rednem in odprtem dialogu z njimi. V tej luči vidimo zanimanje komisarke 
Mijatović za razmere v Sloveniji.

Predsednik Pahor je poudaril pomen javnih medijev in komisarko seznanil s prizadevanji, tudi svojimi 
osebnimi, za ohranitev in krepitev njihove neodvisnosti. Komisarka Mijatović je omenila predsednikova 
prizadevanja v tej smeri in omenila posvet o Zakonu o RTV Slovenija, ki ga je priredil septembra 2020, ter 
njegovo mediacijo med UKOM in STA za rešitev finančnega položaja STA. Predsednik je omenil tudi posvet, ki 
ga je decembra 2018 organiziral v Predsedniški palači prav na temo sovražnega govora in svobode izražanja, 
ter svoje redne pozive k dostojnemu komuniciranju v javnem prostoru, vključno z družbenimi omrežji.

21. aprila je predsednik Pahor dal izjavo v zvezi s predlogom predsednice SD Tanje Fajon in vodje PS SD 
Matjaža Hana za srečanje predsednikov strank in vodij poslanskih skupin: 

Izjava predsednika republike: 

»Ko so izčrpane vse možnosti v dialogu, se je treba vrniti k dialogu. V to sem prepričan vse svoje politično 
življenje. Zato sprejemam predlog, da poskusim organizirati srečanje predsednikov strank in vodij 
poslanskih skupin. Povod za predlog za sklic sestanka je zaplet glede zastopanosti nepovezanih poslancev 
v delovnih telesih Državnega zbora RS. Gre za politično vprašanje, ki je v izrecni pristojnosti DZ, zato bi bil 
kot predsednik republike pripravljen sklicati sestanek predsednikov strank in vodij poslanskih skupin le, če 
bi to z razumevanjem sprejeli predsednik DZ in vodje vseh poslanskih skupin. V nasprotnem bi kdo utegnil 
moje zavzemanje za tak sestanek razumeti kot poseg v izrecno pristojnost zakonodajnega telesa. Iz moje 
izkušnje predsednika DZ vem, da rešitev zapletov v zvezi s sestavo delovnih teles terja potrpežljivost, 
politično voljo in odgovornost. Čeprav se na prvi pogled zdi, da gre za suhoparno poslovniško zadevo, vem, 
da gre za zelo občutljivo politično vprašanje, ki lahko za nekaj časa določa politično razpoloženje in hromi 
učinkovitost delovanja parlamentarne demokracije. Zato mu je treba dati prednostno pozornost. Kolikor 
mi je znano, predsednik republike nikdar ni sodeloval pri iskanju teh rešitev, vendar pa sem to pripravljen 
storiti, če se bodo s tem vsi strinjali. Tak mandat sem po tej poti dobil tudi za usklajevanje sprememb volilne 
zakonodaje. V prihodnjih dneh bom opravil neformalne pogovore s predsedniki strank in vodji poslanskih 
skupin o njihovi pripravljenosti za sodelovanje na sestanku o tej zadevi.«
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Predsednik sprejel predstavnike nekaterih civilnih iniciativ 

28. aprila je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor na njihovo pobudo sprejel predstavnike nekaterih 
civilnih iniciativ, ki se niso strinjali s sprejetimi epidemiološkimi ukrepi na področju vzgoje in izobraževanja. 
Predsednik republike jih je na pogovor sprejel zato, ker meni, da mora potekati reden dialog tudi o teh 
vprašanjih, prav zaradi zelo različnih stališč. Hkrati je poudaril, da sam popolnoma zaupa strokovnim 
odločitvam v boju z epidemijo in k temu poziva tudi ostale.

Na pogovoru so sodelovali predstavniki civilnih iniciativ »Otrok ne damo«, »Delavci v vzgoji in izobraževanju 
proti prisili«, »Starši za ustavno presojo nošenja mask med poukom« in »Slovenski zdravniki«. Na srečanju 
so predstavili svoja kritična stališča in mnenja do ukrepov vlade, ki zadevajo tako učence in dijake kot tudi 
učitelje na vseh stopnjah izobraževanja. Posebej so opozorili, da nimajo možnosti dialoga s predstavniki 
vlade in da kljub zahtevam niso dobili strokovnih utemeljitev za uvedene ukrepe.

Poziv k socialnemu dialogu kot enemu najpomembnejših stebrov uspešnega in 
pravičnega okrevanja po krizi

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v počastitev državnega praznika, praznika dela, 1. maja, v 
Veliki dvorani Predsedniške palače nagovoril državljanke in državljane. Ob tej priložnosti se je predsedniku 
republike z nagovorom pridružila Lidija Jerkič, predsednica Zveze svobodnih sindikatov Slovenije (ZSSS). 
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Predsednik Pahor je v slavnostnem nagovoru ob prazniku čestital državljankam in državljanom in pozval 
k socialnemu dialogu kot enemu najpomembnejših stebrov uspešnega in pravičnega okrevanja po krizi. 

Govor predsednika republike:

Spoštovane državljanke in državljani,

sprejmite, prosim, iskrene čestitke ob današnjem državnem prazniku z najboljšimi željami za uspešno in 
pravično prihodnost.

Izkoriščam to posebno priložnost za iskreno zahvalo vsem delavkam in delavcem, ki v času 
epidemije že leto dni profesionalno in predano skrbijo za to, da je naš vsakdanjik vsaj kolikor toliko 
normalen. Na simbolni ravni sem se jim zahvalil z vročitvijo jabolka navdiha za njihovo človečnost. 
Zdi se, da se vendarle približujemo koncu same zdravstvene krize. Postopno opuščanje večine omejitvenih 
ukrepov bo gotovo koristno vplivalo na splošno razpoloženje med ljudmi in do neke mere zmanjšalo 
negotovost in napetost.

To moramo vsi skupaj razumeti kot veliko priložnost, ki je ne smemo zamuditi. Zlasti priložnost in nujnost, 
da oživimo in okrepimo vse vrste socialnega dialoga, zlasti v okviru Ekonomsko-socialnega sveta.

Dolgoročne rešitve, vezane na trg dela in položaj delavstva, ne smejo biti sprejemane brez dogovora o 
njih v okviru socialnega dialoga, začenši z demografskim skladom in davčno reformo.

Pomembno je, da si tudi v prihodnje prizadevamo za ohranitev in razvoj socialne države. Res je, da je 
socialna država ustavna norma in zato na nek način varovana pravica. Njen obseg je stvar sprotne odločitve 
politike v sodelovanju s socialnimi partnerji. Obstajajo pasti, ki njen razvoj lahko zamajajo, zato moramo 
paziti, da se jim izognemo.

Pri socialni državi ne gre zgolj za različne prejemke prebivalstva in brezplačne ali delno plačljive storitve na 
področjih zdravstva, socialnega varstva, vzgoje in šolstva ter kulture. Gre tudi za vodenje fiskalne politike.

Iz lastnih izkušenj vemo, da je vsaka motnja v zagotavljanju zadostnih davčnih prilivov neposredna grožnja 
za obseg socialne države. V času covid krize je bilo za socialno državo zgledno poskrbljeno, vendar na račun 
dodatnega zadolževanja, ki ga bo kmalu treba ustaviti, dolgove pa vrniti.

Zato moramo paziti, da bodo tudi v prihodnje davčni viri zadostni, da bomo z njimi zagotavljali sedanji obseg 
socialne države in njen nadaljnji razvoj, ki si ga lahko privoščimo, če prioritete postavimo na pravo mesto. 

V zadnjem desetletju se je zlasti zahodni svet in mi z njim dvakrat znašel v krizi, finančni in zdravstveni. Ne 
glede na različno naravo obeh kriz se je izkazalo, da je zlasti za družbe z močno tradicijo socialne države 
stremljenje k solidarnosti bistvenega pomena, tudi in zlasti po koncu krize. To velja tudi za Slovenijo.

Gre za vprašanje socialne povezanosti, ki je zelo pomembno in občutljivo, tudi za vprašanje politične 
povezanosti in enotnosti. Zato, prosim, razumite, spoštovane državljanke in državljani, moj poziv k 
socialnemu dialogu, njegov ponoven zagon in okrepitev kot enega pomembnih stebrov našega uspešnega 
in pravičnega okrevanja po tej krizi.

V upanju, da se bomo skupaj čim prej izvlekli iz zdravstvene krize ter se skupaj v dialogu in sodelovanju 
lotili njenih dolgoročnih gospodarskih in socialnih posledic, vas lepo pozdravljam in vam želim, da lepo 
preživite praznik dela.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 25. maja sprejel na pogovor predsednika in dva člana 
upravnega odbora Društva slovenskih pisateljev. Upravni odbor Društva slovenskih pisateljev je na 
predsednika republike in predsednika vlade naslovil izjavo, ki jo je sprejel upravni odbor društva glede 
po njihovi oceni zaskrbljujoče politične, gospodarske in moralne krize slovenske družbe ter socialne krize 
mnogih državljanov. Predsednik Pahor jih je povabil na pogovor v Predsedniško palačo. Pogovora so se 
udeležili predsednik društva Dušan Merc ter člana upravnega odbora Tone Peršak in Peter Kovačič Peršin. V 
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dobro uro trajajočem pogovoru so si udeleženci pogovora izmenjali poglede na vprašanja, kako naj vsakdo 
po svojih močeh prispeva k renesansi javne razprave o pomembnih družbenih vprašanjih, ki zadevajo vse 
– začenši z vprašanjem krepitve demokratičnih vrednot, ki so, po skupnem mnenju sogovornikov, pred 
tridesetimi leti utemeljile in vzpostavile slovensko državo.

Redni pogovori s Komisijo Vlade RS za reševanje prikritih grobišč

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v okviru rednega dialoga s Komisijo Vlade RS za reševanje 
prikritih grobišč 25. maja sprejel predsednika in člane komisije. Sestanka so se poleg predsednika komisije 
dr. Jožeta Dežmana in Franca Stanonika, direktorja direktorata za notranji trg pri MGRT, udeležili člani 
komisije Pavel Jamnik, Mitja Ferenc, Vida Deželak Barič, Milan Sagadin in Breda Gačnik.

Komisija Vlade RS za reševanje prikritih grobišč je predsednika republike seznanila z delom v letošnjem 
letu in ob tem predstavila knjižni izid tokrat že petega poročila Komisije Vlade RS za reševanje prikritih 
grobišč. V njem so po besedah predsednika komisije Dežmana predstavljeni rezultati njihovega dela od 
izkopov posmrtnih ostankov v Kočevskem Rogu in drugod do prizadevanj za pravico sleherne žrtve do groba. 
Predsedniku so posebej predstavili predlog za nadaljevanje dela komisije, ko bo ta po načrtovani spremembi 
prenehala delovati, njene pristojnosti pa bodo prešle na novoustanovljeni sektor pri ministrstvu za obrambo.  
 
Komisija je predstavila tudi nekaj težav, s katerimi se srečuje, in zamisli, kako bi jih reševali. Komisija je 
predsednika republike seznanila s še vedno nerešenim vprašanjem pokopa romskih žrtev na pokopališču 
Žale v Ljubljani. Predsednik komisije dr. Dežman je na koncu dejal, da je uresničevanje letošnjega programa 
komisije, ki ga je vlada sprejela v začetku februarja, pomemben prispevek k praznovanju 30-letnice Slovenije 
in pomembno sporočilo Slovenije pred predsedovanjem Svetu EU in med njim. Ob tem je predsednik republike 
potrdil, da mu tuji državniki neredko izrečejo poklon, da je Slovenija glede teh vprašanj storila zelo veliko.
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Najevska lipa je simbol dialoga

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 3. julija udeležil tradicionalnega, tridesetega vseslovenskega 
srečanja pod Najevsko lipo. S prireditvijo so obeležili tudi 30. obletnico osamosvojitve Slovenije. Predsednik 
republike je častni pokrovitelj srečanja.

V slavnostnem nagovoru je predsednik Pahor izrekel iskreno zahvalo vsem, ki že trideset let negujejo to 
žlahtno in plemenito tradicijo srečevanja pod Najevsko lipo in pogovorov pod njo o skupni prihodnosti. 
Spomnil je, da je bila temeljna zamisel vseslovenskih srečanj izmenjava različnih mnenj, potreba po tem, 
da se slišimo, se poslušamo in iščemo tisto, kar nam je skupno ter dosežemo kompromis, ki je odraz naše 
moči in ne nemoči. »Tudi danes smo kot očetje in starši odgovorni svojim otrokom, kaj jim bomo pustili 
kot dediščino – da smo se ljudje različnih prepričanj sposobni pogovoriti, da je v nas moč dialoga, kakršen 
je botroval rojstvu naše države,« je dejal predsednik republike in dodal, da je prav to sporočilo prihodnjim 
rodovom: da smo se bili pred tridesetimi leti sposobni pogovarjati.

Predsednik opaža, da je zdaj drugače, da radi nagovarjamo predvsem tiste, ki z nami delijo podobna 
stališča, meni pa, da se moramo potruditi in naslavljati tudi tiste, ki nas ne razumejo ali se z nami ne 
strinjajo: »Plemenita vrlina dialoga takrat je bila, da smo se politiki trudili, da so nas razumeli ali sprejeli 
tudi tisti, ki mislijo drugače. To je zelo pomembno za našo prihodnost. Smo različni, ta mavrica je čudovita, 
a jo moramo videti in slišati.«

Ob začetku prevzema predsedovanja Slovenije Svetu Evropske unije je predsednik Pahor poudaril, da imamo 
zdaj odgovornost, da skupaj z drugimi iščemo rešitve za probleme in razvoj Evropske unije: »Kot politična 
reprezentanca moramo dati najboljše od sebe, da si kot država okrepimo ugled.« Romana Lesjak, županja 
Črne na Koroškem, se je predsedniku republike zahvalila za udeležbo in dolgoletno podporo, saj jih je vedno 
spodbujal, da s srečanji vztrajajo. Predsednik Pahor se je vseslovenskih druženj tudi največkrat udeležil, 
prvo je potekalo avgusta 1991. Zbrane je nagovoril tudi Lojze Peterle, predsednik prve slovenske vlade.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. avgusta v Beltincih udeležil osrednje regijske proslave 
ob dnevu združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom. Predsednik republike je imel na osrednji 
regijski slovesnosti slavnostni nagovor. 

Govor predsednika republike: 

Misel, da nekdo lahko uspe samo, če je drugi poražen, je najbolj zaskrbljujoča utvara tega težkega 
časa. Nekdo bo pravi zmagovalec zato, ker bo skupnost potegnil skupaj, ne zato, ker bo porazil 
nasprotno stran.

 
Spoštovani predsednik državnega zbora,

spoštovani predsednik vlade,

spoštovani župan,

visoki gostje,

spoštovane gospe in gospodje,

dragi prijatelji.

Malo pred začetkom nocojšnje slovesnosti sem po tradiciji, deveto leto zapored, v Črenšovcih položil 
venec k spomeniku Jožefa Klekla, ene najvidnejših osebnosti katoliške duhovščine, ki je imela v 
obdobju priključitve Prekmurja Sloveniji velik, odločilen pomen za krepitev narodne zavednosti.  
Gre za simbolno sporočilo, ki sega iz preteklosti v prihodnost in poudarja osrednjost nacionalnega vprašanja med 
vsemi drugimi važnimi političnimi, verskimi, ideološkimi in drugimi vprašanji posameznika in naše skupnosti.

Duhovnik Jožef Klekl, skupaj z Matijo Slavičem in Ivanom Jeričem, eden najpomembnejših narodnih buditeljev 
tedanjega časa, je verjetno skupaj s krogom katoliške duhovščine s strahom gledal na združitev Države 
Slovencev, Hrvatov in Srbov s Kraljevino Srbijo, zaradi morebitne prevlade pravoslavja.

Vendar je navkljub temu dal nacionalnemu vprašanju prednost pri presoji interesov in ravnanj prekmurskih 
Slovencev ob koncu 1. svetovne vojne in po njej, zlasti v času Pariške mirovne konference, ki je odločala 
o usodi prekmurskega človeka in njegove ravnice in v bistvu o usodi nas Slovencev.
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Z jutrišnjim državnim praznikom se vsi Slovenci in Slovenke, vsi državljani in državljanke Republike Slovenije, 
100 let in več po prelomnih dogodkih, ki so združili Prekmurje s Slovenijo, hvaležno spominjamo tedanjih 
narodnih buditeljev in voditeljev, vseh Prekmurk in Prekmurcev tedanjega časa, ker so se enotno postavili 
za skupno življenje z matičnim narodom.

Naša iskrena hvaležnost gre prekmurskemu človeku, ki zmore znotraj življenjske skromnosti gojiti tako 
bogato kulturno in narodno pripadnost slovenstvu.

Letošnjo 102. obletnico združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom obeležujemo v 
letu, ko slavimo 30. obletnico ustanovitve samostojne in neodvisne Republike Slovenije.  
Z zgodovinske perspektive lahko občudujemo zgodovinski lok prelomnih dogodkov, ki so zlasti v času po ideji 
Zedinjene Slovenije ozemeljsko, duhovno in kulturno ter politično povezali Slovence, da smo pred 30 leti, 
na vrhuncu demokratične politične pomladi, s skupnimi močmi naposled ustanovili samostojno državo.

S suvereno odločitvijo in po lastni volji smo se kot samostojna država priključili združeni evropski družini. 
Vidimo, da tudi po tem, ko smo Slovenci iz naroda z ustanovitvijo države postali nacija, nacionalno vprašanje 
ostaja živo in živahno in da ga moramo tako razumeti tudi v kontekstu naše prihodnosti.

Zgodovinska možnost, da smo kot samostojna država in po lastni volji del velike evropske 
družine, se mi zdi za nadaljnji razvoj slovenskega nacionalnega vprašanja usodnega pomena.  
 
Zdaj ko Slovenija predseduje Svetu Evropske unije in ima nalogo voditi konferenco o prihodnosti Evrope, 
se bomo po najboljših močeh potrudili, da bomo v sedanjih okoliščinah kar največ prispevali k svežim 
zamislim o tem, kako naj Evropska unija, enotna v različnosti, ostane trajna dobrina našega skupnega, 
slovenskega in evropskega vsestranskega razvoja. 

Čudovita značilnost Evropske unije je, da spodbuja vse narode k ohranjanju in krepitvi svojih posebnosti 
in istovetnosti, hkrati pa gradi skupno evropsko pripadnost in značaj na tistem, kar nas povezuje in nam 
je skupno.

V tem smislu je skrb za lasten jezik, kulturo, narodno zavest enako pomembna, kot je bila v naši zgodovini, 
ki je naposled omogočila osamosvojitev Slovenije in njeno včlanitev v Evropsko unijo. Hkrati pa gre tudi za 
dolžnost, da se omogoča skrb za jezik, kulturo in narodno zavest pripadnikom drugih nacionalnih skupnosti, 
živečih v Sloveniji, ali slovenske, živeče v zamejstvu. 

Želim si, da bi v iskrenem dobrososedstvu, gojitvi pristnega prijateljstva in v narodni, državni in čisto človeški 
vzajemnosti vsi skupaj videli edini stvaren obet za trajen mir, varnost in blaginjo. 

V tem kontekstu je praznovanje združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom slavljenje krepitve 
narodne istovetnosti, ki ni usmerjena proti sosednjim ali drugim narodom, temveč je prav nasprotno 
priložnost, da v okviru skupne evropske domovine na novo premišljujemo vzajemnost nacionalne in skupne 
evropske identitete ter skupno skrb in odgovornost zanju.

Naj ob tej priložnosti povem, da nameravava prav v tem duhu z madžarskim predsednikom in prijateljem 
Jánosom Áderjem v začetku septembra pripraviti v Porabju srečanje obeh narodnih skupnosti, slovenske 
na Madžarskem in madžarske v Sloveniji. Na sestanku tik pred počitnicami sva se dogovorila, da želiva 
poudariti dobro sosedstvo in prijateljstvo med narodoma in državama v evropskem duhu.

Pred letom sem imel čast prisostvovati vrnitvi Narodnega doma Slovencem v Italiji, s stiskom rok pa sva 
z italijanskim predsednikom in prijateljem Mattarello pred obema spomenikoma na Bazovici odprla novo 
poglavje v slovensko-italijanskih odnosih.

Prav tako lani sva se z avstrijskim predsednikom in prijateljem Van der Bellnom odločila, da bomo 
prvič v 100 letih koroški plebiscit obeleževali skupaj. Ganjen sem bil, ko sem v osrednji Viteški 
dvorani Deželnega zbora v Celovcu iz njegovih ust v slovenskem jeziku slišal opravičilo avstrijske 
države za zamude pri uveljavitvi pravic za Slovence v Avstriji in zavezo, da bodo to popravili. 
Vse to me prepričuje, da si je treba potrpežljivo prizadevati za tkanje medsebojnega zaupanja, naklonjenosti 
in enakovrednega spoštovanja na najvišji politični ravni in na čisto vsakdanji človeški ravni.
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Velike stvari se ne zgodijo čez noč, zanje si je treba prizadevati dolge dneve, mesece in leta, 
a sadovi omogočajo iskreno in stvarno upanje za mirno in varno prihodnost naših otrok.  
 
Spoštovane gospe in gospodje,

vsa ta pomembna načela, od spoštovanja do sodelovanja, toliko bolj veljajo tudi za našo narodovo in 
državno skupnost.

Zlasti ko nas preizkušajo težki časi, se moramo vsi skupaj toliko bolj potruditi, da čutimo bolečino drugega, 
da ustvarimo ozračje medsebojnega spoštovanja, iskreno spodbujamo sodelovanje in preprosto držimo 
skupaj v dobrem in slabem.

Zlasti ko nas preizkušajo težki časi, se moramo strpno medsebojno izpovedati, a v vsakem 
trenutku paziti, da z našim drugačnim stališčem ne prizadenemo dostojanstva drugega.  
Težki časi, krize, preizkušajo naš značaj, osebni in kolektivni. Potruditi se moramo, da iz sebe damo najboljše 
in da drug v drugem vidimo najboljše. Bolj kot brskamo po zgodovini, domači ali svetovni, več je dokazov, 
da je to bolj ali manj edini način, da se skupnost izvije iz težav ali kriz, ne da bi koga pustila daleč zadaj.

Zdi se, da bomo že jeseni znova na novi človeški, socialni in politični preizkušnji. Vse bo lažje, 
če se bomo poskušali poslušati in slišati in če bomo skozi dialog skupaj iskali najboljše rešitve. 
Prosim vas, da se vsi skupaj zavedamo sledečega: misel, da nekdo lahko uspe samo, če je drugi poražen, 
je najbolj zaskrbljujoča utvara tega težkega časa. Na koncu vseh koncev lahko uspemo samo skupaj, o 
tem sem trdno prepričan. Nekdo bo pravi zmagovalec tega časa zato, ker bo skupnost potegnil skupaj, ne 
zato, ker bo porazil nasprotno stran. Prosim vas, da o tem dobro razmislimo.

Iskreno si želim, da bi v smislu tega premišljanja praznovali jutrišnji dan. Hvaležen sem vsem, ki ne bodo 
pozabili izobesiti slovenskih zastav, v Prekmurju in v vsej domovini, saj je to naš skupen praznik.

Sprejmite, prosim, na predvečer jutrišnjega državnega praznika združitve prekmurskih Slovencev 
z matičnim narodom moje iskrene čestitke z najlepšimi željami za mirno in varno prihodnost. 
Srečno Prekmurje,

srečno Slovenija,

srečno Evropa!

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 7. septembra v Predsedniški palači priredil delovno srečanje z 
direktorjem Slovenske tiskovne agencije Bojanom Veselinovičem in direktorjem Urada vlade za komuniciranje 
Urošem Urbanijo. To je bilo prvo delovno srečanje obeh direktorjev. Po srečanju so predsednik republike, 
direktor STA Bojan Veselinovič in direktor UKOM Uroš Urbanija dali izjave za javnost. Predsednik Pahor je 
v izjavi dejal, da je »z veseljem ugotovil, da sta se danes oba direktorja izrekla, da sta pripravljena na 
nadaljevanje dialoga. Oba tudi soglašata, da se bosta potrudila za take dopolnitve pogodbe, da jo bosta 
lahko v kratkem podpisala in tako poskrbela za rešitev vprašanja rednega financiranja STA«. 

Izjava predsednika republike o izgredih v Ljubljani, 16. september 2021

Dialog in protesti da, nasilje ne

Glede tega moramo biti popolnoma enotni, ker nasilje ogroža vse nas. Vsa različna stališča lahko svobodno 
izrazimo le na dostojen in miren način.

Sinočnji izgredi ne smejo naleteti na našo ravnodušnost, kaj šele na razumevanje ali odobravanje. Vsi vemo, 
da glede ukrepov za zajezitev epidemije covida-19 obstajajo različna mnenja. V okviru strokovnih usmeritev 
jih skušajo pristojne oblasti, kolikor je mogoče, upoštevati. Takoj ko so zdravstvene razmere to dopuščale, sem 
na njihovo prošnjo 28. aprila letos na pogovor sprejel predstavnike civilnih iniciativ, ki nasprotujejo cepljenju in 
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drugim ukrepom za zajezitev virusa. Poslušal sem njihova mnenja in jim povedal, da sem jih sprejel zato, ker 
menim, da mora potekati dialog o teh vprašanjih. Dejal pa sem, da popolnoma zaupam strokovnim odločitvam 
v boju z epidemijo in k temu pozivam tudi ostale. Tedaj in sicer, prav pred kratkim tudi na tiskovni konferenci 
po posvetu z ministrom za zdravje in strokovno skupino 10. septembra, sem poudaril, da se mi zdi ‘odločilnega 
pomena, da kot skupnost ostanemo skupaj in tako moramo iti skozi to stisko, v kateri smo se znašli. Med 
nami so razlike, vendar moramo delati vse, da teh razlik ne poglabljamo, ampak se medsebojno spodbujamo.’ 
Vselej sem pripravljen na dialog o vseh pomembnih vprašanjih za našo skupnost. Razumem tudi, da smo 
spričo težav in omejitev, ki jih virus prinaša v naša življenja, vsi utrujeni in marsikomu zmanjka potrpljenja. 
Vendarle pa od sogovornikov upravičeno pričakujem, da se bodo odrekli vsakršnemu nasilju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 30. septembra v Mariboru udeležil slovesnosti ob 80. obletnici 
prihoda vlaka s prvimi ujetniki nacističnih uničevalnih taborišč na slovensko ozemlje. Ob robu slovesnosti je 
predsednik republike odgovarjal na vsa novinarska vprašanja, povezana z aktualnimi dogodki. Predsednik 
je poudaril, da so protesti sestavni del demokratične družbe, vendar so dolžni ostati nenasilni. Če se bodo 
protestniki nanj obrnili s prošnjo po dialogu, jo bo sprejel, je napovedal Pahor. »Dialog je edina rešitev, ne 
posreči se vedno in zlasti ne takoj, ampak pri njem je treba vztrajati,« je dejal. Po njegovi oceni se številne 
vlade, tudi slovenska, soočajo s protesti in napačnimi odločitvami pri vodenju epidemije. »A zaradi takih 
napak ne smemo zavreči vsega ukrepanja, saj to ogroža javno zdravstvo,« je dejal Pahor.

Po Pahorjevi oceni problem, ki je nastal zaradi epidemije koronavirusa, od vlade zahteva, da »znotraj krize 
ne rešuje drugih zahtev, ki niso nujne«. Od opozicije pa ta problem po njegovih besedah zahteva, da se 
občasno udeleži »kakšnih posvetov, kjer se iščejo rešitve«. Cepljenje po njegovem mnenju ostaja edini 
način za rešitev krize, ki je nastala zaradi epidemije. »Če so pri tem uspešne druge države, ni razloga, da 
ne bi bila tudi Slovenija,« je dodal predsednik. 

»Če bodo protestniki menili, da bi bilo koristno, da se sestanemo, se tudi bomo,« je ob robu obiska v 
Mariboru v zvezi s sredinimi protesti zaključil predsednik Pahor. Poudaril je, da se je že sestal z nekaterimi 
predstavniki civilnih združenj, ki protestirajo proti ukrepom vlade za zajezitev širjenja koronavirusa.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 4. oktobra na njegovo prošnjo na pogovor sprejel Zorana 
Stevanovića (pobudnika t. i. srednih protestov). Predsednik republike Pahor je v pogovoru izrazil jasno 
pričakovanje, da bo gospod Stevanović pozval protestnike, naj se popolnoma vzdržijo nasilnih ravnanj in 
izgredov. Protesti so namreč del demokratičnega življenja, tisti, ki nanje vabi, pa nosi odgovornost, da 
so mirni. Predsednik Pahor je gospoda Stevanovića opozoril na nesprejemljivost stališča, da si protestniki 
lahko sami izbirajo prostor protesta.

Glede zahteve po odstopu vlade je predsednik pojasnil, da sodeluje z vsemi vladami, ki jih izvoli državni 
zbor, zato ne sprejema pobude gospoda Stevanovića, da naj predsednik republike pozove vlado k odstopu. 
Predsednik Pahor je ponovil svoje prepričanje, da je cepljenje edini način, ki omogoča končanje zdravstvene 
krize. Glede kritik gospoda Stevanovića o neustreznem ukrepanju vlade je predsednik republike znova 
poudaril, da je ob prenizki precepljenosti ukrepanje vlade za zagotovitev javnega zdravstva nujno, sprotnih 
ocen ukrepov pa ne daje.

Nadaljevanje dialoga z nasprotniki ukrepov proti covidu-19

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 15. oktobra sprejel dr. Cvetko Turk Jančigaj, ki mu je pisala 
kot nasprotnica ukrepov proti covidu-19 in kot udeleženka protestov. Gospa Turk Jančigaj je na javno 
izrečeno pripravljenost predsednika republike na dialog (četrtek, 30. septembra) nanj naslovila pismo s 
prošnjo za pogovor.

Predsednik Pahor in dr. Cvetka Turk Jančigaj sta se uvodoma strinjala, da je javno izražanje drugačnih 
stališč in protestiranja legitimno, nasilje in izgredi pa so nesprejemljivi. Strinjala sta se tudi, da o ukrepih 
za obvladovanje epidemije potrebnega še več dialoga, zato sta se tudi sestala ter izmenjala mnenja in 
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njune različne poglede. Gospa Turk Jančigaj je v pogovoru podrobneje pojasnila svoje prepričanje, da so 
ukrepi vlade za obvladovanje virusa covid-19 nesorazmerni in večinoma neutemeljeni. Meni, da ljudi ne bi 
smeli siliti k cepljenju, sprejeti ukrepi pa, da bi morali imeti ustrezno zakonsko (in ne uredbeno) podlago, 
določen čas trajanja in biti ustrezno predstavljeni javnosti.

Predsednik Pahor je ponovil svoje prepričanje, da je cepljenje edini način, saj omogoča usmerjanje in 
končanje zdravstvene krize. Glede kritik dr. Turk Jančigaj o neustreznem ukrepanju vlade je predsednik 
republike znova poudaril, da je ob prenizki precepljenosti ukrepanje vlade za zagotovitev javnega zdravstva 
še vedno nujno, sprotnih ocen ukrepov pa ne daje.

Predsednik republike Pahor je že pred tem srečanjem sprejel protestnike (t. i. petkove protestnike) in 
predstavnike nekaterih civilnih iniciativ, ki nasprotujejo vladnim ukrepom, ter Zorana Stevanoviča, pobudnika 
protestov ob sredah. Na ta pogovor je med drugim povabil še predstavnika Iniciative slovenskih zdravnikov, ki 
se na povabilo ni odzval zaradi obveznosti izpolnjevanja pogoja PCT ob vstopu v prostore urada predsednika. 
Predsednik republike je prepričan, da je dialoga in sodelovanja glede reševanja zdravstvene krize premalo 
ter da bi se lažje in uspešneje soočali z njo, če bi bilo dialoga in sodelovanja več, na vseh ravneh. 

Izjava predsednika republike, 15. oktober 2021

Osebno sem trdno prepričan, da je mogoče vsako mnenje izraziti tudi na vljuden, strpen in spoštljiv način 
ter da je to pravzaprav edini način, s katerim lahko mirno in zrelo razrešimo vse probleme in ne povzročamo 
novih.

Zato me skrbi, ker se v nasprotju s tem poglablja vtis, da je mogoče biti danes slišan le, če nasloviš na 
javnost izjave, ki so nevljudne ali celo nestrpne.

Tej nevarni skušnjavi se moramo najbolj disciplinirano upirati najvišji državni predstavniki. Še zlasti moramo 
biti na to pazljivi, ko je mogoče naše stališča razumeti tudi kot stališča države, ki jo predstavljamo.
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Slovenija si je v tridesetih letih svoje samostojnosti v Evropi in svetu pridobila sloves ugledne, 
konstruktivne in neprepirljive države. Vsi, ki jo predstavljamo, se moramo truditi, da tega slovesa ne 
omajemo, temveč krepimo.

29. oktobra je predsednik republike na njuno pobudo opravil telefonski pogovor s Sabino Bučar in Aleksandrom 
Rimele, predstavnikoma Društva za človekove pravice Državljanska nepokorščina. Gospa Bučar je na javno 
izrečeno pripravljenost predsednika republike na dialog nanj naslovila pismo s prošnjo za pogovor. Zaradi 
obveznosti izpolnjevanja pogoja PCT ob vstopu v prostore urada predsednika je srečanje v uradu zavrnila, 
je pa predlagala pogovor po telefonu. Predsednik Pahor, gospa Bučar in gospod Rimele so se uvodoma 
strinjali, da so javno izražanje drugačnih stališč in protesti legitimni, nasilje in izgredi pa so nesprejemljivi. 
Strinjali so se tudi, da je o pogledih na ukrepe za obvladovanje epidemije potrebnega še več dialoga. 
Sogovornika sta podrobneje pojasnila svoje prepričanje, da so ukrepi vlade za obvladovanje virusa covid-19 
nesorazmerni, večinoma neutemeljeni in protiustavni. Menila sta, da ljudi ne bi smeli siliti k cepljenju, 
sprejeti ukrepi bi morali imeti ustrezno zakonsko podlago. Komuniciranje oblasti z ljudmi pa je napačno, ker 
temelji na grožnjah. Pravica do svobodne izbire in obnašanja v tem primeru ne bi smela biti omejevana z 
ukrepi, dvomila pa sta tudi o znanstvenih podlagah v zvezi z virusom na sploh in o strokovni utemeljenosti 
ukrepov v Sloveniji. Prepričana sta bila, da bi morali imeti drugače misleči posamezniki in strokovnjaki 
možnost javnega soočenja s strokovnjaki, ki zagovarjajo vladne ukrepe.

Predsednik Pahor je večkrat ponovil svoje prepričanje, da je treba zaupati znanstvenim in strokovnim 
dognanjem na svetovni ravni, ki je enotno v mnenju, da je cepljenje edini način za omejitev širjenja virusa 
in ponovno vzpostavitev normalnega življenja, saj edino omogoča usmerjanje in končanje zdravstvene 
krize. Glede kritik o neustreznem ukrepanju vlade je predsednik republike znova poudaril, da je ob prenizki 
precepljenosti ukrepanje vlade za zagotovitev javnega zdravstva še vedno nujno. Konkretnih ocen vladnih 
ukrepov ne daje, vendar pa se v veliki večini z njimi strinja, vsekakor pa jih je treba spoštovati. Njihovo 
morebitno neustavnost ali nezakonitost lahko ugotavlja zgolj in samo sodišče in ne vsak posameznik. Ima 
pa vsak na razpolago vsa pravna sredstva, da jih izpodbija, če meni, da so protizakonita.

Ob zaključku leta, je 8. decembra Ameriška gospodarska zbornica – AmCham Slovenija pripravila dogodek 
AmCham poslovni zajtrk: Kultura dialoga, na katerem je bil osrednji gost predsednik republike Borut Pahor. 
S predsednikom republike se je pogovarjala mag. Ajša Vodnik, generalna direktorica AmCham Slovenija 
in podpredsednica AmChams in Europe, zbrane pa je nagovoril tudi Blaž Brodnjak, predsednik uprave NLB in 
predsednik AmCham Slovenija.  Na dogodku so razglasili tudi najboljšo poslovno prakso Best of the Best 2021. 

ČAS PANDEMIJE

Tudi letošnje leto so zelo zaznamovali pandemija in širjenje novih različic virusa covid-19 ter s tem povezan 
drugačen, zdravstvenim razmeram prilagojen način našega življenja in dela. Predvsem v prvi polovici 
letošnjega leta je to zelo vplivalo tudi na način dela predsednika republike in njegovega urada. Predsednik 
Pahor je v tem času večkrat nagovoril državljanke in državljane, hkrati pa jih je bodril tudi z obiski po 
Sloveniji. Predsednik je nadaljeval s podelitvami priznanj jabolka navdiha tistim, ki so v času spopadanja z 
epidemijo novega virusa požrtvovalno in nesebično skrbeli, da je življenje teklo čim bolj normalno. Prav tako 
je nadaljeval z obiski regijskih štabov civilne zaščite po Sloveniji ter se seznanil s stanjem in posebnostmi 
prizadevanj pripadnikov civilne zaščite v posameznih regijah. Predsednik republike je opravil tudi številna 
posvetovanja z odločevalci in strokovnjaki s področja zdravstva, ob pojavu cepiva pa je državljanke in 
državljane večkrat pozval, naj zaupajo znanosti in se cepijo.
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Repliki jabolka navdiha junakom človečnosti in upanja v znak hvaležnosti za njihova 
srčna dejanja v času epidemije. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je ob koncu lanskega leta, 29. decembra 2020, v Vili Podrožnik 
sodelavkam in sodelavcem projekta Sledilnik vročil priznanje jabolko navdiha. 25. marca 2021 pa je vročil 
priznanje jabolko navdiha »herojem korone«. Repliki jabolka navdiha junakom človečnosti in upanja v znak 
hvaležnosti za njihova srčna dejanja v času epidemije. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 12. januarja na pogovor sprejel dr. Marijo Anderluh, 
predstojnico Službe za otroško psihiatrijo na Pediatrični kliniki v Ljubljani. Pogovarjala sta se o odzivu otrok 
in mladostnikov na izredne razmere zaradi epidemije covida-19, ko se soočajo tudi s tesnobami, depresijo 
in celo poskusi samomora. Hospitaliziranih po poskusu samomora je bilo med srednješolci v tem obdobju 
celo za 30 odstotkov več kot v običajnem, primerljivem obdobju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 21. januarja na pogovor sprejel predstavnike humanitarnih 
organizacij, vključenih v Nacionalni forum humanitarnih organizacij Slovenije (NFHOS). S sogovorniki se je 
posvetoval o socialnih in duševnih izzivih ter stiskah, ki jih humanitarne organizacije zaznavajo pri ljudeh 
v času epidemije in povečanje katerih pričakujejo po njej. Po pogovoru sta predsednik republike Borut 
Pahor in predsednica NFHOS Nataša Sorko dala izjavo za javnost.

Predsednik republike obiskal vse regijske štabe civilne zaščite po Sloveniji

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na povabilo poveljnika Republiškega štaba Civilne zaščite 
Srečka Šestana že preteklo leto začel obiskovati regijske štabe po Sloveniji in s temi obiski nadaljeval 
tudi letos, ko je obiskal vseh trinajst štabov civilne zaščite po Sloveniji. Skupni imenovalec vseh srečanj 
in pogovorov je bilo dejstvo, da vsi subjekti, vključeni v Civilno zaščito, sodelujejo izjemno povezano in 
usklajeno. Čeprav Civilna zaščita v teh razmerah le pomaga pri obvladovanju krize, ima zelo pomembno vlogo. 
Posebej so bile izpostavljene aktivnosti prostovoljcev, ki so pomagali v lokalnem okolju, zlasti starejšim. V 
pogovorih so bili izpostavljeni tudi nekateri izzivi, povezani s položajem posameznih služb in organizacij, 
ki delujejo v okviru Civilne zaščite. Posamezne pobude, predlogi in razmišljanja so bili posredovani tudi 
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pristojnim ministrstvom. Predsednik je ob teh obiskih obiskal številne domove starejših občanov, bolnice 
in zdravstvene donove, cepilni center, šole in vrtce, ki so bili zaradi epidemije še posebej prizadeti in so 
morali prilagoditi delo novim okoliščinam.

7. januarja je predsednik republike opravil prvi obisk s predstavniki Regijskega štaba Civilne zaščite za 
Notranjsko, obiskal je in se pogovarjal z vodstvom Bolnišnice za ženske bolezni in porodništvo Postojna 
in vodstvom Zdravstvenega doma Postojna. V pogovorih sta sodelovala tudi poveljnik Civilne zaščite za 
Notranjsko Sandi Curk in župan Postojne Igor Marentič. 

14. januarja je predsednik Pahor obiskal Celje in se sestal s štabom Civilne zaščite za Zahodno Štajersko. 
Predsednika Pahorja so sprejeli župan občine Celje Bojan Šrot, poveljnik Civilne zaščite Republike Slovenije 
Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite za Zahodno Štajersko Janez Melanšek. Predsednik Pahor se je 
seznanil z izvedenimi aktivnostmi civilne zaščite ob prvem in drugem valu nove koronavirusne bolezni v 
Sloveniji v Zahodno štajerski regiji. Na pogovoru so bili še nekateri člani štaba in predstavniki policije, ki 
so izpostavili tudi težave, s katerimi se srečujejo pri delu.

Predsednik Republike Slovenije je 22. januarja obiskal Mursko Soboto in se sestal s štabom Civilne zaščite za 
Pomurje. Predsednika Pahorja so sprejeli župan Mestne občine Murska Sobota Aleksander Jevšek, poveljnik 
Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite za Pomurje Martin Smodiš. 
Predsednik Pahor se je seznanil z izvedenimi aktivnostmi civilne zaščite ob prvem in drugem valu nove 
koronavirusne bolezni v Sloveniji v Pomurski regiji.

Predsednik Republike Slovenije je 28. januarja obiskal Kranj in se sestal s štabom Civilne zaščite za 
Gorenjsko. Predsednika Pahorja so sprejeli župan Mestne občine Kranj Matjaž Rakovec, poveljnik Civilne 
zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan, poveljnik Civilne zaščite za Gorenjsko Klemen Šmid in namestnik 
poveljnika Civilne zaščite za Gorenjsko Robert Skrinjar. 

Predsednik Republike Slovenije je 4. februarja obiskal Novo Gorico in se sestal s štabom Civilne zaščite 
Severna Primorska. Predsednika Pahorja so sprejeli župan Mestne občine Nova Gorica dr. Klemen Miklavič, 
poveljnik Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite Severna Primorska 
mag. Samuel Kosmač.

10. februarja je predsednik republike obiskal Ptuj in se sestal s štabom Civilne zaščite Podravje. Predsednika 
Pahorja so sprejeli županja Mestne občine Ptuj Nuša Gajšek, župan občine Ormož Danijel Vrbnjak, poveljnik 
Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite za Podravje Dragomir Murko. 
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Predsednik Pahor se je seznanil z izvedenimi aktivnostmi civilne zaščite ob prvem in drugem valu 
nove koronavirusne bolezni v Sloveniji v Podravski regiji. Na pogovoru so bili člani štaba, zadolženi za 
posamezne naloge. Sogovorniki so izpostavili izjemno sodelovanje med vsemi institucijami in prostovoljci, 
pohvalili pa so tudi lokalne medije, ki od začetka epidemije marca lani občankam in občanom posredujejo 
verodostojne informacije.

Predsednik republike je 17. februarja obiskal Koper, Izolo in Ankaran ter se sestal s štabom Civilne zaščite 
za Obalno regijo. Predsednika Pahorja so sprejeli župan Mestne občine Koper Aleš Bržan, poveljnik Civilne 
zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite za Obalno regijo Zvezdan Božič.

25. februarja je predsednik Pahor obiskal Novo mesto in se sestal s štabom Civilne zaščite za Dolenjsko 
regijo. Predsednika republike so sprejeli župan Mestne občine Novo mesto mag. Gregor Macedoni, poveljnik 
Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zaščite za Dolenjsko regijo Marjan Šmalc.

Predsednik republike je 10. marca v Slovenj Gradcu nadaljeval z regijskimi obiski štabov Civilne zaščite in 
se sestal s štabom Civilne zaščite za Koroško regijo. Predsednika republike so sprejeli župan Mestne občine 
Slovenj Gradec Tilen Klugler, poveljnik Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnik Civilne 
zaščite za Koroško regijo Alan Matijevič.

Predsednik Pahor je 16. marca obiskal Brežice in se sestal s štabom Civilne zaščite za Posavje. Predsednika 
republike so sprejeli župan občine Brežice Ivan Molan, poveljnik Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko 
Šestan in poveljnica Civilne zaščite za Posavje Zdenka Močnik.

24. marca se je predsednik Pahor sestal s štabom Civilne zaščite za Zasavje. Obisk je začel v Hrastniku, 
kjer je skupaj z ministrom za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti Janezom Ciglerjem Kraljem 
obiskal Dom starejših Hrastnik, ki se je v času epidemije soočal z verjetno najzahtevnejšimi razmerami v 
Sloveniji. Obisk je nadaljeval v Trbovljah, kjer ga je sprejela županja občine Trbovlje Jasna Gabrič. Člani štaba 
civilne zaščite, zadolženi za posamezne naloge, so predsednika Pahorja seznanili z izvedenimi aktivnostmi 
v Zasavju ob prvem in drugem valu nove koronavirusne bolezni. Obisk v Zasavju je predsednik republike 
zaključil v Zagorju ob Savi, kjer sta ga sprejela župan občine Zagorje ob Savi Matjaž Švagan in direktorica 
Zdravstvenega doma Zagorje ob Savi Saša Bajda. Predsednik Pahor se je seznanil s potekom cepljenja v 
Zagorju in si ogledal cepilno točko pred tamkajšnjim zdravstvenim domom.

Predsednik Pahor je 31. marca obiskal Maribor in se sestal s štabom Civilne zaščite za Vzhodno štajersko 
regijo. Predsednika republike so sprejeli župan Mestne občine Maribor Aleksander Saša Arsenovič, poveljnik 
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Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan in poveljnica Civilne zaščite za Vzhodno Štajersko Ivana 
Grilanc. V izjavi za medije po koncu obiska je predsednik republike dejal, da se ob obiskih regijskih štabov 
civilne zaščite seznani z vtisi, nauki in nasveti različnih struktur na lokalni ravni ter tako dobi informacije, ki 
so neprecenljive za prihodnja ravnanja: »Če smo do zdaj poudarjali neposredno reševanje krize, pa so me 
danes zlasti opozorili na problem nestrpnosti med ljudmi, na kar moramo biti še posebej pozorni. Vsi smo 
utrujeni in imamo različne pomisleke in dvome o ukrepih,« je dejal predsednik republike in spomnil na 
povsem enotno mnenje svetovalne strokovne skupine o omejitvah javnega življenja v prihodnjih desetih 
dneh. »Prosil bi vas, da po svojih najboljših močeh pokažemo to pozitivno trmo, da vztrajamo pri strpnem 
obnašanju in spoštujemo ukrepe – ter uspemo v tej bitki za zdravje,« je poudaril predsednik Pahor ter 
ponovno pozval k solidarnosti, medsebojnemu spoštovanju in dialogu, kar so vrednote, ki so nas odlikovale 
v prvem in drugem valu epidemije. Ponovno je izrazil hvaležnost vsem, ki so in bodo še naprej skrbeli 
za naše zdravje in za to, da življenja tečejo čim bolj normalno. Še zlasti se je zahvalil prostovoljcem, brez 
katerih teh preizkušenj ne bi prestali.

29. aprila se je predsednik republike sestal s štabom Civilne zaščite za Ljubljansko regijo. Predsednika 
republike so sprejeli poveljnik Civilne zaščite Republike Slovenije Srečko Šestan, poveljnik Civilne zaščite 
Ljubljana Tomaž Iglič in podžupan Mestne občine Ljubljana in poveljnik Civilne zaščite Mestne občine 
Ljubljana Dejan Crnek. S tem obiskom je predsednik Pahor zaključil z obiski regijskih štabov. 

Predsednik republike Pahor in nadškof Zore o simbolnem in pietetnem poklonu 
žrtvam epidemije

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in ljubljanski nadškof in metropolit msgr. Stanislav Zore sta 
se 3. februarja sestala na delovnem srečanju. Posebno pozornost sta namenila življenju v času, ko se ves 
svet spopada z novo koronavirusno boleznijo, prilagoditvami, ki jih ta zahteva, in njenimi posledicami. 
Posebej sta spregovorila o različnih stiskah, ki jih doživljajo ljudje. Posebno sočutje sta izrazila do bolečine 
ljudi, katerih svojci so izgubili življenje v času epidemije. Soglašala sta, da je treba razmisliti o simbolnem 
in pietetnem poklonu umrlim, ter izmenjala zamisli o načinih in možnostih za to.
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Predsednik Pahor v iskrenem pogovoru z dijaki II. gimnazije Maribor

Na povabilo dijakov II. gimnazije Maribor se je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 3. marca udeležil 
pogovora, za katerega so se dogovorili v začetku februarja. Pogovor je potekal v okviru dveh izbirnih 
šolskih dejavnosti, Aktivno državljanstvo in Ambasadorji Evropskega parlamenta. V iskrenem pogovoru so 
se dijakinje in dijaki s predsednikom Pahorjem pogovarjali o pristojnostih in odgovornostih predsednika 
republike, aktualni domači in svetovni politiki ter o aktivnem državljanstvu mladih. Predsednik Pahor in 
dijaki so se v pogovoru po spletu dotaknili tudi glob in pozivov na sodišče, ki so jih nekateri dijaki prejeli 
zaradi udeležbe na mirnem shodu, kjer so želeli izraziti željo po vrnitvi v šolske klopi. Predsednik republike 
je dijakom pojasnil, da se v skladu s svojimi pristojnostmi ne sme vmešavati v odločitve samostojnih in 
neodvisnih institucij, vendar pa je tokrat izjemoma javno izrazil svoje stališče, da si želi, da bi se – če je to 
mogoče – našla pravna podlaga za ustavitev postopka in bi se tako pokazalo razumevanje za stisko mladih, 
hkrati pa to ne bi zmanjšalo pomena doslednega spoštovanja ukrepov.

Žalna slovesnost v spomin preminulim in sočutje svojcem v času epidemije covida-19

14. marca 2020 je v Sloveniji ugasnilo prvo življenje zaradi covida-19. Ob obletnici, 14. marca 2021, je 
dopoldne v parku Mihe Potočnika na ljubljanskih Žalah potekala žalna slovesnost, s katero se je Slovenija 
poklonila spominu vseh preminulih zaradi covida-19 ter izrekla sožalje in sočutje njihovim svojcem. Žalni 
nagovor v imenu države je imel predsednik republike Borut Pahor. Ob tem je bila v znak žalovanja in 
življenja v parku posajena vrba, ki jo je blagoslovil ljubljanski nadškof in metropolit msgr. Stanislav Zore. 

Govor predsednika republike:

Žalni zbor,

leto dni po prvi smrtni žrtvi zaradi covida-19 je kot simbol žalovanja in sočutja do svojcev vseh preminulih 
v trajen spomin danes posajena vrba.

Preštevilni so se v tem neusmiljenem času poslovili v globoki in boleči osamljenosti, brez zadnjega, nežnega 
dotika in grenkih solz slovesa njihovih svojcev. Slovo brez pozdrava boli oba. Pri tistem, ki ostane, pusti 
globoko, nikoli zaceljeno rano.

Ko zdaj, v imenu vseh naših ljudi, stojimo ob vrbi, ne najdemo pravih besed tolažbe za tisoče 
žalujočih, ki so v strašnem boju z brezvestnim virusom v minulem letu izgubili koga od najbližjih.  
Zdaj smo v žalosti in žalovanju skupaj. Tudi z bolečino lažje živimo, če vemo, da nismo sami. Zdi se mi, da 
nam je to v uteho. V vsem tem posebnem času je bilo preveč pogrešanja in osamljenosti, da ne bi znali 
ceniti človeškega sočutja in solidarnosti.

Strah in bolečino premagujeta le upanje in vzajemnost. Ob vsej grenkobi tega hudega časa smo zato 
občudovali tudi najplemenitejše človeške vrline.

Svojce, ki se zaradi izrednih razmer od mnogih preminulih niso uspeli pomirjajoče posloviti, vendarle tolaži 
dejstvo, da je bilo z njihovimi bližnjimi ves čas tesnobe in bolečin predano zdravstveno in drugo poklicano 
osebje.

Vsem, ki so razdajali svoje znanje in svojo srčnost v borbi za življenje in človeško dostojanstvo, izrekamo 
neskončno hvaležnost.

Za nami je težko leto. Dolgo, žalostno, samotno. Vsakdo med nami je izgubil koga, vsi smo izgubili kaj, kar 
zdaj pogrešamo. V tem času smo se učili živeti na način, ki nam je bil prej tuj, ki smo ga prej odklanjali, 
češ da ni odprt, topel, človeški.

To je bil poseben, neobičajen čas. Vsakdo se je potopil v svojo samoto in v njej razmišljal o sebi, o svetu, kot 
je bil prej, o svetu, kot bo poslej. Bolj ko smo bili vsak sam, bolj smo čutili, kako močno potrebujemo drug 
drugega. Kot nikdar prej smo se zavedli, da moramo zdaj drug drugemu dajati, kar nam bolezen jemlje.
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Ta poseben, neobičajen čas se počasi izteka. Počasi, ker ga še ni konec. Sprejmimo zato vsak 
zase in vsi skupaj za nas dragocene nauke iz težkega obdobja, da naposled zmagamo.  
Skupaj smo močnejši in še naprej in še bolj močno potrebujemo drug drugega. Virus nima duše, nič ga ne 
prizadene, človek pa je občutljiv in v takih posebnih časih še zlasti dovzeten za žaljivo ali prijazno besedo 
in ravnanje. Zato pozorno in spoštljivo pazimo drug na drugega. Ostanimo srčni in solidarni. Bodimo skupaj 
v lepem in žalostnem.

 
Žalni zbor,

pred letom dni je v Sloveniji ugasnilo prvo življenje zaradi covida-19. Zato smo danes v tem spokojnem 
parku posadili vrbo. Rasla bo kvišku in segala k tlom in s svojim otožnim videzom jokala skupno bolečino 
teh odhodov.

Čez leta, ko se bomo časa epidemije spominjali z vednostjo, ki bo drugačna od današnje, bo ta vrba 
mogočno drevo tisočerih spominov. Takrat bo govorila o negotovosti spopadanja z neznanim, ki ji je bilo 
v zgodovini malo enakih. O tem, kako je hudournik bolezni, ki ne prizna meja, ljudem pokazal, kaj je v 
življenju v resnici pomembno: sočutje in človečnost.

Vsem, ki ste izgubili najbližje, v svojem imenu in imenu države izrekam iskreno sožalje.«

Predsednik republike je priredil srečanje vodij parlamentarnih strank in poslanskih 
skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne skupine

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 17. marca na Brdu pri Kranju priredil srečanje vodij parlamentarnih 
strank in poslanskih skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne skupine o strategiji boja z epidemijo 
covida-19 in nujno potrebnimi sistemskimi spremembami v javnem zdravstvenem sistemu. Namen srečanja 
je bila izmenjava mnenj in stališč o ključnih vprašanjih in ukrepih, pomembnih za uspešno strategijo soočanja 
z epidemijo covida-19, vključno z morebitnimi predlogi za nujno potrebne sistemske spremembe v javnem 
zdravstvenem sistemu. Za srečanje so se predsednik republike in predsednici in predsedniki parlamentarnih 
strank dogovorili, ko so se 24. februarja 2021 sešli na prvem sestanku na Brdu pri Kranju.
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Predsednik republike se je cepil s cepivom AstraZeneca

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 19. marca cepil s cepivom AstraZeneca. V izjavi po cepljenju 
je dejal: »Danes sem se cepil, ker želim prispevati k temu, da je epidemije čim prej konec. Zaupam znanosti 
in strokovnjakom, ki nas pozivajo, naj se cepimo.« 

Pobuda za skupni sestanek vodij parlamentarnih strank in poslanskih skupin ter 
ministra za zdravje in njegove strokovne skupine za zajezitev in obvladovanje 
epidemije covida-19

Predsednik republike je 25. marca napisal pismo s pobudo za ponovni sestanek predsednicama in predsednikom 
parlamentarnih strank, vodjem poslanskih skupin, ministru za zdravje in strokovni svetovalni skupini 
ministra za zdravje za zajezitev in obvladovanje epidemije covida-19. Sestanek o predlogih za ukrepanje 
za zaustavljanje tretjega vala epidemije je potekal 28. marca v Kongresnem centru na Brdu pri Kranju. 
Namen tega javnega srečanja je bilo izmenjati stališča o predlogih za ukrepanje za zaustavljanje tretjega 
vala epidemije, še preden je o njih na seji odločala Vlada Republike Slovenije. 

 
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 1. aprila ob enajstdnevnem zaprtju javnega življenja nagovoril 
državljanke in državljane. 

Govor predsednika republike:

Spoštovane državljanke,

spoštovani državljani,

mnenje stroke je jasno in enotno. V bitki s covidom brez enajstdnevnega zaprtja javnega življenja tvegamo 
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zdravje in življenja ljudi. Drugih možnosti in kompromisov ni. V razmerah, ko nas premagujejo naveličanost, 
utrujenost in pomanjkanje zaupanja v smiselnost ukrepov, sta enotnost in prepričljivost strokovnjakov 
odločilnega pomena. Hvaležni smo jim.

Občudujemo tudi pogum in srčnost najbolj izpostavljenih ljudi, ki skrbijo, da je življenje kljub krizi čim bolj 
normalno. V drugem valu krize sem obiskal skoraj vse štabe Civilne zaščite po državi. Povsod sem naletel 
na heroje, ki jih navdihuje solidarnost. Po več kot letu dni dela so utrujeni, vendar absolutno prepričani, da 
bomo naposled uspeli. Nagovarjajo nas, naj nas ne prevzame malodušje in naj ostanemo sočutni in strpni.

Virusa ne bomo premagali tako, da ga ne bo več, ampak tako, da bomo z njim lahko povsem normalno 
živeli. Strokovnjaki in znanstveniki so prepričani, da smo naposled zlasti zaradi cepljenja temu zdaj zares 
najbližje.

Pri maratonskem teku nekaj kilometrov pred ciljem naletimo na t. i. zid. Zdi se nam, da ne moremo več, 
da je vse to nesmiselno, da je nemogoče. Potem pa naša neverjetna notranja moč premaga apatijo in 
gremo naprej in presrečni pridemo na cilj.

Prosim vas, poiščimo zdaj v sebi to notranjo moč. Vsak jo ima. Pomagajmo si med seboj in pazimo drug 
na drugega.

Kot vaš predsednik vam popolnoma zaupam, da boste zase in za vse nas storili vse po svojih najboljših močeh.

Dialog s predstavniki nekaterih civilnih iniciativ

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 28. aprila na njihovo pobudo sprejel predstavnike nekaterih 
civilnih iniciativ, ki se niso strinjali s sprejetimi epidemiološkimi ukrepi na področju vzgoje in izobraževanja. 
Predsednik republike jih je na pogovor sprejel zato, ker meni, da mora potekati reden dialog tudi o teh 
vprašanjih, prav zaradi zelo različnih stališč. Hkrati je poudaril, da sam popolnoma zaupa strokovnim 
odločitvam v boju z epidemijo, in k temu poziva tudi ostale.

Na pogovoru so sodelovali predstavniki civilnih iniciativ »Otrok ne damo«, »Delavci v vzgoji in izobraževanju 
proti prisili«, »Starši za ustavno presojo nošenja mask med poukom« in »Slovenski zdravniki«. Na srečanju 
so predstavili svoja kritična stališča in mnenja do ukrepov vlade, ki zadevajo tako učence in dijake ter tudi 
učitelje na vseh stopnjah izobraževanja. Posebej so opozorili, da nimajo možnosti dialoga s predstavniki 
vlade in da kljub zahtevam niso dobili strokovnih utemeljitev za uvedene ukrepe.
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Posvet o cepljenju proti covidu-19

11. junija je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor v Veliki dvorani Predsedniške palače priredil posvet 
vodilnih strokovnjakov in strokovnjakinj s področja medicine, farmacije, kemije in mikrobiologije o cepljenju 
proti covidu-19. »Po dobrem letu spopadanja s posledicami epidemije covida-19 je končno pred nami 
možnost, da s cepljenjem premagamo eno najhujših zdravstvenih kriz.« Posvet strokovnjakov, za katerega 
pobudo je dal minister za zdravje Janez Poklukar, je bil zato namenjen jasnim in strokovno utemeljenim 
odgovorom sodelujočih na vprašanja, dvome in pomisleke, ki se med ljudmi pričakovano pojavljajo. 

Predsednik republike na Zdravstvenem forumu: »Reformo zdravstvenega sistema 
štejem za najbolj nujen strukturni ukrep sedanjega časa«

Predsednik republike Borut Pahor se je 17. junija udeležil odprtja Zdravstvenega razvojnega foruma 2021, 
tradicionalne konference o managementu in vodenju v zdravstvu. Predsednik republike je v nagovoru 
spregovoril o nujno potrebnih strukturnih spremembah javnega zdravstvenega sistema po epidemiji. 
»Reformo zdravstvenega sistema štejem za najbolj nujen strukturni ukrep sedanjega časa,« je dejal 
predsednik republike in dodal, da je treba v razumnem času poiskati učinkovite in uspešne rešitve. Opozoril 
je, da se vlada v teh kriznih časih ni zmogla osredotočiti na nekatera strukturna vprašanja, da sta sicer 
pripravljena dva zakona, Zakon o dolgotrajni oskrbi in Zakon o investicijah v javne zdravstvene zavode, 
katerih ustanovitelj je Republike Slovenija, a nekatera vprašanja, o katerih je na forumu govoril tudi minister 
Poklukar, čakajo na odgovore že več kot dvajset let.

Predsednik je prepričan, da je naš javni zdravstveni sistem v času krize dobro ponudil možnost, da so lahko 
zdravniki in zdravstveno osebje s profesionalnostjo, izjemno delavnostjo in pripadnostjo temu poslanstvu 
reševali življenja: »Vendar pa moramo ugotoviti, da se ne smemo zanašati na moralni kapital zdravstvenega 
osebja, na svojo človečnost.«

Spomnil je na številne pogovore s strokovnjaki na področju zdravstva, ki jih je vodil v času epidemije. Skupaj 
so ugotavljali, da so v javnem zdravstvenem sistemu, ki ni doživljal pomembnejših sprememb, nekateri 
strukturni problemi, ki terjajo praktične in sistemske ukrepe, ter kako jih najhitreje poiskati, da se v času 
po zdravstveni krizi javno zdravstvo ne bi znašlo v sistemski krizi, ki bi onemogočala, da bi ta izkazal svoje 
temeljne vrline: solidarnost, dostopnost in konkurenčnost. Strinjali so se, da gre za pomembne strokovne 
in politične ukrepe, ki potrebujejo širši konsenz.

V luči teh pogovorov je predsednik republike na srečanju vodij parlamentarnih strank in poslanskih skupin ter 
ministra za zdravje in njegove strokovne skupine, ki ga je priredil marca, spregovoril tudi o nujno potrebnih 
sistemskih spremembah v javnem zdravstvenem sistemu: »Potrebno bo biti zelo odločen, premišljen, 
temeljit in pogumen ter dovolj odprt za pogovor z različnimi strokovnimi in političnimi pogledi, da bi na 
koncu prišli do konsenza.« Predsednik Pahor je bil prepričan, da to niso nepremostljive težave, pogrešal 
pa je več političnega sodelovanja, da bi skupaj obravnavali temeljna vprašanja na področju zdravstva. 

Predsednik Pahor je poudaril, da se mora javni zdravstveni sistem osredotočiti na pacienta in njegove 
potrebe ter čas, v katerem smo. »V osnovi se je v času krize izkazal, a se ne smemo zanašati na to, da je s 
tem, ko je naslovil glavna vprašanja z izredno privrženostjo zdravstvenega kadra, rešil tudi druga vprašanja, 
ki nas čakajo.« V tem smislu je predsednik Pahor označil Zdravstveni razvojni forum kot pomoč pri iskanju 
odgovorov na izzive, pred katerimi se bo znašel javni zdravstveni sistem.

Pogovor strokovnjakov o duševnih stiskah otrok in mladih ob epidemiji covida-19

Predsednik republike je 28. junija v Predsedniški palači priredil pogovor strokovnjakov o duševnih stiskah 
otrok in mladih ob epidemiji covida-19. S pogovorom je želel opozoriti na stiske otrok in mladostnikov, ki 
so se glede na statistične analize ob epidemiji covida-19 močno povečale. Predsednik Pahor je povedal, 
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da si bo še naprej prizadeval pomagati pri iskanju ustreznih rešitev, ki bodo otrokom in mladostnikom 
pomagale ob soočanju z duševnimi stiskami, in v oblikovanju načinov, kako ravnati ob podobnih situacijah 
v prihodnje. Pobudo za pogovor sta dali Darja Groznik, predsednica Zveze prijateljev mladine Slovenije, 
in dr. Jožica Maučec Zakotnik, vodja Nacionalnega programa za duševno zdravje MIRA 2018–2028 na NIJZ.

Predsednik Pahor obiskal klicni center za informacije o novem koronavirusu

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 30. junija obiskal klicni center za informacije o novem 
koronavirusu. 
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Predsednik Pahor se je zahvalil vsem sodelavcem in sodelavkam centra za sijajno delo, ki so ga opravili v 
zadnjem letu. Za to jim je junija lani vročil priznanje jabolko navdiha za požrtvovalno in nesebično delo v 
času epidemije novega koronavirusa, na ta dan pa se jim je še osebno zahvalil za pomembno poslanstvo, 
ki so ga opravili.

Ob obisku direktorja Urada Svetovne zdravstvene organizacije za Evropo 
predsednik republike pozval k cepljenju  

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 14. julija v Predsedniški palači sprejel dr. Hansa Henrija P. 
Klugeja, direktorja Urada Svetovne zdravstvene organizacije za Evropo, ki se je v Sloveniji mudil na uradnem 
obisku. Dr. Klugeja je spremljal Janez Poklukar, minister za zdravje. Skupaj so si ogledali cepilni center na 
Gospodarskem razstavišču. Po ogledu so skupaj pozvali državljanke in državljane k cepljenju, »da bomo 
lahko čim prej zaživeli tako, kot pred epidemijo«.

Govor predsednika republike: 

Nimamo luksuza, da bi se slepili. Virusa še nismo premagali dovolj, da bi bili mirni. Nevarnost 
za zdravje ljudi in nehvaležnih omejitev javnega življenja še vedno ostaja. Če se temu želimo 
izogniti, se moramo cepiti v večjem številu. Cepiv je dovolj, dovolj je tudi razlogov za cepljenje. 
Lansko leto v tem času, ko je bila večina domače in tuje javnosti zmotno prepričana, da smo 
virus že premagali, smo prav v tem času lahko slišali opozorila stroke, da se okužbe vračajo. 
Spraševal sem se, ali naj glede tega kaj javno rečem ali ne. Vendar je prevladalo iluzorno upanje, da 
vendarle ne bo tako hudo in ne bo novega vala okužb. Nismo ukrepali dovolj zgodaj. Ko se je potem 
začel drugi val v jeseni kazati v svojih najbolj dramatični obliki, je bila javnost splošnega mnenja, da smo 
zamudili z ukrepanjem.

Tega zdaj ne želim ponoviti. Ne želim živeti v prazni utvari, od praznega upanja, da saj nekako bo. 
Nimamo luksuza, da bi se slepili.Najti moramo načine, da se cepi čim več ljudi. Razumem težave vsakega 
posameznika pri odločitvi za cepljenje.

To je nova bolezen, ki je ne poznamo popolnoma, in gre za nova cepiva. Skupaj se še učimo, toda drugega 
nam ne preostane. Seveda je naraven odziv, da s tem nimamo nič in ne želimo imeti nič. Nič ne želimo 
imeti z virusom niti s cepivom. Toda virus se s tem na žalost ne strinja in želi nekaj imeti z nami.

Pri tem se je treba zavedati, da bomo necepljeni bolezen slej ko prej dobili, večina v 
blažji obliki, vsaj desetina, velja tudi za mlade, pa v težji obliki z dolgotrajnejšimi posledicami. 
Pred boleznijo se ne moremo skriti, lahko le izberemo med njo in cepljenjem.

Zelo groba ocena sedanjega stanja in dosedanjih podatkov pove, da imamo s cepljenjem bistveno boljše 
možnosti, okoli 20-krat manjšo možnost za težko bolezen z dolgotrajnimi posledicami, in okoli 50-krat 
manjšo možnost za smrt.

V juniju je v ZDA bilo 99,2 odstotka žrtev covida necepljenih in 0,8 odstotka cepljenih. Ta faktor je seveda 
približen, lahko je malo večji ali malo manjši, glede na obseg epidemije in starost, vsekakor pa je odločno 
bolje, če se cepimo.

Bolje za nas osebno in seveda za naše bližnje, za vse ostale in za državo. Prosim, da drug drugega spodbujamo 
pri premagovanju strahu in predsodkov pred cepljenjem in se cepimo v največjem možnem številu.

Za razliko od lanskega poletja poznamo letos skoraj vse, kar je treba vedeti, kako omejimo širitev okužb 
in imamo cepivo. Nismo več nebogljeni, kot smo bili pred letom dni. Odločitev je v naših rokah.
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Ponovni poziv k cepljenju

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 10. septembra sestal z ministrom za zdravje Janezom 
Poklukarjem in predstavniki strokovne skupine za zajezitev in obvladovanje epidemije covida-19. Govorili 
so o aktualnih razmerah, povezanih z epidemijo covida-19. Po končanem pogovoru so predsednik republike, 
minister in predstavniki strokovne skupine dali izjavo za javnost ter državljanke in državljane ponovno 
pozvali k cepljenju.

2. novembra je predsednik republike podal poziv državljankam in državljanom ob ponovnem zaostrovanju 
epidemičnih razmer. 

Poziv predsednika republike:

Spoštovane državljanke in državljani,

vem, da utegne biti ta poziv preslišan. Vendar iskreno čutim potrebo, da vse nas opozorim na to, kako zdaj 
zelo potrebujemo drug drugega.

Epidemične razmere v državi se zelo zaostrujejo. Število hospitaliziranih covidnih bolnikov, ki 
potrebujejo intenzivno oskrbo, strmo narašča. Bližamo se meji zmogljivosti zdravstvenega sistema.  
Ne vem, ali si znamo predstavljati odgovornosti in stiske zdravstvenih delavcev, ki se utegnejo kmalu 
znajti v položaju, ko bodo odločali, komu bodo nudili zdravstveno oskrbo in komu ne. Tega si ne znamo 
predstavljati.

Toda mi vsi smo edini, ki jim lahko pomagamo, da do tega ne pride. Na voljo so nam cepiva, 
cepimo se. Vsi, brez izjem, pa strogo upoštevajmo pravilo PCT, spoštujmo ukrepe in priporočila.  
Vem, da del javnosti ne misli tako. Z različnimi predstavniki tega dela javnosti se pogovarjam in se bom 
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še, ker skušam razumeti pomisleke. Toda zdaj bom rekel to, kar pravim tudi v teh pogovorih: vsi imamo 
pravico do različnih mnenj, nihče od nas pa ne sme ogrožati zdravja in življenja drugih.

Spoštovane državljanke in državljani,

potrebujemo drug drugega in tudi ta dragocen občutek, da se lahko v težkih časih zanesemo drug na 
drugega. Zdaj je tak čas. Pokažimo sebi in drugim, kar je v nas najbolj človeškega in najbolj humanega.

Hvala za vašo pozornost.

Ob izdatnem poslabšanju razmer in porastu okužb v Sloveniji je predsednik republike tudi 11. novembra 
nagovoril državljanke in državljane. 

Govor predsednika republike:

Spoštovane državljanke in državljani,

znašli smo se v položaju, ko so po nepotrebnem ogrožena življenja ljudi s covidom in brez njega. Po 
nepotrebnem pravim zato, ker imamo rešitev za ta problem, to je varno in učinkovito cepivo.

Zdi se, da smo se konec septembra zaradi spleta okoliščin naenkrat nehali cepiti. Tako je zaenkrat 
precepljenost prenizka, da bi lahko normalno živeli.

Zato zdaj ne smemo odnehati, ne smemo se vdati. Drug drugega moramo spodbujati h cepljenju. V teh 
časih nezaupanja in razdvajanj je to zelo težko. Toda, ko je najtežje, znamo biti najboljši.

Zdaj je čas, da stopimo skupaj. Naš skupen cilj je precepljenost. Ta dosežek bi bil navdihujoč za občutek 
naše vzajemne pripadnosti.

Ni vseeno, ali se iz pandemije izvlečemo s prekuženostjo ali precepljenostjo. Vmes so smrti, ki bi jih lahko 
preprečili, trpljenja, ki bi se jim lahko izognili, izredne obremenitve zdravstvenega sistema in občutek 
nemoči, ki bi jih lahko skupaj premagali. Ni vseeno za vero v solidarnost in povezanost naše skupnosti, ni 
vseeno za naše življenje po pandemiji.

Morda še nikoli nismo bili tako dobesedno življenjsko odvisni drug od drugega. Morda še nikoli nismo bili 
v resnici tako neposredno življenjsko odgovorni drug za drugega.

Ko je najtežje, smo najboljši. Skupaj zmagamo!
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30 LET REPUBLIKE SLOVENIJE

Leto 2021 je predstavljalo vrhunec praznovanj ob 30. obletnici razglasitve in obrambe Republike Slovenije. 
Kot do zdaj je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor tudi v tem letu nadaljeval prizadevanja za 
ohranitev zgodovinskega spomina na te prelomne dogodke ter za njihovo primerno počastitev in obeležitev 
na državni ravni.

V svojih nastopih ob različnih priložnostih po Sloveniji je pozival h kulturi dialoga in sodelovanja. Želel je 
spomniti na kulturo spoštljivega dialoga in pomen sodelovanja v politiki, s katerima smo, razlikam navkljub, 
pred tridesetimi leti lahko izpolnili sanje in ustanovili svojo državo. Po mnenju predsednika republike sta 
dialog in sodelovanje stebra naše samostojnosti, zato so dogodki pred tridesetimi leti in ravnanje tedanje 
politike lahko dragocen navdih sodobni politiki in družbi. Kot je dejal, imamo v luči slavne slovenske tradicije 
političnega sodelovanja dolžnost, da po svojih najboljših močeh poskusimo v korist države in njenih ljudi 
in ne v korist ene ali druge stranke.

Predsednik republike je 30 let Republike Slovenije praznoval z ljudmi – v Predsedniški palači, po Sloveniji in 
onkraj meja na številnih prireditvah. Udeležil se je slovesnosti v počastitev 30. obletnic ustanovitev državnih 
institucij ter drugih kulturno-družbenih dogodkov, organizacij, gibanj in družbenih institucij, ki so prav tako 
kot politika zaznamovali osamosvojitev Slovenije ali pa so začeli delovati ob rojstvu samostojne države.

Častni odbor za počastitev 30. obletnice razglasitve in obrambe Republike Slovenije

Častnemu odboru za počastitev 30. obletnice razglasitve in obrambe Republike Slovenije predseduje 
predsednik republike. 20. januarja je sklical prvo sejo častnega odbora, ki je zaradi epidemije covida-19 
potekala virtualno. Na seji so člani častnega odbora soglašali, da se moramo potruditi 30. obletnico 
razglasitve in obrambe naše države praznovati vsi, skupaj in povsod po naši domovini. V razpravi so podčrtali 
tudi 30. obletnico prvih diplomatskih priznanj in sprejema ustave ter opozorili na imenitno okoliščino, da 
bo vrhunec praznovanj ob 30. obletnici potekal na predvečer začetka predsedovanja Republike Slovenije 
Svetu Evropske unije.

Počastitve v Predsedniški palači

Na pobudo predsednika republike v okviru njegovih prizadevanj za ohranitev kolektivnega zgodovinskega 
spomina že od leta 2018 obeležujemo 30. obletnice dogodkov, ki so utirali pot prvim demokratičnim 
volitvam in odločitvi o osamosvojitvi Slovenije. Do leta 2021 je v Predsedniški palači potekalo deset 
posebnih slovesnosti, v letu 2021 pa smo posebej obeležili:

• 30. obletnico razglasitve ustavnega amandmaja XCIX k Ustavi Republike Slovenije, s katerim je Slo-
venija izstopila iz pravnega reda tedanje jugoslovanske federacije (20. februar 2021);

• 30. obletnico sprejetja Brionske deklaracije (7. julij 2021);

• 30. obletnico odhoda zadnjega vojaka Jugoslovanske ljudske armade z območja Republike Slovenije 
(25. oktober 2021);

• 30. obletnico interneta v Sloveniji (3. december 2021);

• 30. obletnico sprejetja Ustave Republike Slovenije (22. december 2021).

Skupaj je v Predsedniški palači od leta 2018 do 23. decembra 2021 potekalo petnajst slovesnosti v počastitev 
in ohranitev zgodovinskega spomina na prelomne dogodke pred tridesetimi leti. Nekateri izmed teh 
pomembnih dogodkov so bili na državni ravni obeleženi prvič.
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20. februarja je bila v Predsedniški palači slovesna obeležitev 30. obletnice razglasitve ustavnega amandmaja XCIX 
k Ustavi Republike Slovenije, s katerim je Slovenija izstopila iz pravnega reda tedanje jugoslovanske 
federacije. Ta dogodek je bil obeležen prvič v zgodovini in je potekal v spomin na 20. februar 1991, ko 
je Skupščina Republike Slovenije sprejela ustavni amandma XCIX k Ustavi Republike Slovenije, s čimer je 
Slovenija izstopila iz pravnega reda tedanje jugoslovanske federacije. Slavnostni govornik je bil dr. Franc 
Grad, zaslužni profesor Pravne fakultete Univerze v Ljubljani in član tedanje strokovne skupine za pripravo 
osnutka nove ustave Republike Slovenije. Predsednik republike je v svojem govoru poudaril, da smo se 
plebiscitno odločitev ljudi o osamosvojitvi Slovenije namenili uveljaviti po pravni poti in po mirni poti. »To 
je pomembno vplivalo na nekaj, kar bi si dovolil imenovati moralni vzvod osamosvojitve,« je dejal. 

Govor predsednika republike:

V 30 letih od sprejema resolucije in ustavnega amandmaja 99, 20. februarja 1990, danes prvič svečano 
obeležujemo ta simbolni in stvarni mejnik.

Ker sem v zadnjih treh letih priredil 10 obeležitev pomembnih zgodovinskih mejnikov, ki so nas na prelomu 
iz 80 v 90 leta vodili v demokracijo in samostojnost, sem letos izjemoma ocenil, da v ta niz mejnikov sodi 
tudi sprejem resolucije in ustavnega amandmaja 99 v Bučarjevi skupščini februarja 1991.

Zelo se zahvaljujem dr. Franciju Gradu za imenitno osvetlitev pomena tedanje odločitve. V tem smislu naj 
tudi sam še enkrat poudarim:

Plebiscitno odločitev ljudi o osamosvojitvi Slovenije smo se namenili uveljaviti po pravni poti in po mirni 
poti. To je pomembno vplivalo na nekaj, kar bi si dovolil imenovati moralni vzvod osamosvojitve.

Vendar bi rad v nadaljevanju rekel nekaj za današnje potrebe in današnje politične okoliščine.

Mojo radovednost in pozornost je v tem smislu zbudil komentar novinarke Jane Taškar na naslovnici Dela, 
ki je sprejem resolucije in amandmaja pospremila z naslednjimi pomenljivimi besedami.

»Ob vsem tem seveda ni šlo niti brez razlik v pogledih na postopek in način razdružitve. Te so prišle do 
veljave že v nastopu obeh uvodničarjev, Milana Kučana in Janeza Drnovška, še bolj pa v razpravah vodij 
poslanskih klubov, čeprav so na koncu resolucijo podprli vsi.

Tako strankarska nasprotja v nekaterih pogledih počasi razjedajo osamosvojitveni nacionalni konsenz, ki je 
dosegel vrh ob plebiscitu, vendar pa to ni nič slabega, če bo strankarska razprava prispevala k postopnemu 
razčiščevanju največjih osamosvojitvenih dilem.
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Iz teh dejstev in njihovih ocen lahko potegnemo nauke za današnji čas.

1. Tudi takrat so bile med strankami velike, celo velikanske razlike.

2. Ker je bila osamosvojitev usodno vprašanje prihodnosti Slovenije so stranke decembra 1990 premostile 
razlike in sklenile sporazum.

3. Tudi zato je plebiscit uspel tako zelo kot je.

4. Kljub sporazumu pa so, normalno, razlike ostajale.

5. Razlike so bili do neke mere celo koristne, ker so kristalizirale rešitve.

6. Vseeno pa je sporazum politično in moralno obvezoval stranke, da so razlike premoščale, ne pa 
poglabljale.

Vse to imam pred očmi, ko za prihodnjo sredo sklicujem srečanje parlamentarnih strank. Čeprav je bil 
povod za to zamisel prav sporazum strank iz leta 1990 in dolga tradicija sporazumevanja strank v 30 letih 
pa srečanje v sredo na Brdu pri Kranju vsaj za enkrat nima tako velikih ambicij, ni pa čisto brez njih.

Srečanje parlamentarnih strank iz koalicije in opozicije ni sklicano zato, ker bi se stranke bolj ali manj o 
važnih stvareh države strinjale, temveč je sklicano prav zato, ker se večji del ne strinjajo. To je tudi bistvo 
političnega dialoga.

Poleg tega, da bomo poskušali poiskati nekaj skupnih zamisli za važne državne zadeve, od izhodne 
strategije iz epidemije, preko strategije za okrevanje in slovenskega vodenja Evropske unije ima srečanje 
še en važnejši cilj: ustvarjati politično razpoloženje, ki bo bolj vključujoče in manj izključujoče, ki bo bolj 
strpno in manj sovražno, ki bo nevarno razhajanje političnih duhov umirilo, in ne poglobilo.

Sedanje politično razpoloženje v katerem je več konflikta kot sodelovanja, več izključevanja kot vključevanja, 
več nezaupanja je z vidika splošnih družbenih in državnih koristi preprosto ni vzdržno. Če bi nadaljevali po 
tej poti bomo vsi izgubili, zlasti pa naši ljudje, ki jih vodimo.

Do naslednjih volitev je kratek čas, vmes so pa prepomembne odločitve, da bi jih sprejemali v zastrupljenem 
političnem ambientu.

Nimamo nobenih zagotovil, da bomo uspešni. Vendar pa imamo tudi v luči slavne slovenske tradicije 
političnega sodelovanja dolžnost, da poskusimo po naših najboljših močeh, v korist države in njenih ljudi 
in ne v korist ene ali druge stranke.

Predsednik republike je 7. junija v čast 30-letnice osamosvojitve Slovenije v Predsedniški palači priredil 
svečano kosilo za člane Slovenske škofovske konference. Z ljubljanskim nadškofom metropolitom msgr. 
Stanislavom Zoretom sta ob tem dala skupno izjavo. 

Izjava predsednika republike in predsednika Slovenske škofovske konference:

Sogovornika sta ocenila, da je po tridesetih letih prav in mogoče oceniti pot, ki jo je prehodila Slovenija 
v tem času, ter skupaj premisliti o uspehih, dosežkih in nadaljnjih stremljenjih. Zlasti v težkih časih kriz, 
prav zdaj zdravstvene, pa tudi socialne, gospodarske in povsem človeške, razmišljamo tudi o povsem 
temeljnih zadevah življenja in bivanja, ugotavljamo, kako pomembne so osnovne vrednote človečnosti, 
solidarnosti in sožitja. 

Delovati moramo skupaj, kot smo na začetku naše države, pred tridesetimi leti, ko je imela Komisija za 
pravičnost in mir pomembno vlogo pri demokratizaciji in zavzemanju za človekove pravice, nadškofa Šuštarja 
pa se bomo vedno spominjali kot človeka dialoga in po zaslugah pri mednarodnem priznanju naše države. 
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Ob tem sta se predsednik republike in nadškof spomnila podpore papeža Janeza Pavla II. ter pomembne 
vloge Svetega sedeža, ki je med prvimi državami priznal našo državo. Menila sta, da bi bilo imenitno, 
ko bi lahko sedanji papež Frančišek v kratkem obiskal Slovenijo, in ocenila, da bo za to nekaj ustreznih 
priložnosti – ena je letošnja 40. obletnica Stične mladih, katere častna pokrovitelja sta predsednik Pahor 
in nadškof Zore. 

Sogovornika sta ocenila, da je država zlasti v zadnjem desetletju veliko storila za spravo in preseganje 
narodnega razkola. Predsednik Pahor se je nadškofu Zoretu in katoliški cerkvi posebej zahvalil za sodelovanje 
in podporo pri izvedbi pietetnega prenosa posmrtnih ostankov žrtev iz Hude jame in njihovega pokopa v 
Spominskem parku Dobrava ter nato pri otvoritvi Spomenika žrtvam vseh vojn in z vojnami povezanim 
žrtvam v Ljubljani, ki je zdaj osrednje državno spominsko obeležje žrtvam vojn in povojnih dogodkov, ki 
so prizadeli slovenski narod. 

Sogovornika sta se strinjala, da se je v času samostojne države Slovenije med obema institucijama 
oblikovalo sodelovanje, za katero si želimo, da bi se nadaljevalo in nadgrajevalo, zlasti na kulturnem, 
vzgojno-izobraževalnem ter dobrodelnem in humanitarnem področju, pa tudi pri skrbi za sakralno kulturno 
dediščino našega naroda.

Ob 30. obletnici sprejetja Brionske deklaracije, 7. julija, je predsednik republike v parku Vile Podrožnik 
priredil slovesnost. Slavnostna govornika sta bila tedanji minister za zunanje zadeve dr. Dimitrij Rupel in tedanji 
predsednik predsedstva Slovenije Milan Kučan. Zbrane na slovesnosti je nagovoril tudi predsednik republike. 

Govor predsednika republike:

Uvodoma naj v zvezi z Brionsko deklaracijo opozorim na dve zanimivi protislovji. Brionska deklaracija naj 
bi v bistvu suspendirala proces osamosvojitve Slovenije, v resnici pa ga je pospešila. Brionska deklaracija 
naj bi suspendirala proces osamosvojitve Slovenije, v resnici pa je šlo za dokument, ki je dejansko priznaval 
mednarodno subjektiviteto Slovenije.

Ker danes tukaj z nami ni tedanjega predsednika vlade Alojza Peterleta, me je prosil v pismu, naj na 
kratko orišem njegov pogled na to vprašanje: ‘Na Brionih je Slovenija prvič nastopila kot politični subjekt 
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z lastno državnostjo in se izpogajala tako, da je upoštevajoč zahtevno mednarodno politično konstelacijo 
s sprejetjem sporazuma vzpostavila okvir, ki je postopoma omogočil zaključna osamosvojitvena dejanja, 
vključno z mednarodnim priznanjem.’

Potemtakem se je sprejetje Brionske deklaracije z njenimi pravnimi in stvarnimi učinki izkazalo kot politično 
zrel in inteligenten ukrep Republike Slovenije, ki je, paradoksalno, kljub navideznemu popuščanju z njo 
pravzaprav ogromno pridobila.

Odločitev za sprejetje Brionske deklaracije je pomenila nadaljevanje in utrditev izbrane poti osamosvojitve, 
ki smo jo izvajali po pravni poti in na miren način. Vojna nam je bila vsiljena.

Z Brionsko deklaracijo je imela mlada slovenska država priložnost izkazati polno privrženost mirnemu 
reševanju vseh sporov. 

Ko v slovenski zunanji politiki podčrtujemo mirno reševanje vseh sporov za njeno identiteto, se premalokrat 
spomnimo na pomen Brionske deklaracije v tem smislu in nemara celo njenih začetkov prav v tej zgodovinski 
epizodi.

Seveda je bilo tako v pogajanjih na Brionih kot pri sprejetju deklaracije in posebne izjave v Bučarjevi 
skupščini veliko tveganja. To bi rad posebej poudaril.

Z današnjega zornega kota se zdi sprejetje deklaracije in vseh drugih osamosvojitvenih ukrepov nedvoumno 
in samoumevno, logično. Vendar ni bilo čisto tako.

Sprejetje deklaracije je bilo tveganje, vendar je bilo razumno tveganje, to bi rad posebej podčrtal. Šlo je za 
premislek, presojo, analizo, poleg vsega pa še za skrb, da se tudi v tem usodnem trenutku ne bi slovenska 
politika razšla.

Vse to še enkrat kaže na nenadomestljivost dialoga, ki je premoščal velike in majhne razlike v vsem času od 
prvih demokratičnih volitev aprila 1990 do sprejetja ustave 23. decembra 1991, ter naposled mednarodnega 
priznanja malo pred tem in po tem.

Rad bi, da čim bolje razumemo zelo napet zgodovinski lok odločitev, od vrha slovenske politične pomladi 
do mednarodnega priznanja naše suverenosti.

Gre za zgoščen čas prelomnih odločitev, kjer je bilo treba pri vsakem posamičnem koraku ali ukrepu vedno 
znova iskati najboljši pristop ali odločitev, se ves čas pogovarjati in sodelovati, ves čas pa tudi razlikovati 
in razhajati, toda ne usodno.

Bučarjeva skupščina je 10. julija deklaracijo sprejela s 189 glasovi za, 11 vzdržanimi in 7 proti. Kot zanimivost, 
tudi Bučar, ki je seveda deklaracijo podprl, jo je malo pozneje na tiskovni konferenci označil kot diktat Evrope. 
Vendar je na isti tiskovni konferenci vse skupaj postavil v luč prihodnjega razvoja dogodkov. Zaradi vsega 
tega se z razdalje 30 let ta čas kaže kot doba velike enotnosti, ki da jo zdaj ni. Seveda je ni, ni niti tako 
usodnih odločitev, žal pa ni tudi nekega vselej koristnega iskrenega dialoga. Razlike niso nikoli problem, 
če sta dialog in sodelovanje, so razlike pravzaprav rešitev.

Na koncu bi rad povedal, kdo vse je, poleg današnjih dveh visokih slavnostnih govornikov, govoril na 
prireditvah v spomin na prelomne dogodke pred 30 leti. Z nami so bili kot govorniki, in to kaže na raznolikost 
ljudi, značajev, političnih usmeritev, vendar na privrženost skupnim zamislim: Igor Omerza, Dimitrij Rupel, 
Franci Feltrin, Miran Potrč, Tone Jerovšek, Hubert Požarnik, Matjaž Šinkovec, Ciril Ribičič, Franci Pivec, Alojz 
Peterle, Ludvik Toplak, Peter Jambrek, Janez Janša, Spomenka Hribar, Franc Grad, Milan Kučan in moja 
malenkost.

Vse to so bili ljudje tistega časa s svojimi zaslugami. Hvaležen sem vsem za prispevek, da ta zgodovinski 
spomin ostaja. Ostaja tudi vtis, ki je stvaren, o veliki enotnosti v tistem času. Rad bi, da ta vtis, ta stvarnost, 
ki ni samo mit, ostane kot navdih Slovencem za njihova prihodnja stremljenja. Danes ne živimo tako 
usodnega časa, kot je bil tedaj. Toda zgodovina še ni rekla in ne bo rekla zadnje besede. Morda se utegnejo 
proti naši volji zgodovinske in druge okoliščine znova postaviti tako, da bodo od nas terjale tako enotnost, 
kot je bila tedaj. Tej enotnosti moramo danes odpirati pot s sodelovanjem.
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Na dan suverenosti, 25. oktobra je v Predsedniški palači potekal dan odprtih vrat, na katerem je predsednik 
republike skupaj z obiskovalci počastil 30. obletnico odhoda zadnjega vojaka Jugoslovanske ljudske armade 
iz Slovenije, s čimer je Slovenija postala suverena država, katere oblast pa je v celoti nadzirala naš teritorij. 

Predsednik republike je obiskovalcem čestital za državni praznik in spomnil na pomen praznika v letu, ko 
država obeležuje 30 let samostojnosti, kako smo enotni dosegli razglasitev Republike Slovenije, jo ubranili 
in dosegli njeno mednarodno priznanje. Ob tem je posebej poudaril, da sta dialog in sodelovanje stebra 
naše samostojnosti. 

V nagovoru se je predsednik republike odzval tudi na dogodke v tistih dneh: »Skrbi me ton javne razprave 
v naši domovini. Ni dvoma, da imamo različna stališča. Ko se javnosti, široki javnosti, začenja dozdevati, da 
se politiki ne trudimo dovolj za to, da bi se poslušali in slišali, se ustvari vtis, da je godrnjanje, prepiranje, 
tudi grd in nespoštljiv jezik legitimen. In da pravzaprav, če ni grd, če ni nespoštljiv, če ni surov, ni slišan. To 
so zdaj taki časi. Rad bi, da razumemo, da to lahko pripelje do okoliščin, v katerih bodo grožnje s silo – in 
temu smo bili priča tudi v zadnjih dneh – postale naša stvarnost. Mislim, da moramo zelo glasno in jasno 
reči, da smo demokratična družba ter da vse lahko uredimo na miren način in da grožnje s silo, izgredi, 
nasilništvo v naši demokratični družbi nimajo prostora in jih moramo vsi zavrniti. Poskušajmo narediti vse, 
da izgredom, nasilju, grožnjam z nasiljem ne damo domovinske pravice v tej državi. To je tudi moj odgovor 
na zadnje dogodke, v zadnjih dneh.« 

Predsednik republike je 3. decembra priredil sprejem ob 30-letnici interneta v Sloveniji in imel slavnostni 
nagovor, v katerem je dejal, da smo Slovenci dobili internet skoraj hkrati s svojo državo. Poudaril je, da smo 
tedaj po zaslugi znanstvenikov dobili dostop do interneta in postali gospodarji svojih komunikacijskih poti. 
To je bilo po besedah predsednika Pahorja ključno za našo prihodnost v simbolnem in stvarnem pomenu. 
Obeležitev tega dosežka sodi v okvir prizadevanj predsednika Pahorja za ohranitev zgodovinskega spomina 
na prelomne dogodke pred tridesetimi leti, ki so Sloveniji pomagali na poti neodvisnosti in samostojnosti. 
Z govorom so na dogodku nastopili tudi dr. Borka Jerman Blažič, dolgoletna vodja laboratorija za odprte 
sisteme in mreže na Inštitutu Jožef Stefan in prejemnica državnega odlikovanja medalje za zasluge, ki jo 
je predsednik republike leta 2017 odlikoval za prispevek k razvoju računalniških komunikacij, interneta in 
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internetnih storitev. Na slovesnosti je nastopil glasbenik in skladatelj Gašper Selko, za katerega je internet 
eno od prizorišč, na katerem lahko s poslušalci deli svojo glasbo in razvija svoje ustvarjanje. Njemu in 
številnim drugim glasbenim ustvarjalcem je internet omogočil nov stik z občinstvom z vsega sveta, obenem 
pa tudi številne priložnosti za predstavitev svojega ustvarjanja in iskanje navdiha.

Predsednik republike je  22. decembra priredil slovesnost ob 30. obletnici sprejetja Ustave Republike 
Slovenije. Slavnostna govornika sta bila dr. Miro Cerar, sekretar tedanje Komisije Skupščine Republike 
Slovenije za ustavna vprašanja, in Borut Pahor, predsednik Republike Slovenije. 

Ob 30-letnici slovenske samostojnosti je bil pripravljen tudi sodoben interaktiven sprehod skozi delovne 
in protokolarne prostore Urada predsednika Republike Slovenije, ki je javnosti na voljo na predsednikovi 
uradni spletni strani. Ogledu je dodan tudi podroben opis posameznih zanimivosti in prostorov.

Dan državnosti

25. junij, dan državnosti, naš osrednji slovenski državni praznik, je bil še posebej slovesen. Predsednik 
republike je dopoldne v Predsedniški palači sprejel obiskovalce dneva odprtih vrat. Izrekel jim je prisrčne 
čestitke ob prazniku in ob tem spomnil na iskreno, a tudi zapleteno politično sodelovanje pred tridesetimi 
leti ter poudaril, da je zelo pomembno, da otrokom zagotovimo varno in mirno prihodnost, v kateri bodo 
lahko razvijali svoje številne talente ter se od nas učili, da samo s strpnostjo in spoštovanjem lahko 
premagamo razlike. Vsem Slovenkam in Slovencem, doma in po svetu, je predsednik Pahor izrekel prisrčne 
čestitke ter dejal, da je srečen in prevzet, da se po dolgem letu epidemije v našo deželo ponovno vračata 
življenje in nasmeh na naše obraze. Prav posebej za to slovesno priložnost so članice komorne zasedbe 
dekliškega pevskega zbora Gimnazije Celje - Center z akustično zasedbo skupine »The Šlagers« pripravile 
dve popevki iz časa osamosvojitve naše države ter jih pospremile z željo, »naj pesem zveni njej v čast, 
nam pa v spodbudo in veselje«. Navzoče udeleženke projekta »Slovenija kvačka« pa so ob 30. obletnici 
samostojnosti Republike Slovenije predsedniku republike Borutu Pahorju podarile kvačkan grb Republike 
Slovenije. Grb v velikosti 150 cm x 170 cm je skvačkala vodja projekta Jadranka Smiljić, ki je dejala, 
da je pri vsaki zanki pošiljala dobre misli sodržavljankam in sodržavljanom ter tako simbolično 
povezala vso Slovenijo. 
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Predsednik republike se je gospe Smiljić in vsem sodelujočim pri projektu srčno zahvalil ter dejal, da je 
iskreno ganjen in presrečen ob tako čudovitem darilu, ki bo odslej krasilo Predsedniško palačo. Vseslovenski 
projekt, v katerem kvačkarke iz vse Slovenije s kvačkanjem ustvarjajo grbe vseh slovenskih občin, poteka 
pod častnim pokroviteljstvom predsednika republike.

V nadaljevanju prazničnega dneva se je predsednik republike udeležil otvoritve fotografske razstave Srdjana 
Živulovića »V objektivu – 30 let Republike Slovenije« v prostorih Državnega sveta, nato pa se je udeležil 
tudi slavnostne seje Državnega sveta Republike Slovenije. Predsednik republike je pozneje v Predsedniški 
palači tradicionalno sprejel svojce padlih pripadnikov Teritorialne obrambe Republike Slovenije, Ministrstva 
za notranje zadeve ter civilnih žrtev in ranjenih v vojni za Slovenijo, še pred tem pa je v njihovi navzočnosti 
položil venec k spomeniku vsem žrtvam vojn in z vojnami povezanim žrtvam na Kongresnem trgu v Ljubljani.

Predsednik republike in gospa Tanja Pečar sta se zvečer udeležila osrednje slovesnosti ob dnevu državnosti 
in 30. obletnici osamosvojitve Slovenije. Predsednik republike je bil na proslavi slavnostni govornik. 
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Govor predsednika republike:

Mavrica za prihodnost

Drage Slovenke in Slovenci, doma in povsod po svetu, spoštovane državljanke in državljani, ekscelence, 
visoki gostje, gospe in gospodje.

Danes praznujemo 30. rojstni dan naše ljube, samostojne in neodvisne Republike Slovenije. Srečno je bila 
rojena v naročju vseljudske enotnosti.

Bili smo enotni na plebiscitu za samostojno in neodvisno Republiko Slovenijo. Na podlagi tega ljudskega 
mandata smo jo skupaj ustanovili prav na današnji dan pred 30 leti. Že naslednji dan pa so se začeli prvi 
premiki okupatorske vojske.

V vojni enotni smo naposled zmagali. Toda vojna je terjala življenja naših hrabrih domoljubov. Prosim vas, 
da z minuto molka počastimo njihov spomin in večno slavo. (slava jim)

Gospe in gospodje, enotnost je bila odločilnega pomena za nastanek in razvoj naše slovenske države. Vse 
velike stvari smo dosegli skupaj. Vse, kar smo se velikega namenili narediti za našo slavno prihodnost, 
bomo dosegli edinole skupaj.

Zato je danes naš skupen praznik. Ne glede na razlike med nami, politične in druge. Vedno so bile in bodo. 
Tudi v času osamosvajanja so bile.

Enotnost glede osamosvojitve ni padla z neba. Bila je rezultat sodelovanja. Bila je posledica zavedanja, da 
enotni obstanemo, razdeljeni pa propademo. Danes ni nič drugače. Razlike so. Gre za to, ali jih želimo in 
zmoremo s sodelovanjem presegati v prid naše boljše prihodnosti.

Pred 30 leti smo se ob vseh mogočih nasprotjih naposled zedinili glede ustanovitve naše države. Vedno 
je bilo in vedno bo mogoče najti skupno pot, če se jo le zares skupaj išče.

Zdaj se govori celo o političnem razkolu. Očitno je, da so razlike večje in bolj poudarjene kot običajno. 
Vendar pa po moji oceni ne segajo zelo globoko med ljudi. Kdor bo zares iskreno želel oblikovati novo 
soglasje, bo hitro našel široko ljudsko podporo.

Nenazadnje je prav osredotočenost na ustanovitev države botrovala njeni ustanovitvi. Če bi Demosova vlada 
tedaj, v odločilnem zgodovinskem času, ob bok cilju slovenski osamosvojitvi postavila politični revanšizem 
ali kaj takega, bi bilo sanj o ustanovitvi države lahko hitro nevarno konec.

Zgodovinska zasluga osamosvojitvene vlade ni samo v tem, da si je postavila za cilj ustanovitev države, 
temveč zrelost in modrost, da je za ta cilj pridobila tudi politično opozicijo in dala široka krila vseljudski 
enotnosti. Nasploh je za najboljša in najlepša leta slovenske državotvornosti in državnosti značilno 
prizadevanje za oblikovanje nacionalnega soglasja.

S prvim političnim in družbenim soglasjem smo dobili demokratično družbo in samostojno državo. Z drugim 
soglasjem smo po naši volji postali suveren in aktiven član evropske in severnoatlantske družine.

Obe soglasji sta omogočili čudovite dosežke, na katere smo lahko odkrito ponosni. Od enotnega upora proti 
agresorju do diplomatskih priznanj, od izrednih znanstvenih, kulturnih, tehnoloških in športnih dosežkov 
do gospodarskega in socialnega napredka.

Vse od tedaj se zastavlja vprašanje, kdaj, kako in o čem bi lahko sklenili tretje razvojno soglasje. Zaradi 
zdravstvene krize, zaradi podnebnih sprememb, novih evropskih in svetovnih razvojnih smeri se nam zdaj, 
tako rekoč vsem na očeh, ponuja možnost in nujnost za oblikovanje soglasja o zeleni in pametni Sloveniji. 
Za politično sodelovanje in oblikovanje potrebne enotnosti je namreč bistvena tudi vodilna misel, ideja o 
prihodnosti, okrog katere se sodeluje in oblikuje soglasje oziroma enotnost.

Zdaj, ko praznujemo 30 let naše čudovite samostojne Slovenije in se ponosno oziramo na naše izjemne 
dosežke, je najboljši in najbolj primeren čas, da oblikujemo soglasje o zelenem in digitalnem, socialno in 
gospodarsko trajnostnem razvoju Slovenije za naslednjih 30 let.
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Kdor bo sposoben najbolj prepričljivo ponuditi temeljne zamisli o tem in se bo na to popolnoma osredotočil 
brez skušnjav po posebnih strankarskih ali ideoloških ciljih, temu se ni treba bati za široko ljudsko podporo. 
Nobena politična kregarija je ne bo zaustavila, kot je ni tista pred 30 leti, ko smo se naposled odločili za 
samostojno državo ali pred skoraj 20 leti za Evropsko unijo in Nato.

Iz 30 let naše državnosti smo se lahko na svojih uspehih in napakah naučili, da Slovenijo temeljno premika 
naprej koalicija za nekaj, ne koalicija proti.

Koalicija za neke velike cilje namreč vedno gradi na tistem, kar nam je skupno, ne na tistem, kar nas 
razdvaja, drugače ne more biti uspešna. Taka je bila koalicija pred 30 leti in taka bo sposobna razvojnega 
preskoka zeleno ohranjene in tehnološke napredne Slovenije 2050. 

Čudovito je, da nocoj, na ta praznični večer, Slovenija simbolno prevzema vodenje Sveta Evropske unije. 
Skupaj z demokracijo je bila evropska ideja konstitutivnega pomena za slovensko samostojnost. To je 
bilo bistvo majniške deklaracije, ki jo je tako poetsko in slovesno na bližnjem Kongresnem trgu prebral 
nesmrtni Tone Pavček. Slovenija bo Evropsko unijo od svoje včlanitve vodila že drugič. Razumimo to kot 
lep kompliment in veliko odgovornost.

Tudi v času predsedovanja, ko bomo med drugim vodili konferenco o prihodnosti Evrope, se spomnimo, 
zakaj smo se sploh v prvi vrsti Slovenci zavzeli za evropsko družino. Hoteli smo razumeti njene temeljne 
vrednote, od svobode medijev in vladavine prava, do demokracije in človekovih pravic, na enak način, 
kot je to veljalo za zahodnoevropske države članice. Nismo se sklicevali na drugačno preteklost. V bistvu 
smo prav zaradi nje hoteli te vrednote razumeti na enak način. To razumevanje mora po moje ostati tako 
tudi danes, da namreč celotna Evropska unija razume temeljne vrednote na enak način. Tudi glede tega 
se od Slovenije v naslednjega pol leta upravičeno pričakuje veliko. Sporočam vsej evropski javnosti, da se 
bomo glede tega in vsega, kar zadeva visokih cilje predsedovanja v Sloveniji, potrudili po najboljših močeh.

Gospe in gospodje. 

Naposled želim skleniti govor z izrazi iskrene hvaležnosti in velikega optimizma. V najhujšem času drugega 
vala epidemije sem obiskal vseh 13 regionalnih štabov civilne zaščite. Vsi, poklicani in prostovoljci, so dali 
vse od sebe za zdravje in varnost vseh nas. Od vodij bolnišnic in zdravstvenih domov, do lokalnih skupnosti 
in humanitarnih organizacij.

V najtežjih časih sem se lahko prepričal o izjemni solidarnosti in povezanosti. Od blizu sem videl z masko 
zakrit obraz velike srčnosti in dobrote. To me je popolnoma prevzelo.

Verjetno so bili ljudje zelo različnih prepričanj, vendar so najprej in predvsem skupaj skrbeli za nas in gradili 
našo skupnost.

To me je spomnilo na čudovito mavrico. Vsi smo različni, na nek način vsak svoje barve. Katero barvo 
smemo izločiti iz mavrice, da naj to še vedno ostane mavrica? Nobene.

Tako razumimo tudi našo državo in domovino. To smo mi. Ljudje čudovite mavrice, ki se naredi, ko po 
dežju posije sonce.

Samostojna in neodvisna Republika Slovenija je ponosna na svojo prehojeno pot in se že ozira v svojo 
slavno prihodnost. Sprejmite vsi iskrene čestitke za praznik.

Naj živi Slovenija. Naj živi Evropska unija.
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30 let državnih institucij

Predsednik republike se je 23. marca v Ljubljani udeležil obeležitve 30. obletnice vojaške vaje Premik ‘91, ki 
je potekala v prostorih Ministrstva za obrambo. Predsednik republike je v izjavi za javnost ob robu poudaril 
zrelost političnih in vojaških oblasti v procesu osamosvajanja. Dejal je, da je vaja Premik’ 91 pomenila realno 
pretvorbo Teritorialne obrambe v Slovensko vojsko, ki je skupaj s Policijo leta 1991 ubranila samostojno 
Republiko Slovenijo.

Kot slavnostni govornik se je 18. maja v Ljubljani udeležil odprtja Muzeja Banke Slovenije. Z njim je želela 
Banka Slovenije ob obletnici svoje ustanovitve prispevati k okrepitvi finančnega opismenjevanja otrok in 
odraslih. 

»Čestitam Banki Slovenije za imenitno zamisel, da ste ob čudovitem jubileju države in banke pripravili muzej 
in ga zdaj ponujate javnosti, ki bo gotovo radovedno opazovala, s čim se ukvarjate,« je v slavnostnem 
govoru dejal predsednik republike. Poudaril je, da je bila ustanovitev Banke Slovenije prelomna odločitev 
ob ustanovitvi samostojne države. Sploh je bilo to obdobje drznih in daljnosežnih odločitev, tedaj sprejetih 
kljub političnemu, gospodarskemu, finančnemu in človeškemu tveganju. 

»Ko danes pomislimo na te odločitve, moramo biti ponosni na intuicijo, ki je poleg znanja, modrosti in 
poguma krasila tisti čas in tiste ljudi,« je dejal. Poudaril je enotnost, ki smo ji bili takrat priča med ljudmi 
in nato tudi v slovenski politiki. »Kot predsednik republike sem prevzet nad tem, na kaj vse smo lahko 
Slovenci v teh mesecih ponosni, ko bomo praznovali skupaj z državo. Zelo mi bo žal, če teh mesecev zaradi 
aktualnih političnih in drugih dogajanj ne bomo znali izkoristiti za občutke iskrenega nacionalnega ponosa. 
Razloge zanj imamo. Rad bi, da bi nam uspelo,« je pozval ob koncu ter čestital guvernerju in sodelavcem 
Banke Slovenije za opravljanje pomembnega dela. Zbrane je nagovoril tudi guverner mag. Boštjan Vasle.

Predsednik republike se je 1. junija udeležil slovesnosti ob 30. obletnici prve zaprisege slovenskih vojakov, 
ki je potekala v Izobraževalnem centru za zaščito in reševanje Ig.
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26. junija je Garda Slovenske vojske obeležila 30. obletnico svoje ustanovitve. Predsednik republike se je 
takrat udeležil prireditve v Šmarjeških Toplicah, na kateri je bila ob prisotnosti gardistov slovenska zastava 
dvignjena na najvišji drog v Sloveniji. 

V nagovoru je predsednik republike spomnil na večer, ko se je pred poslopjem tedanje skupščine prvič 
dvignila nova slovenska zastava. »Takrat so nas vse prevzemala močna čustva, to je bilo rojstvo samostojne 
Slovenije in država je dobila svoje simbole: grb, zastavo in himno,« je dejal in dodal, da smo svoje simbole 
v zadnjih 30 letih ponotranjili in svojo zadržanost do izražanja pripadnosti skupnosti s simboli počasi 
opuščamo, kar izražamo s ponosnim vihranjem zastav na športnih prireditvah in z vse več izobešenimi 
zastavami po slovenskih domovih. Ob dnevu Garde Slovenske vojske je predsednik republike v izjavi za 
medije dejal, da se kot predsednik republike in vrhovni poveljnik v rokah sijajnih profesionalcev vedno 
počuti varno. Spomnil je, da je ob začetku svojega prvega mandata odločil, naj ob vseh državnih praznikih 
pred Predsedniško palačo stoji častna straža. Izrazil je opažanje, da ljudem fotografiranje s pripadnikoma 
Garde Slovenske vojske pred Predsedniško palačo veliko pomeni in da to štejejo kot znak državnosti.

Predsednik republike se je 28. junija udeležil slovesnosti, na kateri so obeležili dan slovenske policije in 
30. obletnico slovenske osamosvojitve. Predsednik republike je bil slavnostni govornik na slovesnosti, ki 
je potekala na nekdanjem mejnem prehodu Holmec, kjer so se 27. junija 1991 slovenski policisti spopadli 
z vojaki Jugoslovanske ljudske armade. 

Na predvečer obletnice uvedbe slovenskega tolarja, 7. oktobra, je predsednik republike kot slavnostni 
govornik nastopil na slovesnosti ob 30-letnici Banke Slovenije. Na slovesnosti je med drugim poudaril, da 
je bila denarna osamosvojitev eden najuspešnejših projektov.
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Govor predsednika republike:

Spoštovani guverner,

visoki gostje,

spoštovane dame in gospodje,

letos obeležujemo 30. obletnico ustanovitve samostojne države. Osamosvojitev je bila izjemno kompleksen 
proces. Znotraj tega procesa je bila po moji oceni denarna osamosvojitev eden najuspešnejših projektov.

Nocoj se s ponosom spominjamo prvega slovenskega denarja, tolarja, in delovanja Banke Slovenije, ki je v 
tem obdobju predstavljala zelo pomemben del finančnega, ekonomskega in socialnega življenja naše države. 

Najtežja naloga centralne banke je skrb za stabilen denar. Denar kot rezultanta različnih politik in prizadevanj 
v posamezni družbi je najboljši pokazatelj, kako se te politike med seboj dopolnjujejo in sodelujejo.

Stabilen denar je najbolj pravična socialna politika, kajti razvrednotenje denarja v prvi vrsti najprej prizadene 
najrevnejše, ki živijo na robu preživetja.

Vsega tega se je že na začetku zavedala nova slovenska država, ki je pred svojo odločitvijo za samostojno 
pot doživela veliko razvrednotenje takratnega skupnega denarja – dinarja.

Zgodovina inflacije v različnih državah povsod po svetu kaže popolnoma enako sliko: slabe gospodarske 
rezultate, nesposobnost konkurence, iskanje hranilca vrednosti v tujini, medsebojno nezaupanje, nespoštovanje 
pogodb, padanje življenjskega standarda in nenehno iskanje rešitev na drugih področjih, ki bi nadomestila 
neuspeh v denarni sferi.

Zaradi takratnega nezaupanja, ki ga je povzročil ničvreden denar, so bile v svetu centralne banke kot 
izdajateljice in varuhinje denarja hkrati spoštovane in kritizirane in tako je še danes.

Ne glede na različne poglede zagotovo stabilen denar predstavlja najboljšo osnovo za individualno in skupno 
načrtovanje prihodnosti. Še več, državljani demokratičnih držav potrebujemo zaupanje v lastno valuto.

Iz zgodovine je znano, da je bilo v večini držav, soočenih z visoko inflacijo, zaupanje v lastno valuto zelo 
prizadeto. Cenovna stabilnost je v zadnjih tridesetih letih postopoma in globalno postala hkrati sinonim za 
neodvisnost centralnih bank in za dobro delujočo demokracijo.
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Pri tem je najpomembnejši koncept zaupanja, ki ga ni mogoče vsiliti, ampak vzpostaviti z dejanji in 
medsebojnim spoštovanjem. Že dolgo je znano, da se na borzi zaupanja dobro unovčujejo le delnice 
pravega partnerstva, vse drugo gre v pozabo z nepomembno vrednostjo. Denar nima srca, dobro pa lahko 
vidimo le s srcem.

Z razglasitvijo samostojnosti in sprejetjem Ustave Republike Slovenije pred tridesetimi leti je bil postavljen 
temelj za vzpostavitev vrste osrednjih institucij, nepogrešljivih za sodobno ustavno demokracijo. Mednje 
zagotovo sodi tudi Banka Slovenije.

Pomen teh institucij je nedvomen, zaupanje v njihovo delo in spoštovanje pa ključnega pomena za uspešen 
demokratičen razvoj. Spoštovanje in zaupanje zgradi in pridobi institucija s svojo visoko strokovnostjo in 
spoštovanjem ustavnih in zakonskih okvirov.

Na nas pa je, da hkrati s tem nenehno poudarjamo in uveljavljamo spoznanje, kako pomembno je spoštovanje 
njihove samostojnosti in neodvisnosti za naš boljši jutri.

Neodvisnost v politični demokraciji seveda ne pomeni, da med institucijami ni sodelovanja in povezovanja. 
Banka Slovenije je tako od začetka vodila samostojno denarno politiko, o tem poročala državnemu zboru 
in tudi skupaj z njim iskala najboljše rešitve.

Sodelovala je z vlado z namenom, da bi vse tri politike, denarna, proračunska in dohodkovna, dajale 
najboljše rezultate. V Svetu banke, sestavljenem iz različnih strokovnjakov, je iskala in preverjala, kako 
posamezne odločitve v smeri stabilnega denarja delujejo na posamezne segmente družbe.

Neodvisnost tako ne pomeni neupoštevanje dialoga, prav nasprotno: dialog, temelječ na argumentih med 
institucijami, je zagotovilo neodvisnosti.

Skupna valuta – evro je tudi naša skrb in hkrati prednost, ki nam bo tudi v prihodnje v pomoč na tujih trgih. 
Ključne odločitve sprejemamo v Evropski centralni banki, kjer je naš glas v Svetu guvernerjev prav tako 
pomemben kot od ostalih članov, in na tej podlagi je komunikacija z domačimi udeleženci in centralno 
banko še toliko bolj pomembna.

Dovolite, da ob koncu dodam še naslednje: sedanja pandemija je pred nove preizkušnje, tako kot ves svet 
in vse nas, postavila tudi evropsko monetarno politiko.

Evropska unija je prav zadnje leto konkretno pokazala, da tudi na tem področju razume solidarnost, v okviru 
meja in odgovornosti vsakega od nas.

Ob velikih količinah finančnih sredstev, ki jih generira Evropska centralna banka, se odpira vrsta novih 
vprašanj in skrbi. Prepričan sem, da tudi pametnih rešitev. Kako bo v prihodnje, na eni strani z naraščajočim 
javnim dolgom, na drugi strani z inflacijo, skratka z našo prihodnostjo?

Vse to zahteva od nas vseh dodatno previdnost in odgovornost, premišljene in učinkovite poteze in ukrepe. 
Vloga Banke Slovenije pri njihovem snovanju in izvajanju je zagotovo ključnega pomena.

Čestitam Banki Slovenije ob njeni 30. obletnici z željo, da bi se z omenjenimi prihodnjimi izzivi, ki niso 
lahki, uspešno spopadla in tako utrjevala zaupanje v svoje delo in neodvisnost.

5. novembra se je predsednik republike udeležil sprejema za diplomatski zbor ob 30. obletnici neodvisnosti 
Republike Slovenije, ki ga je gostil doajen diplomatskega zbora in apostolski nuncij v Republiki Sloveniji 
Jean-Marie Speich. Predsednik republike je udeležence sprejema tudi nagovoril. 

Predsednik republike se je 17. novembra udeležil slovesnosti ob izidu jubilejne, certificirane Ustave Republike 
Slovenije, ki jo je izdal Uradni list ob 30. obletnici sprejema Ustave Republike Slovenije. Na slovesnosti je 
imel govor, direktor Uradnega lista Denis Stroligo pa mu je ob koncu izročil prvi izvod jubilejne izdaje ustave. 
V nagovoru je predsednik republike poudaril, da smo s sprejetjem ustave opredelili vsebino naše suverene 
države, ki je demokratično ureditev, temelječa na spoštovanju človekovega dostojanstva vsakogar in na 
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varstvu njegovih temeljnih človekovih pravic in svoboščin. Opozoril je na pomen uresničevanja in varovanja 
človekovih pravic – državljanskih, političnih, ekonomskih, socialnih, kulturnih, do zdravja in izobraževanja 
– pa tudi na pomen njihovega ravnotežja in morebitnih omejitev ob navzkrižjih med njimi. »Še vedno se 
kažeta prostor in potreba po doslednejšem uveljavljanju vladavine prava in človekovih pravic pri nas, saj 
lahko samo to vodi k več zaupanja v sodstvo v celoti in več vere v njegovo neodvisnost,« je med drugim 
dejal ter dodal, da je zaupanje v neodvisnost sodišč in njihovo visoko profesionalnost osnova delovanja 
pravne države in zaupanja državljanov, da spoštovanje prava pomeni tudi pot k njihovemu uspehu. Posebej 
je izpostavil tudi vlogo Ustavnega sodišča kot varuha ustave.

Praznovanje 30-letnice države med ljudmi po Sloveniji in onkraj meja

22. maja se je predsednik republike v Mariboru udeležil slovesne počastitve 30. obletnice pekrskih dogodkov 
in spominskega dne Mestne občine Maribor. Na slovesnosti je imel slavnostni govor z naslovom »Slovenci 
zmagujemo, če sodelujemo«. 

Govor predsednika republike:

Slovenci zmagujemo, če sodelujemo

Prihodnji mesec bomo praznovali 30. obletnico ustanovitve samostojne države, najbolj prelomnega dogodka 
v vsej naši narodni zgodovini. Odločilnega pomena je bila politična in ljudska enotnost. Nihče ne pričakuje, 
da bi bilo mogoče ali potrebno tako enotnost vselej izpričevati. Moramo pa tudi za potrebe današnjega 
časa razumeti, da je bilo mogoče tako enotnost doseči le s sodelovanjem. 

Slovenci zmagujemo, če sodelujemo. To zmagovalno miselnost bomo letos, ob obletnici, pogrešali.
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Pred tridesetimi in več leti okoliščine za sodelovanje niso bile nič bolj spodbudne, kot so danes. Še več, 
še zahtevnejše so bile, v domačem in mednarodnem smislu. Verjetno smo tudi zato takrat, v stiski, stopili 
skupaj. Potreba po sodelovanju je premagala skušnjavo po izločevanju. Uspeli smo.

Zdi se, da v današnjih, bistveno bolj naklonjenih domačih in mednarodnih razmerah ne čutimo potrebe 
po iskrenem dialogu, premoščanju razlik in oblikovanju skupnih ciljev. Gotovo nismo v taki stiski in tako 
usodnem razpotju kot tedaj. Kljub temu bi bilo zrelo in odgovorno, če bi se trudili sodelovati tudi zdaj. 
Posebej me skrbi, da se preveč navajamo samo na nasprotovanje in celo na izključevanje.

Dolžan sem opaziti, da dobivajo politična nasprotovanja še eno zelo nevarno razsežnost; nestrpen govor o 
nasprotnikih je med lastnimi privrženci deležen večjega navdušenja kot poudarjanje svojih ciljev ali zamisli. 
Če se bomo glede tega še naprej lahkomiselno prepuščali takemu toku, se bomo znašli v položaju, ko 
bo lažje oblikovati politiko proti kot politiko za. To pa bo poglabljalo razlike med nami in komur koli zelo 
oteževalo vodenje državnih zadev, pomembnih za varnost in blaginjo ljudi.

Ocenjujem, da je pričakovan iztek epidemije in izrednih okoliščin ter praznovanje okrogle obletnice 
ustanovitve države morda pravi trenutek za razmislek o tem. Obstoječe politično obnašanje je težko 
dolgoročno vzdržno, vsekakor pa nikdar ni koristno za veliko večino ljudi.

Glede tega je pomembno razumeti, da volitve niso rešitev same po sebi, če bomo ostali pri enakih vzorcih 
obnašanja. Hočem reči, da je politična kultura, ki je botrovala ustanovitvi lastne države, danes njej enako 
potrebna. Problemi in priložnosti v domači in mednarodni politiki so drugačni, potreba po sodelovanju pa 
enaka.

Samo če Slovenci sodelujemo, zmagujemo. Tudi v sedanjih razmerah. Po epidemiji se namreč Slovenija, 
kot preostala Evropa in svet, sooča z gospodarskim, socialnim in splošnim družbenim okrevanjem. Ima 
skoraj enkratno priložnost, da v sorazmerno kratkem času, z dodatnimi finančnimi spodbudami, bistveno 
bolj okrepi trajnostno strategijo razvoja. Ima skoraj enkratno priložnost, da skoraj prelomno naslovi zelen 
in digitalen razvoj. Trdno pa sem prepričan, da nam bo to zares uspelo samo, če bomo sodelovali.

Naj glede teh pozivov k sodelovanju ne bo napačnega razumevanja. Sodelovanje predpostavlja razlike 
med nami. Te razlike so legitimne in bogatijo demokratičen političen prostor. Bistvo sodelovanja ni, da te 
razlike zanikamo, temveč da jih presegamo, kolikor je to mogoče.

Spomnimo se izkušnje izpred tridesetih let, v luči današnje slovesnosti, prav posebej pekrskih dogodkov. 
Dober mesec dni pred ustanovitvijo lastne države je bilo glede tega vprašanja še zelo veliko razlik. Pekrski 
dogodki bi te razlike lahko poglobili, iz izkušnje pa vemo, da so te razlike s sodelovanjem presegli. V bistvu 
so delovali kot nekakšen pospešek procesa osamosvajanja. Z njim je postalo popolnoma jasno, da se moramo 
skupno potruditi za odločilni akt ustanovitve države, da je z uporom mariborskih ljudi za to izpričana ljudska 
enotnost in da se more politika pripraviti tudi na zahtevne scenarije osamosvojitve. Nekako so bili v tem 
smislu pekrski dogodki katalizator osamosvajanja ter so v ta proces vnesli hkrati pogum in razsodnost. 

Pekrski dogodki so terjali tudi prvo smrtno žrtev osamosvajanje Slovenije. Zaradi ugrabitve tedanjega 
poveljnika Pokrajinskega štaba teritorialne obrambe podpolkovnika Miloševića in stotnika Ozmeca so v 
Mariboru pred vojašnico potekale ljudske demonstracije. Ko je kolona Jugoslovanske armade 24. maja 1991 
krenila iz vojašnice, je pod oklepnim transporterjem ugasnilo življenje Josipa Simčika.

Če smo tedaj, v tistih zares usodnih razmerah znali stopiti skupaj in uspeli, potem moramo to kot našo 
skupno nalogo razumeti tudi v sedanjih, manj usodnih, a vseeno za naš razvoj zelo pomembnih okoliščinah.

Naš trud bo nagrajen z zadoščenjem, ker bomo tako zagotovili varnost in blaginjo naših otrok.

Predsednik republike se je 18. junija v Celju udeležil odprtja razstave ob 30-letnici samostojnosti Republike 
Slovenije z naslovom »Tri zvezde treh desetletij – Celje 1991«, ki sta jo pripravila Muzej novejše zgodovine 
Celje in Gimnazija Celje - Center. Predsednik republike je v nagovoru ponovil željo, da bi dan državnosti 
povsod po naši deželi praznovali skupaj, z vizijo naše prihodnosti v naslednjih tridesetih letih. »Tisti dan, 
na dan državnosti, opustimo razlike med nami, ki so legitimne in v demokratični družbi nujne za razvoj, 
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in si ta večer pripadajmo. Vse, kar smo velikega dosegli, smo dosegli skupaj,« je dejal in nadaljeval, da so 
bile v tridesetih letih vzpostavljene možnosti, ki mladim v deželi, ustvarjeni za trajnostni razvoj, omogočajo 
razvoj talentov. »Skoraj ni horizontov, ki bi ustavili vaše sanje,« je mlade nagovoril predsednik republike. 

19. junija se je v vasi Snovik v Tuhinjski dolini kot slavnostni govornik udeležil glasbenega večera ob 
30. obletnici razglasitve neodvisnosti Slovenije »Vse najboljše, Slovenija«. Glasbeni večer je priredilo 
Turistično društvo Tuhinjska dolina.

22. junija je predsednik republike v parku Vile Podrožnik sprejel učenke in učence, ki so sodelovali v programu 
Zveze prijateljev mladine Slovenije »Mladi raziskovalci zgodovine«. Na predlog predsednika republike je 
bila v letošnjem šolskem letu raziskovalna tema »Osamosvajanje Slovenije in dogajanje v mojem kraju«. 
Mladi raziskovalci zgodovine so na sprejemu prejeli zaslužena priznanja za raziskovalne naloge, Komisija 
za delo zgodovinskih krožkov pri Zvezi prijateljev mladine Slovenije pa zahvalo predsednika republike.
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22. junija se je predsednik republike 
udeležil tradicionalne maše za domov-
ino, ki jo je ob 30-letnici samostojnosti 
Slovenije in pred dnevom državnosti 
daroval ljubljanski nadškof metropolit 
in predsednik Slovenske škofovske kon-
ference msgr. Stanislav Zore.

24. junija je predsednik republike in vrhovni poveljnik obrambnih sil prek videokonference nagovoril 
pripadnice in pripadnike Slovenske vojske, ki delujejo v mednarodnih operacijah in misijah, ter jim čestital 
ob dnevu državnosti. Poveljnike v mednarodnih operacijah in na misijah je povabil, naj s posebnim ponosom 
praznujejo dan državnosti tudi kot ponosni dediči Slovenske vojske, ki je obranila samostojno in neodvisno 
Republiko Slovenijo. Poudaril je, da je počaščen, da jih lahko nagovori na predvečer 30. obletnice, saj je 
to poseben dan tudi zanje.

24. junija je predsednik republike v Predsedniški palači sprejel avtorje publikacij o gibanju civilne družbe 
Slovencev v Londonu v času osamosvojitve Slovenije. Sprejema so se udeležili prof. dr. Marko Hawlina, 
prof. dr. Zvezdan Pirtošek, mag. Miha Dobrin, dr. Polonca Truden Dobrin, mag. Jana Valenčič, Michael Betts 
in dr. Matevž Košir iz Arhiva Slovenije. Gostje so ob 30. obletnici samostojnosti Slovenije predsedniku 
republike predali tri publikacije, ki so jih izdali s podporo Arhiva Republike Slovenije: Kroniko delovanja 
civilne družbe v Londonu v pomoč slovenskemu osamosvajanju ter angleški in slovenski izvod kataloga z 
razstave, posvečene temu dogajanju. Opisali so delovanje Slovencev v britanski prestolnici pred tridesetimi 
leti, ko so se spontano in vsak po svojih močeh vključili v dogajanje ob osamosvajanju in vojni v domovini. 
Predsednik republike se jim je zahvalil za njihovo delovanje in skrb, da se spomin nanj ohrani. Ob tem se 
je zahvalil vsem Slovencem, ki so pred tridesetimi leti po vsem svetu na različne načine delovali v podporo 
slovenski samostojnosti.
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Na predvečer dneva državnosti, 24. junija, se je predsednik republike na povabilo županov občin Ankaran, 
Izola, Koper in Piran v Portorožu udeležil slovesnosti štirih občin slovenske Istre ob 30. obletnici dneva 
državnosti, na kateri je nastopil kot slavnostni govornik. V slavnostnem govoru je spomnil na večer pred 
tridesetimi leti in vseljudsko enotnost, ki je zaznamovala tedanji čas. Poudaril je, da je bila taka vseljudska 
enotnost plod političnega sodelovanja, ki je navdihnilo ljudi. »Imeli smo srečo, da se je tedanja oblast 
odločila, da se zavzame za en skupen cilj – ustanovitev lastne države,« je dejal in dodal: »Razlike so bile 
med nami tudi takrat, vendar smo razumeli, da enotni obstanemo, razklani pa propademo.« V sklepnem 
delu slavnostnega govora je spomnil, da sredi naše prestolnice ne stoji kip vojskovodje, marveč pesnika, 
Franceta Prešerna, saj Slovenke in Slovenci veliko dolgujemo kulturi, ki nas je tudi politično povezovala. 
»Prešeren nam je dal Zdravljico, našo himno. Če kje, potem tukaj, v slovenski Istri, živite v sožitju in dobro 
razumete njegove besede,« je dejal predsednik republike in dodal, da s Prešernovo Zdravljico nismo dobili 
zgolj himne, ampak tudi politični program. »Imamo eno domovino, dveh ne moremo imeti. V tej domovini 
je dovolj prostora za vse, če bomo sodelovali. Če ne bomo, ne bo prostora za nikogar,« je bila sklepna 
misel predsednika republike na predvečer dneva državnosti.

27. junija je v Trzinu odkril spominsko obeležje Edvardu Peperku. Predsednik republike je spominsko obeležje 
v čast in spomin v Trzinu padlemu pripadniku Teritorialne obrambe v vojni za Slovenijo odkril na občinski 
proslavi ob 30. obletnici samostojnosti Republike Slovenije ter ob 30. obletnici bitke v Trzinu in vojne za 
Slovenijo. Predsedniku republike se je ob odkritju pridružila družina preminulega – soproga Mojca Peperko, 
mama Ema Peperko in hči Petra Peperko. »Danes smo se zbrali v Trzinu, ob odkritju spomenika Edvardu 
Peperku, junaku osamosvojitvene vojne, v kateri smo bili Slovenci enotni,« je ob tem dejal predsednik 
republike. Poudaril je, da je tedanja enotnost ljudstva vrednostno središče naše nacije in spoznanje ter dokaz, 
da smo sposobni velikih dejanj, če delamo skupaj, če gradimo na tistem, kar nam je skupno, če znamo 
premoščati razlike, običajne za demokratično družbo, in imamo visoke cilje. To nam po predsednikovih 
besedah daje uteho in navdih za našo prihodnost. »Naši otroci in njih otroci imajo svojo državo – imajo svojo 
domovino, ki ima mesto v mednarodni skupnosti. Je ugledna, ima izjemne možnosti za razvoj in vsem daje 
možnosti, da razvijamo svoje talente,« je dejal in ob koncu slovesnega nagovora poudaril, da Slovenke in 
Slovenci, državljanke in državljani, zaradi izkušnje, ki smo jo imeli z osamosvajanjem in ustanovitvijo svoje 
države, na prihajajoče spremembe ne gledamo s strahom, marveč z velikim upanjem.
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3. julija se je udeležil tradicionalnega, 30. vseslovenskega srečanja pod Najevsko lipo. Predsednik republike 
je bil častni pokrovitelj srečanja, ki je potekalo tudi v počastitev 30. obletnice osamosvojitve Slovenije. 

Predsednik republike se je 4. septembra v Monoštru na Madžarskem skupaj z madžarskim predsednikom 
Jánosem Áderjem udeležil osrednje slovesnosti ob 30-letnici delovanja Zveze Slovencev na Madžarskem, 
ki je bila ustanovljena, ko se je rodila samostojna slovenska država. Predsednik republike je ob jubileju 
zveze poudaril, da je to praznik za celotno slovensko skupnost, praznik Porabja in skupne čezmejne regije, 
zvezi pa je vročil tudi zahvalo predsednika republike.

Predsednik republike je 26. novembra na pogovor sprejel predstavnike Svetovnega slovenskega kongresa, 
ki prav tako letos praznuje 30 let od svoje ustanovitve. Predsednik Pahor se je 26. junija 1991 tudi sam 
udeležil zasedanja Svetovnega slovenskega kongresa v Cankarjevem domu, ki je bilo tistega dne prekinjeno 
zaradi agresije jugoslovanske armade nad Slovenijo. Ob tej priložnosti je dr. Boris Pleskovič v imenu SSK 
predsedniku republike podelil Zlatnik Slovenski tolar, ki ga Svetovni slovenski kongres podeljuje zaslužnim 
posameznikom in institucijam, ki si prizadevajo za ohranjanje in krepitev narodne zavesti pri rojakih doma 
in po svetu, ter s svojimi aktivnostmi povezujejo Slovence širom sveta. Zlatnik Slovenski tolar predstavlja 
duh slovenske enotnosti in uresničitev sanj slovenskega naroda. Sprejema v Predsedniški palači so se 
udeležili dr. Boris Pleskovič, predsednik SSK, dr. Dejan Valentinčič, državni sekretar na Uradu za Slovence 
v zamejstvu in po svetu, Franci Feltrin, podpredsednik Slovenske konference SSK, prof. dr. Andrej Fink, 
profesor na Fakulteti za pravo in poslovne vede Katoliškega inštituta, Damijan Terpin, odvetnik iz Gorice 
v Italiji in mag. Rudolf Vouk, odvetnik iz Celovca, ter Sonja Avguštin Čampa, generalna sekretarka SSK.

30 let Republike Slovenije v družbi, kulturi, umetnosti in športu

Predsednik republike je hkrati želel spomniti tudi na kulturno-družbene dogodke, organizacije, gibanja in 
družbene institucije, ki so prav tako kot politika zaznamovali osamosvojitev Slovenije ali so z delovanjem 
začeli ob rojstvu samostojne države.
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Predsednik republike je 22. marca v Predsedniški palači sprejel zgodovinarko Natašo Strlič in ilustratorja 
Damijana Stepančiča, avtorja velike ilustrirane knjige Osamosvojitev, ki jo je ob 30. obletnici samostojne 
Slovenije izdala založba Miš v sodelovanju z Muzejem novejše zgodovine Slovenije. Predsednik republike 
je ob tem poudaril, da je 30-letnica samostojnosti imenitna priložnost za strokovna dela in premisleke, ki 
ključne dogodke naše zgodovine približujejo mladim.

15. junija se je predsednik republike kot častni pokrovitelj udeležil odprtja fotografske razstave Joca Žnidaršiča 
»Leta preloma«, ki je bila posvečena 30. obletnici osamosvojitve Republike Slovenije. V slavnostnem 
nagovoru je dejal, da nas fotografska razstava vabi, da se spomnimo na poseben čas in prelomne dogodke 
pred tridesetimi leti, ki so utirali pot prvim demokratičnim volitvam in naposled odločitvi o osamosvojitvi 
Slovenije ter tudi njeni uspešni obrambi. Ob tem je posebej poudaril umetniško mojstrstvo Joca Žnidaršiča, 
brez katerega bi marsikateri pomemben dogodek tedanjega časa ostal brez podobe in priče. »Joco Žnidaršič 
je umetnik in človek polne verodostojnosti. Nikjer ni manjkal in je te trenutke tankočutno ujel v večnost, 
kjer bodo ostali kot neprecenljivi spomini na čas, ko se je naposled rodila in pozneje razvijala samostojna 
in neodvisna Republika Slovenija, naša domovina,« je dejal in dodal, da razstave ni doživel le kot čudovito 
darilo ob jubileju države, marveč tudi kot dobrodošel navdih, da se spomnimo vsega, kar nam je skupno in 
kar nas povezuje kot narod, ki je po dolgem obdobju naposled ustanovil svojo državo. Zato je ob odprtju 
razstave izrazil željo, da bi jo videlo čim več ljudi, predvsem mladih, Jocu Žnidaršiču pa se je v imenu države 
in ljudi zahvalil »za spomine, ki bodo za vselej del naše večnosti«.

25. junija se je predsednik republike udeležil otvoritve fotografske razstave Srdjana Živulovića »V objektivu 
– 30 let Republike Slovenije« v prostorih Državnega sveta.

Predsednik republike je v luči obeleževanj dogodkov ob 30. obletnici samostojnosti Slovenije 11. avgusta 
sprejel tudi ustvarjalce prvega celovečernega igranega filma v samostojni Sloveniji Babica gre na jug. 
Sprejema so se udeležili Vinci Vogue Anžlovar, producent, izvršni producent, scenarist, režiser in komponist 
filmske glasbe; Peter Bratuša, producent in direktor fotografije, ter Tomaž Strle, producent in direktor 
filma. 17. decembra 2021 je bila 30. obletnica premiernega predvajanja filma. S sprejemom je predsednik 
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republike želel spomniti na kulturno-družbene dogodke, ki so tako kot politični in vojaški zaznamovali 
osamosvojitev Slovenije. Med njimi je zagotovo tudi nastanek prvega slovenskega filma, ki je začel s 
pripravami na snemanje v začetku junija 1991, prekinila pa ga je desetdnevna vojna. Film Babica gre na jug 
je prvi celovečerni film, posnet v samostojni Sloveniji, in je eden najuspešnejših slovenskih filmov do zdaj.

30-letnico je v letu 2021 obeležil tudi Slovenski oglaševalski festival, na katerem je bil predsednik republike 
9. septembra osrednji gost. Pogovor s predsednikom republike je bil osrednji dogodek letošnjega festivala, 
vodila ga je mag. Ladeja Godina Košir, ustanoviteljica in izvršna direktorica CircularChange ter predsedujoča 
Evropski platformi za krožno gospodarstvo (ECESP) v Bruslju. 

Predsednik republike in voditeljica sta v 
duhu 30-letnice slovenske samostojnosti 
spregovorila o njegovi politični karieri in 
o pomenu trajnosti – tako na področju 
političnega voditeljstva kot tudi na 
področju sodobnih družbenih izzivov, 
kot sta trajnostni razvoj in prilagajanje 
na podnebne spremembe, ki sta med 
osrednjimi poudarki predsednikovega 
drugega mandata. Ob tej priložnosti je 
predsednik republike 30. Slovenskemu 
oglaševalskemu festivalu vročil zahvalo 
predsednika republike za zavezanost 
trajnostnemu razvoju in za tri desetletja 
spodbujanja kreativnosti. V imenu 
festivala jo je sprejela Mojca Briščik, 
izvršna direktorica Slovenske oglaševalske 
zbornice.

6. oktobra je predsednik republike priredil sprejem ob 30-letnici Olimpijskega komiteja Slovenije – Združenja 
športnih zvez, ki so se ga udeležili Bogdan Gabrovec, predsednik OKS-ZSZ, Franci Petek, smučarski skakalec, 
ki je kot prvi nosil slovensko zastavo na odprtju zimskih olimpijskih iger leta 1992 v Albertvillu, Iztok Čop, 
ki je istega leta na poletnih olimpijskih igrah v Barceloni skupaj z Denisom Žvegljem osvojil prvo olimpijsko 
medaljo za samostojno Republiko Slovenijo, in Miroslav Cerar, olimpionik in najuspešnejši slovenski športnik 
vseh časov.

Predsednik republike se je 13. oktobra, 
ob 30-letnici izvajanja programa Moja 
dežela – lepa in gostoljubna, udeležil 
zaključne prireditve, na kateri so 
najbolj urejeni in gostoljubni slovenski 
kraji prejeli priznanje Turistične zveze 
Slovenije. Predsednik republike je bil 
častni pokrovitelj tekmovanja in slavnostni 
govornik prireditve. Ob 30-letnici izvajanja 
programa Moja dežela – lepa in gostoljubna 
je predsednik republike Turistični zvezi 
Slovenije vročil zahvalo predsednika 
republike za spodbujanje slovenskih mest 
in krajev k urejenemu in gostoljubnemu 
okolju s poudarkom na zelenem turizmu 
in trajnostnem razvoju. Zahvalo je sprejel 
predsednik zveze Pavle Hevka.
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SPOROČILO MIRU IN STRPNOSTI

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor ves čas opozarja na skupno odgovornost za strpnost in mir. 
Večkrat se je udeležil ali pa je bil pobudnik priprave več dogodkov, posvečenih sporočilu miru, strpnosti 
in prijateljstva med ljudmi, narodi in državami. Predsednik republike ob tem večkrat opozori, da ni dovolj, 
da nas spominjajo samo obletnice, prav je, da sami sebe opominjamo, kako dragocena, nezamenljiva, 
hkrati pa krhka vrednota je mir.

Predsednik republike je 3. januarja položil venec k spominskemu obeležju padlim borkam in borcem 
Pohorskega bataljona v počastitev 78. obletnice njihovega poslednjega boja. V izjavi po položitvi venca 
je dejal, da se je tudi letos, na razmeram primeren način, želel pokloniti spominu na tragičen konec 
domoljubnega poslanstva Pohorskega bataljona. Poudaril je, da z ohranjanjem spomina borkam in borcem, 
padlim v času narodnoosvobodilnega boja, izkazujemo hvaležnost, ker so dali svoja življenja za svobodo. 
»To današnje generacije cenimo in bomo vedno cenile, upajoč, da bomo poslej vedno uživali mir s polnimi 
pljuči,« je dejal. »V vsakem času so junaki in heroji. Takrat so bili in njim se danes poklanjamo, toda tudi 
ta čas je dal junake in heroje – tiste, ki se v prvih vrstah borijo, da bomo omejili širjenje virusa in bomo 
potem s precepljenostjo lahko zadihali svobodno,« je še poudaril in ocenil, da bo okrevanje zahtevno, 
prineslo pa bo nove junake poslovnega in znanstvenega življenja.

10. januarja je predsednik republike položil venec k spomeniku padlim v dražgoški bitki. Tradicionalna 
vsakoletna udeležba predsednika republike na spominski slovesnosti »Po stezah partizanske Jelovice 
– Dražgoše 2021« je letos potekala na razmeram prilagojen način. Predsednik republike je na prošnjo 
Organizacijskega komiteja za Prireditve po stezah partizanske Jelovice po polaganju venca dal priložnostno 
izjavo za javnost.

Na mednarodni dan spomina na žrtve holokavsta je predsednik Pahor 27. januarja pozval vse, še zlasti tiste, 
ki imajo javno besedo, da se vzdržijo izjav ali ravnanj, ki bi jih kdo lahko razumel kot žaljive, sovražne ali kot 
hujskanje k nasilju. Na dogodku v Dolgi vasi je predsednik položil venec k spomeniku žrtvam nacifašističnega 
nasilja na judovskem pokopališču v Dolgi vasi. »Kot predsednik Republike Slovenije sem dolžan opaziti 
in opozoriti, da so v zadnjih letih sovražni govor, nestrpnost, celo hujskanje k nasilju postali vse preveč 
normalen del našega življenja. To je nezaslišano. Vsi mi – zlasti tisti, ki imamo javno besedo – se moramo 
vzdržati vsake besede in vsakega ravnanja, ki bi ga kdo lahko razumel kot žaljivo, kot sovražno ali celo 
kot hujskanje k nasilju,« je v izjavi ob mednarodnem dnevu spomina na žrtve holokavsta dejal predsednik 
republike. Opozoril je na našo skupno moralno in človeško dolžnost, da se trudimo ohranjati strpnost, sožitje 
in svobodomiselnost, ko lahko vsakdo izrazi stališče tako, da ohrani dostojanstvo sočloveka. Dejal je, da 
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mora biti to tudi politična zavezanost tistih, ki sodelujejo v javnem življenju. »Vse spore med nami, z našimi 
sosedi in v vsej mednarodni skupnosti moramo reševati na miren način. Le tako lahko našim otrokom in 
njih otrokom zagotovimo mirno in varno prihodnost,« je poudaril predsednik Pahor. Ob tem je spomnil 
na besede, ki jih je izrekel preživeli taboriščnik, poljski Jud Marian Turski, ko je govoril na slovesnosti ob 
75. obletnici osvoboditve taborišča Auschwitz-Birkenau, da obstaja tudi enajsta božja zapoved, ki je »ne 
bodi ravnodušen«. »Veliko dogodkov in procesov je bilo, ki so vodili v moralno dno 20. stoletja. Začelo se 
je z drobnimi nestrpnostmi in končalo s tem, da je bilo pobijanje Judov v Auschwitzu in drugod šteto kot 
normalno dejanje,« je povedal predsednik republike in poudaril, da do tega nihče ne sme biti ravnodušen.

Naj spomnimo, da se je predsednik Pahor 27. januarja udeležil komemoracije ob 75. obletnici osvoboditve 
taborišča Auschwitz-Birkenau. Tako kot ob 70. obletnici je tudi lani v uradno delegacijo Republike Slovenije 
povabil nekatere preživele interniranke taborišč smrti iz Slovenije, letos pa jim je napisal posebno pismo. 
»Ko sem stal tam skupaj z vami, so me prevzela močna čustva, a tudi poseben ponos: zaradi vas, ki ste 
preživele največje grozote človeštva in imate v sebi moč, da svetu o tem pripovedujete, sem se tudi sam 
čutil močnejšega,« je zapisal predsednik republike. Ob koncu pisma jim je zaželel trdnega zdravja in jih 
prosil, naj še naprej po svojih najboljših močeh sporočajo, da lahko s primernim ravnanjem in dostojanstvom 
otroke obvarujemo pred tem, da bi se te grozote ponovile.

 
10. februarja je predsednik republike z zadovoljstvom sprejel izjavo predsednika Italijanske republike in 
prijatelja Sergia Mattarelle, posvečeno dnevu spomina, ki je v duhu slovesnosti sredi preteklega leta v 
Bazovici in Trstu. Z redkimi izjemami, ki jih je še vedno treba opaziti in se nanje odzvati, je v tem duhu 
govorila tudi večina visokih predstavnikov italijanske oblasti.

Iz izjave predsednika Mattarelle:

»Vsaka skupnost ohranja spomin na najtežje preizkušnje in na lastna zgodovinska prepričanja. In iz 
vzajemnega spoštovanja vznikne dialog ter prijateljstvo med ljudmi in med kulturami

Gre za vrednote, ki sva jih hotela posebej poudariti s predsednikom Republike Slovenije Borutom Pahorjem, 
ki se mu še enkrat zahvaljujem za srečanje in skupne pobude iz lanskega julija, ko sva podpisala Spomenico 
o soglasju o vrnitvi Narodnega doma slovenski manjšini v Italiji.
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Na teh vrednotah temeljijo visoko cenjeni projekti, kot je na primer ta, da se Gorici in Novi Gorici skupaj 
podeli naziv Evropska prestolnica kulture v letu 2025.

To so dejanja močnega simboličnega pomena, ki ponovno dokazujejo, kako vključevanje Italijanov, Slovencev 
in Hrvatov v Evropsko unijo našim narodom odpira obzorja solidarnosti, prijateljstva, sodelovanja in razvoja. 
Zgodovine ni mogoče izbrisati. Vendar pa moramo mladim generacijam na teh ozemljih zagotoviti pravico 
do skupne prihodnosti, ki bo temeljila na miru in blaginji.

Neomajna odločitev Slovenije, Hrvaške in Italije, da na obmejnem območju vzpostavljajo vedno močnejše 
sodelovanje, je zgleden primer tega, kako odločilen je pomen zavedanja o bogastvu raznolikosti naših 
kultur in identitete pri tem, da za vedno premagamo najbolj tragične strani zgodovine tega območja in 
odpremo pot skupni prihodnosti.«

Predsednik republike je 12. februarja sprejel delegacijo Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega 
boja Slovenije pod vodstvom njenega predsednika Marijana Križmana. Srečanja sta se udeležila tudi Julijana 
Žibert, članica predsedstva in predsednica ZZB NOB Ljubljana, in Aljaž Verhovnik, generalni sekretar zveze.

Predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor je 13. februarja na Stranicah v 
soteski Graben položil venec k spomeniku 
frankolovskim žrtvam. Po položitvi venca je 
imel predsednik republike tudi govor. V njem 
je opozoril na pomen kulture spominjanja. 
Povabil je vse, da se v slovesnih dneh, ko 
bomo praznovali 30. obletnico ustanovitve 
države, spomnimo vseh, ki so v preteklosti 
žrtvovali svoja življenja »za to, da danes 
mi dihamo svobodo s polnimi pljuči«. 
Predsednik republike je ob tem ponovno 
pozval k sodelovanju in opomnil, da je 
bilo sodelovanje v preteklosti vedno znak 
moči, danes pa je žal razumljeno kot znak 
šibkosti. »Velike napredke naš slovenski 
narod zmore, če znamo stopiti skupaj,« 
je še povedal predsednik Pahor.
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Predsednik republike Borut Pahor je 18. februarja na vsakoletni pogovor sprejel predsednike veteranskih 
in domoljubnih organizacij, povezanih v koordinacijo KODVOS. Predsedniki domoljubnih in veteranskih 
organizacij so v pogovoru izpostavili nujnost konstruktivnega dialoga s predstavniki državnih organov o vseh 
vprašanjih, ki se nanašajo na urejanje položaja posameznih organizacij, uveljavljanja pravic in njihovega 
financiranja. Izpostavljeno je bilo pričakovanje, da bodo letošnje obeležitve pomembnih obletnic potekale v 
duhu zgodovinskih dejstev ter ob konstruktivnem sodelovanju vseh domoljubnih in veteranskih organizacij. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 15. marca sprejel predsednika Slovenske akademije znanosti 
in umetnosti akad. dr. Petra Štiha in člane delovne skupine, ki je pripravila Izjavo o slovenski spravi, ki jo 
je ob 30. obletnici samostojne slovenske države sprejela skupščina SAZU. Sprejema v Predsedniški palači 
so se udeležili avtorji izjave, akademiki dr. Tadej Bajd, dr. Tine Hribar, dr. Jože Krašovec in izredni član SAZU 
dr. Peter Vodopivec.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je junija 2020 ob menjavi vodstva SAZU sprejel novega predsednika 
Slovenske akademije znanosti in umetnosti akad. dr. Petra Štiha in nekdanjega predsednika akad. dr. Tadeja 
Bajda ter člane organizacijskega odbora posveta Slovenska sprava, ki so predsednika republike seznanili s 
pripravami na simpozij Slovenska sprava, ki ga je SAZU priredil ob tridesetletnici slovesnosti v Kočevskem 
Rogu in ob stoletnici rojstva nadškofa dr. Alojzija Šuštarja. Tedaj je predsednik republike ugledne goste 
povabil k razmisleku o pripravi besedila Izjave o spravi v prepričanju, da je SAZU kot najvišja nacionalna 
znanstvena in umetnostna ustanova edina institucija, ki to lahko stori, čas obeleževanja tridesetletnice 
samostojnosti pa je za to najboljši čas. V imenu Slovenske akademije znanosti in umetnosti je Izjavo o 
spravi predsedniku Republike Slovenije predal predsednik Slovenske akademije znanosti in umetnosti. Ob 
tej priložnosti sta predsednik Pahor in predsednik dr. Štih dala izjavi. 

Predsednik Pahor je 19. marca, ob 100. obletnici streljanja na strunjanske otroke, prve otroške žrtve 
fašizma v Evropi v Strunjanu položil venec k spomeniku žrtvam fašističnega nasilja. Po položitvi venca 
je imel predsednik republike govor. V njem je poudaril, da je bil že požig Narodnega doma v Trstu prvo 
veliko znamenje fašističnega prezira in sovraštva do Slovencev, ki je trajalo vse do kapitulacije Italije 
jeseni 1943. Streljanje na nedolžne otroke pa je bila grozljiva in osupljiva objestnost, ki je ostala popolnoma 
nekaznovana. Predsednik Pahor je ob tem dejal, da gre za pomembne zgodovinske lekcije za sedanjost in 
prihodnost, ki jih ne smemo pozabiti. »V tem smislu so bila v zadnjem času storjena pomembna simbolna 
in stvarna dejanja tudi na najvišji državni ravni med obema narodoma, med Italijani in Slovenci na obeh 
straneh – v stremljenju po medsebojnem spoštovanju, sodelovanju in iskrenem prijateljstvu ter trajnem 
miru v evropskem duhu,« je na lansko položitev venca k spominskemu obeležju pri Bazoviški fojbi in k 
spomeniku bazoviškim junakom, skupaj z italijanskim predsednikom Mattarello, spomnil predsednik Pahor. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor na povabilo Društva general Maister Ljubljana 29. marca 
položil venec k spomeniku generala Rudolfa Maistra v Ljubljani. General Rudolf Maister - Vojanov se je rodil 
29. marca 1874 in predsednik Pahor obletnico njegovega rojstva vsako leto počasti s položitvijo venca k 
spomeniku v Ljubljani. Urad predsednika republike v počastitev državnega praznika, dneva Rudolfa Maistra, 
ki ga obeležujemo 23. novembra, v Predsedniški palači vsako leto pripravi tudi dan odprtih vrat.

26. aprila, na predvečer dneva upora proti okupatorju, se je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 
udeležil spominske slovesnosti v Vidmarjevi vili v Rožni dolini, v kateri je bila na ta dan pred natanko 
80 leti ustanovljena Osvobodilna fronta slovenskega naroda. V spomin na ta zgodovinski dogodek je bila 
na pobudo veleposlanice Natalie Kauther in veleposlanika Adriana Pollmanna postavljena spominska 
plošča kot poklon zapuščini vile, v kateri je danes rezidenca veleposlanikov Zvezne republike Nemčije 
v Sloveniji. Ob tej priložnosti je predsednik Republike Slovenije skupaj z veleposlanico Zvezne republike 
Nemčije Natalie Kauther odkril spominsko ploščo v počastitev 80. obletnice ustanovitve OF in njene vloge 
v uporu proti okupatorjem.

8. maja na predvečer dneva Evrope je predsednik Pahor skupaj z vodji veleposlaništev Francije, Rusije, 
Združenih držav Amerike in Združenega kraljestva Velike Britanije in Severne Irske obeležil obletnico zmage 
nad nacizmom in fašizmom in konca druge svetovne vojne na evropskih tleh. 
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Obeležitev je potekala v sklopu praznovanja dneva zmage. Predsednik republike in vodje veleposlaništev 
zavezniških držav so se poklonili žrtvam druge svetovne vojne s položitvijo vencev k spomeniku vsem žrtvam 
vojn in z vojnami povezanim žrtvam. V pietetnem komemorativnem ceremonialu so sodelovali pripadniki 
Garde Slovenske vojske in glasbeniki Policijskega orkestra. Predsednik republike je zatem v Predsedniški 
palači sprejel vodje veleposlaništev, ki so sodelovali v slovesnosti: veleposlanico Francoske republike v 
Republiki Sloveniji Florence Ferrari, veleposlanika Ruske federacije v Republiki Sloveniji Timurja Rafailoviča 
Ejvazova, veleposlanico Združenega kraljestva v Republiki Sloveniji Tiffany Sadler in začasno odpravnico 
poslov na veleposlaništvu Združenih držav Amerike v Republiki Sloveniji Susan Falatko.

V imenu predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja je Garda Slovenske vojske 15. maja položila venec 
k spomeniku tigrovcem na Mali gori pri Ribnici. 13. maja letos je minilo 80 let od prvega oboroženega 
spopada Slovencev, pripadnikov organizacije TIGR, z okupatorjem na Mali gori pri Ribnici.

V duhu narodne pomiritve in sprave se je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 5. junija udeležil 
spominske maše ob breznu pod Krenom v Kočevskem Rogu, ki jo je vodil upokojeni ljubljanski nadškof dr. 
Anton Stres. Pred začetkom spominske maše sta predsednik republike Borut Pahor in predsednik vlade 
Janez Janša položila venca k breznu pod Macesnovo gorico. Venec je položil tudi dr. Matija Ogrin, predsednik 
Nove slovenske zaveze. Po spominski maši v Kočevskem Rogu sta predsednik republike Borut Pahor in 
predsednik vlade Janez Janša položila venca k spomeniku žrtvam NOB v gozdu Smrečje pri Turjaku. 

Predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor se je 12. junija v Spominskem 
parku Taborišča Ljubelj udeležil 
slovesnosti v spomin na 76. obletnico 
osvoboditve koncentracijskega taborišča 
pod Ljubeljem. Pred slovesnostjo je 
predsednik republike k spomeniku 
J’accuse – Obtožujem položil venec.
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Predsednik republike ob Lipi sprave slovesno posvojil Izjavo SAZU »Slovenska sprava«

15. junija se je predsednik Pahor udeležil 
tradicionalne žalne slovesnosti ob Lipi sprave 
na ljubljanskih Žalah. Predsednik republike je 
k Lipi sprave položil venec in imel govor na 
slovesnosti. 

30 let po tem, ko so pred Lipo sprave prebrali 
predlog Deklaracije o narodni spravi ter 
ta dan razglasili za dan krivde, sprave in 
odpuščanja, je slovenski predsednik slovesno 
posvojil Izjavo sprave z naslovom Slovenska 
sprava, ki jo je sprejela Slovenska akademija 
znanosti in umetnosti na dopisni seji med 22. 
in 25. februarjem 2021. »Ob tej priložnosti se 
kot predsednik republike, kot Slovenec in kot 
državljan slovesno pridružujem Izjavi SAZU 
‘Slovenska sprava’ in jo posvojim. In vabim vse, ki razmišljajo podobno, da to na en ali drug način storijo, 
intimno ali javno,« je dejal predsednik republike. Ob tem je poudaril, da Izjava o spravi SAZU v svojem 
sklepu »poziva slovensko javnost, še zlasti njen politični del in vse dejavnike javnega življenja, da se pridruži 
tej izjavi, jo posvoji in deluje v skladu z njo v skrbi za našo skupno prihodnost«. Predsednik republike je 
ob tej priložnosti to storil in povabil tudi druge, ki se z izjavo strinjajo, da to storijo. Predsednik Pahor je 
povedal, da je bilo v preteklosti za doseganje sprave in preseganje razdora povojnega časa storjenega 
veliko; bilo je tudi že več poskusov »ubesedenja« sprave. Izjava »Slovenska sprava – Izjava SAZU o spravi 
ob 30. obletnici samostojne slovenske države« je po besedah predsednika Pahorja najbolj temeljit in na 
ravni ugledne institucije sprejet dokument, ki nagovarja k spravi na najbolj sprejemljiv način.

Na povabilo Franka Košute, predsednika Kulturnega društva Ribiški muzej tržaškega primorja v Križu 
pri Trstu, in odlikovanca predsednika republike, je predsednik republike 10. julija obiskal Križ pri Trstu v 
Italiji. Predsednik Pahor se je udeležil osrednje slovesnosti ob obletnici podpisa memoranduma o vrnitvi 
Narodnega doma v Trstu slovenski narodni skupnosti v Italiji in 30. obletnici samostojnosti Slovenije. Ob 
prihodu v Križ je predsednik republike položil venec k spomeniku padlim za svobodo iz Križa. Predsednik 
Pahor je prvi predsednik Republike Slovenije, ki je položil venec ob tem partizanskem obeležju. Skupaj z 
vaščani se je sprehodil do cerkve sv. Roka, kjer se je s pesmijo predstavilo društvo Mednarodna Operna 
Akademija Križ – Accademia Lirica Santa Croce. Sledila je sklepna slovesnost v Kulturnem domu Alberta 
Sirka, kjer je imel predsednik republike svečani nagovor. 
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Franko Košuta, odlikovanec predsednika Pahorja in predsednik Kulturnega društva Ribiški muzej tržaškega 
primorja v Križu pri Trstu, se je zahvalil številni množici ljudi, ki so s svojim obiskom »počastili zgodovinski 
obisk predsednika Pahorja, najvišjega predstavnika naše domovine, v Križu pri Trstu«. Predsedniku Pahorju 
se je zahvalil, da se je z vencem, ki ga je položil ob spomenik padlim za svobodo iz Križa, poklonil »našim 
padlim za svobodo«. »Ob 30. obletnici samostojnosti Slovenije ima vaš obisk za nas poseben pomen. Vemo, 
da nas imate v srcu,« je zaključil nagovor gospod Košuta in Sloveniji ob 30. obletnici zaželel uspešen razvoj. 
Slovesnosti so se udeležili tudi vidni predstavniki slovenske narodne skupnosti v Italiji, predstavniki lokalnih 
oblasti in prebivalci Križa in tržaškega Krasa. Med gosti je bil tudi župan Trsta Dipiazza. Po osrednji slovesnosti, s 
katero so vaščani Križa pri Trstu obeležili 30. obletnico samostojnosti Slovenije, si je predsednik republike ogledal 
tudi Ribiški muzej tržaškega primorja. Pred obiskom v Križu je Roberto Dipiazza, župan mesta Trst, predsedniku 
republike v Mestni palači v Trstu vročil najvišje priznanje mesta »Trije grbi Trsta – Tre sigili di Trieste«. 

20. julija je predsednik Pahor v Predsedniški palači sprejel predsednika in podpredsednika Fundacije Narodni 
dom, Rada Raceta in Iva Corva. Pogovora se je udeležil tudi generalni konzul Republike Slovenije v Trstu 
Vojko Volk. Rado Race in Ivo Corva sta predsednika seznanila s postopkom vračanja Narodnega doma 
slovenski skupnosti leto po podpisu memoranduma, s katerim je bilo ob 100. obletnici požiga Narodnega 
doma dogovorjeno, da se Narodni dom vrne slovenski skupnosti v Trstu. Opisala sta aktivnosti, potrebne 
za realizacijo dogovorjenega, in ocenila, da bi lahko po zagotovilih v prihodnjih tednih prišlo do sprejetja 
amandmaja k Zaščitnemu zakonu za Slovence v Italiji, kar bo pravna osnova za pripravo in podpis pogodbe 
o prenosu lastništva med tržaško univerzo, sedanjo lastnico zgradbe, in Fundacijo Narodni dom.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 3. septembra udeležil proslave ob 100. obletnici 
Marežganskega upora z naslovom: Moč misli, moč upora, moč večkulturnosti. Predsednik republike je bil 
na proslavi slavnostni govornik.

Zahvala Taboriščnemu odboru Ravensbrück in njegovemu dolgoletnemu predsedniku 
Matjažu Špatu

Predsednik republike se je 5. septembra v Portorožu tradicionalno udeležil vsakoletne, tokrat že 60. 
vseslovenske proslave ob srečanju taboriščnic, taboriščnikov, političnih zapornic in zapornikov, ukradenih 
otrok, izgnancev, njihovih svojcev in prijateljev. Ob tej priložnosti je predsednik republike, ki je bil tudi 
častni pokrovitelj slovesnosti, Taboriščnemu odboru Ravensbrück pri Zvezi združenj borcev za vrednote 
NOB Slovenije in njegovemu predsedniku Matjažu Špatu vročil posebno zahvalo Predsednika Republike – za 
ohranjanje spomina na osebne zgodovinske izkušnje žrtev taborišč in opominjanje, da si je treba za mir, 
strpnost in solidarnost nenehno prizadevati. 
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Predsednik Pahor je vročitev zahvale pospremil z besedami: »Matjaž Špat, radi vas imamo, hvala vam za 
vse,« in dodal, da je zaradi šest desetletij njihovega dela »naša družba boljša, vaše poslanstvo pa je humano 
in plemenito«. Matjaž Špat se je predsedniku Pahorju zahvalil za priznanje in dolgoletno podporo ter dejal, 
da dediščino žrtev in pričevalk ohranja s ponosom in srčno željo, da bomo iz nje za prihodnje rodove dobili 
spoznanja, ki bodo vsem prihranila ponavljanje takega gorja. V nagovoru se je z minuto molka poklonil 
vsem pokojnim nekdanjim taboriščnicam in taboriščnikom. 

Nov »spotikavec« žrtvam holokavsta v Ljubljani 

Predsednik republike, dolgoletni častni pokrovitelj umetniškega projekta »Spotikavci«, se je 9. septembra na 
Križevniški ulici v Ljubljani udeležil polaganja dveh novih spominskih tlakovcev, »spotikavcev«. Predsednik 
republike je položil spotikavec v spomin na Teodora Krona. Ob tej priložnosti so položili spotikavec tudi 
v spomin Angelu Hajmanu, ki je skupaj s Kronom leta 1939 pred nacisti pribežal z Dunaja v Ljubljano in 
bil po okupaciji Italije novembra 1941 deportiran v Italijo. Pri položitvi tlakovcev so bili navzoči direktor 
Judovskega kulturnega centra Ljubljana Robert Waltl, direktor Centra judovske kulturne dediščine Sinagoga 
Maribor Dušan Hajdinjak in Ester Savić Bizjak, hčerka edinega preživelega iz družine Silberstein/Savić. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 10. septembra ob 91. obletnici usmrtitve bazoviških 
junakov udeležil spominske slovesnosti pri spomeniku bazoviškim junakom, prvim žrtvam fašizma v Evropi, 
ki je potekala v Prešernovem gaju v Kranju. Pred spominsko slovesnostjo je predsednik Pahor k spomeniku 
bazoviškim junakom položil venec. Obeležje bazoviškim junakom so v Kranju postavili leta 1930 in velja 
za prvi antifašistični spomenik na svetu.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 6. oktobra v Predsedniški palači sprejel častnega predsednika 
Evropske akademije znanosti in umetnosti iz Salzburga dr. Felixa Ungerja, predsednika SAZU akad. Petra 
Štiha in prof. dr. Ludvika Toplaka, predsednika Alma Mater Europaea iz Maribora. Gostje so predsedniku 
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Pahorju predstavili pobudo za pripravo mednarodne konference o strpnosti, ki bi jo spomladi prihodnje leto 
priredili predsednik Republike Slovenije, Slovenska akademija znanosti in umetnosti in Evropska akademija 
znanosti EASA. Predsednik Pahor je pobudo sprejel. Predsednik Pahor je od leta 2013 protektor (zaščitnik) 
Evropske akademije znanosti in umetnosti v Salzburgu. Akademija je priznana evropska institucija, ki 
združuje okoli 2.000 uglednih, mednarodno priznanih znanstvenikov iz Evrope in sveta, med katerimi so 
številni Nobelovi nagrajenci.

8. oktobra je predsednik Pahor z veseljem sprejel novico o odločitvi vlade Italijanske republike o spremembi 
Zaščitnega zakona za Slovence v Italiji, s katero se Narodni dom v Trstu vrača v last slovenski narodni 
skupnosti. Novico je posredovala senatorka Tatjana Rojc, med drugimi zelo zaslužna za ta prelomen 
trenutek. Odločitev vlade Italijanske republike je sledila podpisu memoranduma o vračanju Narodnega 
doma v last slovenske narodne skupnosti, ki sta mu ob 100-letnici požiga Narodnega doma 13. julija 
2020 prisostvovala predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in predsednik Italijanske republike Sergio 
Mattarella. Predsednika se o tej tematiki že več let redno posvetujeta, dialog in zaupanje pa dajeta rezultate 
v vzajemno korist in v evropskem duhu. 

Italijanski in slovenski predsednik sta se ponovno srečala 21. oktobra v Novi Gorici in Gorici, kjer sta posebej 
pozdravila tudi projekt GO Borderless 2025 kot primer odličnega sodelovanja med narodoma in državama.

PODNEBNA POLITIKA

Predsednik republike podnebni politiki posveča posebno pozornost, saj ocenjuje, da je postala osrednje 
vprašanje našega sedanjega ravnanja in prihodnjega obstoja, kakovosti življenja, trajne varnosti in miru.

V četrtem letu svojega drugega mandata je predsednik republike nadaljeval prizadevanja in aktivnosti na 
tem področju. Podnebno politiko Republike Slovenije je sooblikoval skupaj s članicami in člani Stalnega 
posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku Republike Slovenije. Prilagajanje na podnebne 
spremembe, trajnostni razvoj in zeleni prehod so bili med osrednjimi temami dvostranskih pogovorov s 
predstavniki vlade, znanstveniki, strokovnjaki, civilno družbo, tujimi državniki in v nastopih predsednika 
republike na različnih dogodkih po Sloveniji in v mednarodni skupnosti.

Ena od pomembnih novosti je, da je v letu 2021 Urad predsednika Republike Slovenije postal urad brez 
plastike za enkratno uporabo. S tem želi spodbuditi k zmanjšanju količine odpadne plastike v naravi.

Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko pri predsedniku Republike Slovenije

Predsednik republike je novembra 2019 ustanovil Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, prek katerega želi skupaj s priznanimi strokovnjaki oblikovati znanstveno 
utemeljena stališča in priporočila, z njimi vplivati na odločevalce in o njih seznanjati javnost. Predsednik 
Borut Pahor je prvi predsednik Republike Slovenije, ki je ustanovil stalni posvetovalni organ, ki poskuša 
vplivati na politiko države na nekem področju. K razmišljanju o ustanovitvi odbora so ga spodbudila odmevna 
prizadevanja mladih, da bi odločevalci razumeli potrebo po varovanju okolja in učinkovitem odzivanju na 
podnebne spremembe.

Članice in člani odbora so: prof. dr. Klemen Bergant, prof. dr. Milena Horvat, prof. dr. Andreja Kutnar, prof. 
dr. Jadran Lenarčič, prof. dr. Andrej Simončič, Boštjan Videmšek in Urša Zgojznik. 

Stalni posvetovalni odbor je do zdaj sprejel 13 priporočil, 4 v letu 2021. Odbor je priporočila posredoval 
pristojnim institucijam – vladi, državnemu zboru, državnemu svetu in drugim – ter javnosti.
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Odbor je Priporočilo št. 10 (15. januar) sprejel ob oceni, da mora Slovenija izkoristiti gospodarsko okrevanje 
po epidemiji za spodbujanje naložb v trajnostni razvoj in osredotočanje na doseganje ciljev podnebne politike. 
Vladi je predlagal, naj pripravi načrt okrevanja gospodarstva po epidemiji s poudarkom na naložbah v trajnostni 
razvoj in uveljavitvijo ciljev podnebne politike. Politike, znanstvenike, podjetnike, civilno družbo in vse 
državljanke in državljane je pozval k odgovornemu ravnanju in skupnemu zavzemanju, da se čas okrevanja 
po pandemiji covida-19 čim bolje uporabi za hkratno sprejetje ukrepov za reševanje podnebne prihodnosti.

12. marca se je predsednik republike v Predsedniški palači prvič v živo srečal s članicami in člani sedanje 
sestave Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko, saj epidemiološke razmere tega prej 
niso omogočale. Poleg Priporočila št. 11 je Odbor sprejel odločitev, da bo do konca marca 2021 pripravil 
konferenco o Načrtu za okrevanje in odpornost, na katero bo povabil ugledne predstavnike znanosti, 
gospodarstva in civilne družbe. V Priporočilu št. 11 se je Odbor odzval na predlog novele Zakona o vodah, 
ki naj bi bila sprejeta po skrajšanem zakonodajnem postopku in bi na vodovarstvenih območjih izjemoma 
dovolila tudi gradnjo obratov za proizvodnjo, ki vključuje nevarne snovi. Vlado in državni zbor je pozval, 
da pri sprejemanju novele na prvo mesto postavita pravico do pitne vode, kot jo opredeljuje 70. a člen 
Ustave Republike Slovenije, ter v največji možni meri zaščitita vodovarstvena območja in s tem vire pitne 
vode pred onesnaženjem z nevarnimi snovmi oziroma s spremembo zakona ne povečujeta tveganja za 
takšno onesnaževanje. »Gre za tako pomembno vprašanje, ki zadeva ustavno kategorijo, da se ga ne sme 
urejati po hitrem postopku (skrajšani zakonodajni postopek),« so članice in člani zapisali v Priporočilu št. 11.

Nekaj dni pozneje, 24. marca, je Ministrstvo za okolje in prostor Republike Slovenije sporočilo, da je z 
Ministrstvom za gospodarski razvoj in tehnologijo doseglo dogovor, da se iz novele Zakona o vodah izvzame 
člen, s katerim bi bilo pod določenimi pogoji mogoče graditi objekte in naprave na vodovarstvenem območju. 
Predsednik republike se je na novico odzval na družbenem omrežju Twitter: »Pozdravljam modro odločitev, 
h kateri je v Priporočilu št. 11 pozval tudi Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko.« 

26. marca je na Brdu pri Kranju potekala konferenca o osnutku nacionalnega Načrta za okrevanje in 
odpornost, ki jo je pripravil Stalni posvetovalni odbor. Odločitev za konferenco je odbor sprejel 12. marca 
letos. Cilj konference je bil ugotoviti, kje je načrt dober in kje pomanjkljiv; slišati predloge sodelujočih 
in povabiti pristojne, da jim prisluhnejo in jih komentirajo. Na konferenci je sodelovalo 14 uglednih 
znanstvenikov, strokovnjakov, predstavnikov gospodarstva in nevladnih organizacij. Konference so se 
udeležili tudi predstavniki Vlade Republike Slovenije. Predsednik republike je ob zaključku konference 
posvet ocenil kot zelo koristen.
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Sodelujoči na konferenci:

• prof. dr. Klemen Bergant, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, sekretar na Agenciji RS za okolje, stalni predstavnik Republike 
Slovenije pri Svetovni meteorološki organizaciji (WMO) in predavatelj za področje meteorologije 
na Univerzi v Novi Gorici;

• mag. Ladeja Godina Košir, ustanoviteljica in izvršna direktorica CircularChange, predsedujoča 
Evropski platformi za krožno gospodarstvo (ECESP) v Bruslju;

• izr. prof. dr. Robert Golob, predsednik uprave družbe Gen-I, izredni profesor na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Milena Horvat, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, vodja Odseka za znanost o okolju na Institutu Jožef Stefan in 
dekanja Mednarodne podiplomske šole Jožef Stefan;

• mag. Monika Kirbiš Rojs, državna sekretarka v Službi Vlade Republike Slovenije za razvoj in 
evropsko kohezijsko politiko;

• dr. Jure Knez, soustanovitelj in tehnični direktor podjetja Dewesoft in predsednik Kluba 
slovenskih podjetnikov;

• Blaž Košorok, državni sekretar na Ministrstvu za infrastrukturo Republike Slovenije;

• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, direktorica Centra odličnosti InnoRenew, članica Sveta za 
znanost in tehnologijo RS, predsednica Mednarodnega združenja za znanost in tehnologijo o 
lesu (SWST) in predavateljica za področje znanosti o lesu na Univerzi na Primorskem;

• Barbara Kvac, soustanoviteljica društva za sonaraven razvoj Focus, strokovna sodelavka za 
področja podnebje, energija, globalna odgovornost in potrošnja;

• prof. dr. Jadran Lenarčič, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, redni član Inženirske akademije Slovenije in dopisni član 
Accademia delle scienze, Bologna;

• prof. dr. Andrej Simončič, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, direktor Kmetijskega inštituta Slovenije in član Sveta 
Republike Slovenije za kmetijstvo in podeželje;
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• doc. dr. Emilija Stojmenova Duh, vodja digitalnega inovacijskega stičišča 4PDIH, docentka na 
Fakulteti za elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• Ana Struna Bregar, izvršna direktorica Centra energetsko učinkovitih rešitev;

• Boštjan Videmšek, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije, novinar in publicist, avtor knjige Plan B: pionirji boja s podnebno krizo in 
prihodnost mobilnosti;

• mag. Andrej Vizjak, minister za okolje in prostor Republike Slovenije;

• asist. dr. Žiga Zaplotnik, postdoktorski raziskovalec na področju meteorologije na Fakulteti za 
matematiko in fiziko Univerze v Ljubljani;

• Urša Zgojznik, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije, okoljevarstvenica, aktivistka in predsednica društva Ekologi brez meja.

V Priporočilu št. 12 (28. maj) je odbor pozdravil predlog besedila Resolucije o dolgoročni podnebni 
strategiji Slovenije do leta 2050, s katero se je država na deklarativni ravni zavezala, da bo do leta 2050 
postala podnebno nevtralna. Vlado in državni zbor je pozval, naj po glasovanju o resoluciji sprejmeta 
tudi Zakon o podnebni politiki Slovenije, s katerim bodo politične zaveze in podnebne strategije postale 
pravno zavezujoče. V času javne razprave o noveli Zakona o vodah in zakonodajnega referenduma o njej 
je odbor strokovno, politično in tudi splošno javnost pozval, naj v času do zakonodajnega referenduma 
vodi argumentirano in vključujočo javno razpravo, ki bo prispevala k visoki kakovosti javnega dialoga in 
bo upravičila visoka pričakovanja splošne javnosti. Odbor je v Priporočilu št. 11 napovedal, da bo noveli 
Zakona o vodah organiziral posvet strokovnjakov.

Napovedani posvet je v Predsedniški palači potekal 29. junija kot soočenje stališč o noveli Zakona o vodah. 
Predsednik republike je soočenje pripravil skupaj s članicami in člani Stalnega posvetovalnega odbora s 
poudarkom na spremembi 37. člena, ki opredeljuje posege na vodno in priobalno zemljišče, zlasti z vidika 
varovanja ustavno zagotovljene pravice do čiste pitne vode. »To soočenje je brez primere v Predsedniški 
palači. Cilj je posvetiti se enemu in edinemu vprašanju: ali je nedavno sprejeta novela Zakona vodah korak 
naprej ali korak nazaj v skrbi za vodo in naravo,« je uvodoma dejal predsednik republike.

Stališča o noveli Zakona o vodah so soočili:

• prof. dr. Klemen Bergant, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; sekretar na Agenciji Republike Slovenije za okolje in 
predavatelj za področje meteorologije na Univerzi v Novi Gorici;

• izr. prof. dr. Barbara Čenčur Curk, izredna profesorica na Oddelku za geologijo 
Naravoslovnotehniške fakultete Univerze v Ljubljani, predsednica Globalnega partnerstva za 
vodo Slovenije;

• mag. Rok Fazarinc, strokovnjak za vode in poplavno varnost, projektant pri Izvo-r, d. o. o., 
projektiranje in inženiring;

• dr. Lidija Globevnik, predsednica Društva vodarjev Slovenije;

• prof. dr. Milena Horvat, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; vodja Odseka za znanost o okolju na Institutu Jožef Stefan in 
dekanja Mednarodne podiplomske šole Jožef Stefan;

• Karla Jankovič, vodja oddelka za krajinsko arhitekturo na Ljubljanskem urbanističnem zavodu;

• Barbara Kostanjšek, predsednica upravnega odbora Društva krajinskih arhitektov Slovenije;

• Roman Kramer, direktor Direkcije Republike Slovenije za vode;

• Tomaž Krištof, predsednik Zbornice za arhitekturo in prostor Slovenije;
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• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; direktorica Centra odličnosti InnoRenew, članica Sveta za 
znanost in tehnologijo Republike Slovenije, predsednica Mednarodnega združenja za znanost 
in tehnologijo o lesu (SWST) in predavateljica za področje znanosti o lesu na Univerzi na 
Primorskem;

• Uroš Macerl, predsednik društva za naravovarstvo in okoljevarstvo Eko krog;

• Peter Misja, predsednik Skupnosti občin Slovenije, župan Občine Podčetrtek;

• Aljoša Petek, Pravno-informacijski center nevladnih organizacij – področje varstva okolja;

• mag. Marko Starman, pravnik, višji predavatelj na Evropski pravni fakulteti v Novi Gorici za 
pravo prostorskega urejanja;

• mag. Radovan Tavzes, nekdanji državni sekretar in nekdanji direktor Direktorata za okolje na 
Ministrstvu za okolje in prostor, sodeloval pri pripravi aktualnega Zakona o vodah;

• Boštjan Videmšek, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije; novinar in publicist, avtor knjige Plan B: pionirji boja s podnebno krizo in 
prihodnost mobilnosti;

• mag. Andrej Vizjak, minister za okolje in prostor Republike Slovenije;

• Urša Zgojznik, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije; okoljevarstvenica, aktivistka in predsednica društva Ekologi brez meja. 

Na referendumu o noveli Zakona o vodah, ki je potekal 11. julija, je glasoval tudi predsednik republike. 
Po oddaji glasu je v izjavi povedal, da je glasoval proti noveli zakona. Odločitev je sprejel tudi na podlagi 
posvetovanja s Stalnim posvetovalnim odborom. »Te odločitve nismo sprejeli takoj. Želim povedati, da 
smo še pred odločanjem pozvali državni zbor, naj upošteva nekatera priporočila javnosti, predvsem pa, da 
naredi razpravo o tej pomembni temi vključujočo. Zdi se mi, da je dejstvo, da je bila ta razprava premalo 
vključujoča in prekratka za tako pomembno in občutljivo vprašanje, kot je voda, odločilno tudi za to, kako 
sem se na koncu odločil, da bom glasoval,« je dejal predsednik republike. Dodal je, da se je pri soočenju 
stališč v Predsedniški palači pokazal osnovni problem novele, ki je, da določbe dopuščajo prevelike razlike 
v razlagi in s tem zmanjšujejo zaupanje v namere zakona, čeprav so v zakonu tudi rešitve, ki so zelo dobre. 
Ob tem je predsednik republike izrazil opažanje, da se je v Sloveniji v zadnjih letih precej spremenilo v 
razmišljanjih o tem, kako smo dolžni zavarovati okolje in vode, ter da so ljudje postali bolj pozorni na 
zakonodajne spremembe, vezane na ohranitev okolja, kot so bili kadar koli prej, kar dokazuje tudi visoka 
udeležba na referendumu.

Predsednik republike se je 7. septembra ponovno sestal s članicami in člani Stalnega posvetovalnega 
odbora, srečanja pa so se kot vabljeni eksperti udeležili še prof. dr. Robert Golob, strokovnjak za področje 
elektroenergetike; prof. dr. Iztok Tiselj, strokovnjak za jedrsko energijo; in dr. Marko Maver, strokovnjak s 
področja okoljevarstvenega prava. V živi in poglobljeni razpravi so se pogovarjali o energetski prihodnosti 
Slovenije – s ciljem, da Slovenija postane ogljično nevtralna in energetsko samozadostna. Vabljeni strokovnjaki 
so predstavili danosti in možnosti oskrbe z energijo, zlasti so se udeleženci zanimali za možnosti preskrbe 
z obnovljivimi viri energije. Ob tem so govorili tudi o trendu naraščanja potreb po električni energiji in o 
jedrski energiji kot viru, s katerim Slovenija in njeni prebivalci že imajo izkušnjo. Sogovorniki so se strinjali, 
da je energetska prihodnost Slovenije pomembno strateško vprašanje, o katerem potrebujemo strokovni 
in družbeni konsenz. Predsednik republike in člani Stalnega posvetovalnega odbora so zato sklenili, da se 
bodo aktivno vključili v razpravo o energetski prihodnosti Slovenije in pripravili niz posvetov o tej temi.

Prvi v seriji napovedanih posvetov o tej temi je bil Posvet pri predsedniku republike »o energetski 
prihodnosti Slovenije – ali je jedrska energija (ne)nadomestljiva«, ki je v Predsedniški palači potekal 
5. novembra. Predsednik republike se je z uglednimi gosti posvetoval o energetski prihodnosti Slovenije, 
poseben premislek je bil posvečen zagotavljanju energije iz obnovljivih virov in vprašanju, ali jedrsko energijo 
štejemo mednje. Namen posveta je bil ugotoviti, kakšna energetska oskrba je za Slovenijo najustreznejša 



125

in kaj je treba storiti že zdaj, da bomo na prihodnost dobro pripravljeni. Posvet je bil pripravljen v času 
konference Združenih narodov o podnebnih spremembah COP26.

Na posvetu pri predsedniku republike so sodelovali:

• Bogdan Barbič, direktor družbe Hidroelektrarne na Spodnji Savi, d. o. o.;

• Marjan Eberlinc, predsednik Energetske zbornice Slovenije;

• prof. dr. Robert Golob, predsednik uprave družbe GEN-I in predavatelj na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku republike;

• dr. Marko Maver, strokovnjak za okoljevarstveno pravo;

• prof. dr. Peter Novak, strokovnjak za obnovljive vire energije in nekdanji dekan Fakultete za 
strojništvo Univerze v Ljubljani;

• Martin Novšak, generalni direktor družbe GEN energija, d. o. o.;

• Ana Struna Bregar, izvršna direktorica Centra energetsko učinkovitih rešitev;

• prof. dr. Iztok Tiselj, vodja Katedre za jedrsko tehniko na Fakulteti za matematiko in fiziko 
Univerze v Ljubljani in raziskovalec na Odseku za reaktorsko tehniko Instituta Jožef Stefan;

• prof. dr. Marko Topič, vodja Laboratorija za fotovoltaiko in optoelektroniko, Fakulteta 
za elektrotehniko Univerze v Ljubljani in predsednik evropske tehnološke platforme za 
fotovoltaiko;

• dr. Boris Žitnik, direktor Elektroinštituta Milana Vidmarja.

Po posvetu o energetski prihodnosti Slovenije je Stalni posvetovalni odbor sprejel Priporočilo št. 13 (23. 
november). V njem je pozdravil načelne zaveze COP26 k zmanjšanju emisij, opozoril pa je na pomen 
vključujoče, argumentirane in javnosti razumljive razprave glede energetske prihodnosti Slovenije in investicij 
v energetske rešitve. K takšni razpravi je Odbor pozval zato, ker je ocenil, da bodo volivci o tem in o jedrski 
energiji odločali na referendumu. Nadalje je Odbor pozval vse deležnike proizvodnje električne energije v 
Sloveniji k sodelovanju pri skupnem načrtovanju pokrivanja potreb po električni energiji z obnovljivimi in 
ogljično nevtralnimi viri, državni zbor in vlado k pripravi ustrezne zakonodaje na področju preglednosti in 
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predvidljivosti postopkov umeščanja energetske infrastrukture v prostor, prebivalke in prebivalce pa je k 
varčni in učinkoviti rabi električne energije in drugih energentov. Obenem je priporočil, da se del sredstev, 
namenjenih energetski preobrazbi Slovenije, nameni za raziskave in razvoj novih rešitev, ki bodo podprle 
obstoječe ali jih celo zamenjale.

O podnebni politiki s predstavniki Vlade Republike Slovenije

Predsednik republike je 13. januarja sprejel ministra Zvonka Černača, pristojnega za razvoj in evropsko 
kohezijsko politiko. Predsednik republike je ministra seznanil z delovanjem Stalnega posvetovalnega 
odbora za podnebno politiko, dogovorila sta se za tesnejše sodelovanje odbora in Službe Vlade Republike 
Slovenije za razvoj in evropsko kohezijsko politiko z namenom, da Slovenija obdobje gospodarskega 
okrevanja po epidemiji covida-19 čim bolje izkoristi za spodbujanje trajnostnega razvoja in doseganje 
ciljev podnebne politike. 

Predsednik republike je 26. julija sprejel ministra Marka Borisa Andrijaniča, pristojnega za digitalno preobrazbo. 
Minister Andrijanič je predsedniku republike predstavil načrte in prve rešitve, ki jih je Strateški svet za 
digitalizacijo pripravil za področja javne uprave in digitalne družbe, zdravstva, izobraževanja, gospodarstva 
in podjetniškega okolja, novih tehnologij in digitalne diplomacije. V pogovoru je predsednik republike 
ministra Andrijaniča seznanil z delovanjem Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko, ki je v 
svojih priporočilih že do zdaj večkrat pozval vlado in pristojne, naj pri sprejemanju ukrepov za delovanje 
gospodarstva in družbe upoštevajo načela trajnostnega razvoja in določila Pariškega podnebnega sporazuma. 
V tej luči je predsednik republike ministru predlagal, da bi znotraj Strateškega sveta za digitalizacijo oblikovali 
novo delovno skupino, ki bi skrbela za digitalizacijo zelenega prehoda. Minister Andrijanič se je strinjal 
s predsednikom republike, da je digitalizacija zelo pomemben vzvod za doseganje trajnostnega razvoja. 
Predsednikov predlog je sprejel. Predsednik republike in minister Andrijanič sta se strinjala, da digitalizacija 
za Slovenijo pomeni izjemno priložnost. Dogovorila sta se za redno sodelovanje Stalnega posvetovalnega 
odbora za podnebno politiko in Službe Vlade Republike Slovenije za digitalno preobrazbo – zato da Slovenija 
obdobje gospodarskega okrevanja po epidemiji covida-19 čim bolje izkoristi za digitalizacijo zelenega 
prehoda in spodbujanje trajnostnega razvoja v skladu s cilji podnebne politike.
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O podnebni politiki po Sloveniji

7. maja je predsednik republike obiskal Vojašnico Petra Petriča v Kranju, kjer se je med drugim seznanil s 
pilotnim projektom vodikove polnilnice. Projekt uporabe vodikove tehnologije za zagotavljanje energije je 
prvi obrambni projekt, ki ga financira EU. Projekt uporablja vodik za zagotavljanje energetske samozadostnosti 
vojašnice in pogon vozil, tako vojaških kot vozil kranjskega potniškega prometa. Polnilnica v Kranju bo 
prva, pozneje jih bodo postavili tudi na drugih vojaških lokacijah v Sloveniji. Predsednik republike je po 
obisku vojašnice v izjavi za medije dejal, da projekt v Slovensko vojsko uvaja trajnostno skrb za okolje in 
podnebje. Poudaril je, da smo na tem področju pionirji, ne le v Sloveniji, ampak tudi v EU, kar ga navdaja 
z upanjem in ponosom.

18. junija je predsednik republike obiskal Mladinski center Celje, kjer se je udeležil nacionalne konference 
mladinskega dialoga MLADOKRACIJA in imel pogovor z mladimi. V pogovoru s predsednikom republike so ti 
poudarili svoje vedno večje zanimanje za okoljevarstvo in trajnostni razvoj. Predsednik republike je ocenil, 
da so prav mladi na globalni ravni odigrali aktivno in odločujočo vlogo: »Politika trajnostnega razvoja in 
zelena prihodnost sta področji, kjer lahko vsak nekaj naredi,« je dejal in spomnil na opozorila strokovnjakov, 
da je za klimatsko ukrepanje ključno leto 2030 in da si ne smemo privoščiti prav nobenega odlašanja več. 
Dodal je, da ostaja vprašanje, ali smo kot skupnost sposobni v tako kratkem času ravnati tako, da bomo 
rešili planet, hkrati pa je res, da lahko k temu prav vsak prispeva in je s svojimi dejanji zgled drugim.

Predsednik republike se je 19. junija na Bledu udeležil predstavitve gibanja Adijoplastenka.si. Gibanje 
je nastalo v okviru Rotary Slovenija in si prizadeva, da bi Slovenija v prihodnjih petih letih postala prva 
država na svetu brez uporabe plastenk za vodo in druge pijače. »Mi smo zraven, vabimo vse, da se gibanju 
pridružite,« je prizadevanja podprl predsednik republike in napovedal, da se je gibanju pridružil tudi Urad 
predsednika Republike Slovenije, ki bo do konca leta 2021 postal urad brez plastenk. O tem se je predsednik 
republike pogovarjal tudi s Holgerjem Knaackom, nekdanjim predsednikom Rotary International, ko je 
26. julija obiskal Slovenijo. Holger Knaack se je predsedniku republike zahvalil za podporo gibanju in dodal, 
da gre za izjemen poslovni model, za socialno inovacijo, ki bo prispevala k rešitvi globalnega okoljskega 
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problema odlaganja plastike za enkratno uporabo v naravo. Predsednik republike je sogovorniku sporočil, 
da je s pridružitvijo gibanju skupaj s sodelavci v uradu želel prispevati k varovanju okolja, gospoda Knaacka 
je seznanil tudi z delovanjem Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko.

Predsednik republike se je 26. junija v Šentjerneju udeležil simpozija Zelena prihodnost. V govoru je ocenil, 
da je zdaj najboljši in najprimernejši čas, da oblikujemo soglasje o zelenem in digitalnem, socialno in 
gospodarsko trajnostnem razvoju Slovenije za naslednjih 30 let. Dejal je, da je čas za oblikovanje tretjega 
razvojnega soglasja: o zeleni prihodnosti Slovenije in Evropske unije. »Zeleni evropski dogovor je izjemna 
priložnost. Imenitno bo, če jo bo Slovenija znala izkoristiti in bo v ospredju držav, ki si bodo prizadevale za 
uveljavitev okoljskih ciljev. Le tako bomo ohranjali našo deželo lepo in uveljavili primerjalne prednosti, ki 
jih spričo naravnih danosti ima,« je dejal predsednik republike. Ob koncu je predsednik republike povabil 
vse, naj v prihodnjih letih organizirano spremenijo svoje potrošniške in druge navade, odločevalce pa je 
pozval, naj trenutnih okoliščin ne podcenjujejo in pravočasno ukrepajo.

V letu 2021 je Triglavski narodni park obeležil 40. obletnico zakonske ustanovitve parka in 60. obletnico 
zavarovanja Doline Triglavskih jezer. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj obeležitve in je poudaril 
pomen ohranjanja edinega slovenskega narodnega parka. »Ko se bomo naslednjič sprehodili po poteh 
Triglavskega narodnega parka, bodimo hvaležni, da nas je čudovita narava tako velikodušno sprejela. Njen 
obstoj, lepote in velikodušnost pa so odvisni predvsem od našega ravnanja. Čas je, da ji to velikodušnost 
vrnemo in bolj pazimo nanjo. Hvaležen sem vsem, ki se tega zavedate in se po svojih najboljših močeh 
trudite, da z zgledom navdihujete druge. Vaš prispevek je nenadomestljiv,« je zapisal ob tej priložnosti. 
22. novembra si je Jakopičevem sprehajališču v ljubljanskem parku Tivoli ogledal fotografsko razstavo 
»Večna sprememba, ujeta v fotografski objektiv«.
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Podnebna politika kot pomembna tema dvostranskih srečanj in pogovorov  
s tujimi državniki

Predsednik republike se je o podnebni politiki, podnebnih spremembah, trajnostnem razvoju in o delovanju 
Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pogovarjal s številnimi tujimi državniki ob različnih 
priložnostih.

V telefonskem pogovoru z avstrijskim predsednikom Alexandrom Van der Bellnom (1. februar) se je dogovoril 
za tesnejše sodelovanje na področju boja proti podnebnim spremembam ter izmenjavo pogledov in dobrih 
praks na tem področju. V telefonskem pogovoru z estonsko predsednico Kersti Kaljulaid (11. februar) je 
poudaril možnost za nadgradnjo dvostranskih odnosov na področju zelene in digitalne preobrazbe obeh 
držav. V telefonskem pogovoru z ameriško senatorko slovenskih korenin Amy Klobuchar (24. februar) je 
predsednik republike pozdravil usmeritev nove ameriške administracije v multilateralizem in poudarek na 
boj proti podnebnim spremembam. 

V telefonskem pogovoru s poljskim predsednikom Andrzejem Dudo, ki je srednjeevropske države zastopal 
na podnebnem srečanju pri ameriškem predsedniku Joeju Bidnu, je sogovornika seznanil s svojimi stališči 
in zavzemanji za učinkovitejše spopadanje s podnebnimi spremembami.

Predsednik republike je dan Zemlje 2022 obeležil skupaj z grško predsednico Katerino Sakellaropoulou, ki se 
je tedaj mudila na uradnem obisku v Sloveniji. Predsednika sta ocenila, da je na področjih zelenega prehoda 
in digitalizacije še veliko priložnosti tudi za tesnejše sodelovanje med državama. Zato sta se 22. aprila 
srečala s skupino dijakov smeri klasične grščine na Škofijski klasični gimnaziji ter se z njimi pogovarjala o 
zeleni evropski prihodnosti, naslednji dan, 23. aprila, pa sta obiskala Luko Koper, kjer sta si ogledala lokacijo 
bodoče sončne elektrarne, in center odličnosti za zelene tehnologije InnoRenew, ki v Izoli gradi največjo 
leseno stavbo v Sloveniji. Evropska komisija je v okviru pobude Novi evropski Bauhaus je kot edinega 
predstavnika iz Slovenije vključila raziskovalni inštitut InnoRenew, ki se posveča interdisciplinarnemu 
raziskovanju obnovljivih materialov in trajnostno grajenega okolja. InnoRenew vodi prof. dr. Andreja Kutnar, 
članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku republike.

Trajnostni razvoj je bil med vsebinami uradnega obiska švicarskega predsednika Guya Parmelina v Sloveniji. 
Predsednika sta si 9. junija v Vrtojbi ogledala sončni fotonapetostni elektrarni na protihrupnem zidu na 
odseku hitre ceste H4, ki sta bili kot zgledni energetsko učinkoviti rešitvi delno obnovljeni s pomočjo sredstev 
Švicarskega kohezijskega prispevka. Predsednik republike je ob obisku predsednika Parmelina poudaril, da 
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se obe državi usmerjata v zeleno gospodarstvo, podprto z naprednimi tehnologijami, pozdravil pa je tudi 
švicarske naložbe v Sloveniji, še zlasti na področju trajnostnega razvoja – s kohezijskim prispevkom Švice 
je bilo v Sloveniji namreč sofinanciranih veliko projektov, zlasti na področju energetske obnove stavb in 
trajnostnih virov energije.

Predsednik republike se je 21. septembra v New Yorku sestal s predsednikom Kostarike Carlosom Alvaradom 
Quesado in z njim izmenjal stališča glede podnebne krize. Državi sta članici t. i. zelene skupine, ki si v okviru 
OZN prizadeva za hitrejše spremembe na tem področju. Kostarika po besedah njenega predsednika namenja 
velike napore v blaženje posledic podnebnih sprememb, ugotavljajo pa, da spopadanje s covidom-19 
predstavlja velik izziv za prehod v zeleno gospodarstvo. Predsednika sta se strinjala, da lahko vplivamo 
na spremembe le, če ukrepamo zdaj. Predsednik republike se je o pomenu vlaganja v trajnostni razvoj 
kot načinu zoperstavljanja podnebnim spremembam in njihovim negativnim posledicam v New Yorku 
pogovarjal tudi s predsednikom Zelenortskih otokov Jorgejem Carlosom Fonseco.

Tudi ob uradnem obisku predsednika 
republike v Moldaviji 1. oktobra sta 
predsednik Pahor in predsednica Maia 
Sandu ocenila, da bo obisk poglobil 
dvostransko sodelovanje, pri katerem 
je še precej možnosti za nadgradnjo 
odnosov, predvsem pri projektih za 
zeleni in digitalni prehod.

14. oktobra se je na uradnem obisku v Sloveniji mudila slovaška predsednica Zuzana Čaputová. Predsednika 
sta ocenila, da bo v vseh naših družbah ključno najti pravo ravnovesje med ekonomskimi, okoljevarstvenimi 
in socialnimi vidiki prehoda na krožno gospodarstvo. Glede podnebnih sprememb in našega odnosa do 
okolja sta predsednik republike in predsednica Čaputová ocenila, da nekaj zelo pomembnih odgovorov 
lahko prinese podnebni vrh COP26. Predsednica Čaputová se je skupaj z župani slovaških mest seznanila 
tudi z upravljanjem odpadkov v Ljubljani.
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V mednarodni skupnosti

Ob svetovnem dnevu voda je predsednik republike 18. marca nastopil na virtualnem srečanju na visoki 
ravni o izvajanju ciljev Agende 2030, povezanih z vodo. V nagovoru je predsednik republike poudaril, da 
je Slovenija bogata z vodo in je ena izmed redkih držav, ki so pravico do čiste pitne vode vpisale v svojo 
ustavo. Opozoril je, da smo še vedno daleč od dostopa do vode in sanitarne ureditve za vse, vendar da 
vemo, da je to to predpogoj za izpolnitev ciljev Pariškega sporazuma o podnebnih spremembah. 

K nujnosti ukrepanja na področju podnebnih sprememb so predsednice in predsedniki držav članic Evropske 
unije pozvali v pismu Pogovorimo se o Evropi, ki je nastalo 8. maja – na predvečer dneva Evrope in začetka 
Konference o evropski prihodnosti. »Izzivi, pred katerimi smo Evropejke in Evropejci, so številni: od reševanja 
podnebne krize in vzpostavitve zelenega gospodarstva ter ob tem iskanja ravnovesja v čedalje izrazitejšem 
tekmovanju med globalnimi deležniki, pa vse do prizadevanj za digitalno preobrazbo družbe,« so se na 
pobudo predsednika republike in italijanskega predsednika Mattarelle strinjali predsednice in predsedniki ter 
dodali, da bomo morali poiskati nove načine in nove rešitve. V pismu so se zavzeli za močno in učinkovito 
Evropsko unijo, ki bo globalna voditeljica v prehodu na trajnosten, podnebno nevtralen in digitalno podprt razvoj.

16. junija je vodja kabineta predsednika republike dr. Alja Brglez sodelovala na forumu Globsec 2021 
Bratislava. Dr. Brglez je prek video povezave sodelovala v razpravi »A European Green Deal fit for CEE« 
(Evropski zeleni dogovor za srednjo in vzhodno Evropo), v kateri je uglednim sogovornikom iz evropskih 
institucij, politike in gospodarstva iz regije predstavila prizadevanja in aktivnosti predsednika republike na 
področju podnebne politike in podnebne prihodnosti. Posebej je izpostavila vlogo Stalnega posvetovalnega 
odbora za podnebno politiko pri predsedniku republike. »Kot pravi predsednik Pahor, je Slovenija narejena 
za trajnostni razvoj, zato se s slehernim dejanjem trudi med ljudmi širiti to sporočilo,« je poudarila dr. Brglez.

Predsednik republike je pomen trajnostnega razvoja poudaril tudi na vrhu pobude Tri morja v Bolgariji, 
9. julija. Ocenil je, da je pobuda lahko uspešna le, če deluje v skladu s cilji, prednostnimi nalogami in 
politikami Evropske unije, ter dodal, da je treba vselej slediti strateškemu cilju – trajnostnemu razvoju, ki 
so ga predsedniki potrdili na ljubljanskem vrhu pobude leta 2019. 

Ob začetku jubilejnega 20. evropskega tedna mobilnosti, 16. septembra, je predsednik republike na 
družbenem omrežju Twitter sporočil, da je med svojim obiskom v Italiji potoval z vlakom in v luči evropskega 
tedna mobilnosti izbral trajnosten način potovanja.

Ko je predsednik republike 23. septembra v New Yorku v okviru splošne razprave Generalne skupščine OZN 
sodeloval na vrhu ZN o prehranskih sistemih, je poudaril vpliv podnebnih sprememb na prehransko varnost. 

Predsednik republike je 25. septembra 
v imenu Republike Slovenije nastopil na 
splošni razpravi 76. zasedanja Generalne 
skupščine Organizacije združenih narodov. 
V govoru je poudaril tri glavne teme, 
med njimi podnebne spremembe. 
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Iz govora predsednika republike:

»Gospe in gospodje,

Nedavno poročilo Medvladnega odbora za podnebne spremembe je skrb vzbujajoče. Jasno je, da je okolje 
v slabšem stanju, kot smo pričakovali.

Naj zagotovim, da bo Slovenija kot predsedujoča Svetu Evropske unije v času konference COP26 in pred 
njo zavezana cilju podnebno nevtralne Evropske unije do leta 2050. Naredili bomo vse, kar lahko, da 
pripomoremo k uspehu COP26 v Glasgowu.

Nujno moramo nekaj narediti v zvezi z blaženjem podnebnih sprememb, prilagoditvijo in financiranjem, 
če želimo doseči cilje Pariškega sporazuma.

Poročilo IPCC je pravzaprav zadnji nujni poziv k takojšnjemu ukrepanju glede podnebnih sprememb. Bolj 
kot kadar koli prej moramo prisluhniti znanstvenikom in stroki. Od njih se lahko učimo in naše odločitve 
bodo boljše.

Moj Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko, ustanovljen pred dvema letoma, je primer dobre 
prakse. Redno razpravljamo o različnih vidikih podnebnih sprememb in vladi priporočamo ukrepe, ki jih 
je treba sprejeti.

Močno potreben zeleni prehod bi moral biti tesno povezan z digitalno preobrazbo.

Moramo se zavezati, da bomo dosegli podnebno nevtralnost s sprejemanjem reform in vlaganji v področja 
energetske učinkovitosti, obnovljivih virov energije, trajnostne mobilnosti in krožnih poslovnih modelov.

Učinki podnebnih sprememb močno vplivajo na vodo tako z vidika suš in poplav, ki smo jim bili priča to 
poletje, kot tudi z vidika njene kakovosti. Tekma za redke vodne vire se bo okrepila. Neizogibna vodna kriza 
pomeni nevarnost, pa tudi priložnost za vnovični razmislek o vodnih inovacijah, upravljanju in sodelovanju 
na vseh ravneh.

Slovenija je država z dolgo tradicijo celostnega upravljanja vodnih virov in čezmejnega sodelovanja na 
področju voda. Še naprej si bomo prizadevali za ozaveščanje in seznanjanje ljudi o medsebojni povezanosti 
vode in podnebnih sprememb ter o pomenu vode za mednarodni mir in varnost.

Gospod predsednik, podnebne spremembe močno vplivajo na prehransko varnost. Prvič v moderni zgodovini 
je mogoče lakoto v eni državi – na Madagaskarju – pripisati izključno globalnemu segrevanju. Od leta 2014 
je Slovenija podvojila svoj prispevek za prehransko varnost. Zlasti prek Svetovnega programa za prehrano 
za Južni Sudan in Jemen, pa tudi v dvostranskih projektih.

Slovenija je pred kratkim začela pomagati pri zagotavljanju varne oskrbe s hrano in vodo za otroke in 
druge ranljive skupine na Madagaskarju po združenju Akamasoa, ki ga je ustanovil pater Pedro Opeka. Gre 
za izjemen primer boja proti revščini, ki je v zadnjih 30 letih spremenil življenja tisočih revnih ljudi, ki so 
včasih živeli na odlagališčih odpadkov. Združenje Akamasoa na Madagaskarju daje človeštvu večje upanje, 
da je revščino mogoče izkoreniniti.

Vendar pa morajo naša prizadevanja v boju proti revščini zajemati več kot le humanitarno pomoč. Pospešiti 
moramo prehod k trajnostnim in odpornim prehranskim sistemom. Zato Slovenija pozdravlja izvedbo 
prvega vrha Združenih narodov o prehranskih sistemih. Vidim ga kot priložnost za ozaveščanje o pomenu 
odgovornih naložb v okolju prijazno kmetijstvo ter preprečevanja izgub in odpadkov hrane.

Verjamem, da nam lahko odgovorna uporaba novih in uveljavljajočih se tehnologij pomaga pri spopadanju 
z modernimi izzivi. Nove tehnologije ponujajo številne priložnosti za blaženje podnebnih sprememb, 
spodbujanje trajnostnega kmetijstva, uvedbo pametnejše mobilnosti, zagotavljanje boljšega izobraževanja 
in povečanje učinkovite rabe virov – če jih naštejem le nekaj.«

Kraljeva švedska akademija znanosti je 7. oktobra razglasila prejemnike Nobelove nagrade za fiziko 2021. 
Predsednik republike je prejemnikom Nobelove nagrade čestital na družbenem omrežju Twitter in ob 
tem zapisal: »Syukuro Manabe in Klaus Hasselmann sta s svojim življenjskim delom odločilno prispevala k 
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razumevanju podnebnih sprememb. To je izjemno priznanje znanstvenikom, ki nas že desetletja opozarjajo 
na podnebne spremembe. Prisluhnimo jim in skupaj sooblikujmo podnebno prihodnost.«

Predsednik republike se je 27. oktobra udeležil srečanja na visoki ravni »Izvajanje podnebnih ukrepov: za ljudi, 
planet in blaginjo«. Srečanje je nekaj dni pred začetkom podnebne konference COP26 sklical predsedujoči 
76. Generalne skupščine OZN z namenom okrepiti politično voljo za uspeh COP26. Predsednik republike je 
na srečanju sodeloval virtualno. Poudaril je zavezo zadrževanja dviga temperature pod 1,5 stopinje Celzija 
in nujnost povečevanja financiranja ukrepov za blažitev podnebnih sprememb in prilagajanja nanje. Ob 
tem je spomnil na dosežek Slovenije, ki je v partnerstvu s Kostariko, Maldivi, Marokom in Švico dosegla, da 
je Svet OZN za človekove pravice razglasil življenje v zdravem, čistem, trajnostnem okolju kot univerzalno 
človekovo pravico.

Po zaključku konference Združenih narodov o podnebnih spremembah COP26 je predsednik republike na 
družbenem omrežju Twitter zapisal: »COP26 je končan. Več kot 200 držav je sprejelo podnebni pakt, ki je 
dokazal, da je dialog o tako pomembni temi mogoč – navkljub na videz nepremostljivim razlikam. Toda 
to je šele začetek: zdaj se bomo morali vsi potruditi za rezultate in omejiti segrevanje ozračja na 1,5 °C. 
Besede morajo postati dejanja.« Tako je izrazil pričakovanje, da se bo multilateralno sodelovanje na področju 
podnebnih sprememb okrepilo, ukrepi pa čim prej implementirali v praksi.

POSVETI PRI PREDSEDNIKU

Posveti pri predsedniku republike so redna oblika vsebinskih posvetovanj in premislekov o aktualnih dilemah 
dolgoročnega pomena. Namen posvetov je izmenjava mnenj, soočanje pogledov znanosti, civilne družbe, 
strokovne javnosti in politike ter iskanje najustreznejših odločitev za Slovenijo. Do zdaj je predsednik 
republike priredil 15 (petnajst) posvetov, na katerih se je z uglednimi sogovorniki posvetoval o aktualnih 
temah, pomembnih za sedanjost in prihodnost države in njenih ljudi.

V letu 2021 je predsednik republike priredil pet posvetov, od tega tri skupaj s Stalnim posvetovalnim 
odborom za podnebno politiko. 

26. marca je predsednik republike na Brdu pri Kranju vodil konferenco o osnutku nacionalnega Načrta za 
okrevanje in odpornost, ki jo je pripravil Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije. Namen konference je bil sodelujočim ponuditi priložnost za vključujoč in argumentiran 
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pogovor o osnutku načrta, česar je bilo po mnenju nekaterih do zaključne faze sprejemanja načrta pred 
predložitvijo Evropski komisiji premalo. Kot je pojasnil predsednik republike, je Stalni posvetovalni odbor 
za podnebno politiko skušal s pripravo konference omenjeni primanjkljaj zmanjšati, cilj posveta pa je bil 
ugotoviti, kje je načrt dober in kje pomanjkljiv; slišati predloge in povabiti pristojne, naj jim prisluhnejo in 
jih komentirajo.

Na konferenci je sodelovalo štirinajst uglednih znanstvenikov, strokovnjakov, predstavnikov gospodarstva 
in nevladnih organizacij. Konference so se udeležili tudi minister za okolje in prostor mag. Andrej Vizjak, 
državna sekretarka v Službi Vlade RS za razvoj in evropsko kohezijsko politiko mag. Monika Kirbiš Rojs, ki 
je vodila operativno skupino za pripravo osnutka načrta, in državni sekretar na Ministrstvu za infrastrukturo 
Blaž Košorok.

Predsednik Pahor je ob zaključku konference posvet ocenil kot zelo koristen. Vlada Republike Slovenije je 
končni nacionalni Načrt za okrevanje in odpornost Evropski komisiji predložila nekaj dni pozneje, 30. aprila.

Sodelujoči na konferenci:

• prof. dr. Klemen Bergant, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, sekretar na Agenciji RS za okolje, stalni predstavnik Republike 
Slovenije pri Svetovni meteorološki organizaciji (WMO) in predavatelj za področje meteorologije 
na Univerzi v Novi Gorici;

• mag. Ladeja Godina Košir, ustanoviteljica in izvršna direktorica CircularChange, predsedujoča 
Evropski platformi za krožno gospodarstvo (ECESP) v Bruslju;

• izr. prof. dr. Robert Golob, predsednik uprave družbe Gen-I, izredni profesor na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Milena Horvat, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, vodja Odseka za znanost o okolju na Institutu Jožef Stefan in 
dekanja Mednarodne podiplomske šole Jožef Stefan;

• mag. Monika Kirbiš Rojs, državna sekretarka v Službi Vlade Republike Slovenije za razvoj in 
evropsko kohezijsko politiko;

• dr. Jure Knez, soustanovitelj in tehnični direktor podjetja Dewesoft in predsednik Kluba 
slovenskih podjetnikov;

• Blaž Košorok, državni sekretar na Ministrstvu za infrastrukturo Republike Slovenije;

• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, direktorica Centra odličnosti InnoRenew, članica Sveta za 
znanost in tehnologijo RS, predsednica Mednarodnega združenja za znanost in tehnologijo o 
lesu (SWST) in predavateljica za področje znanosti o lesu na Univerzi na Primorskem;

• Barbara Kvac, soustanoviteljica društva za sonaraven razvoj Focus, strokovna sodelavka za 
področja podnebje, energija, globalna odgovornost in potrošnja;

• prof. dr. Jadran Lenarčič, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, redni član Inženirske akademije Slovenije in dopisni član 
Accademia delle scienze, Bologna;

• prof. dr. Andrej Simončič, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije, direktor Kmetijskega inštituta Slovenije in član Sveta 
Republike Slovenije za kmetijstvo in podeželje;

• doc. dr. Emilija Stojmenova Duh, vodja digitalnega inovacijskega stičišča 4PDIH, docentka na 
Fakulteti za elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• Ana Struna Bregar, izvršna direktorica Centra energetsko učinkovitih rešitev;

• Boštjan Videmšek, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije, novinar in publicist, avtor knjige Plan B: pionirji boja s podnebno krizo in 
prihodnost mobilnosti;
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• mag. Andrej Vizjak, minister za okolje in prostor Republike Slovenije;

• asist. dr. Žiga Zaplotnik, postdoktorski raziskovalec na področju meteorologije na Fakulteti za 
matematiko in fiziko Univerze v Ljubljani;

• Urša Zgojznik, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije, okoljevarstvenica, aktivistka in predsednica društva Ekologi brez meja.

Predsednik republike je 11. junija v Predsedniški palači priredil posvet vodilnih strokovnjakov in 
strokovnjakinj s področja medicine, farmacije, kemije in mikrobiologije o cepljenju proti covidu-19. 
Pobudo za posvet je dal minister za zdravje Janez Poklukar. Namen posveta je bil, da sodelujoči dajo jasne in 
strokovno utemeljene odgovore na vprašanja, dvome in pomisleke, ki se med ljudmi pričakovano pojavljajo. 
Visoka stopnja zaupanja v potrebnost in varnost cepljenja je ključnega pomena za odločitev vsakega 
posameznika za cepljenje, s čimer bi lahko dosegli tudi ustrezno precepljenost. Sodelujoči so na posvetu 
želeli pojasniti, da je cepljenje enostaven, varen in najučinkovitejši ukrep za zaščito pred covidom-19 in s 
tem za varovanje zdravja in življenja.

Sodelujoči na posvetu: 

• akad. prof. dr. Tatjana Avšič Županc, univ. dipl. biol., SAZU, Razred za naravoslovne vede;

• Monika Ažman, predsednica Zbornice zdravstvene in babiške nege;

• prof. dr. Bojana Beović, predsednica Zdravniške zbornice Slovenije;

• prim. Simona Repar Bornšek, dr. med. spec., ZD Ljubljana;

• dr. Nuška Čakš Jager, dr. med., spec., namestnica predstojnika Centra za nalezljive bolezni, 
koordinatorica Delovne skupine NIJZ za podporo Sekretariatu za koordinacijo priprav, logistične 
organizacije in izvedbe predsedovanja RS Svetu EU 2021;

• prof. dr. Roman Jerala, vodja Odseka za sintezno biologijo in imunologijo na Kemijskem inštitutu;

• Milan Krek, direktor Nacionalnega inštituta za javno zdravje;

• Eva Grilc, dr. med., spec., namestnica predsednice Delovne skupine za področje šolstva v času 
širjenja okužb s covidom-19 v Sloveniji;

• prof. dr. Alojz Ihan, specialist klinične mikrobiologije in redni profesor mikrobiologije in 
imunologije na Medicinske fakulteti Univerze v Ljubljani;
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• doc. dr. Mateja Logar, dr. med., vodja posvetovalne strokovne skupine;

• prof. dr. Mojca Matičič, dr. med., specialistka infektologinja, strokovna vodja vladnega klicnega 
centra za informiranje o korona virusu;

• prof. dr. Irena Mlinarič Raščan, mag. farm., dekan Fakultete za farmacijo Univerze v Ljubljani;

• Janez Poklukar, minister za zdravje Republike Slovenije;

• doc. dr. Marko Pokorn, strokovni direktor Pediatrične klinike UKC Ljubljana;

• mag. Stanislav Pušnik, dr. med., direktor ZD Ravne na Koroškem, predsednik Odbora 
zdravstvenih domov v Združenju zdravstvenih zavodov Slovenije;

• Momir Radulović, direktor Javne agencije Republike Slovenije za zdravila in medicinske 
pripomočke;

• doc. dr. Aleš Rozman, dr. med., spec., direktor Klinike Golnik; 

• prof. dr. Franc Strle, specialist interne medicine in infektologije, SAZU, Razred za medicinske 
vede;

• prof. dr. Jurij Svete, dekan Fakultete za kemijo Univerze v Ljubljani; 

• prof. dr. Igor Švab, dr. med., dekan Medicinske fakultete Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Borut Štrukelj, mag. farm., Fakulteta za kemijo in kemijsko tehnologijo  
Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Iztok Takač, dr. med., v. d. dekana Medicinske fakultete Univerze v Mariboru; 

• doc. dr. Božidar Voljč, dr. med., Komisija za medicinsko etiko;

• prim. doc. dr. Jernej Završnik, dr. med., spec., direktor zavoda Zdravstveni dom  
dr. Adolfa Drolca Maribor; 

• mag. Tjaša Žohar Čretnik, direktorica Nacionalnega laboratorija za zdravje, okolje in hrano.

Predsednik republike je 28. junija v Predsedniški palači priredil pogovor strokovnjakov o duševnih stiskah 
otrok in mladih ob epidemiji covida-19. S pogovorom je želel opozoriti na stiske otrok in mladostnikov, ki 
so se glede na statistične analize ob epidemiji covida-19 močno povečale. Pobudo za pogovor sta dali Darja 
Groznik, predsednica Zveze prijateljev mladine Slovenije, in dr. Jožica Maučec Zakotnik, vodja Nacionalnega 
programa za duševno zdravje MIRA 2018–2028 na NIJZ. Predsednik republike je po posvetu dejal, da si bo 
še naprej prizadeval pomagati pri iskanju ustreznih rešitev, ki bodo otrokom in mladostnikom pomagale 
ob soočanju z duševnimi stiskami, ter oblikovanju načinov, kako ravnati ob podobnih situacijah v prihodnje.
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Sodelujoči na pogovoru:

• dr. Marija Anderluh, predstojnica Službe za otroško psihiatrijo na Pediatrični kliniki v Ljubljani;

• Ajda Erjavec, predsednica Društva šolskih svetovalnih delavcev Slovenije in šolska svetovalna 
delavka na Gimnaziji Vič Ljubljana;

• Darja Groznik, predsednica Zveze prijateljev mladine Slovenije;

• dr. Mateja Hudoklin, klinična psihologija in direktorica Svetovalnega centra  
za mladostnike in starše;

• Alma Ikanović, sodelujoča v programih Zveze prijateljev mladine Slovenije – Otroški parlament;

• izr. prof. dr. Milan Lavrič, vodja raziskave in urednik raziskave Mladina 2020, Filozofska fakulteta 
Univerze v Mariboru;

• dr. Jožica Maučec Zakotnik, dr. med. spec., vodja Nacionalnega programa za duševno zdravje 
MIRA 2018–2028 na Nacionalnem inštitutu za javno zdravje;

• dr. Anica Mikuš Kos, pedopsihiatrinja;

• dr. Albert Mrgole, diplomirani psiholog, dr. sociologije kulture, sistemski družinski terapevt, 
predsednik Nacionalne mreže TOM telefona;

• Damir Orehovec, državni sekretar, Ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport;

• Lars Podkrajšek, v. d. predsednika Nacionalnega odbora mladih pri Zvezi  
prijateljev mladine Slovenije;

• Janez Poklukar, minister za zdravje Republike Slovenije;

• Val Stankovič Pangerc, sodelujoč v programih Zveze prijateljev mladine  
Slovenije – Otroški parlament;

• Nina Triller, ravnateljica Osnovne šole Kolezija;

• mag. Valentina Vehovar, v. d. direktorice Direktorata za socialne zadeve, Ministrstvo za delo, 
družino, socialne zadeve in enake možnosti;

• dr. Matej Vinko, vodja strokovne skupine za duševno zdravje pri Nacionalnem  
inštitutu za javno zdravje.

Predsednik republike je 29. junija v Predsedniški palači skupaj s članicami in člani svojega Stalnega 
posvetovalnega odbora za podnebno politiko priredil soočenje stališč o noveli Zakona o vodah, predvsem o 
spremembi 37. člena, ki opredeljuje posege na vodno in priobalno zemljišče, zlasti z vidika varovanja ustavno 
zagotovljene pravice do čiste pitne vode. Predsednik republike ter članice in člani Stalnega posvetovalnega 
odbora za podnebno politiko so vse od začetka pozorno spremljali javno razpravo o noveli Zakona o vodah. 

Sodelujoči na soočenju stališč:

• prof. dr. Klemen Bergant, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; sekretar na Agenciji Republike Slovenije za okolje in 
predavatelj za področje meteorologije na Univerzi v Novi Gorici;

• izr. prof. dr. Barbara Čenčur Curk, izredna profesorica na Oddelku za geologijo 
Naravoslovnotehniške fakultete Univerze v Ljubljani, predsednica Globalnega partnerstva za 
vodo Slovenije;

• mag. Rok Fazarinc, strokovnjak za vode in poplavno varnost, projektant pri Izvo-r, d. o. o., 
projektiranje in inženiring;
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• dr. Lidija Globevnik, predsednica Društva vodarjev Slovenije;

• prof. dr. Milena Horvat, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; vodja Odseka za znanost o okolju na Institutu Jožef Stefan in 
dekanja Mednarodne podiplomske šole Jožef Stefan;

• Karla Jankovič, vodja oddelka za krajinsko arhitekturo na Ljubljanskem urbanističnem zavodu;

• Barbara Kostanjšek, predsednica upravnega odbora Društva krajinskih arhitektov Slovenije;

• Roman Kramer, direktor Direkcije Republike Slovenije za vode;

• Tomaž Krištof, predsednik Zbornice za arhitekturo in prostor Slovenije;

• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije; direktorica Centra odličnosti InnoRenew, članica Sveta za 
znanost in tehnologijo Republike Slovenije, predsednica Mednarodnega združenja za znanost 
in tehnologijo o lesu (SWST) in predavateljica za področje znanosti o lesu na Univerzi na 
Primorskem;

• Uroš Macerl, predsednik društva za naravovarstvo in okoljevarstvo Eko krog;

• Peter Misja, predsednik Skupnosti občin Slovenije, župan Občine Podčetrtek;

• Aljoša Petek, Pravno-informacijski center nevladnih organizacij – področje varstva okolja;

• mag. Marko Starman, pravnik, višji predavatelj na Evropski pravni fakulteti v Novi Gorici za 
pravo prostorskega urejanja;

• mag. Radovan Tavzes, nekdanji državni sekretar in nekdanji direktor Direktorata za okolje na 
Ministrstvu za okolje in prostor, sodeloval pri pripravi aktualnega Zakona o vodah;

• Boštjan Videmšek, član Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije; novinar in publicist, avtor knjige Plan B: pionirji boja s podnebno krizo in 
prihodnost mobilnosti;

• mag. Andrej Vizjak, minister za okolje in prostor Republike Slovenije;

• Urša Zgojznik, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri predsedniku 
Republike Slovenije; okoljevarstvenica, aktivistka in predsednica društva Ekologi brez meja. 
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Predsednik republike je 5. novembra v Predsedniški palači skupaj s Stalnim posvetovalnim odborom za 
podnebno politiko pripravil posvet pri predsedniku »o energetski prihodnosti Slovenije – ali je jedrska 
energija (ne)nadomestljiva«, na katerem se je z uglednimi gosti posvetoval o energetski prihodnosti 
Slovenije – poseben premislek je bil posvečen zagotavljanju energije iz obnovljivih virov in vprašanju, ali 
jedrsko energijo štejemo mednje. Namen posveta je bil ugotoviti, kakšna energetska oskrba je za Slovenijo 
najustreznejša in kaj je treba storiti že zdaj, da bomo na prihodnost dobro pripravljeni. Posvet je potekal 
v času konference Združenih narodov o podnebnih spremembah COP26, ki je potekala med 31. oktobrom 
in 12. novembrom v Glasgowu. Pobuda zanj je bila sprejeta na sestanku predsednika republike ter članic 
in članov Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko, ki so se ga kot vabljeni eksperti udeležili 
prof. dr. Robert Golob, strokovnjak za področje elektroenergetike; prof. dr. Iztok Tiselj, strokovnjak za jedrsko 
energijo; in dr. Marko Maver, strokovnjak s področja okoljevarstvenega prava. Udeleženci sestanka so se 
strinjali, da je energetska prihodnost Slovenije pomembno strateško vprašanje, o katerem sta potrebna 
strokoven in družbeni konsenz ter odprta, vključujoča in argumentirana razprava.

Po konferenci COP26 in posvetu pri predsedniku je Stalni posvetovalni odbor za podnebno politiko sprejel 
Priporočilo št. 13 (23. november).

Sodelujoči na posvetu:

• Bogdan Barbič, direktor družbe Hidroelektrarne na Spodnji Savi, d. o. o.;

• Marjan Eberlinc, predsednik Energetske zbornice Slovenije;

• prof. dr. Robert Golob, predsednik uprave družbe GEN-I in predavatelj na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani;

• prof. dr. Andreja Kutnar, članica Stalnega posvetovalnega odbora za podnebno politiko pri 
predsedniku Republike Slovenije;

• dr. Marko Maver, strokovnjak za okoljevarstveno pravo;

• prof. dr. Peter Novak, strokovnjak za obnovljive vire energije in nekdanji dekan Fakultete za 
strojništvo Univerze v Ljubljani;

• Martin Novšak, generalni direktor družbe GEN energija, d. o. o.;

• Ana Struna Bregar, izvršna direktorica Centra energetsko učinkovitih rešitev;

• prof. dr. Iztok Tiselj, vodja Katedre za jedrsko tehniko na Fakulteti za matematiko in fiziko 
Univerze v Ljubljani in raziskovalec na Odseku za reaktorsko tehniko Instituta Jožef Stefan;

• prof. dr. Marko Topič, vodja Laboratorija za fotovoltaiko in optoelektroniko, Fakulteta 
za elektrotehniko Univerze v Ljubljani in predsednik evropske tehnološke platforme za 
fotovoltaiko;

• dr. Boris Žitnik, direktor Elektroinštituta Milana Vidmarja.
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SPODBUJANJE SOCIALNE POVEZANOSTI

Preteklo leto je bilo še vedno v znamenju nove koronavirusne bolezni in njenih posledic, predvsem med 
najranljivejšimi skupinami. Zaradi negotove prihodnosti so najšibkejši med nami soočeni s psihološkimi 
stiskami, odtujenimi odnosi in osamljenostjo. Od vseh nas pa spremenjene okoliščine zahtevajo več strpnosti 
in medsebojnega razumevanja.  

Zaradi tega se je predsednik republike večkrat zavzel za sprejetje ukrepov, ki bodo ublažili posledice 
epidemije. Kadar so zdravstvene razmere omogočale, je obiskal prostovoljce in se zahvalil vsem, ki 
požrtvovalno in nesebično skrbijo, da življenje teče čim bolj normalno. Za prostovoljce je bilo to veliko 
darilo, za predsednika pa dodatna potrditev, kako ranljivi smo in kako pomembna je človeška toplina, ki 
združuje v najtežjih trenutkih. V zahvalo za njihovo plemenito poslanstvo jih je predsednik republike večkrat 
gostil v Predsedniški palači ali pa jim je za njihovo delo izkazal priznanje s častnim pokroviteljstvom nad 
strokovnimi srečanji ali jubilejnimi obletnicami organizacij, v okviru katerih delujejo.

Tradicionalna peka piškotov bi potekala osmič, odkar jo je predsednik Pahor začel skupaj z otroki Mladinskega 
doma Malči Beličeve Ljubljana v letu 2013. Zaradi epidemioloških razmer pa skupna peka s prijatelji žal 
ni bila mogoča. Se je pa predsednik republike kljub temu odločil, da bo tradicijo ohranil in z majhno 
pozornostjo poskušal polepšati praznike tistim, ki jih ne morejo preživljati doma. Božične piškote je zato 
osebno prinesel predstavnikom Klinike za infekcijske bolezni in vročinska stanja UKC Ljubljana, nato je 
z njimi obdaril mamice in otroke v Materinskem domu Ljubljana in stanovalce Bivalne enote Centra za 
usposabljanje, delo in varstvo Dolfke Boštjančič, Draga na Vodnikovi cesti v Ljubljani. Preostali paketi pa 
so bili, kot vsa leta do zdaj, dostavljeni tudi na druge naslove po Sloveniji: v zavode, mladinske domove, 
krizne centre za mlade in za otroke v azilnem domu v Ljubljani. 

Na silvestrski dan je predsednik republike kot vsako leto obiskal dnevni center za brezdomne v Ljubljani, 
ki deluje v okviru društva prostovoljcev Vincencijeve zveze dobrote. Zaposlenim ter prostovoljkam in 
prostovoljcem se je zahvalil za trud in požrtvovalnost, ki ju skozi vse leto namenjajo brezdomnim: »Ohranite 
toplo srce in dobroto, mnogi se zanesejo na vas.« 
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Otroci in mladostniki so se na izredne razmere zaradi epidemije covida-19 odzvali s tesnobami, depresijo 
in celo poskusi samomora. Zaradi skrb vzbujajočih številk hospitalizacije po poskusu samomora je predsednik 
republike 12. januarja na pogovor sprejel dr. Marijo Anderluh, predstojnico Službe za otroško psihiatrijo na 
Pediatrični kliniki v Ljubljani. Skupaj sta ocenila, da se morajo pristojne šolske, zdravstvene in socialno-
varstvene oblasti dobro pripraviti na odpiranje šol, saj se bo šele takrat lahko dovolj dobro ocenilo in 
ukrepalo glede problemov duševnega zdravja mladih. Sledil je posvet pri predsedniku republike o obvladovanju 
problematike na področju duševnega zdravja otrok in mladine, ki je potekal 28. junija letos in na katerem 
so različni deležniki pristojne pozvali k ukrepanju na področju duševnega zdravja otrok in mladostnikov. 

Tradicionalni pogovor predsednika republike s predstavniki humanitarnih organizacij, vključenih v Nacionalni 
forum humanitarnih organizacij Slovenije (NFHOS), je potekal 21. januarja. S sogovorniki se je predsednik 
republike posvetoval predvsem o socialnih in duševnih izzivih ter stiskah, ki jih humanitarne organizacije 
zaznavajo pri ljudeh v času epidemije in katerih porast pričakujejo po njej. Nataša Sorko, predsednica 
NFHOS, je v pogovoru izpostavila štiri teme: (1) duševno zdravje različnih starostnih skupin, (2) nasilje, 
(3) otroci in mladostniki, (4) delo humanitarnih organizacij v času epidemije covida-19. V izjavi za medije, 
ki je sledila pogovoru, je predsednik republike opozoril, da vsega bremena stisk ni mogoče prevaliti na 
ramena humanitarnih organizacij in da bo svojo vlogo morala opraviti tudi socialna država. Gospa Sorko 
se je v imenu humanitarnih organizacij zahvalila predsedniku republike, da jim je prisluhnil, in dodala, da 
si še naprej želijo skupaj s predsednikom republike ustvarjati nove rešitve na družbene izzive. Pogovora 
so se udeležili Uroš Brezovšek, podpredsednik Zveze prijateljev mladine Slovenije, mag. Helena Zevnik 
Rozman, vodja prostovoljstva in socialnih programov pri Slovenski Karitas, in Amalija Klopčič, članica NFHOS, 
Društvo Altra. 

Otrokom iz socialno šibkejšega okolja je 14. oktobra predsednik republike skupaj z Zvezo prijateljev mladine 
Slovenije predal 50 koles s pripadajočo zaščitno opremo. Projekt »Pomoč družinam« je socialno humanitarni 
program Zveze prijateljev mladine Slovenije, v katerem zbirajo materialna in finančna sredstva, da otrokom, 
mladostnikom in družinam omogočijo bolj kakovostno življenje. 

Ob mednarodnem dnevu otrok z rakom 15. februarja je predsednik republike obiskal stojnico društva Junaki 
3. nadstropja, ki so mu predali zlato pentljico, simbol raka pri otrocih, ki predstavlja boj otrok in njihovih 
družin s to boleznijo. Otrokom je dejal, da so resnični junaki, saj se v najranljivejšem obdobju življenja 
soočajo z izjemno težkimi preizkušnjami. Hkrati pa je njim in njihovim staršem zaželel, naj se še naprej 
tako hrabro borijo in naj nikoli ne izgubijo upanja. Predsednik republike redno sodeluje z društvom Junaki 
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3. nadstropja. Pred septembrom, mednarodnim mesecem ozaveščanja o otroškem raku, je 12. avgusta za 
junake priredil sprejem. Pod geslom »Ljubezen je septembra zlate barve« so z različnimi aktivnostmi po 
vsej Sloveniji ozaveščali o bolezni, s katero se soočajo številni otroci, z njimi pa tudi njihove družine. Simbol 
njihovih prizadevanj in ozaveščanja je zlata pentljica, ki jo je letos prvi, pred mesecem ozaveščanja o 
otroškem raku, prejel predsednik republike, predal mu jo je junak Jaka.

V času epidemije je predsednik republike obiskal številne domove za ostarele, ker je menil, da so v tistih 
dneh predvsem starejši, ločeni od bližnjih in svojcev, potrebovali upanje in zavedanje, da niso sami in 
pozabljeni. Obiskal je tudi Dom starejših Rakičan, kjer so ga vodstvo in stanovalci povabili na praznovanje 
70-letnice delovanja doma. Obljubil je, da se bo praznovanja udeležil, če bodo zdravstvene razmere to 
omogočale. 17. septembra se je predsednik republike v Murski Soboti udeležil slovesnosti ob 70-letnici 
Doma starejših Rakičan. Direktor Zoran Hoblaj je v imenu doma sprejel zahvalo za dolgoletno izpolnjevanje 
poslanstva skrbi za starejše in razvoj inovativnih kakovostnih programov, za upoštevanje dostojanstva 
stanovalcev doma in uporabnikov storitev ter ustvarjanje okolja medgeneracijske solidarnosti. V nagovoru 
je predsednik republike pozdravil podatek o 93-odstotni precepljenosti stanovalk in stanovalcev doma, 
zdravstvenega osebja in zaposlenih. Čestital je tudi vsem zaposlenim za uvajanje številnih dobrih praks, za 
njihovo vestno in profesionalno delo, s katerim omogočajo starostnikom dostojno jesen življenja. Prav ta 
skrb za zdravje in dobro počutje njihovim oskrbovancem zagotavlja iskren občutek, da je družbi mar zanje. 
Povsem z drugim namenom je 11. avgusta ponovno obiskal Enoto Bokalce Doma starejših občanov Vič-
Rudnik. Udeležil se je otvoritve projekta Simbioza Mobilna – potujoča mobilna učilnica, namenjenega skrbi 
za digitalno pismenost starejših. V nagovoru je predsednik republike ocenil, da lahko digitalna pismenost 
ne le v času epidemije in po njej, ampak tudi sicer, v svetu novih tehnologij medsebojnega razumevanja 
in komuniciranja premaga vrzel osamljenosti. 

Ob svetovnem dnevu Downovega sindroma (21. marec) in svetovnem dnevu zavedanja o avtizmu (2. april) 
je predsednik republike 30. marca sprejel predstavnike nevladnih organizacij, ki skrbijo za pomoč osebam 
s posebnimi potrebami in njihovim družinam. Predsednika Pahorja so seznanili s potrebo po nekaterih 
ključnih sistemskih spremembah na področju pravic oseb s posebnimi potrebami in njihovih družin, ki bi 
izboljšale življenja družin otrok in odraslih s posebnimi potrebami. Pobudnica krovne skupine »Pobuda 
oseb s posebnimi potrebami« dr. Spomenika Valušnik, predsednica Društva za pomoč osebam z motnjami 
v razvoju Vesele nogice, je predsednika republike opozorila na nekatere nujne zakonodajne spremembe 
ter potrebo po večjem sodelovanju pristojnih ministrstev pri naslavljanju potreb oseb in družin z otroki 
s posebnimi potrebami. Srečanja so se udeležili tudi Barbia Gaia Asta, predsednica društva Planet 47, 
Petra Greiner, direktorica Zavoda 13, Sabina Korošec Zavšek, predsednica Zveze za avtizem Slovenije, 
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Maja Lombardo, predsednica sekcije družinskih pomočnikov Socialne zbornice Slovenije, Iztok Suhadolnik, 
direktor Zveze društev za cerebralno paralizo Sonček, dr. Jana Šelih, predstavnica Društva Downov sindrom 
Slovenija, in dr. Katja Vadnal, predsednica Zveze Sožitje.

Še zlasti so se obiska predsednika republike razveselili otroci s posebnimi potrebami, ki obiskujejo Osnovno 
šolo Ane Gale Sevnica. Predsednik Pahor jih je obiskal 18. maja ob razglasitvi prejemnikov literarnega 
natečaja »Moja pot«. Prireditelji in sodelujoči želijo z njim opozoriti na šole s posebnimi potrebami v 
lokalnem okolju ter spodbujati zavedanje o enakih (z)možnostih vseh otrok, ob tem pa spomniti tudi na 
druge člane družbe, ki so pozabljeni in spregledani, zlasti na bolne, starejše, dolgotrajno brezposelne. 
Predsednik republike je častni pokrovitelj prvega literarnega natečaja »Moja pot«, ki poteka pod okriljem 
Osnovne šole Ane Gale Sevnica. 



144

16. avgusta je predsednik Pahor obiskal 
Društvo paraplegikov Prekmurja in Prlekije 
ter si ogledal prvi učni čebelnjak na svetu, 
prilagojen za invalide na vozičku. Čebelnjak 
je unikaten in omogoča samostojno 
čebelarjenje invalidne osebe na vozičku. 

Kadar so zdravstvene razmere to omogočale, je predsednik republike počastil jubileje društev s sprejemom 
v Predsedniški palači. 10. maja, ob 30-letnici delovanja Društva za zdravje srca in ožilja, je sprejel vodstvo 
društva in dolgoletnemu predsedniku društva Matiji Cevcu vročil zahvalo predsednika republike za 
dragocen prispevek k ozaveščanju prebivalstva o pomenu zdravega načina življenja ter preprečevanju 
bolezni srca in ožilja. 

Maja 2021 je bil sprejet ustavni zakon, po katerem bo ustava dopolnjena s pravico do uporabe slovenskega 
znakovnega jezika. V luči postopka sprejema predloga Ustavnega zakona za dopolnitev Ustave z 62.a členom 
(Znakovni jezik in jezik gluhoslepih) je predsednik republike v Predsedniški palači sprejel člane Združenja 
gluhoslepih Slovenije DLAN. Sprejema so se udeležili tudi Jožica Atelšek, članica združenja in prva slovenska 
gluhoslepa pisateljica, in pisatelj Štefan Kardoš – predstavila sta njun roman »Plastenje s(r)amot«, ki je izšel 
pred kratkim in pripoveduje o prvi gluhoslepi pisateljici pri nas, njeni težki življenjski zgodbi in uresničitvi 
dolgoletnih sanj. »Zelo sem prevzet nad trenutkom, ki sem mu priča. Smo na predvečer praznika ustanovitve 
naše države in konec tega leta bo minilo 30 let od sprejema ustave,« je nagovor začel predsednik Pahor ter 
dodal, da smo tik pred spremembo te iste ustave, ki orje ledino v ustavni teoriji in praksi tako v Evropi kot 
v svetu. Dejal je, da je duh slovenske ustave v zamisli naše skupnosti kot vključujoče skupnosti za vsakogar 
ter da morajo biti prav zaradi razlik med nami vzpostavljeni pogoji, da smo vsi enakovredni, enakopravni 
in enako spoštovani: »Predvsem pa, da imamo vsaj približno enake možnosti, da uveljavimo naše človeško 
dostojanstvo in naše talente. Lahko smo boljši, bolj plemeniti in bolj vključujoči. To je duh slovenske ustave.« 
Člani združenja DLAN z dr. Simono Gerenčer, pionirko dela z osebami z gluhoslepoto na Slovenskem, so ob 
tem predstavili pot, ki so jo prehodili od začetka rabe svojega jezika, jezika gluhoslepih, do dne, ko se bo 
z Ustavo RS zagotovila svobodna uporaba in razvoj jezika gluhoslepih in slovenskega znakovnega jezika. 
S tem bo država priznala gluhoslepoto kot samostojno invalidnost ter ljudi z gluhoslepoto kot samostojno 
skupino invalidov z lastno skupnostjo, kulturo, jezikom in organizacijo. Slovenija bo tako postala prva 
država v Evropski uniji, ki bo v ustavo vpisala pravico do uporabe jezika gluhoslepih, in peta država (poleg 
Avstrije, Finske, Madžarske in Portugalske), ki bo v ustavo vpisala pravico do uporabe znakovnega jezika. 
28. maja je predsednik republike Zvezi društev gluhih in naglušnih Slovenije ob 90-letnici organiziranega 
delovanja zveze vročil zahvalo predsednika Republike Slovenije za pomembno vlogo pri vpisu znakovnega 
jezika in jezika gluhoslepih v Ustavo Republike Slovenije ter njeno vsestransko pomoč ljudem z okvaro sluha 
pri vključevanju v družbo. Zahvalo je v imenu zveze prevzel njen predsednik Mladen Veršič.

5. julija je predsednik republike na njuno prošnjo sprejel Štefanijo Zlobec in prof. dr. Zvezdana Pirtoška, 
predstavnika Spominčice, Slovenskega združenja za pomoč pri demenci – Alzheimer Slovenija. Gospa 
Zlobec in prof. dr. Pirtošek sta predsednika republike seznanila s problemom ustanovitve nove delovne 
skupine za področje duševnega zdravja, v katerem je eno od področij demenca. Novembra 2020 je bila 
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imenovana delovna skupina za pripravo Strategije obvladovanja demence do leta 2030 z mandatom do 
konca marca 2021 in eden od članov te skupine je bil tudi predstavnik oseb z demenco in njihovih svojcev. 
Delovna skupina je pripravila prvi osnutek strategije, ki ga zaradi epidemioloških razmer še ni mogla zaključiti, 
minister za zdravje pa ji pred kratkim mandata ni podaljšal. Štefanija Zlobec, predsednica Spominčice, se je 
predsedniku republike zahvalila za sprejem in podporo, ki jo je predsednik republike vprašanju demence 
izkazal že večkrat, ter ga prosila za posredovanje pri ministru za zdravje, saj so s to potezo bolniki in 
njihovi svojci izgubili glas v obravnavi njihove lastne bolezni. Predsednik je sogovornikoma zagotovil, da 
bo ministra prosil za pozornost. Predsednik republike je ob tem potrdil, da se zaveda pomena demence 
kot pomembnega družbenega in ne le zdravstvenega problema, zato je v preteklosti že podprl Nacionalni 
plan za demenco in bil častni pokrovitelj konference Alzheimer Europe, ko je bila ta leta 2015 v Ljubljani.

30. avgusta pa je predsednik republike na njihovo prošnjo sprejel Mateja Žnuderla, predsednika Zveze slepih 
in slabovidnih Slovenije, Tomaža Wraberja, bivšega predsednika Zveze slepih in slabovidnih Slovenije, dr. 
Marka Hawlino, predsednika Razširjenega strokovnega kolegija (RSK) za oftalmologijo Univerzitetnega 
kliničnega centra Ljubljana, in Mihelo Gorše, predsednico Društva Svetloba. V pogovoru sta gospod Žnuderl 
in gospod Wraber predsedniku republike izrazila zaskrbljenost glede sprememb Zakona o dolgotrajni oskrbi, 
saj po njihovem mnenju poslabšujejo položaj pacientov z neozdravljivimi boleznimi očmi, ki lahko vodijo 
v slepoto in slabovidnost. Prav tako sta izrazila prepričanje, da mora dodatek za pomoč in postrežbo (DPP) 
ostati pravica, ki izhaja iz dela, in ne sme postati socialni transfer. Predsedniku republike sta se zahvalila 
za sprejem in podporo, ki jo je predsednik republike slepim in slabovidnim in zvezi izkazal že večkrat, ter 
ga prosila za posredovanje pri resornih ministrih – ministru za zdravje in ministru za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti. Predsednik republike je omenil, da je s pismom, ki so ga na predsednika 
Pahorja naslovili junija letos, že seznanil oba resorna ministra – ministra za zdravje Janeza Poklukarja in 
ministra za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti Janeza Ciglerja Kralja. Ob tej priložnosti je 
predsednik republike je izrazil zadovoljstvo, da bo v kratkem na posebni slovesnosti, ki bo 6. septembra, 
Zvezi slepih in slabovidnih ob 100. obletnici delovanja vročil državno odlikovanje zlati red za zasluge za 
izjemne zasluge pri povezovanju slepih in slabovidnih in pri spodbujanju njihovega vključevanja v družbo 
ter za uspehe pri uveljavljanju novih, izvirnih rešitev za temeljna vprašanja slepote in slabovidnosti ob 
stoletnici svojega delovanja.

Posebno pozornost predsednik republike namenja otrokom in mladostnikom, ki izhajajo iz socialno šibkejšega 
okolja. 29. julija je na njihovo pobudo sprejel šestdeset mladih, ki so obiskali Slovenijo v okviru mednarodnega 
programa »Izzovi meje, ustvarjaj priložnosti in živi solidarnost« v sodelovanje s Slovensko filantropijo. V 
sproščenem klepetu je predsednik republike prisluhnil idejam in viziji o bolj solidarni in vključujoči Evropi, 
v kateri želijo živeti in ustvarjati. Slovenska filantropija se je na pobudo mladih tej mreži pridružila pred 
tremi leti, vanj pa so vključili tudi begunce, vključene v njihove programe. Predsedniku Pahorju so zaupali 
tudi svoje strahove in skrbi, s katerimi se soočajo v okoljih, kjer žive. Predsednik republike je dejal, da 
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o vseh teh vprašanjih teče tudi razprava v okviru razprave o Konferenci o evropski prihodnosti in da je 
solidarnost steber evropske prihodnosti, ki jo treba še naprej razvijati. Sogovorniki so se strinjali, da naša 
skupna prihodnost temelji na vrednotah, na katerih je bila utemeljena Evropska unija in da si moramo 
zanje vsak dan znova prizadevati.

27. septembra je predsednik republike obiskal Vzgojni zavod Planina in se udeležil slovesnosti ob 70-letnici 
delovanja zavoda, ki se po svojih najboljših močeh trudi, da bi mladim omogočil priložnost polne vključenosti. 
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik ter se je v govoru zahvalil mentorjem, ki so v teh letih kot 
učitelji in vzgojitelji pomagali mladim ljudem, da postanejo svobodne in ustvarjalne osebnosti, ki si v družbi 
zmorejo same ustvariti prostor v družbi za razvoj talentov in se počutijo poklicane v skupnost. Zahvalil se 
je prebivalcem Planine in občine Postojna, da so mlade sprejeli in z zavodom vzorno sodelujejo: »Na Planini 
so srčni ljudje odprtega srca.« Predsednik Pahor je še dodal: »Pravična in razvita skupnost je vključujoča 
skupnost in naša družba ima to ambicijo. Nihče, ki je v tej skupnosti, se ne sme počutiti pozabljenega in 
brez možnosti polno zaživeti svoje življenje.« Na slovesnosti, ki je potekala pod njegovim častnim 
pokroviteljstvom, je predsednik republike zavodu Planina vročil zahvalo predsednika republike za izpolnjevanje 
poslanstva vzgajanja najranljivejše populacije otrok in mladostnikov, da bi bili pripravljeni na samostojno, 
samozavestno in odgovorno življenje. V imenu zavoda jo je sprejela ravnateljica dr. Leonida Zalokar.
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Preteklo leto so prostovoljke in prostovoljci ponovno dokazali, da so obraz dobrote naše družbe. 19. maja 
je predsednik republike v Predsedniški palači tradicionalno priredil sprejem ob podelitvi državne nagrade 
in priznanj na področju prostovoljstva za leto 2020. Gre za najvišja državna priznanja za izjemne dosežke 
na področju prostovoljstva, njegove promocije in razvoja, ki jih prostovoljkam, prostovoljcem oziroma 
prostovoljskim organizacijam vsako leto podeli Odbor Republike Slovenije za podelitev državnih priznanj 
na področju prostovoljstva. Ob podelitvi je predsednik republike ocenil, da je v Sloveniji veliko dobrote, 
ki se odraža v srčnosti in prostovoljstvu. Dejal je, da je prav izkoristiti priložnosti, da se prostovoljkam in 
prostovoljcem izreče priznanje in zahvalo za njihovo skrbnost in dobroto. Nagovor je sklenil z mislijo, da 
prostovoljstva ne moreš ukazati, lahko pa ga spodbudiš. Najvišje državno priznanje za izjemne dosežke na 
področju prostovoljstva, njegove promocije in razvoja Republike Slovenije za prostovoljstvo za leto 2020 je 
prejela prostovoljka Rožca Šonc. V zahvalnem nagovoru je prejemnica priznanja dejala, da so prostovoljci 
ljudje, ki jim je skrb za sočloveka poslanstvo. Poudarila je, da jim ni težko deliti svojega znanja, časa in 
srca pomoči potrebnim, ter se zahvalila vsem, ki so prepoznali vrednote prostovoljstva kot družbeno vez, ki 
povezuje ljudi in pomaga tam, kjer je pomoč potrebna. Po sklepu Odbora Republike Slovenije za podelitev 
državnih priznanj na področju prostovoljstva so priznanje Republike Slovenije za prostovoljstvo za leto 2020 
prejele Marjeta Čič, Cveta Jazbec, Mateja Kos, Terezija Vidovič in Terezija Vivod.

26. avgusta je predsednik republike tradicionalno priredil sprejem ob zaključku natečaja Prostovoljec leta 2020, 
ki ga pripravlja Mladinski svet Slovenije (MSS). Letos so že devetnajstič zapored podelili priznanja in »naj« 
nazive prostovoljcem in prostovoljskim projektom za dosežke iz preteklega leta. Na tokratni natečaj je bilo 
prijavljenih 66 posameznikov prostovoljcev in 13 prostovoljskih projektov. Na prireditvi so bili podeljeni 
nazivi »Naj prostovoljka« in »Naj prostovoljec« v treh starostnih kategorijah, pa tudi posebni priznanji 
za najboljšega mladinskega voditelja in najboljši mladinski projekt. Najboljša mladinska voditeljica je na 
predlog Zveze tabornikov Slovenije postala Eva Bolha. Najboljši mladinski projekt pa je »Dan ZaMe«, ki so 
ga na Gimnaziji Kranj izvedli za lajšanje duševnih stisk mladih v času epidemije novega koronavirusa in 
bolezni covid-19. »Naj prostovoljci« so v treh starostnih skupinah postali Viktorija Krusharova in Luka Štrukelj, 
Kristina Stražišar in Luka Mehle ter Marija Radkovič in Mladen Sedlar. »Naj prostovoljski« projekt 2020 je 
projekt Centra starejših Notranje Gorice DEOS »Mala pozornost za veliko veselje«. Predsednik republike 
je direktorici centra vročil plaketo za projekt, ki je prinesel nasmeh na lica več kot 21 tisoč starostnikom. 
Prostovoljci in sodelavci centra so skrbno pregledali, uredili in jim razposlali ročno napisane voščilnice z 
dobrimi željami, ki so jih v center pošiljali iz šol, društev, zavodov in drugih sodelujočih ustanov. Predsednik 
republike je plaketo izročil direktorici centra DEOS Notranje Gorice Ani Petrič, ki je tudi prejemnica priznanja 
jabolko navdiha. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 24. novembra v Celju udeležil 31. tradicionalnega 
dobrodelnega koncerta Klic dobrote 2021. 

December je bil ponovno v luči tradicionalnih sprejemov ob zaključku leta. Ob mednarodnem dnevu 
invalidov, ki ga praznujemo 3. decembra, so skupni sprejem za predstavnike invalidskih organizacij in vse 
druge, ki si prizadevajo za izboljšanje položaja invalidov, priredili predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor, predsednik Državnega zbora Republike Slovenije Igor Zorčič in predsednik Vlade Republike Slovenije 
Janez Janša. Sprejem je potekal 1. decembra na Brdu pri Kranju. Prisotne na sprejemu sta nagovorila 
predsednik republike Borut Pahor in Borut Sever, predsednik Nacionalnega sveta invalidskih organizacij 
Slovenije (NSIOS).

Predsednik republike je tradicionalno 15. decembra priredil pogovor in sprejem za predstavnike humanitarnih 
organizacij v Predsedniški palači. Pogovora se je skupaj s člani različnih odborov udeležila Nataša Sorko, 
predsednica Nacionalnega foruma humanitarnih organizacij Slovenije, sprejema pa so se udeležile organizacije 
članice in tisti, ki skrbijo za boljši položaj najšibkejših v naši družbi.
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ZNANOST IN ŠOLSTVO

Predsednik republike je preteklo leto ponovno posvetil veliko časa pandemiji in iskanju rešitev v zdravstvu, 
vodil je veliko pogovorov s strokovnjaki na področju zdravstva. Skupaj so ugotavljali, da so v javnem 
zdravstvenem sistemu, ki ni doživljal pomembnejših sprememb, nekateri strukturni problemi, ki terjajo 
praktične in sistemske ukrepe, in kako jih najhitreje poiskati, da se po zdravstveni krizi javno zdravstvo ne 
bi znašlo v sistemski krizi, ki bi onemogočala, da bi ta izkazal svoje temeljne vrline: solidarnost, dostopnost 
in konkurenčnost. V pogovorih so se strinjali, da gre za tako pomembne strokovne in politične ukrepe, ki 
potrebujejo širši konsenz, zato je predsednik republike na srečanju vodij parlamentarnih strank in poslanskih 
skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne skupine, marca 2021, naslovil tudi nujno potrebne 
sistemske spremembe v javnem zdravstvenem sistemu: »Treba bo biti zelo odločen, premišljen, temeljit 
in pogumen ter dovolj odprt za pogovor z različnimi strokovnimi in političnimi pogledi, da bi na koncu prišli 
do konsenza.« Čeprav je težko, je predsednik Pahor prepričan, da to niso nepremostljive težave, pogreša 
pa več političnega sodelovanja, da bi skupaj obravnavali temeljna vprašanja na področju zdravstva.

Predsednik republike je 19. januarja v Predsedniški palači sprejel Jasno Hengović, razvijalko programske 
opreme v podjetju Cosylab in inženirko leta 2020. Prisotna sta bila tudi dr. Mark Pleško, predsednik Inženirske 
akademije Slovenije in direktor podjetja Cosylab, in mag. Edita Krajnović, soustanoviteljica projekta »Inženirke 
in inženirji bomo!«, ki mlade navdušuje za inženirstvo in inovativnost. Predsednik republike je gospe 
Hengović čestital za prejeto priznanje z besedami, da je dragocen navdih mladim dekletom in fantom, ki 
si želijo poklicno pot nadaljevati na področju inženirskih, tehnoloških in naravoslovnih poklicev. Hkrati se je 
tudi dr. Plešku in mag. Krajnović zahvalil za trud, ki ga skupaj s sodelavci vlagata v prepoznavnost projekta 
med mladimi. Ocenil je, da izbora Inženirka leta in Inženirska iskra in projekt »Inženirke in inženirji bomo!« 
mladim veliko pomenijo, saj v njih lahko vidijo navdih in najdejo mentorstvo, da sledijo poklicnim sanjam. 
Predsednik republike je od leta 2014 častni pokrovitelj projekta »Inženirke in inženirji bomo!«, ki med dijaki 
vodilnih slovenskih gimnazij spodbuja inženirske, tehnološke in naravoslovne poklice ter inovativnost.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 18. februarja sprejel finalistke in finalista projekta »Učitelj sem! 
Učiteljica sem!«. Projekt »Učitelj sem! Učiteljica sem!« poteka pod častnim pokroviteljstvom predsednika 
Republike Slovenije Boruta Pahorja.

Na povabilo dijakov II. gimnazije Maribor se je predsednik Republike Slovenije 3. marca udeležil pogovora, 
za katerega so se dogovorili v začetku februarja. Pogovor je potekal v okviru dveh izbirnih šolskih dejavnosti, 
Aktivno državljanstvo in Ambasadorji Evropskega parlamenta. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 12. marca slavnostno nagovoril udeležence 9. znanstvene 
konference »Za človeka gre 2021: Digitalna transformacija v znanosti, izobraževanju in umetnosti«, ki je 
potekala virtualno. Mednarodno konferenco, ki je potekala pod njegovim častnim pokroviteljstvom, so 
organizirali v zavodu Alma Mater Europea. Virtualna konferenca je skušala odgovoriti na vprašanja o izzivih, 
reformah, priložnostih ter nevarnostih, ki jih je zaradi nove koronavirusne bolezni prinesel nesluteno hiter 
razvoj novih tehnologij na raznovrstnih področjih izobraževanja, razvoja znanosti in umetnosti. 

Predsednik Pahor je 15. marca sprejel predsednika Slovenske akademije znanosti in umetnosti akad. dr. 
Petra Štiha in člane delovne skupine, ki je pripravila Izjavo o slovenski spravi, ki jo je ob 30. obletnici 
samostojne slovenske države sprejela skupščina SAZU. Sprejema v Predsedniški palači so se udeležili avtorji 
izjave, akademiki dr. Tadej Bajd, dr. Tine Hribar, dr. Jože Krašovec in izredni član SAZU dr. Peter Vodopivec. V 
imenu Slovenske akademije znanosti in umetnosti je Izjavo o spravi danes predsedniku Republike Slovenije 
predal predsednik Slovenske akademije znanosti in umetnosti. Ob tej priložnosti sta predsednik Pahor in 
predsednik dr. Štih dala izjavi.
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Predsednik republike je 29. marca z video nagovorom otvoril prvi Mednarodni raziskovalni center za 
umetno inteligenco skupaj z generalno direktorico UNESCO Audrey Azoulay, ki je v tistih dneh, na vabilo 
predsednika Pahorja, načrtovala obisk Slovenije. Žal zaradi epidemioloških razmer to ni bilo mogoče, zato 
je otvoritev potekala virtualno. Mednarodni raziskovalni center za umetno inteligenco deluje pod okriljem 
UNESCO in ima sedež na Institutu Jožef Stefan. Slavnostna govornika ob virtualni otvoritvi sta bila predsednik 
Republike Slovenije in generalna direktorica UNESCO Audrey Azoulay. Z nagovori so se jima pridružili 
direktor Instituta Jožef Stefan prof. dr. Boštjan Zalar, ministrica za izobraževanje, znanost in šport prof. dr. 
Simona Kustec in minister za javno upravo Boštjan Koritnik. Predsednik Pahor je v nagovoru poudaril, da 
je »dejstvo, da je prvi Unescov center za umetno inteligenco ravno v Sloveniji, priznanje za vse, ki se na 
Institutu Jožef Stefan in drugih ustanovah ukvarjajo z umetno inteligenco že vrsto desetletij«. Predsednik 
republike je prepričan, da »umetna inteligenca lahko krepi vse pozitivno v naši družbi« in ob tem poziva, 
da jo »izkoristimo, da bomo uspešnejši v zdravstvu, izobraževanju, krožnem gospodarstvu in spopadanju s 
podnebnimi spremembami«. Prek spleta so na otvoritvenem dogodku sodelovali strokovnjaki in raziskovalci 
iz več kot 60 držav sveta, visoki predstavniki Evropske komisije, predstavniki veleposlaništev, akreditiranih 
v Sloveniji, ter predstavniki številnih drugih mednarodnih organizacij in ne nazadnje številni predstavniki 
slovenske strokovne in raziskovalne skupnosti.

Predsednik republike je bil 7. aprila slavnostni govornik na slovesnosti ob 15. obletnici ustanovitve Fakultete 
za naravoslovje in matematiko Univerze v Mariboru. Slovesnost je zaradi omejitvenih ukrepov za zajezitev 
koronavirusne bolezni potekala virtualno. V slavnostnem nagovoru je predsednik republike pohvalil 
fakulteto, ki »s sodelavci in njihovim strokovnim delom nedvomno prispeva svoj delež k razvoju slovenskega 
znanstvenoraziskovalnega prostora«. Dejal je še, da se tudi sam pri svojem delu trudi popularizirati znanost 
in fakultetni študij, predvsem na področjih, ki so deficitarna in hkrati izjemno perspektivna. Nagovor je 
zaključil z mislijo, da se »premalo zavedamo, da brez vrhunske znanosti ne bi bilo odgovorov na temeljna 
vprašanja sobivanja narave in sodobne družbe. Samo z razvojem naravoslovnih in drugih znanosti bomo 
lahko našli odgovore na ključne globalne izzive, s katerimi se soočamo.« 
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Predsednik republike je 11. maja z video nagovorom nastopil na mednarodni konferenci »Kongres 
po kongresu«. Konferenca, ki jo organizirajo Slovenska matica, Avstrijski kulturni forum v Ljubljani in 
Znanstvenoraziskovalni center Slovenske akademije znanosti in umetnosti je potekala prek video povezave. 

Govor predsednika republike:

Spoštovani predsednik Slovenske matice,

Spoštovani direktor Znanstveno raziskovalnega središča Slovenske akademije znanosti in umetnosti,

spoštovani župan,

udeleženci mednarodne konference Kongres po kongresu po Dunaju,

dame in gospodje.

S kongresom Svete alianse je bila Ljubljana pred 200 leti postavljena na evropski politični zemljevid. 
Pozdravljam pobudo, da se ob tej pomembni obletnici pogovorimo o pomenu kongresa za nadaljnji razvoj 
mednarodnih odnosov in naše mesto v njem.

Spoštovane dame in gospodje, letos obeležujemo 30. obletnico samostojne države in kmalu bomo 
predsedovali Svetu Evropske unije. S tem bomo ponovno v središču evropskih dogajanj. Ta zgodovinski 
lok nam ponuja nekaj zaključkov in sporočil: s kongresom Svete alianse so se urejale in za nekaj desetletij 
tudi uredile razmere v Evropi.

Uredile so se na miren način, z dialogom in pogajanji. Z Ljubljanskim kongresom se je močno okrepila 
kongresna diplomacija. Predvsem pa je bil poudarjen pomen osebnega stika voditeljev in neposrednih 
pogovorov med njimi. Leto 1821 je bil torej čas, ko se je oblikovala nova evropska ureditev. V Ljubljani 
so se zbrali vsi tedanji voditelji.

Tu so več tednov in celo mesecev preživele kronane glave in njihovi svetovalci, ki so se s tem kongresom 
in z njim povezanimi dogajanji zapisali v zgodovino. Ljubljanski kongres je bil tako prvovrsten primer 
diplomacije na vrhu, tako imenovane ‘summit diplomacy’.

Nekaj podobnega, a za današnji čas še pomembnejšega, se je zgodilo recimo pred skoraj natanko 20 leti, 
ko je Slovenija na Brdu gostila srečanje dveh voditeljev, ZDA in Ruske federacije, Georga W. Busha in 
Vladimirja Putina. Aktivno vključevanje v urejanje mednarodnih odnosov je redna naloga in odgovornost 
sodobnih voditeljev.

Naj zgolj spomnim, da bom čez nekaj dni gostil konferenco voditeljev držav članic Brdo-Brijuni Process. Ta 
proces je nastal pred 11 leti kot okvir za odkrite pogovore držav Zahodnega Balkana, držav, ki se v takem 
formatu prej niso želele niti srečati za isto mizo.

V tem formatu bomo ponovno iskali rešitve za hitrejšo vključitev držav te regije v Evropsko unijo. Evropski 
zemljevid se je leta 1821 precej razlikoval od današnjega. Če so se evropski voditelji takrat ukvarjali z 
oblikovanjem stabilnega mednarodnega reda, ni naša naloga danes kaj dosti drugačna.

Za nas je nedvomno največja pridobitev Evropska unija. Projekt evropskega povezovanja je projekt miru 
in sprave. Je nedokončan projekt, saj bo Evropa zares celovita šele, ko bodo tudi vse države Zahodnega 
Balkana postale članice. Naj za konec ponovim, da je po moji oceni najpomembnejši nauk, ki ga lahko 
potegnemo iz kongresa Svete alianse, pomen urejanja tudi najbolj zapletenih in občutljivih mednarodnih 
odnosov na miren način.

Dialog je prvo in najpomembnejše sredstvo. Dobro poznavanje razmer, poglobitev v stališča drugega in 
iskren interes za rešitev odprtih vprašanj so enako pomembne danes, kot so bile pred 200 leti. Za nas, 
Slovence, je Ljubljanski kongres pomemben tudi zato, ker je prispeval k samozavesti naših prednikov in 
verjetno tudi h krepitvi nastajajočega slovenskega narodnega zavedanja.
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Spoštovane dame in gospodje, 

želim vam uspešno delo in plodovite razprave o kongresu pred 200 leti o Ljubljani tedaj in danes, o 
vzporednicah in naukih, ki nam omogočajo, da se iz zgodovine kaj naučimo za prihodnost.

Hvala za pozornost!

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 27. maja udeležil slavnostne akademije ob 100-letnici 
Pravne fakultete Univerze v Ljubljani.

Predsednik republike Borut Pahor je 27. maja nagovoril udeležence Mednarodne filozofske olimpijade, 
ki je letos potekala virtualno. V nagovoru je izrazil pomen tovrstnih srečanj, ki organizirajo razmišljanje 
o sedanjosti in prihodnosti. V nagovoru je še spomnil na izzive, ki jih je prinesla pandemija covida-19 s 
spremembami v načinu življenja, ki so še podkrepili potrebo po poglobljenih razmislekih. »Pandemija je 
upočasnila naše vsakodnevno hitenje in nam dala čas za razmislek. Smo ga sposobni izkoristiti za iskanje 
pravih odgovorov, ki nam bodo olajšali življenje v prihodnje?«, se je vprašal predsednik Pahor. »Dovolite, 
da vas, razmišljujoče mlade ljudi, povabim, da se s svojo razgledanostjo in sposobnostjo refleksije vključite 
v tudi v druge razprave, predvsem v konferenco o evropski prihodnosti, ki se je začela v začetku tega 
meseca in bo trajala do naslednje pomladi«, je za konec dejal predsednik Pahor. 

Predsednik republike je 21. junija nagovoril udeležence 8. Evropskega matematičnega kongresa, ki je 
letos potekalo virtualno. Kongresa se je udeležil tudi profesor Volker Mehrmann, predsednik Evropskega 
matematičnega združenja. V svojem nagovoru je dejal, da je osmi Evropski matematični kongres priložnost 
za spodbujanje mednarodnega znanstvenega sodelovanja in krepitev vezi med znanstveniki po vsem svetu. 
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Povedal je še, da mu je žal, ker kongres poteka na danes običajen oddaljeni način, hkrati pa izrazil hvaležnost 
Evropskemu matematičnemu združenju, da je za gostiteljico letošnjega dogodka izbralo Slovenijo. Za konec 
je tudi čestital vsem prejemnikom nagrad letošnjega matematičnega kongresa, ter izrekel posebno zahvalo 
Univerzi na Primorskem ter vsem drugim slovenskim ustanovam, raziskovalcem, prostovoljcem in vsem, 
ki so zadnjih pet let posvetili pripravam na letošnji kongres. 

Predsednik republike se je 17. junija udeležil odprtja Zdravstvenega razvojnega foruma 2021, tradicionalne 
konference o managementu in vodenju v zdravstvu.

Predsednik republike Borut Pahor je 22. junija v Vili Podrožnik priredil sprejem za učenke in učence, ki 
sodelujejo v programu Zveze prijateljev mladine Slovenije Mladi raziskovalci zgodovine. 

Na povabilo osmošolca Jeana Luca je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 24. junija obiskal Osnovno 
šolo Hudinja v Celju in se udeležil prireditve ob zadnjem šolskem dnevu. Predsednik Pahor je v nagovoru 
osmošolcem zaupal, da mu srečanja z mladimi veliko pomenijo in pomagajo bolje razumeti svet, saj ga 
oni razumejo in doživljajo drugače – in njim pripada prihodnost.

Predsednik republike Borut Pahor je 3. julija z video nagovorom nagovoril udeležence 45. kongresa Evropske 
zveze biokemijskih društev (FEBS). Kongres, ki je potekal pod častnim pokroviteljstvom predsednika 
republike, je potekalo v Ljubljani med 3. in 8. julijem 2021 in velja za najpomembnejše znanstveno srečanje 
v letu 2021 na področju ved o živem v svetovnem merilu. Dogodek je bil v organizaciji Slovenskega 
biokemijskega društva v sodelovanju z Evropsko zvezo biokemijskih društev. 

Predsednik republike je 20. julija v Vili Podrožnik sprejel dijakinje in dijake, ki v Buenos Airesu obiskujejo 
Slovenski srednješolski tečaj ravnatelja Marka Bajuka in so bili na obisku v domovini. Mladi so posebej 
za sprejem pri predsedniku republike pripravili kratek kulturni nastop, v katerem so s pesmijo in poezijo 
predstavili, kaj jim pomeni slovenska beseda in kako se zavedajo svojih dvojnih korenin. »Tako kot vsako 
leto sem več kot le zadovoljen, srečen sem, da imamo to tradicijo in se srečamo ob vašem obisku v 
Sloveniji,« je mlade Slovence in Slovenke iz Argentine nagovoril predsednik Pahor. Z njimi je obujal vtise 
s svojega obiska v Argentinski republiki oktobra 2016, ki ima še poseben pomen, saj je bil to prvi uradni 
obisk predsednika Republike Slovenije v Argentini.
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Predsednik republike je 21. julija sprejel štipendiste Ameriško-slovenske Izobraževalne fundacije (ASEF). 
Namen fundacije je s štipendijami pomagati slovenskim študentom in profesorjem v ZDA in obratno, 
spodbuja pa tudi kulturno in gospodarsko sodelovanje. 

Pred tem je 17. aprila predsednik Pahor prek spletne povezave nagovoril udeležence virtualnega dogodka 
Ameriško-slovenske izobraževalne fundacije (ASEF), katere častni pokrovitelj je. »ASEF ni zgolj fundacija. 
Je mehurček sijajnih  posameznic in posameznikov, ki ste prepoznali pomen povezovanja med državama 
in uspeli ustvariti edinstveno stičišče najimenitnejših umov, prodornih zamisli in uspešnih praks. To je za 
Slovenijo in naše ljudi zelo pomembno in navdihujoče,« je dejal predsednik republike.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 31. avgusta ob začetku šolskega leta v poslanici nagovoril 
šolarje, učitelje in starše. 
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Poslanica predsednika republike:

Dragi šolarji, učitelji in starši!

To ni običajna poslanica ob začetku šolskega leta, ker tudi razmere niso običajne. Virusa covid-19 še vedno 
nismo uspeli omejiti do te mere, da bi z njim lahko normalno živeli. Še vedno so potrebni posebni ukrepi.

Sem pa iskreno zelo vesel, da kljub temu odpiramo šolska vrata in da bo pouk potekal v učilnicah. Vsi 
moramo storiti vse, kar je mogoče, da bo pouk v šolah varno potekal celo šolsko leto. To je cilj strateškega 
pomena.

Rad bi se zahvalil vsem šolarjem, učiteljem in staršem, ki k temu pripomorete.

Drage šolarke in šolarji, prosim, pazite nase in drug na drugega, za velike radovednosti in majhne porednosti 
pa se boste že znašli, a ne. :).

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 8. septembra udeležil slovesnosti ob 100. obletnici 
Klinike Golnik.

V sklopu uradnega obiska predsednika Republike Latvije v Sloveniji sta predsednik Pahor in predsednik 
Levits 29. septembra obiskala Center vesoljskih tehnologij v Vitanju, kjer sta ju pozdravila direktor Centra 
vesoljskih tehnologij dr. Dominik Kobold in župan Občine Vitanje Slavko Vetrih. Poseben pozdrav je zbranim 
namenila prva humanoidna robotka v Sloveniji – robotka Vita, ki usmerja goste muzeja in jim podaja 
osnovne informacije. Predsednika sta se sprehodila skozi inovativne razstave s prepletanjem umetnosti, 
sporočilnosti in interaktivnosti o vesolju in vesoljskih tehnologijah. Pred Centrom vesoljskih tehnologij v 
Vitanju sta predsednika odkrila klopco prijateljstva med Republike Slovenijo in Republiko Latvijo. 

Popoldne istega dne sta se predsednika srečala z znanstveniki, ki so jima predstavili slovenske presejalne 
programe za zgodnje odkrivanje raka, preprečevanje raka želodca in rezultate teh programov. V prisotnosti 
predsednikov je bil podpisan memorandum o sodelovanju med Nacionalnim inštitutom za javno zdravje 
in Univerzo v Latviji.
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Predsednik republike je 30. septembra v Predsedniški palači sprejel rektorja Univerze v Ljubljani prof. dr. 
Igorja Papiča in njegovega naslednika prof. dr. Gregorja Majdiča. Predsednik Pahor je rektorja in njegovega 
naslednika sprejel ob slovesu prof. dr. Papiča z rektorskega položaja največje univerze v Sloveniji in tik 
pred inavguracijsko slovesnostjo prof. dr. Majdiča. Prof. dr. Gregor Majdič je postal 45. rektor Univerze v 
Ljubljani. Predsednik Pahor se je dosedanjemu rektorju prof. dr. Papiču zahvalil za dobro sodelovanje. Ob 
tem je novemu rektorju prof. dr. Majdiču, ki je mandat uradno nastopil naslednji dan, zaželel uspešen 
začetek vodenja Univerze v Ljubljani in se priporočil za sodelovanje.

30. septembra je v Celju potekal slavnostni dogodek ob 100-letnici obstoja in delovanja Ljudske univerze 
Celje. Predsednik republike je bil na prireditvi slavnostni govornik, ob visokem jubileju pa je Ljudski univerzi 
Celje vročil zahvalo za izpolnjevanje poslanstva kakovostnega izobraževanja odraslih in spodbujanja 
osebnostne rasti v skladu z načeli vseživljenjskega učenja ter za stoletje uresničevanja vizije odprte hiše 
znanja. Zahvalo je sprejela direktorica Ines Stilin.

Predsednik Republike Slovenije se je 8. oktobra na Fakulteti za družbene vede v Ljubljani udeležil otvoritve 
mednarodne konference, ki obeležuje 60 let poučevanja in raziskovanja mednarodnih odnosov v Sloveniji 
z naslovom »Šest desetletij za preteklost, šest desetletij za prihodnost«. Predsednik republike je bil na 
prireditvi slavnostni govornik.

Predsednik republike Borut Pahor in ministrica za izobraževanje, znanost in šport Republike Slovenije dr. 
Simona Kustec sta 9. oktobra priredila sprejem za diamantne maturantke in maturante, ki so na splošni 
ali poklicni maturi 2021 dosegli vse možne točke.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 19. oktobra udeležil Dneva talentov Gimnazije Kranj ter 
na dogodku z dijaki vodil pogovor o njihovih ambicijah, ustvarjalnosti, poteh poklicnega razvoja in upanju 
za prihodnost. 
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23. novembra je predsednik republike nastopil kot govornik na odprtju strateškega foruma »Inženirji 
gradimo varno, zeleno in digitalno« ob 25-letnici Inženirske zbornice Slovenije, ki je bil usmerjen v varno, 
zeleno gradnjo in digitalno preobrazbo. »Najvažnejša naloga naše generacije je, da se uspešno soočimo s 
podnebnimi spremembami. Pri tem bo vaša vloga, spoštovane inženirke in inženirji, zelo pomembna. To je 
prepoznal tudi UNESCO, ko je leta 2019 razglasil svetovni dan inženirstva in njegove vloge pri trajnostnem 
razvoju planeta,« je dejal in poudaril, da bo gradbena kultura v Sloveniji z aktivno vlogo inženirjev dosegla 
prepotreben preporod v trajnost, učinkovito rabo energije in sozvočje z naravo. 

Predsednik Republike Slovenije se je 3. decembra v Cankarjevem domu v Ljubljani udeležil predstavitve 
projekta Google Arts & Culture: Slovenija. Projekt Google Arts & Culture: Slovenija predstavlja svojevrstno 
digitalno zbirko slovenske kulturne dediščine, naravnih lepot dežele, mitov, legend, običajev in tradicij. Naj 
spomnimo, da je bila predstavitev notranjosti Predsedniške palače ena izmed prvih znamenitosti v Sloveniji, 
ki jo je Google predstavil znotraj projekta ulični pogled, ko je leta 2014 to storitev vključil za Slovenijo.

Predsednik republike Borut Pahor se je 7. decembra v Centru vesoljskih tehnologij Hermana Potočnika 
Noordunga v Vitanju udeležil slavnostnega dogodka družbe Lek, s katerim so obeležili tri pomembne 
obletnice: 75 let od ustanovitve družbe Lek, 25 let delovanja družbe Novartis in 15 let od odobritve prvega 
podobnega biološkega zdravila na svetu. Predsednik republike je imel na slovesnosti slavnostni govor. 

Predsednik republike Borut Pahor se je 10. decembra v Cankarjevem domu v Ljubljani udeležil podelitve 
Zoisovih nagrad, Zoisovih priznanj, Priznanja ambasador znanosti Republike Slovenije in Puhovih priznanj 
za leto 2021. To je največja nagrada Republike Slovenije na področju znanosti, ki se podeljuje vsako leto. 
Predsednik republike je zbrane na slovesnosti tudi nagovoril. 
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KULTURA IN UMETNOST

Kultura in umetnost se pri delu predsednika republike Boruta Pahorja izražata z obiski različnih dogodkov, 
s sprejemi osebnosti s področja kulture in umetnosti, z obeleževanjem visokih obletnic in z državnimi 
odlikovanji, ki jih prejmejo institucije, zaslužne, da se slovenska kultura in umetnost razvijata v svoji 
polnosti. Ob letošnjem praznovanju Bralne značke na Prevaljah je predsednik Pahor dejal: »Kultura nas je 
oblikovala na način, da je postala ogelni steber naše državnosti. Je praznik, ki slavi našo besedo in vse, 
kar je povezano z njo.«

Predsednik republike je leto 2021 začel s sprejemom predstavnikov Radia Študent, 21. januarja je v 
Predsedniški palači sprejel direktorico Ano Kandare, odgovornega urednika Matjaža Zorca, urednico 
univerzitetne redakcije Hano Radilovič ter urednika redakcije za kulturo in humanistične vede Vida Bešterja. 
Radiu Študent je vročil zahvalo predsednika republike za več kot polstoletno opravljanje civilno-družbenega 
in kulturno-izobraževalnega poslanstva, ki ostaja izjemnega pomena za skupnost in prihodnost novinarstva. 
S tem dejanjem je ob 30-letnici samostojnosti Slovenije Radiu Študent izrazil hvaležnost za pogumno 
družbenokritično vlogo, ki jo je imel tudi v procesu demokratizacije in osamosvajanja Slovenije. V imenu 
Radia Študent je zahvalo sprejela Ana Kandare. 

5. februarja je predsednik republike na povabilo župana občine Šentjur Marka Diacija obiskal Šentjur pri 
Celju in tako počastil vstop v leto Josipa Ipavca, ki ga je na predlog Občine Šentjur uradno razglasila Vlada 
Republike Slovenije. Predsednik republike se je seznanil z aktivnostmi, ki jih v tem letu, ob upoštevanju 
epidemioloških razmer, načrtujejo v Šentjurju. Pred kipi skladateljev Ipavcev je predsednik republike posnel 
nagovor za posebno oddajo RTV Slovenija »Divja roža in bršljan«, ki bo posvečena slovenskemu kulturnemu 
prazniku in 100. obletnici smrti Josipa Ipavca.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor vsako leto na poseben način in z veliko mero pozornosti obeleži 
slovenski kulturni praznik. V številnih nagovorih v dneh okoli kulturnega praznika ponosno poudarja, da 
Slovenci dan kulture praznujemo kot državni praznik. 

Letos sta 8. februarja v počastitev slovenskega kulturnega praznika predsednik Pahor ter pisatelj, pesnik, 
scenarist in dramatik Feri Lainšček, prejemnik letošnje Prešernove nagrade za življenjsko delo na področju 
literature, na ta dan iz Predsedniške palače slavnostno nagovorila državljanke in državljane. V nagovoru 
je predsednik Pahor pozval h kulturi dialoga. Na slovesnosti so bili prisotni tudi letošnji prejemniki Prešernovih 
nagrad in nagrad Prešernovega sklada Marko Mušič, Brane Senegačnik, Blaž Budja, Rok Jereb in Nina 
Majoranc ter minister za kulturo Republike Slovenije dr. Vasko Simoniti in predsednik Upravnega odbora 
Prešernovega sklada dr. Jožef Muhovič. Praznični kulturni program sta pripravila mladi slovenski tenorist 
Klemen Kelih in pianist Tadej Horvat. V prisotnosti prejemnikov Prešernovih nagrad in nagrad Prešernovega 
sklada za leto 2020 je predsednik republike dopoldne, pred začetkom dogajanja v Predsedniški palači, 
tradicionalno položil venec k Prešernovemu spomeniku v Ljubljani.
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Knjiga ima v kulturi posebno mesto, podpora tej je s strani predsednika republike velika in ji namenja precej 
časa. Predsednik republike je 22. marca v Predsedniški palači sprejel zgodovinarko Natašo Strlič in ilustratorja 
Damijana Stepančiča, avtorja knjige Osamosvojitev. 19. aprila je sprejel Marija Čuka, avtorja romana Črni 
obroč, ki je pri založbi Mladika v Trstu izšel julija lani, ob 100-letnici požiga Narodnega doma. Gospod Čuk 
je predsedniku Pahorju predal italijanski prevod, ki je pod naslovom »Fiamme nere« izšel pred kratkim, in 
ga je avtor v dogovoru z založbo ob izidu podaril tudi predsedniku Italijanske republike Sergiu Mattarelli.

18. maja se je predsednik republike udeležil podelitve literarnih nagrad Anica v Sevnici. Predsednik republike 
je častni pokrovitelj prvega literarnega natečaja »Moja pot«, ki poteka pod okriljem in v organizaciji OŠ 
Ane Gale Sevnica.

Predsednik republike je zvest podpornik projekta Bralna značka. Letos se je 20. maja na Prevaljah udeležil 
osrednje prireditve ob 60-letnici gibanja Bralna značka, pred tem pa še obiskal OŠ Franja Goloba Prevalje, 
ki je rojstni kraj Bralne značke, ter si ogledal razstavo z naslovom »Zgodovinski pregled Bralne značke skozi 
šolsko kroniko OŠ Franja Goloba Prevalje«. Predsednika Pahorja so pozdravili zlati bralci osnovne šole, 
učenka Maja se mu je še zahvalila za obisk in dejala, da knjige pomembno zaznamujejo našo preteklost 
in nas nagovarjajo tudi v današnjem času. 

Ob zaključku obiska na osnovni šoli 
so zlati bralci, mladinski šolski pevski 
zbor in predsednik Pahor v nebo spustili 
60 balonov ter tako oznanili praznovanje 
in začetek letošnjih prireditev. Na osrednji 
slovesnosti je predsednik republike 
podelil listino o častnem pokroviteljstvu 
nad prireditvami ob 60-letnici gibanja 
Bralna značka, ki jih je pripravljalo 
Društvo Bralna značka Slovenije – ZPMS. Z 
vročeno listino je izrazil svojo hvaležnost, 
hvaležnost države in vseh naših ljudi 
nad pomembnim poslanstvom gibanja 
Bralna značka z željo, naj ga z enakim 
zanosom opravljajo naprej in še posebej 
v tem prazničnem letu. 
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Kot je dejal, Bralna značka navdihuje mlade iz generacije v generacijo, da berejo slovenske knjige in 
postajajo ustvarjalne osebnosti, ki se izražajo v svojem materinem jeziku, listino pa je sprejel predsednik 
Bralne značke Slovenije Marko Kravos. Predsednik republike je besede zahvale namenil tudi mentorjem, 
ki skrbijo za gibanje bralne kulture v domovini in čez njene meje: »Opravljate poslanstvo, ki ga premalo 
cenimo in brez tega si ne znamo predstavljati svoje narodne prihodnosti.«

Predsednik republike se je 21. maja v Radovljici udeležil odprtja prenovljenega Čebelarskega muzeja z 
novo stalno razstavo Živeti skupaj. Predsednik republike je v nagovoru izpostavil pomen svetovnega dneva 
čebel in dejal, da se bomo Slovenci vedno lahko s ponosom spomnili, da smo bili njegovi pobudniki. Spomnil 
je, da je Evropska unija z mehanizmom za okrevanje in odpornost odgovorila na posledice epidemije, 
poudarek okrevanja pa bo na zelenih in trajnostnih investicijah. Pozval je k temu, naj ta prelomni trenutek 
izkoristimo ne le za ohranjanje narave za naše zanamce, marveč predvsem za trajnostno naravnano življenje. 
Odprtje muzeja je potekalo ob svetovnem dnevu čebel, ki ga obeležujemo 20. maja. 

Predsednik republike je 21. maja ob tednu ljubiteljske kulture 2021 podal poslanico z naslovom  
»Potrebujemo kulturo«. 

Poslanica predsednika republike:

‘Potrebujemo kulturo’

Spoštovani gospe in gospodje, dragi ustvarjalci in ljubitelji kulture.

Čudovito je, da se te dni v kulturne ustanove po Sloveniji ponovno vrača življenje, ki ga prinašate ustvarjalci 
in ljubitelji kulture. Naposled je nastopil čas, da se ponovno snidemo v kulturnih hramih po domovini in 
izkažemo podporo kulturnim ustvarjalcem. Tudi kultura, ljubiteljska in profesionalna, potrebuje našo pomoč 
in podporo, da bo lahko okrevala in se razvijala. Teden ljubiteljske kulture je sijajna priložnost za to.

Kultura ima zelo pomembno vlogo za okrevanje družbe. Ljudje potrebujemo kulturo. Potrebovali smo jo v 
najzahtevnejših obdobjih epidemije, ko ste nas kulturniki s svojo ustvarjalnostjo bodrili in nam pomagali 
ohranjati vedrino. In potrebujemo jo zdaj, v obdobju okrevanja. Le tako bomo kot narod, ki je s kulturo 
krepil svojo samobitnost, lahko ponovno zaživeli in okrevali.

Kulturo v najširšem in najžlahtnejšem smislu pravzaprav ustvarjamo vsi mi. Kultura živi in se razvija skozi 
naša dejanja in besede, skozi odprtost srca in uma. Kultura je sposobnost prisluhniti drugim, se spoštljivo 
pogovarjati, se odreči izključevanju in sovražnosti ter spodbujati ljubeznivost. Tudi zato je kultura nepogrešljiva 
v procesu družbenega okrevanja.

Z veseljem in ponosom sem že četrto leto zapored častni pokrovitelj tedna ljubiteljske kulture. Z najboljšimi 
željami za doživete in ustvarjalne dni vas vse lepo pozdravljam in vam želim vse dobro.

Srečno!
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Predsednik Pahor je 25. maja v Predsedniški palači sprejel na pogovor predsednika in dva člana upravnega 
odbora Društva slovenskih pisateljev. Upravni odbor Društva slovenskih pisateljev je pred nekaj časa na 
predsednika republike in predsednika vlade naslovil izjavo, ki jo je sprejel upravni odbor društva glede 
po njihovi oceni skrb vzbujajoče politične, gospodarske in moralne krize slovenske družbe ter socialne 
krize mnogih državljanov. Pogovora so se udeležili predsednik društva Dušan Merc ter člana upravnega 
odbora Tone Peršak in Peter Kovačič Peršin. V dobro uro trajajočem pogovoru so si izmenjali poglede na 
vprašanja, kako naj vsakdo po svojih močeh prispeva k renesansi javne razprave o pomembnih družbenih 
vprašanjih, ki zadevajo vse – začenši z vprašanjem krepitve demokratičnih vrednot, ki so po skupnem 
mnenju sogovornikov pred tridesetimi leti utemeljile in vzpostavile slovensko državo. 

Letos se je zvrstilo več razstav, ki nas spomnijo na poseben čas in prelomne dogodke pred tridesetimi 
leti, ki so utirali pot prvim demokratičnim volitvam in naposled odločitvi o osamosvojitvi Slovenije ter tudi 
njeni uspešni obrambi. 

Prva med njimi je bila fotografske razstave Joca Žnidaršiča »Leta preloma« v Cankarjevem domu, ki je 
potekala pod njegovim častnim pokroviteljstvom. Predsednik Pahor se je 15. junija udeležil njenega odprtja 
in bil slavnostni govornik. Razstava je bila posvečena 30. obletnici osamosvojitve Republike Slovenije.

Predsednik republike se je 18. junija v Celju udeležil odprtja razstave ob 30-letnici samostojnosti Republike 
Slovenije z naslovom »Tri zvezde treh desetletij – Celje 1991«, v kulturnem programu je nastopila Komorna 
zasedba Dekliškega pevskega zbora Gimnazije Celje - Center z akustično zasedbo skupine »The Šlagers«. 
Predsednik Republike Slovenije se je na dan državnosti 25. junija pred slavnostno sejo v Državnem svetu 
udeležil otvoritve fotografske razstave Srdjana Živulovića »V objektivu – 30 let Republike Slovenije«. 

Predsednik Pahor je 23. junija vročil državna odlikovanja red za zasluge radijski in televizijski program za 
italijansko narodno skupnost, ki delujeta v okviru Regionalnega centra RTV Koper-Capodistria, ob več kot 
70-letni radijski in 50-letni televizijski tradiciji za pomembno vlogo pri ustvarjanju radiotelevizijskih vsebin 
v italijanščini, namenjenih italijanski narodni skupnosti v Sloveniji, in za dolgoletno čezmejno sodelovanje, 
ki prispeva k bogatitvi programov na obeh straneh meje. V imenu radijskega in televizijskega programa za 
italijansko narodno skupnost sta odlikovanje prevzela Robert Apollonio in dr. Stefano Lusa. Red za zasluge 
Slovenski programski oddelek in Slovenski informativni sporedi, ki delujejo v okviru Deželnega sedeža RAI 
za Furlanijo - Julijsko krajino, ob 75-letnici radijskega in 25-letnici televizijskega programa za pomembno 
vlogo pri ustvarjanju radiotelevizijskih vsebin v slovenščini, namenjenih slovenski narodni skupnosti v 
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Italiji, in za dolgoletno čezmejno sodelovanje, ki prispeva k bogatitvi programov na obeh straneh meje. V 
imenu Slovenskega programskega oddelka in Slovenskih informativnih sporedov sta odlikovanje prevzela 
Martina Repinc in Marco Tavčar. Odlikovanje red za zasluge je prejela Slovenska tiskovna agencija za 
trideset let nenadomestljivega agencijskega poslanstva v medijskem prostoru in za pomembno vlogo v 
obdobju osamosvojitve Republike Slovenije. V imenu Slovenske tiskovne agencije sta odlikovanje prevzela 
odgovorna urednica Barbara Štrukelj in direktor Bojan Veselinovič. 

Predsednik republike se je 5. julija udeležil odprtja fotografske razstave »Svetloba onkraj podaljšanih senc« 
dddr. Evgena Bavčarja, kjer je imel otvoritveni nagovor. Dddr. Evgen Bavčar je tudi dragocen premišljevalec 
zgodovine Evrope in evropske prihodnosti. Naj spomnimo, da je na pobudo dddr. Evgena Bavčarja aprila 2015 
predsednik republike Borut Pahor v Vili Podrožnik (nekdaj imenovani Kollmannov grad) odkril doprsni kip 
Roberta Kollmanna, ki je vilo z oporoko podaril slepim in slabovidnim. 

Predsednik Pahor se je udeležil slavnostnega odprtja največjega mednarodnega zborovskega festivala v 
Evropi – Europa Cantat 2021, ki je potekal pod njegovim pokroviteljstvom. Predsednik republike je bil na 
prireditvi, ki je potekala 17. julija v Ljubljani slavnostni govornik.

Predsednik republike je 11. avgusta v Predsedniški palači sprejel ustvarjalce prvega celovečernega igranega 
filma v samostojni Sloveniji – Babica gre na jug. 



165

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20. avgusta udeležil slavnostnega koncerta ob 50-letnici 
TV Koper/Capodistria »Tako zelo smo se ljubili – C’eravamo tanto amati«. Predsednik Pahor je v slavnostnem 
govoru poudaril, da je Televizija Koper/Capodistria v svoji petdesetletni zgodovini pomembno zaznamovala 
Istro in ljudi, ki tam živijo. Dejal je, da se je v tem obdobju razvila v prepoznavno in spoštovano institucijo, 
ki je postala del vsakdana ljudi, ti pa so jo sprejeli za svojo in vzljubili njene oddaje. Poudaril je še, da 
večjezičnost in večkulturnost stičišča Slovenije, Italije in Hrvaške nikoli nista bili oviri za ustvarjanje televizijskih 
vsebin, marveč sta vrednoti in navdih za povezovanje in skupno ustvarjanje – od zagotavljanja pravice 
do obveščenosti v maternem jeziku za obe tam živeči narodni skupnosti do edinstvenega projekta 
Čezmejna televizija, ki po predsednikovih besedah uteleša sodelovanje v evropskem duhu, na kar smo 
lahko upravičeno ponosni.

Predsednik republike Borut Pahor se je 22. avgusta v Loki pri Zidanem Mostu udeležil odkritja in blagoslova 
doprsnega kipa akademika in pisatelja dr. Alojza Rebule. Blagoslov kipa in sveto mašo je vodil kardinal 
dr. Franc Rode. Naj spomnimo, da je predsednik republike Borut Pahor 17. novembra 2014 akademika dr. 
Alojza Rebulo ob njegovi 90-letnici odlikoval z zlatim redom za zasluge za izjemen prispevek k uveljavljanju 
slovenskega jezika, kulture in slovenstva v zamejstvu.

Predsednik republike se je 28. avgusta udeležil otvoritvene slovesnosti jubilejnega 30. festivala Mittelfest v 
Čedadu, v Italiji. Predsednik republike je imel na otvoritvi govor z naslovom »Iz dediščine preteklosti sami 
izbiramo, kar si želimo za prihodnost«, na dogodku pa tudi prejel najvišje priznanje festivala Mittelfest – v 
znamenje prijateljstva in hvaležnosti za podporo festivalu in njegovi zavezanosti evropskim vrednotam. 
Organizatorji so letošnji festival posvetili zavedanju, da kultura povezuje in daje novo moč, strast in dolgoročen 
pogled. Jubilejno izvedbo festivala so obogatili in posebno pozornost posvetili mladim umetnikom iz 
srednje Evrope. Otvoritvena predstava »Europeana. Kratka zgodovina 20. stoletja« je nastala v sodelovanju 
s Festivalom Ljubljana.
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Govor predsednika republike:

Spoštovana predsednik in umetniški direktor Mittelfesta,

spoštovana županja, gospa Bernardi,

spoštovani predsednik dežele Furlanija-Julijska krajina, gospod Fedriga,

spoštovani umetniki,

gospe in gospodje,

dragi prijatelji.

Zelo sem počaščen, da ste me povabili k slavnostni besedi.

Izkoriščam to posebno priložnost, da iskreno čestitam vsem ustvarjalcem festivala Mittelfest ob njegovem 
visokem jubileju. V tridesetih letih je ustvaril bogato kulturno dediščino, ki festivalu obeta slavno prihodnost.

In prav vprašanju dediščine je posvečena letošnja izdaja festivala. V tem smislu bi rad rekel naslednje.

Dediščina zajema vso našo preteklost, dobro in slabo, zmage in poraze, moralna bremena in plemenite 
dosežke. Malo od tega ali nič je stvar zgodovinskih naključij ali od nas neodvisne usode. Dediščina je plod 
naših izbir, naših odločitev. Edina zares prava usoda človeka in človeštva je, da izbira, da se odloča.

V tem kontekstu bi rad spomnil na kratko zgodbo o dveh volkovih, ki jo prav morda že poznate.

Nekoč, pred davnimi časi, je ostareli Indijanec pripovedoval svojemu vnuku:

‘V notranjosti vsakega človeka se odvija boj med dvema volkovoma.

Prvi volk vedno predstavlja zlo: jezo, zavist, bes, laž, sebičnost in nasilje;

drugi pa dobro: mir, ljubezen, nesebičnost, resnico, sočutje, srčnost, vedrino in upanje.’

Po premisleku ga vnuk vpraša:

‘Kateri volk na koncu zmaga?’

Ostareli Indijanec mu odgovori:

‘Zmaga vedno tisti, ki ga hraniš!’

Spoštovane gospe in gospodje, dragi prijatelji,

ko sva se z italijanskim predsednikom in prijateljem Mattarello pred dobrim letom dni na Bazovici pri Trstu 
pred dvema spomenikoma prijela za roke, sva stala na ramenih ljudi, ki so si stoletje in več prizadevali 
za sožitje in prijateljstvo med Slovenci in Italijani in med vsemi narodi v tem delu Evrope, srednje Evrope. 
Hotela sva biti dediča njihovih dosežkov, njihovih vrednot in plemenitih stremljenj.

Lahko bi izbrala tudi drugo, grenko in neslavno dediščino odnosov med obema narodoma in se prepustila 
dediščini zamer, dvomov in nezaupanja.

Vendar sva izbrala tisto dediščino, za katero sva trdno prepričana, da najbolj plemenito, v najbolj žlahtnem 
smislu, povezuje našo zgodovino s prihodnostjo, kot si jo želimo za naše otroke in vnuke. Gre za dediščino 
tistih vrednot, ki jih označujemo za evropske, in na njihovih temeljih skupaj gradimo mir in blaginjo sedanji 
in bodoči generaciji.

Izbrala sva, da bova hranila dobrega volka, da bova stala na ramenih dobrih ljudi. V najinem skupnem 
imenu bi vam rad povedal, kako veliko zadoščenje in srečo čutiva zaradi tega.
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Spoštovane gospe in gospodje,

Lani je minilo 100 let od koroškega plebiscita. 99 let sta avstrijski in slovenski narod vsak zase obeleževala 
ta zgodovinski trenutek. Nemalokrat z besedami in dejanji, ki niso zgled evropskega duha.

Potem pa sva se z avstrijskim predsednikom in prijateljem Alexandrom Van der Bellnom odločila, da 
100. obletnico obeležimo Slovenci in Avstrijci skupaj. Bilo je lani oktobra v Celovcu, v znaku sožitja, 
dobrososedstva, iskrenega prijateljstva in v čudovitem evropskem duhu.

V svojem govoru je predsednik Van der Bellen na splošno osuplost in veliko navdušenje v slovenskem 
jeziku izrazil obžalovanje za zamude pri uveljavljanju pravic slovenske manjšine na Koroškem z obljubo, 
da se bodo te čim prej odpravile. To je bil veličasten trenutek.

Predsednik in prijatelj Van der Bellen ni bil dolžan govoriti v slovenskem jeziku. Vendar je tako izbral, tako 
se je odločil. Obema državama se ni bilo treba odločiti za skupno obeležitev, ne nazadnje je šlo za neko 
tveganje. Vendar smo tako izbrali, tako smo se odločili.

Stali smo na ramenih tistih ljudi slovenskega in avstrijskega porekla, ki so si 100 in več let prizadevali za 
sožitje, medsebojno spoštovanje in upoštevanje in ne nazadnje za multikulturnost v evropskem duhu.

Izbrali smo, da bomo hranili dobrega volka, da bomo stali na ramenih dobrih ljudi. Kadar koli se ob najinih 
srečanjih spomniva na to, naju s predsednikom Avstrije prevzamejo močni občutki optimizma za skupno 
evropsko prihodnost.

Spoštovane gospe in gospodje,

človek in človeštvo izbirata sleherni trenutek, vsak dan in ustvarjata zgodovino. Z osebnega in kolektivnega 
vidika je izjemnega pomena, katere vrednote navdihujejo izbire in odločitve posameznika in skupnosti. 
Evropejci smo si na pogorišču 2. svetovne vojne in treh totalitarizmov zgradili skupen evropski dom. Zlasti 
tisti, ki izbiramo ali odločamo tudi v imenu skupnosti, imamo človeško, moralno in politično dolžnost, da 
zavoljo dediščine, ki jo puščamo našim otrokom in vnukom, ves čas skrbno hranimo dobrega volka.

Menim, da je to tudi poslanstvo Mittelfesta, zato mu ob čestitkah izrekam tudi iskreno hvaležnost za 
dediščino, s katero navdihuje vključujočo prihodnost. Izberimo jo, odločimo se zanjo.

Hvala za vašo pozornost.

Predsednik Republike Slovenije je bil častni pokrovitelj slovesnosti ob 170. obletnici ustanovitve Mohorjeve 
družbe, ki je potekala 23. septembra v Celju. Zbrane je nagovoril prek video povezave. 

Predsednik republike se je 12. oktobra udeležil otvoritve 24. Festivala slovenskega filma v Portorožu, ki je 
potekal pod njegovim častnim pokroviteljstvom. V nagovoru je predsednik poudaril, da filmska in avdiovizualna 
dejavnost danes veljata za enega najmočnejših generatorjev zaposlovanja, inovativnosti, ustvarjalnosti, 
umetniške odličnosti in gospodarske rasti: »V naši vse bolj digitalno razviti družbi je to področje prioritetno, 
kar bi morala prepoznati tudi politika.« Dejal je, da podobe gibljivih slik, ki jih ustvarjajo filmski ustvarjalci, 
zaznamujejo cele generacije mladih gledalcev, zato je tudi za Slovenijo pomembno, da naši ustvarjalci 
pripovedujejo lokalne zgodbe na svoj izviren način in v svojem jeziku. Opozoril je na izjemno nizka sredstva 
za filmsko področje ter dejal, da je potreben nenehen dialog s filmsko stroko, ki mora sodelovati pri 
oblikovanju politik in usmeritev, ter izpostavil pomembno vlogo slovenskega filma pri diplomatskih stikih 
Slovenije. »Film je draga, a hkrati tudi dragocena umetnost. Ne nazadnje je tudi del nacionalne kulturne 
dediščine, na katero prevečkrat pozabljamo,« je dejal predsednik Pahor in izrazil željo, da bi filmski ustvarjalci 
lahko imeli velike sanje in možnost snemanja velikih zgodb. Ob tej priložnosti je predsednik republike 
Slovenskemu filmskemu centru, javni agenciji Republike Slovenije, vročil zahvalo predsednika republike 
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za spodbujanje razvoja slovenske filmske produkcije in ustvarjalnosti na filmskem in avdiovizualnem 
področju. V okviru otvoritvenega večera so podelili Badjurovo nagrado za življenjsko delo 2021, ki jo je 
prejela Emilija Soklič, inovatorka in inženirka filmskega zvoka.

Predsednik republike se je 27. oktobra v Cankarjevem domu udeležil slavnostne akademije ob praznovanju 
200 let Narodnega muzeja Slovenije in ob tej priložnosti Narodnemu muzeju Slovenije vročil odlikovanje 
zlati red za zasluge za izjemen prispevek k oblikovanju in ohranjanju slovenske kulturne, znanstvene in 
narodne identitete. Predsednik republike je bil tudi častni pokrovitelj praznovanja 200-letnice Narodnega 
muzeja Slovenije. 
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Utemeljitev odlikovanja:

Ko so pred dvesto leti udeleženci Ljubljanskega kongresa predlagali ustanovitev domovinskega muzeja, 
ki naj zbira ‘vse predmete s področja narodove ustvarjalnosti, zgodovine dežele, nacionalnega slovstva, 
izdelke človeških rok in neprecenljiva bogastva narave’, je malokdo slutil, da bo muzej svojo 200-letnico 
praznoval v lastni, samostojni suvereni državi. Narodni muzej Slovenije se je ohranil skozi vihar pomladi 
narodov, dve svetovni vojni in našo osamosvojitveno, preživel je preporod Evrope in rojstvo nove države 
ter vse to spremljal, kosce spominov pa zbiral in ohranjal za poznejši čas.

Narodni muzej Slovenije se je ob ustanovitvi imenoval Kranjski deželni muzej. Bil je prvi javni muzej na 
slovenskem ozemlju, leta 1831 predstavljena zbirka pa prva muzejska javna zbirka. V vzdušju prebujanja 
narodov Habsburške monarhije je bila njegova naloga jasna: za prebivalce Kranjske naj bo muzej opora 
oblikovanja deželne zavesti in samozavesti. Ob stoletnici, po veliki vojni leta 1921, je muzej postal Narodni 
muzej in je tako tudi z imenom potrdil svoje poslanstvo v spremenjenih političnih okoliščinah. Danes se 
imenuje Narodni muzej Slovenije.

Narodotvorna in državotvorna vloga Narodnega muzeja Slovenije pa se odražata tudi drugače. Zbirke 
Narodnega muzeja so utemeljile celotno mrežo sodobnega muzejstva na Slovenskem, s svojim gradivom 
je omogočil nastanek drugih specializiranih in regionalnih muzejev. Dele zbrane dediščine je prepustil 
Etnografskemu muzeju, Narodni galeriji, Prirodoslovnemu muzeju, osrednjemu državnemu arhivu in še bi 
lahko naštevali, nekatere od teh institucij so iz Narodnega muzeja tudi nastale.

Muzej je prvo pravo domovanje dobil leta 1888. Palača, ki so jo zgradili zanj, je prvo izključno kulturi 
namenjeno poslopje pri nas in v njej je Narodni muzej Slovenije še danes. S poznejšimi gradbenimi posegi 
je pridobil moderne depoje, stekleni lapidarij na vrtu je postal privlačno razstavišče rimske dobe pri nas, 
streha nad muzejskim atrijem je naredila prostor novim razstavam in imenitnim prireditvam. Leta 2008 se 
je muzej razširil na novo Muzejsko ploščad Metelkova – s sodobno tehnologijo podprti in urejeni prostori 
so namenjeni stalni zbirki, skupaj s sosednjimi kulturnimi in muzejskimi ustanovami pa oblikujejo živahno 
mesto znanja in razumevanja.

Narodni muzej Slovenije svoje neprecenljivosti hrani in razstavlja v arheološki, zgodovinski, umetnostni 
zbirki, zbirki uporabne umetnosti in numizmatični zbirki. Z njimi predstavi ves slovenski etnični prostor 
in čas starejših in novejših obdobij. Gradivo dopolnjuje, ohranja, dokumentira, proučuje, interpretira in 
prikazuje v živahnem razstavnem programu ter obsežni publicistični dejavnosti.

Delovanje nenehno prilagaja potrebam in zmožnostim časa ter pričakovanjem strokovne in splošne javnosti. 
Zato muzej ohranja prvenstvo tudi danes, ko je prvopristopnik na marsikatero novo področje, dejaven zlasti 
pri razvijanju povezav med naravoslovnimi znanostmi, humanistiko in družboslovjem.

Narodni muzej je s svojimi stalnimi postavitvami stalni prostor izobraževanja. Posebej domiselno privablja 
predšolsko in šolsko občinstvo, zbirke, med katerimi ima posebno mesto naša najobsežnejša zbirka del 
na papirju, seveda pa tudi najstarejše glasbilo na svetu, so v ponos Slovencem in na ogled vsem. Bogato 
knjižnico ponuja strokovnjakom različnih disciplin, specializirana restavratorska ekspertiza pa je referenčna 
za konservatorje in restavratorje v Sloveniji in zunaj nje.

Zgodovina Narodnega muzeja Slovenije je zgodovina našega prostora, uspehov, dosežkov, dogodkov in 
dogajanj. Je pa tudi zgodovina muzeja – predanosti njegovih ravnateljev in znanja premnogih strokovnih 
delavcev, kustosov, konservatorjev, restavratorjev in drugih. Z razgledanostjo in odgovornostjo so poskrbeli 
za častno izpolnitev plemenitega poslanstva – ohranjati spomin tega prostora za danes in jutri – ter tako 
ravnajo tudi danes.

Za izjemen prispevek k oblikovanju in ohranjanju slovenske kulturne, znanstvene in narodne identitete se 
država Slovenija ob njegovi dvestoletnici Narodnemu muzeju Slovenije zahvaljuje z zlatim redom za zasluge.
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Predsednik republike se je 30. oktobra v Sveti Ana v Slovenskih goricah udeležil slavnostne akademije ob 
95. obletnici delovanja Kulturnega društva Sveta Ana. V slavnostnem nagovoru je pozval h kulturi dialoga 
in nujnosti dviga ravni javne razprave. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj slavnostne akademije 
in je ob 95-letnici delovanja Kulturnemu društvu Sveta Ana v Slovenskih goricah vročil zahvalo predsednika 
republike za negovanje etnoloških običajev in ohranjanje domačega narečja ter živahno kulturno ustvarjalnost, 
ki povezuje ljudi. Sprejela jo je predsednica društva Suzana Breznik Rejak. 

Predsednik republike Borut Pahor se je 6. novembra udeležil bogoslužja in inavguracije orgel v stolnici 
Marijinega vnebovzetja v Kopru. Gre za največje, na novo restavrirane cerkvene orgle v Sloveniji. V 
priložnostnem nagovoru je predsednik republike dejal, da so orgle simbol harmonije, ki jo v odnosih med 
ljudmi v teh težkih časih vsi tako zelo pogrešamo. Dodal je, naj nam orgle služijo kot navdih in moč, da 
vrnemo harmonijo v odnose z željo, da v solidarnosti in spoštovanju premagamo to krizo ter se veselimo 
skupne in lepe prihodnosti. »Naj nam bodo v zadovoljstvo in v navdih za vse, kar je v življenju tako lepo,« 
je nagovor zaključil predsednik republike.

Predsednik republike Borut Pahor je 9. decembra v Muzeju novejše zgodovine Slovenije odprl občasno 
razstavo ODJUGA: Zgodbe o identitetah na prepihu, ki v središče postavlja zgodbe priseljencev, ki so se 
po drugi svetovni vojni preselili v Slovenijo iz ostalih držav nekdanje Jugoslavije, in njihovih potomcev. 
Razstava bo na ogled do prvega maja 2022. 
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ŠPORT

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor verjame, da je ravno šport največji povezovalec družbe, zato 
z veliko zavzetostjo podpira uspehe slovenskih športnikov, ki so bili tudi v lanskem letu res izjemni. V 
številnih športnih dogodkih so slovenski športniki dosegli rezultate, ki so jih ponesli do zvezd in postali 
svetovne legende. To nedvomno velja za tri slovenske izjemne športnike: plezalko Janjo Garnbret ter 
kolesarja Tadeja Pogačarja in Primoža Rogliča, ki jih je 29. junija 2021 predsednik Pahor odlikoval z zlatim 
redom za zasluge za njihove izjemne športne dosežke, uveljavljanje Slovenije na svetovnem športnem 
prizorišču in navdih ljudem.

Predsednik Pahor je velik ljubitelj športa tudi osebno. Udeležuje se številnih organiziranih tekov, ogleda 
si tekme slovenskih športnikov in je strasten navijač slovenskega športa. Naj spomnimo, da je leta 2019 
prav predsednik Pahor podprl odločitev, da je 23. oktober postal državni praznik, dan športa, kar je velika 
stvar za slovenski šport in njegov razvoj.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je bil 12. februarja slavnostni govornik na razglasitvi dobitnikov 
56. Bloudkovih priznanj za leto 2020. Priznanja Stanka Bloudka so najvišja državna priznanja na področju 
športa v Republiki Sloveniji, ki jih od leta 1965 podeljuje Odbor za podeljevanje Bloudkovih priznanj za 
dosežke na področju športa. V slavnostnem govoru je predsednik republike čestital vsem športnicam in 
športnikom, ki vedno znova utrjujejo ugled Slovenije v svetu ter nas hkrati povezujejo kot narod in kot 
skupnost. »Šport je dobesedno zastavonoša našega nacionalnega ponosa, dostojanstva in samozavesti,« 
je dejal in poudaril, da imajo športni uspehi, a tudi padci, porazi, odrekanje in vztrajanje neverjetno moč 
navdihovanja. Bloudkove nagrade so prejeli Polonca Sladič za življenjsko delo v športu, Tadej Pogačar za 
vrhunski mednarodni dosežek, Marjeta Kovač za življenjsko delo v športu in moška rokometna reprezentanca 
za vrhunski mednarodni dosežek. 

Letos so bila priznanja zaradi omejitvenih ukrepov za zajezitev korona virusne bolezni podeljena v obliki 
filmskega dogodka. Prejemnike Bloudkovih priznanj za leto 2020 je predsednik republike sprejel 7. junija 
na Brdu pri Kranju. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 22. maja v Mariboru ob svetovnem dnevu Parkinsonove 
bolezni udeležil 1. državnega prvenstva igralcev namiznega tenisa s Parkinsonovo boleznijo. Predsednik 
republike je bil častni pokrovitelj tekmovanja, ki so ga organizirali v Trepetliki – društvu bolnikov s 
parkinsonizmom in drugimi ekstrapiramidnimi motnjami. Šlo je za humanitarni dogodek na katerem so 
organizatorji zbirali sredstva za bolnike s Parkinsonovo boleznijo.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 24. maja na posebni slovesnosti v Športni dvorani Podmežakla 
vročil državno odlikovanje red za zasluge Hokejskemu drsalnemu društvu SIJ Acroni Jesenice za neprecenljiv 
prispevek k slovenskemu skupinskemu športu in dolgoletno uspešno delo na področju spodbujanja športa 
med mladimi. V imenu Hokejskega drsalnega društva SIJ Acroni Jesenice je red za zasluge sprejel predsednik 
društva mag. Peter Bohinec.

Predsednik republike Borut Pahor je 7. junija na posestvu Brdo pri Kranju priredil sprejem za prejemnike 
Bloudkovih priznanj za leto 2020. V priložnostnem nagovoru je Pahor čestital prejemnicam in prejemnikom 
Bloudkovih priznanj. Spomnil je, da Slovenija letos praznuje 30-letnico samostojnosti. »V zadnjih tridesetih 
letih je k razvoju države in njenemu ugledu pomembno, včasih pa tudi odločilno, prispeval šport,« je dejal 
predsednik Pahor ter dodal, da imata šport in kultura v slovenskem narodu posebno mesto, saj nas 
povezujeta. Poudaril je, da kultura, še bolj pa šport, združita Slovenke in Slovence v navdušenju nad 
športnimi uspehi in skupni podpori ob porazih. Ob tej priložnosti je spomnil tudi na naš ponos ob začetkih 
slovenske državnosti v prvi polovici devetdesetih let, ko je na olimpijskih igrah prvič plapolala slovenska 
zastava. »To, da ima šport moč povezovati ljudi in jih navdihovati z zmagami in tudi ob prenašanju porazov, 
je nenadomestljivega pomena,« je dejal predsednik republike in dodal, da ta pomen kot eden redkih 
narodov na svetu izkazujemo z državnima praznikoma, posvečenima kulturi in športu.

Predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor je 11. junija v Vili Podrožnik na 
predlog organizacije Tenis Slovenija 
priredil priložnostni sprejem za teniško 
igralko Tamaro Zidanšek, polfinalistko 
odprtega prvenstva Francije Roland Garros. 
Tamara Zidanšek je prva Slovenka, ki je v 
30-letni zgodovini samostojne Slovenije 
dosegla tako visoko uvrstitev na enem 
izmed najimenitnejših odprtih teniških 
prvenstev na svetu.
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Predsednik Pahor si je v soboto, 12. junija, na povabilo organizatorja 27. mednarodne kolesarske dirke Po 
Sloveniji in župana Mestne občine Nova Gorica dr. Klemna Miklaviča ogledal 4. etapo Dirke po Sloveniji, 
ki je potekala od Ajdovščine do Nove Gorice. Predsednik Pahor je zmagovalcu etape podelil tudi etapni 
pokal, ki ga je izdelala dijakinja Strojne, prometne in lesarske šole na Šolskem centru Nova Gorica.

Predsednik republike in ministrica za izobraževanje, znanost in šport dr. Simona Kustec sta 10. avgusta na Brdu 
pri Kranju priredila tradicionalni sprejem za olimpijsko reprezentanco ob zaključku 32. olimpijskih iger v Tokiu.

Predsednik Republike Slovenije se je 6. septembra v Muzeju narodne osvoboditve Maribor udeležil slovesnosti 
ob 120-letnici Zveze mariborskih športnih društev Branik, prvega slovenskega športnega društva v Mariboru. 
V nagovoru je spomnil, da je Slovenija ena redkih držav, ki ima dan kulture in dan športa za svoja državna 
praznika. »Tvegam trditev, da sta oba, kultura in šport, državotvornega pomena za naš narod in našo 
državo,« je dejal predsednik Pahor ter dodal, da je oboje pomembno za naš narodni razvoj, krepitev narodne 
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zavesti in slavo Slovenije v mednarodni skupnosti. »Šport je tisti, ki nas združuje, navdihuje, da pripadamo 
isti skupini navijačev, kar je čudovit občutek,« je nagovor zaključil predsednik republike. Ob tej priložnosti 
je predsednik Pahor Zvezi mariborskih športnih društev Branik ob 120-letnici delovanja vročil Zahvalo. 
Predsednik republike je z udeležbo na slovesnosti počastil slavno tradicijo Branika in mu hkrati zaželel vse 
najboljše za prihodnost.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 8. septembra udeležil sprejema za slovensko paraolimpijsko 
reprezentanco, ki se je s paraolimpijskih iger v Tokiu vrnila s sijajnimi uvrstitvami. Čestital je vsem članom 
in članicam slovenske paraolimpijske reprezentance in dejal: »Ste izjemen navdih zaradi vaše sposobnosti, 
da se za tako zahteven športni nastop pripravite«. Ob tem se je zahvalil vsem, ki jih podpirajo na njihovi 
športni poti do uspehov. Predsednik republike je Frančka Gorazda Tirška, prejemnika dveh medalj na 
letošnjih paraolimpijskih igrah v Tokiu, povabil, da se je s svojim podpisom pridružil drugim šampionom 
na zastavi slavnih.
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Urad predsednika Republike Slovenije je ob državnem prazniku dnevu slovenskega športa, 23. septembra, 
v Predsedniški palači pripravil dan odprtih vrat. V imenu predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja, 
ki se je ravno takrat mudil na zasedanju Generalne skupščine Organizacije združenih narodov v New Yorku, 
je obiskovalce nagovoril gospod Miroslav Cerar, slovenski olimpionik in vodja olimpijske reprezentance 
Slovenije Tokio 2020. »Predsednik republike Pahor me je pooblastil, da vas v njegovem imenu pozdravim 
in vam ob tem lepem prazniku zaželim veliko telesne in duhovne energije in vam iskreno čestitam,« je 
dejal olimpionik Miroslav Cerar in v nagovoru orisal pomen današnjega praznika – da nas opomni in poziva 
k telesni vsestranski aktivnosti in gibanju, v katerem pridobivamo osnovne spretnosti, moč in vzdržljivost, ki 
so v vsakdanjem življenju zelo pomembne. Po njegovih besedah nas dan slovenskega športa spodbuja, da se 
ukvarjamo s telesno kulturo in tako ohranjamo zdravje ter se kot posamezniki in skupnost izpopolnjujemo. 
Cerar je v nagovoru posebej poudaril pomen kolegialnosti, medsebojne pomoči in spoštovanja med športniki. 
»Šport nas preprosto uči na vsakdanje humane navade,« je dejal gospod Cerar ter dodal, da moramo biti 
ponosni na naše dosežke in dosežke naših športnic in športnikov, tako sedanje kot tudi pretekle. »Najlepše 
je, ko pride športnik z velikih tekmovanj, ko ima na sebi odličje in mu ljudje iz spoštovanja stisnejo roko. 
Takrat so pozabljene vse sekunde trdega dela, vso garanje in takrat je veselje prepojeno med navijači, 
med športniki, med vsemi Slovenci,« je po dveh osvojenih medaljah na letošnjih paraolimpijskih igrah 
v Tokiu vtise strnil Franček Gorazd Tiršek. Dodal je, da smo Slovenke in Slovenci lahko ponosni, da smo 
zelo športen narod in smo kot taki spoštovani v svetu. Obiskovalce je nagovoril tudi gospod Wolfgang 
Baumann, generalni sekretar združenja TAFISA, ki ozavešča o prednostih športa za vse in spodbuja telesne 
dejavnosti med ljudmi. Gospod Baumann se je v nagovoru ob izraženem navdušenju nad razširjenostjo 
športa v Sloveniji predsedniku Pahorju zahvalil za njegovo podporo športu za vse.

Pred tem so se obiskovalke in obiskovalci dneva odprtih vrat pred Predsedniško palačo udeležili odprtja 
razstave Dan slovenskega športa, ki prikazuje razvoj slovenskega športa in jo je v počastitev državnega 
praznika pripravil Olimpijski komite Slovenije – Združenje športnih zvez. Razstava je bila premierno na 
ogled pred Predsedniško palačo, nato pa je potovala po Sloveniji.

Predsednik Pahor se tradicionalno udeležuje ljubljanskega maratona. Enako v preteklem letu, ko je 
24. oktobra pretekel 21-kilometrski krog v času 1:50:27.
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Predsednik republike se je 11. decembra v Murski Soboti udeležil osrednjega letnega nacionalnega 
inkluzivnega športnega dogodka Festival juda. Slovenski judo klubi že 25 let, poleg vadbe večinske vključene 
populacije vseh starostnih in socialnih kategorij, skrbijo tudi za otroke z motnjami avtističnega spektra, za 
žrtve raznoraznih zlorab, ki jih s pomočjo juda ponovno vračajo v življenje. Mreža slovenskih judo klubov 
na celotnem teritoriju Slovenije deluje kot izjemno pomemben socialno izobraževalni, vzgojno-humanitarni 
in športni sistem, ki z vsakodnevno organizirano vadbo juda slovenski družbi prispeva poleg vrhunskih 
tekmovalnih odličij nemerljivo socialno korist.

Predsednik Republike Slovenije se je 14. decembra v Cankarjevem domu udeležil prireditve Športnik leta 
2021. Po izboru Društva športnih novinarjev Slovenije je športnica leta 2021 že tretjič postala Janja Garnbret, 
športnik leta je Tadej Pogačar, športna ekipa leta pa je slovenska moška košarkarska reprezentanca. Pred 
tem sta predsednik Pahor in ministrica za izobraževanje, znanost in šport dr. Maja Makovec Brenčič v 
Predsedniški palači priredila sprejem za najboljše slovenske športnice in športnike v letu 2021. Predsednik 
Pahor je zbrane tudi nagovoril. 
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IV. MED LJUDMI

POMEMBNE POZORNOSTI

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je tudi v preteklem letu udeleževal številnih dogodkov po 
vsej Sloveniji, ob strogem upoštevanju epidemioloških razmer ter ukrepov in priporočil za preprečevanje 
širitve covid-19. Ob vsaki priložnosti je predsednik republike Borut Pahor pozdravljal zavzetost in predanost 
organizatorjev k doslednem upoštevanju priporočil, ter izražal podporo njihovi skrbi za ohranjanje in 
spodbujanje razvoja kulturnega in umetniškega izražanja.

Leto 2021 je predsednik Pahor začel z novoletno poslanico, ki jo je Slovenkam in Slovencem namenil na 
predvečer novega leta, 31. decembra 2020. 
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Predsednik republike Borut Pahor je 1. januarja s čestitko voščil staršema prvega novorojenčka v letu 2021.

Predsednik republike je tudi letos nagovoril udeležence 31. nacionalnega Otroškega parlamenta, ki je 
potekal 21. aprila. Mladi parlamentarci so prek spletne platforme Zoom razpravljali na temo Moja poklicna 
prihodnost. Predsednik republike tradicionalno sodeluje na otroškem parlamentu in z mladimi razpravlja o 
aktualnih temah, pomembnih za njihovo prihodnost. Predsednik republike se je Zvezi prijateljev mladine 
Slovenije zahvalil za izredno skrb, ki jo posvečajo pripravam in vodenju tega in tudi drugih projektov, ki 
mladim omogočajo, da zrastejo v svobodne in ustvarjalne ljudi. Mladim pa se je zahvalil za odgovorno 
obnašanje v času zdravstvene krize, za solidarnost in njihovo odraslost ter zrelo razumevanje nove situacije. 
»Čas zdravstvene krize je priložnost za vse, ki so želeli od sebe dati najboljše,« je dejal predsednik republike 
in mlade ob koncu pozval, naj pri odločitvah, kaj bodo v življenju počeli, sledijo svojemu srcu in slutnji, 
kaj jih dejansko veseli.

Predsednik republike se je 29. maja udeležil praznovanja ob 100. rojstnem dnevu Alojzija Hermana in dejal, 
da »sreča je na strani pogumnih ljudi. Vi, spoštovani gospod Herman, ste takšni in želim vam vse najboljše 
in najlepše«. Predsednik Pahor se je ob visokem jubileju gospodu Hermanu zahvalil, da je bil kot partizan 
pripravljen zastaviti svoje življenje za domovino. Zahvalil se mu je tudi, da se je 27. aprila skupaj s še 
živečimi partizani udeležil proslave v Predsedniški palači ob dnevu upora proti okupatorju. »S svojo 
navzočnostjo ste brez besed vsej slovenski javnosti dali močno sporočilo,« je dejal predsednik Pahor ter 
izrazil upanje, da gospod Herman danes čuti zadoščenje, da njegovi vnuki in pravnuki živijo svobodni in 
lahko v miru lahko razvijajo vse svoje talente.
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Predsednik republike Slovenije Borut Pahor se je 17. junija udeležil osrednje slovesnosti ob 15. občinskem 
prazniku Občine Sveta Trojica v Slovenskih goricah ter v slavnostnem nagovoru spregovoril o politični 
enotnosti pred 30 leti in današnjem domnevnem političnem razkolu.

18. junija je predsednik republike obiskal Mladinski center Celje, kjer se je udeležil nacionalne konference 
mladinskega dialoga »Mladokracija« in imel pogovor z mladimi. Več kot 200 mladih je na regijskih dogodkih 
razmišljalo o svoji prihodnosti in oblikovalo predloge za izboljšave življenja mladih. Letos so projekt namenili 
temam predsedovanja in delovanju evropskih demokratičnih institucij. Dialog s predsednikom je bil 
osredotočen na pomen različnih ukrepov v Sloveniji in Evropski uniji pri spodbujanju mladih k aktivni 
participaciji ter vključenosti v družbo. Kot ključne teme so mladi prepoznali (1) duševno zdravje in mladi 
v različnih okoljih, (2) kakovostne zaposlitve in pomen neformalnega izobraževanja, (3) participacija mladih 
v družbi ter kakovostne in zanesljive informacije. V pogovoru s predsednikom republike so mladi izpostavili 
predvsem osamljenost, ki so jo občutili v času epidemije, in s tem povezano poglabljanje duševnih stisk.

Predsednik Pahor se je 19. junija v Bohinjski Bistrici udeležil osrednje prireditve Ribiške zveze Slovenije, ki 
je potekala ob letošnji 140. obletnici ustanovitve Ribarskega društva za Kranjsko, ki ga štejemo za začetek 
organiziranega sladkovodnega ribištva na slovenskem ozemlju. Ob robu tega častitljivega dogodka so 
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obeležili tudi 80 let izhajanja stanovskega glasila Ribič. Predsednik republike je dr. Miroslavu Žaberlu, 
predsedniku Ribiške zveze Slovenije, predal zahvalo za 140 let skrbi za slovenske vode in bogastvo ribjega 
življenja ter za ohranjanje kulturne dediščine in ribiške tradicije na Slovenskem.

22. junija so Predsedniško palačo obiskali dijaki 1. letnika Gimnazije Brežice. Predsednik republike Borut 
Pahor jim je izrekel dobrodošlico ter jim v svoji pisarni predstavil svoje delo in v sproščenem pogovoru 
odgovarjal na njihova vprašanja. Pozneje je predstavnica protokola dijake popeljala skozi druge protokolarne 
prostore v Uradu predsednika RS, jim predstavila potek protokolarnih sprejemov in dogodkov v Veliki 
dvorani ter jih seznanila z zgodovino Predsedniške palače.

Predsednik Pahor je 14. julija v Vili Podrožnik priredil osmi tradicionalni sprejem z Društvom v tujini izobraženih 
Slovencev (VTIS). Sprejema so se udeležile Slovenke in Slovenci, ki študirajo ali kot znanstveniki, raziskovalci 
in predavatelji delujejo v tujini. Srečanje je tradicionalno in poteka v sodelovanju z Društvom v tujini 
izobraženih Slovencev VTIS že vse od leta 2013. Tema letošnjega srečanja je bila praznovanje 30. obletnice 
samostojnosti Slovenije in nedavnega prevzema predsedovanja Svetu EU. V letošnjem pogovoru so zato 
razpravljali o slovenski samostojnosti in tem, kako mladi gledajo na prihodnost Slovenije – v kontekstu 
skupne evropske prihodnosti. S tem pogovorom je predsednik Pahor nadaljeval niz razprav z naslovom 
»Pogovorimo se o Evropi«. Pogovor je vodila Mojca Delač, sodelavka prvega programa Radia Slovenija, v 
njem pa so sodelovali: Marko Maver, Dan Burgar, Dona Marija Pavlin in Peter Ribarič.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 21. avgusta v Gornji Radgoni udeležil odprtja 59. Mednarodnega 
kmetijsko-živilskega sejma AGRA in imel slavnostni nagovor, v katerem je dejal, da je »sejem AGRA je na 
nek način praznik podeželja. Kljub razvoju komunikacijskih tehnologij ali prav zaradi tega ohranja svojo 
stvarno in sporočilno vrednost. Za Slovenijo je pomembno, da je kakovost življenja in dostopnost bistvenih 
dobrin za visoko blaginjo enaka v urbanih središčih in na podeželju. Gre več kot samo za pravičnost in 
modrost, gre skoraj za naš narodni značaj.« Po odprtju si je predsednik Pahor sejem ogledal v spremstvu 
ministra za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano dr. Jožeta Podgorška in Anje Mager, predsednice Zveze 
podeželske mladine Slovenije. Vsi trije so nato posadili oreh.

Predsednik republike se je 27. avgusta v Čebelarskem centru Slovenije v Lukovici udeležil slovesnosti ob 
razgrnitvi 3D-modela kranjske čebele »kranjice«. Gre za edinstven učni pripomoček za razumevanje čebeljega 
sveta, ki je nastal z uporabo najsodobnejših tehnologij 3D-tiska. To je fizični model čebele v razmerju 1 : 100 
(velikost 1,5 m), ki dosega več kot 90 % morfološko podobnost s čebelo delavko. Postavitev tega vzgojnega 
in učnega pripomočka je prispevek Čebelarske zveze Slovenije k predsedovanju Republike Slovenije Svetu 
Evropske unije ter poudarja sporočilo svetovnega dne čebel in pomena opraševalcev.

3. oktobra se je predsednik republike pred Stupičevo vilo in kulturnim domom na Zavrhu udeležil proslave 
v počastitev 35. obletnice Maistrovih prireditev in krajevnega praznika KS Voličina. Slavnostni govornik na 
prireditvi je bil predsednik Republike Slovenije Borut Pahor, ki je k spomeniku generala Maistra položil venec.
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SPODBUJANJE ODLIČNOSTI

Predsednik republike Borut Pahor je v četrtem letu svojega drugega mandata na različne načine nadaljeval 
spodbujanje odličnosti z namenom, da bi zgodbe o uspehu navdihovale posameznike, da bi skupaj 
sooblikovali prihodnost in našo skupnost naredili še boljšo, bolj povezano in močnejšo. Poleg udeležb na 
različnih dogodkih po Sloveniji, namenjenih spodbujanju odličnosti, je predsednik republike v četrtem letu 
svojega drugega mandata podporo posebnim dosežkom in znanstveni, poslovni in osebni odličnosti izrazil 
tudi z 95 častnimi pokroviteljstvi, enim jabolkom navdiha, 18 replikami priznanja jabolko navdiha junakom 
človečnosti in upanja ter 22 zahvalami predsednika republike.

1. Častna pokroviteljstva predsednika republike

Namen častnega pokroviteljstva je izkaz podpore predsednika republike delu in prizadevanjem prirediteljem 
dogodka ter daje dogodku prav poseben pomen. Častno pokroviteljstvo predsednika pomeni, da predsednik 
spodbuja ideje organizatorja, se zavzema za stvari, s katerimi se ta ukvarja, in podpira njegova prizadevanja. 
Uporaba častnega pokroviteljstva je javnega značaja, kar pomeni, da se pokroviteljstvo navaja na morebitni 
tiskovni konferenci, pri promociji dogodka itd.

V letu 2021 je predsednik republike podelil 95 častnih pokroviteljstev nad humanitarnimi, kulturnimi, 
športnimi in drugimi prireditvami in projekti. Ob posebnih priložnostih se predsednik republike odloči, da 
listino o častnem pokroviteljstvu organizatorjem dogodka vroči osebno, na sprejemu v Predsedniški palači 
ali na posebnem dogodku, ter s tem izkaže dogodku ali projektu posebno odličnost.

Predsednik republike je 20. maja na Prevaljah na osrednji prireditvi vročil listino o častnem pokroviteljstvu 
nad prireditvami ob 60-letnici gibanja Bralna značka, ki jih je pripravljalo Društvo Bralna značka Slovenije 
– ZPMS. Listino je prevzel predsednik Bralne značke Slovenije Marko Kravos.
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2. Jabolko navdiha  

Jabolko navdiha je izvirno in posebno priznanje predsednika Boruta Pahorja, ki ga podeljuje posameznikom 
in organizacijam v znak občudovanja in hvaležnosti za dolgoletno delovanje ter izjemna dejanja na različnih 
področjih družbenega življenja, ki predstavljajo zgled in navdihujejo druge. Priznanje je upodobljeno kot 
izvirna bronasta skulptura priznanega slovenskega kiparja Boštjana Štineta na kamnitem podstavku, 
prejemniki pa prejmejo tudi usnjeno mapo z utemeljitvijo.

Prejemniki letošnjih priznanj Jabolko navdiha: 

Fantje z vasi

Predsednik republike je 7. decembra v Predsedniški palači vročil Jabolko navdiha, ki so ga prejeli Fantje z 
vasi za srčni preplet glasbe in ljubeznivosti, ki so ju ponesli v sleherni dom za starejše v Sloveniji. Priznanje 
je prevzel Tone Plevčak, vodja vokalne skupine.

Utemeljitev:

Srčni gospodje Janez Mraz, Franc Turnšek, Slavko Živičnjak, Toni Korez in Tone Plevčak so iz vasi Kostrivnica 
pod Bočem. Od nekdaj jih spremlja ljubezen do petja in zato so v letu 2019 ustanovili vokalno skupino 
Fantje z vasi.

Sklenili so, da bodo svoje glasbeno udejstvovanje posvetili starim ljudskim pesmim in posebnemu načinu 
njihovega petja. Odkar so prvič skupaj nastopili ob 100. rojstnem dnevu sokrajanke, razveseljujejo ljudi, 
pot pa jih iz Rogaške Slatine vodi po vsej Sloveniji.

Fantje z vasi so nastali, da bi s petjem ljudem vzbujali veselje do življenja. Skrbno so izbrali pesmi, ki pri 
zrelejšem občinstvu prebudijo dragocene spomine, pri mlajšem pa ponos na ljudsko izročilo in modrost. 
Svoje nastope žlahtnijo s šaljivimi pripovedmi.

Prav posebno pozornost namenjajo starostnikom. Radi bi jim pokazali, da je sleherni izmed njih pomemben. 
Da nobena pot ni predolga in noben dom predaleč, da ga Fantje z vasi ne bi mogli obiskati. V treh letih, 
odkar so skupaj, so prevozili 11.200 kilometrov, obiskali vseh 125 domov za starejše v Sloveniji in zapeli 
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približno 5.000 ljudem. Pri tem jih ni nič ustavilo, tudi virus ne. Vedeli so, da morajo s svojim poslanstvom 
nadaljevati, bodriti ljudi v težkih časih ter jim pokazati, da niso sami. Številnim je njihov nastop orosil oko 
in jim segel do srca – nekateri so skupaj s Fanti zapeli in proslavili življenje. To preprosto razdajanje dobrote 
izkazuje njihovo srce, veliko kakor Slovenija. 

Potovanje Fantov z vasi po Sloveniji je pripoved o tem, kako cilj postane poslanstvo, ko seže iz srca v 
srce in ga napolni z radostjo. Fantje z vasi niso običajni ljudski pevci. Postali so glasniki prostovoljstva in 
nesebičnosti, prinašalci dobre volje. Njihovo poslanstvo je simbol najčudodelnejše moči, ki jo imamo ljudje 
– da lahko s svojim dejanjem nekoga razveselimo. Njihov srčni preplet glasbe in ljubeznivosti je navdih, 
ki ga kot skupnost in posamezniki zelo potrebujemo.

Sodelavke in sodelavci projekta Sledilnik 

Predsednik republike je 29. decembra 2020 v Vili Podrožnik vročil priznanje jabolko navdiha sodelavkam 
in sodelavcem projekta Sledilnik. Repliko jabolka navdiha junakom človečnosti in upanja so sodelavke in 
sodelavci Sledilnika, ki v projektu delujejo kot prostovoljke in prostovoljci, prejeli v znak hvaležnosti za 
pomembno vlogo pri obveščanju javnosti o širjenju novega koronavirusa v Sloveniji. Vročitve, ki je potekala 
na razmeram prilagojen način, so se udeležili najožji sodelavke in sodelavci projekta, drugi pa so jo spremljali 
v neposrednem prenosu na spletni strani Urada predsednika Republike Slovenije.  Ob vročitvi desete 
replike priznanja jabolko navdiha je predsednik Pahor poudaril, da bosta za zmago nad virusom zaslužni 
znanost in človečnost. »Projekt Sledilnik združuje oboje – veliko znanja ter veliko človeške solidarnosti in 
dobrote,« je dejal ter ocenil, da so sodelavke in sodelavci Sledilnika ustvarili nekaj čudovitega, v kar ljudje 
zaupajo. »Zaupanje je v teh časih redka vrlina in pomembna dobrina,« je še poudaril predsednik republike 
in izrazil upanje, da bodo ljudje v Sledilniku našli navdih za nove zamisli. V imenu prejemnikov je repliko 
priznanja prevzel Luka Renko, pobudnik in koordinator projekta. »Dostop do podatkov je tisti, ki lahko 
zgradi zaupanje in pomaga prebroditi še tako težke čase,« je dejal ob zahvali ter poudaril pomen razvoja 
in vlaganja v digitalizacijo, predvsem na področju zdravstva. »Prihodnost je pred nami. Vprašanje je, ali jo 
bomo soustvarjali in spreminjali ali pa nas bo prehitela,« je še dejal.

Utemeljitev:

Ko je v začetku marca v Sloveniji nastopila epidemija novega koronavirusa, smo se znašli pred nesluteno 
in nevidno preizkušnjo. Z njo smo se morali soočiti kot skupnost, čeprav nismo smeli biti skupaj. A vendar 
so dobri ljudje našli načine, kako delovati skupaj in tako pomagati drugim.
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Tako je nastal tudi prostovoljski projekt Sledilnik, obširna zbirka podatkov in napovednih modelov o 
epidemiji covida-19 v Sloveniji. Pripoved o njegovem nastanku je pravzaprav zgodba o družbeno odgovornih 
posameznikih, ki so najprej vsak zase prepoznali potrebo in pravico ljudi do obveščenosti v kriznih razmerah. 
To zavedanje jih je povezalo v odprto in raznoliko skupnost več kot stopetdesetih znanstvenikov in 
strokovnjakov, ki že več mesecev prostovoljno soustvarjajo podatkovno bazo in napovedi širjenja virusa, 
s svojim obširnim in raznolikim znanjem ter domiselnimi predstavitvami pa dnevno obveščajo javnost o 
širjenju koronavirusa v Sloveniji na razumljiv in jasen način.

Sledilnik je postal pomemben vir informacij, ki mu ljudje zaupajo. Zaupajo v znanstveno odličnost, 
strokovnost in družbeno odgovornost sodelavk in sodelavcev Sledilnika, ki Sloveniji in svetu predstavlja 
navdih nesebične, odgovorne in odprte skupnosti, v kateri je vsak posameznik dobrodošel, da s svojim 
znanjem in izkušnjami prispeva pomemben del k celoti.

‘Znanstveniki in raziskovalci iščete rešitve, kako pomagati zdaj in kako se pripraviti na čas, ki prihaja,’ 
je zapisano v utemeljitvi jabolka navdiha, ki ga je junakom človečnosti in upanja predsednik republike 
podelil marca. ‘Projekt Sledilnik je navdihujoč primer pomena znanosti, ko nastopijo časi negotovosti. V 
njih znanstveniki in strokovnjaki delujete z znanjem, odgovornostjo in s tenkočutnostjo do sočloveka in 
skupnosti, za kar se vam iskreno zahvaljujemo.’

Heroji korone

25. marca 2021 je v parku Vile Podrožnik predsednik Pahor vročil priznanje jabolko navdiha »herojem 
korone« po izboru bralk in bralcev slovenskih regionalnih spletnih medijev. Repliko jabolka navdiha junakom 
človečnosti in upanja je 17 »herojev korone« prejelo v znak hvaležnosti za njihova srčna dejanja v času 
epidemije. »Heroje korone« so izbrali bralci slovenskih regionalnih spletnih medijev kot tiste posameznike, 
ki so se z dobrimi deli v boju proti novi koronavirusni bolezni posebej odlikovali in tako pomagali tistim, ki 
so pomoč potrebovali. Skupni zmagovalec akcije »Heroji korone« je postal 19-letni dijak Tim Baumkirher, 
ki je v imenu vseh finalistov dejal, da predsednikovo priznanje razumejo kot dodatno potrditev, da delajo 
prav. Z vročitvijo priznanja je predsednik republike prejemnikom in prejemnicam izrazil hvaležnost za 
dobroto in človečnost, brez katerih ne bi tako dobro premagovali epidemije. »Obstajajo posamezniki kot 
ste vi, ki težke občutke spreminjajo v upanje,« je dodal predsednik, prepričan, da bodo ravnanja »herojev 
korone« naletela na občudovanje in pri drugih spodbudila željo, da prav tako pomagajo. 
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»Heroji korone«, ki so prejeli jabolko navdiha, so:

• Tim Baumkirher za nesebično pomoč pri oskrbi okuženih starostnikov ter kolegialnost in solidarnost 
do sodelavcev v domu starejših v Zidanem Mostu;

• Žiga Bizjak za požrtvovalno delo na covid oddelku Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana;

• Renata Brdnik za vnemo pri šivanju in podarjanju zaščitnih mask;

• Lara Črnko za pomoč otrokom iz socialno šibkejših družin in zbiranje računalnikov, ki so učencem 
olajšali učni proces;

• Monika Dobrijevič za premagovanje težav in snovanje rešitev za kakovostno izvajanje pouka na 
daljavo;

• Denis Jerot in Mateja Danilovič za brezplačne tople obroke tistim, ki si jih sami niso mogli zagotoviti;

• Katja Koren Ošljak za izvedbo akcije »Nihče brez«, ki je številnim šolarjem omogočila ustrezno 
računalniško opremo za šolanje na domu;

• Saša Markoja Popelar in Robert Markoja za požrtvovalno prostovoljno pomoč pri prevozih hrane 
oskrbovancem mariborskega doma starejših v rdeči coni;

• Boštjan Mrzlak za prostovoljno pomoč preobremenjenim in izgorelim sodelavcem na covid deloviščih 
Splošne bolnišnice Murska Sobota;

• Barbara Novak za pomoč socialno šibkim posameznikom, družinam, brezdomcem, materinskim 
domovom in kriznim centrom;

• Bojan Povše za skrbno organiziranje vsakodnevnih prevozov kosil otrokom iz socialno šibkih družin;

• Alen Sever za nesebično pomoč pri oskrbi bolnikov v rdeči coni Splošne bolnišnice Murska Sobota;

• Matilda Vernik za čudovito življenjsko energijo, ki navdihuje in premaguje vse ovire;

• Blaž Zmazek za idejo o vzpostavitvi platforme Razlagamo.si, ki pomaga odpravljati neenakih pogojev 
učencev in dijakov pri poučevanju na daljavo;

• Olga Zver za požrtvovalno skrb za čisto perilo in oblačila oskrbovancev Doma starejših Lendava.

3. Zahvale predsednika republike

Zahvala predsednika republike je posebno priznanje, s katerim želi predsednik Borut Pahor izraziti hvaležnost 
posameznikom in organizacijam. Za zahvalo se je predsednik republike odločil zaradi prevelike vrzeli med 
ustno zahvalo in uradnim odlikovanjem. Zahvala predsednika republike je listina v lični usnjeni mapi, 
na kateri je odtis stilske upodobitve Predsedniške palače, izdelane ob 120. obletnici njene izgradnje in 
100. obletnici prve slovenske narodne vlade, ki je v njen krajši čas zasedala.

Predsednik republike se je v letu 2021 odločil podeliti zahvalo društvom, ki so, tako kot Republika Slovenija, 
praznovala 30 let delovanja ali druge pomembe prelomnice v njihovem delovanju in obstoju. 

Med drugim je zahvalo predsednika republike 10. maja prejelo Društvo za zdravje srca in ožilja Slovenije, 
ki je leta 2021 praznovalo 30-letnico delovanja. 
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28. maja je Zveza gluhih in naglušnih Slovenije prejela zahvalo predsednika republike za pomembno vlogo 
pri vpisu znakovnega jezika in jezika gluhoslepih v Ustavo Republike Slovenije ter njeno vsestransko pomoč 
ljudem z okvaro sluha pri vključevanju v družbo. Predsednik republike je zahvalo vročil na slavnostnem 
dogodku ob 90-letnici organiziranega delovanja zveze, ki je potekala pod geslom »Od prepovedi do vpisa 
znakovnega jezika in jezika gluhoslepih v Ustavo RS«. V imenu zveze je zahvalo sprejel njen predsednik 
Mladen Veršič. Predsednik republike je ob vročitvi poudaril, da 90 let delovanja Zveze gluhih in naglušnih 
Slovenije sovpada z zelo pomembnim in prelomnim dogodkom, vpisom slovenskega znakovnega jezika v 
ustavo. Gre za dejanje, ki na predvečer 30. obletnice ustanovitve države in sprejetja slovenske ustave pomeni 
dobro sporočilo za celotno skupnost. »Ustavo, temeljno družbeno pogodbo, smo sposobni s preseganjem 
običajnih političnih razlik in ob sodelovanju vseh spreminjati na bolje – za bolj vključujočo družbo,« je dejal.
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19. junija se je predsednik republike udeležil osrednje prireditve Ribiške zveze Slovenije, ki je potekala ob 
140. obletnici ustanovitve Ribarskega društva za Kranjsko, ki ga štejemo za začetek organiziranega 
sladkovodnega ribištva na slovenskem ozemlju. Ob tej priložnosti je predsednik republike Ribiški zvezi 
Slovenije vročil zahvalo predsednika republike za 140 let skrbi za slovenske vode in bogastvo ribjega 
življenja ter za ohranjanje kulturne dediščine in ribiške tradicije na Slovenskem. Zahvalo je sprejel predsednik 
zveze dr. Miroslav Žaberl, ob robu tega častitljivega dogodka pa so obeležili tudi 80 let izhajanja stanovskega 
glasila Ribič.

Predsednik republike je 22. junija v parku Vile Podrožnik priredil sprejem za mlade raziskovalce zgodovine 
– učenke in učence, ki so sodelovali v programu Zveze prijateljev mladine Slovenije Mladi raziskovalci 
zgodovine. Na predlog predsednika republike je bila v letošnjem šolskem letu raziskovalna tema »Osamosvajanje 
Slovenije in dogajanje v mojem kraju«. Mladi raziskovalci zgodovine so na sprejemu prejeli zaslužena 
priznanja za raziskovalne naloge, predsednik republike pa je Komisiji za delo zgodovinskih krožkov pri Zvezi 
prijateljev mladine Slovenije vročil zahvalo predsednika republike za pomembno vlogo pri navduševanju mladih 
za spoznavanje naše domovine in njene zgodovine. Sprejela jo je predsednica komisije dr. Nadja Terčon.
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14. avgusta se je udeležil slovesnosti ob 10. obletnici Dializnega centra Kobarid, na kateri je bil slavnostni 
govornik. V govoru je predsednik republike dejal, da je Dializni center Kobarid navdihujoča in edinstvena 
zgodba o dostopnosti in kakovosti zdravstvenih storitev, ki je zaradi predanosti in zavzetosti ustanoviteljev 
in sodelavcev uspela kljub pomislekom in dvomom: »Deset let kasneje lahko vi, zlasti pa bolniki ugotavljajo, 
da imajo tukaj kakovostno zdravstveno storitev.« Predsednik republike je opozoril, da mora tudi javni 
zdravstveni sistem na sistemski ravni poskrbeti, da bo ostal kakovosten in dostopen za vse, a da je za to, 
v teh časih, potrebno nekaj sodelovanja in politične modrosti. Zavodu Apolon je ob 10-letnici dializnega 
centra vročil zahvalo predsednika republike za vztrajnost, srčnost in opravljanje pomembnega poslanstva 
pri lajšanju zdravljenja in izboljšanju kakovosti življenja dializnih bolnikov iz Zgornjega Posočja. Sprejel jo 
je direktor centra Božidar Kanalec.

Predsednik republike je ob 50-letnici podjetju KIMI vročil zahvalo predsednika republike za uspešno gospodarsko 
pot in pomembno vlogo v času spopadanja z epidemijo koronavirusne bolezni covid-19 pri oskrbovanju 
ključnih institucij z dezinfekcijskimi sredstvi za razkuževanje rok in površin. Zahvalo je v imenu podjetja 
sprejela direktorica Mateja Imperl 31. avgusta na praznovanju podjetja, ki je potekalo na Brdu pri Kranju.
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4. septembra se je predsednik republike skupaj z madžarskim predsednikom Áderjem udeležil osrednje 
slovesnosti ob 30-letnici delovanja Zveze Slovencev na Madžarskem. Ob tej priložnosti je zvezi vročil zahvalo 
predsednika republike za predano delo v korist slovenske skupnosti v Porabju in utrjevanje narodne 
pripadnosti porabskih Slovencev, za neprecenljiv prispevek k ohranjanju slovenske kulture in maternega jezika 
ter zavzeto delovanje za vsestranski razvoj Slovencev na Madžarskem in sožitje med sosednjima narodoma in 
državama. Zahvalo sta sprejela predsednica zveze Andreja Kovač in ustanovitelj zveze Jože Hirnök. 

Predsednik republike se je udeležil tudi slovesnosti ob 21. prazniku Občine Tišina in 50-letnici delovanja 
Nogometnega kluba Roma, ki je potekala v Vanči vasi 4. septembra. »Živimo v posebnem času, ki je v 
osnovi naklonjen sožitju, solidarnosti, strpnosti. In živimo v skupnem evropskem domu, ki se trudi posebej 
varovati manjšine, nacionalne in druge; ki se posebej trudi varovati sleherno posebnost, ker ta bogati 
družbo,« je poudaril predsednik republike in dodal, da Občina Tišina lahko izkaže veliko mero rezultatov, 
ki so plod strpnega, spoštljivega obnašanja med ljudmi in zlasti z Romi, ki živijo tukaj. »Mislim, da je to 
sijajno in je lahko vsepovsod po Sloveniji zgled, navdih za naše prihodnje življenje,« je dejal in Nogometnemu 
klubu Roma vročil zahvalo predsednika republike ob 50-letnici delovanja kluba, ki je edini romski nogometni 
klub v Sloveniji, za spodbujanje športa ter negovanje sožitja in sobivanja prebivalcev romskega naselja in 
lokalne skupnosti. Zahvalo je sprejel predsednik kluba Zlatko Hahn.
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Predsednik republike se je 7. septembra udeležil slovesne razglasitve zmagovalcev akcije Moj zdravnik 
2021. Ob 25-letnici akcije Moj zdravnik je Zavodu Viva, ki z akcijo za izbor izjemnih posameznikov med 
zdravnicami in zdravniki poleg strokovnosti spodbuja in uveljavlja vrednote človečnosti, požrtvovalnosti, 
sočutja in spoštljivih medsebojnih odnosov ter krepi nenadomestljivo in dragoceno zaupanje med bolniki 
in zdravniki, vročil zahvalo predsednika republike. Sprejela sta jo ustanovitelja zavoda Sandi Češko in 
Livija Dolanc.

Predsednik republike se je 18. septembra že petič udeležil jubilejnega 40. srečanja slovenske katoliške 
mladine Stična mladih 2021, ki je potekalo pod častnim pokroviteljstvom predsednika republike in Slovenske 
škofovske konference. 

Enodnevni festival mladim med 13. in 30. letom starosti ponuja izkušnjo prostovoljstva, skupnosti, 
sodelovanja, medsebojne pomoči ter prenosa znanja in izkušenj. Predsednik republike je ob 40-letnici 
tradicionalnega srečanja Stični mladih vročil zahvalo predsednika republike za dolgoletno dragoceno 
poslanstvo, ki med mladimi širi in spodbuja vrednote prostovoljstva, sodelovanja, človečnosti in solidarnosti 
v dobro skupnosti. V imenu Stične mladih jo je sprejela Klara Rogina, koordinatorka tega vseslovenskega 
mladinskega srečanja, predsednik republike pa je dejal, da ga je ta prireditev od nekdaj navdihovala: »Tukaj 
pred seboj vidim našo prihodnost, in to me navdaja z velikim optimizmom in upanjem.« V nagovoru se je 
ozrl v štiri desetletja od prve Stične mladih do danes ter izpostavil številne družbene in druge spremembe, 
ki smo jim bili priča. »Danes imamo našo državo, samostojno Slovenijo, imamo drugačno, demokratično, 
skupno, zedinjeno Evropsko unijo, skupen evropski dom in drugačen svet, ki ni brez problemov,« je posebej 
nagovoril mlade s pozivom k medsebojnemu spoštovanju in prizadevanju za dialog, v katerem ima vsak 
pravico spoštljivo povedati svoje mnenje, vendar mora spoštljivo poslušati mnenje drugega, vsi skupaj pa 
se moramo potruditi ta mnenja usklajevati.
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Leto 2021 je pomenilo tudi 10-letnico programa Mladim prijazna občina, zato je predsednik republike 
7. oktobra v Predsedniški palači priredil posebno slovesnost. Certifikat »Mladim prijazna občina« je priznanje 
samoupravnim lokalnim skupnostim, ki uspešno izvajajo ukrepe, usmerjene v integracijo vedno novih 
generacij mladih v posamezne dele življenja družbe, predvsem pa v spodbujanje čim hitrejšega osamosvajanja 
mladih. Predsednik republike je ob tej priložnosti Inštitutu za mladinsko politiko Ajdovščina, ki je koordinator 
programa, vročil zahvalo predsednika republike za spodbujanje mladinskih politik in skupnih projektov 
med mladimi in občino ter ob tem poudaril, da inštitut opravlja zelo pomembno vlogo. Zahvalo je sprejela 
direktorica inštituta Nina Bavčar Čargo. V nagovoru je predsednik republike izpostavil trud občin, da bi 
obdržale mlade ljudi doma. Poudaril je še, da so se razvojne politike občin, ki v svojih programih naslavljajo 
izzive mlade generacije, izkazale kot uspešne razvojne politike. 

4. Spodbujanje odličnosti v ljudeh in med ljudmi

Predsednik Pahor se je 12. februarja udeležil jubilejne 10. podelitve nagrade zlati kamen za najbolj prodorno 
občino. Rdeča nit letošnjega izbora je bilo soustvarjanje in zmožnost občin za sodelovanje. V finale letošnjega 
izbora se je uvrstilo osem občin, in sicer Nova Gorica, Tržič, Grosuplje, Logatec, Luče, Ravne na Koroškem, 
Benedikt in Sveta Ana. Nagrado zlati kamen je prejela Mestna občina Nova Gorica. V sklopu dogodka je 
podeljena tudi nagrada Občina zdravja, ki jo je Nacionalni inštitut za javno zdravje letos razglasil drugič. 
Nagrado Občina zdravja je prejela Občina Žiri. 

Na povabilo vodstva podjetja za pridobivanje, predelavo in montažo naravnega kamna Mineral, d. o. o., 
je predsednik republike 2. marca v Oplotnici obiskal kamnolom Cezlak, kjer pridobivajo tradicionalni 
pohorski tonalit, in si ogledal njihovo muzejsko zbirko kamnoseštva. Kamnolom Cezlak je v letu 2021 
obeležil 130. obletnico začetka eksploatacije naravnega kamna na tem območju in 110. obletnico izdaje 
katastrskega načrta kamnoloma. Namen obiska je bilo srečanje z vodstvom podjetja in zaposlenimi, ki so 
skupaj uspešno prilagodili delovni proces, da v času epidemije covida-19 lahko poteka nemoteno in ob 
upoštevanju vseh ukrepov proti širjenju bolezni. Predstavniki vodstva in zaposleni so predsedniku republike 
predstavili izkušnje dela v času epidemije. Povedali so, da podjetje celoten čas epidemije ob spoštovanju 
omejitev delovalo nemoteno, da so uspeli ohraniti delovna mesta in so v tem času celo dodatno zaposlovali. 
Predsednik republike je ob robu obiska poudaril, da bo tudi po koncu epidemije tako v poslovnem svetu 
kot v vsakodnevnem življenju treba še naprej spoštovati ukrepe. Podjetja bodo morala biti tudi v prihodnje 
poslovno domiselna, da bodo lahko uspešno delovala naprej. Podjetje Mineral pa je dokaz, da se lahko 
uspešno posluje tudi v teh izjemnih razmerah. 
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Predsednik republike je bil 3. marca slavnostni govornik na slavnostni seji Zveze slovenskih društev za boj 
proti raku, ki je potekala v okviru 38. slovenskega tedna boja proti raku. Ob tej priložnosti se je v imenu 
države in v imenu ljudi vsem, ki prostovoljno ali profesionalno delujejo v zdravstvu, zahvalil za njihovo 
delo na področju boja proti raku v Sloveniji. 

Na slavnostni seji so bila podeljena častna priznanja zaslužnim sodelavkam in sodelavcem ter 
podpornikom zveze.»Zelo pomembno je, da se je vaše delovanje na področju boja proti raku v tem 
zahtevnem obdobju nadaljevalo. Našli ste načine, kako ohraniti stik z ljudmi v stiski in kako opozarjati 
na moč in pomen preventive, ko gre za boj proti raku. Vaš trud je neprecenljiv,« je dejal. Na slavnostni 
seji so bila podeljena častna priznanja zaslužnim sodelavkam in sodelavcem ter podpornikom zveze.

Predsednik republike je 10. marca na virtualni podelitvi priznanja Republike Slovenije za poslovno odličnost 
za leto 2020 čestital prejemniku priznanja Zdravstvenemu domu Ptuj, ki je prvi zdravstveni dom v Sloveniji, 
ki je prejel to priznanje in s tem tudi prva organizacija javnega sektorja sploh, ki je prejela priznanje. 
Priznanje Republike Slovenije za poslovno odličnost, ki ga Slovenija podeljuje že od leta 1998, je najvišje 
državno priznanje za dosežke na področju kakovosti proizvodov in storitev ter kakovosti poslovanja kot 
rezultat razvoja znanja in inovativnosti. Priznanje spodbuja slovenske organizacije k uvajanju sistemov 
sodobnega, učinkovitega in celovitega doseganja poslovne odličnosti ter hkrati daje prejemnikom priznanja 
večjo moč pri njihovi konkurenčnosti doma in v svetu. Predsednik republike je v govoru znova poudaril, 
da je med vsemi sistemi v državi javni zdravstveni sistem tisti, ki je najbolj potreben prevetritve in 
nadgradnje. »Seveda je pri tem treba ohraniti vse, kar je dobrega, in dobre prakse za izboljšanje lahko 
najdemo prav v institucijah, kot je vaša. Z njimi dokazujete, da se lahko uspešno prilagajamo izzivom in 
hkrati dosegamo trajnostno dobre rezultate – tako pa ljudem, ki vas potrebujejo, omogočate kakovostno 
in dostopno zdravstveno oskrbo,« je dejal.

19. aprila je potekal zaključni dogodek 6. kariernega dneva Zavoda Nefiks, ki je v letu 2021 potekal pod 
geslom »Priložnost je v povezovanju!«. V okviru kariernega dneva so sodelujoči spoznavali možnosti in 
priložnosti, ki jih mladim ponuja Evropska unija na področju izobraževanja in zaposlovanja. Predsednik 
republike jih je nagovoril prek spletne povezave in poudaril, da globalni izzivi potrebujejo globalne odzive, 
ki jih lahko premagamo le s sodelovanjem in solidarnostjo. »Potrebujemo več Evrope, da bomo lahko bolje 
živeli. Bolj varno. Obenem pa tudi Evropa potrebuje več nas, da se bo lahko uspešno soočala z izzivi,« 
je dejal. »Danes vam Evropska unija ponuja izjemne priložnosti za kroženje znanja in idej. Izkoristite jih. 
Sodelujte. Raziskujte. Delite pridobljeno znanje in pazite drug na drugega. Razmišljate s svojo glavo in 
bodite pogumni. Vi boste ustvarjali našo prihodnost,« je mladim sporočil predsednik republike.
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5. maja je predsednik republike v sodelovanju z Zbornico zdravstvene in babiške nege Slovenije – Zvezo 
strokovnih društev medicinskih sester, babic in zdravstvenih tehnikov Slovenije priredil slovesnost ob 
podelitvi priznanja Angele Boškin za življenjsko delo in zlatih znakov Zbornice – Zveze. Slovesnost je tokrat 
prvič potekala v Predsedniški palači v luči mednarodnega dneva babic, ki ga obeležujemo 5. maja, in 
mednarodnega dneva medicinskih sester, ki ga obeležujemo 12. maja. Predsednik republike je bil častni 
pokrovitelj dogodkov ob mednarodnem letu medicinskih sester in babic, ki ga je Svetovna zdravstvena 
organizacija razglasila za leti 2020 in 2021. V slavnostnem nagovoru je izrazil počaščenost, da je podelitev 
najimenitnejših priznanj prvič potekala v Predsedniški palači. Kot že večkrat je tudi tedaj poudaril, da so 
medicinske sestre, tehniki zdravstvene nege, bolničarji negovalci in babice temelj vsakega zdravstvenega 
sistema ter ključni pri varovanju in ohranjanju zdravja. Na slovesnosti je bilo podeljenih deset zlatih znakov 
in eno priznanje Angele Boškin za življenjsko delo. Zlati znak je najvišje priznanje, ki ga Zveza – Zbornica 
podeljuje izbranim posameznicam in posameznikom, svojim članom, za pomembne prispevke in dosežke 
na področju zdravstvene ozirom babiške nege. 

Predsednik republike je 7. maja prek video povezave nagovoril udeležence nacionalnega tekmovanja Moje 
podjetje, ki ga organizira Zavod za spodbujanje podjetnosti mladih. Na nacionalno tekmovanje se je prijavilo 
304 srednješolcev iz 18 srednjih šol, ki so pod vodstvom učiteljev in zunanjih mentorjev v enem šolskem 
letu spoznali življenje podjetja, načrtovali ter se izobraževali na področju finančne pismenosti in podjetništva. 
Srečevali so se z vsemi resničnimi problemi proizvodnje, trženja in prodaje. Vse to so gradili na vrednotah 
odgovornosti in učenju z lastno izkušnjo. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj nacionalnega 
tekmovanja, ki se je končalo s podelitvijo nagrad najboljšim. V nagovoru se je zahvalil snovalcem programa 
Moje podjetje ter dejal, da bo z njihovo pomočjo dijakom vstop na trg dela zagotovo veliko lažji in nedvomno 
lepši. V nadaljevanju je dijakom sporočil, kako pomembno je sodelovanje v skupini za dosego skupnih 
ciljev: »Sodelovanje, povezovanje in deljenje znanja nadgrajuje vašo uspešnost. To spoznanje imejte pred 
seboj tudi takrat, ko boste vpeti v delo in iskali rešitve za izboljšanje le tega. Skupaj smo močnejši, skupaj 
zmoremo več.«
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Predsednik republike je bil častni pokrovitelj programa MEPI – Mednarodno priznanje za mlade 2021, ki 
mladim med 14. in 25. letom omogoča, da z aktivno udeležbo v različnih programih odkrijejo, razvijejo 
in uresničijo svoje potenciale. 4. septembra 2021 je na slovesnosti v Celju mladim podelil zlata priznanja.

9. oktobra sta predsednik republike in ministrica za izobraževanje, znanost in šport dr. Simona Kustec 
tradicionalno priredila sprejem za diamantne maturantke in maturante, ki so na splošni ali poklicni 
maturi 2021 dosegli vse možne točke. Predsednik republike je v slavnostnem nagovoru vsem diamantnim 
maturantkam in maturantom čestital za njihov izjemen šolski uspeh in jim izrekel iskrene želje za prihodnost. 
»Ta oder je najvišji in najlepši razgledni stolp na našo prihodnost,« je dejal in dodal, da je znanje odločilno, 
za uspeh pa sta pomembna tudi vztrajnost in pogum. Zbrane je nagovorila tudi ministrica dr. Simona Kustec, 
v imenu diamantnih maturantk in maturantov pa je spregovorila Lara Račnik iz Gimnazije in Srednje kemijske 
šole Ruše.
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19. oktobra je predsednik republike obiskal kranjske gimnazijke in gimnazijce. Na »Dnevu talentov Gimnazije 
Kranj« je z mladimi vodil pogovor o njihovih ambicijah, ustvarjalnosti, poteh poklicnega razvoja in upanju 
za prihodnost.

22. oktobra je v Predsedniški palači že tretjič potekala slovesnost, ki jo je ob razglasitvi prejemnika naziva 
Inovativni mladi kmet/kmetica 2021 priredil predsednik republike. Namen izbora je med mladimi podpirati 
inovativnost na področjih kmetijstva, gozdarstva in ribištva ter spodbujati prenos znanja ter prepoznavnost teh 
področij in dejavnosti. Inovativni mladi kmet 2021 je postal Gregor Slavec, ki izdeluje sladoled iz ekološkega 
kozjega mleka, pakiran v papirni, okolju prijazni embalaži. »Gledam v vaše mlade oči in vidim prihodnost 
slovenskega podeželja,« je ob razglasitvi zmagovalca dejal predsednik republike in se v imenu države 
zahvalil Zvezi slovenske podeželske mladine za dolgoletno sodelovanje in vztrajanje pri akciji Inovativni 
mladi kmet/kmetica. »Ko sem prvič slišal za to akcijo, se mi je zdela res super preboj v razumevanju ljudi, 
ki ostajajo na kmetijah na podeželju in se ukvarjajo s kmetijstvom ali z drugimi dejavnostmi,« je dejal 
in ocenil, da je zveza inovativnost upravičeno povezala z delom mladih kmetic in kmetov. Predsednik 
republike je letošnjim kandidatkam in kandidatom čestital z besedami, da ga njihove zgodbe prepričajo, 
da bo ena najpomembnejših prednosti, ki jih v primerjavi z državami srednje in vzhodne Evrope Slovenija 
ohranja po osamosvojitvi, ostala – to je sorazmeren razvoj podeželja. »Mladim kmeticam in kmetom res 
ni mogoče očitati, da ne bi razumeli velikih sprememb v svetu in trajnostnemu razvoju dajete osrednji 
pomen,« je še dejal, navdušen, ker vse več izobraženih ljudi ostaja na kmetijah, da bi s svojim znanjem, 
prodornostjo in inovativnostjo slovenskemu podeželju ponudili nekaj več, zato se nam ni treba bati za 
prihodnost slovenskega podeželja. »Ne morem biti bolj zadovoljen, kot ko vam lahko kot predsednik 
republike ponudim Predsedniško palačo za tako pomembno prireditev za našo državo,« je sklenil nagovor. 

Na prireditvi Slovenska gazela, ki je potekala v Ljubljani 26. oktobra, je predsednik republike vročil jubilejno 
dvajseto nagrado zlata gazela, ki jo je prejelo podjetje EKWB. Podjetje zaseda prvo tržno pozicijo na svetu 
na področju razvoja in proizvodnje komponent za sisteme vodnega hlajenja zmogljivih računalnikov po 
meri. Predsednik republike se je v nagovoru zahvalil nominiranim in nagrajenim podjetjem z besedami, 
da spričo njihovega prispevka in uspehov lahko letos ob 30. obletnici razglasitve naše države ugotovimo, 
da imamo precej zdravo gospodarstvo.

Predsednik republike Borut Pahor se je 13.  decembra udeležil zaključne prireditve »Faca leta 2021«, 
nagrade otroškega spletnega časopisa Časoris. 
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DAN ODPRTIH VRAT PREDSEDNIŠKE PALAČE

V preteklem letu smo v Uradu predsednika Republike Slovenije tradicijo dnevov odprtih vrat v Predsedniški 
palači prilagodili trenutnim razmeram. V skrbi za varnost in zdravje obiskovalcev v času epidemije covida-19 
so obiski potekali v skladu z veljavnimi ukrepi za preprečevanje širitve covida-19. Veljalo je obvezno nošenje 
mask, razkuževanje rok, vzdrževanje primerne razdalje in obvezno izpolnjevanje pogoja PCT (prebolevniki, 
cepljeni, testirani). Kljub razmeram, ki niso dovoljevale velikega števila obiskovalcev na dogodku, je bilo 
letos blizu 700 (sedemsto) obiskovalcev, ki so se morali za ogled vnaprej prijaviti. Nekaj časa osebni ogledi 
slovesnosti in prostorov palače sploh niso bili mogoči, zato je predsednik republike državljanke in državljane 
nagovoril prek spleta. Zaradi velikega zanimanja za vse, ki so si želeli ogledati prostore Predsedniške palače, 
smo na uradu predsednika pripravili virtualni sprehod po protokolarnih in delovnih prostorih predsednika 
republike. Video je objavljen na uradni spletni strani predsednika republike: www.predsednik.si

Dnevi odprtih vrat Predsedniške palače na pobudo predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja potekajo 
od leta 2013. Postali so priljubljen način praznovanja in počastitve državnih praznikov za vse generacije, 
saj je Predsedniško palačo do zdaj obiskalo že blizu 26 tisoč obiskovalcev vseh starosti, tudi iz tujine. Po 
uradnem delu dogodka, ki poteka v Veliki dvorani, si obiskovalci ogledajo Predsedniško palačo pod strokovnim 
vodstvom sodelavcev iz Protokola Republike Slovenije. Kot veleva že tudi tradicija dnevov odprtih vrat, je v 
počastitev državnega praznika pred Predsedniško palačo postrojena častna straža Garde Slovenske vojske.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v počastitev državnega praznika, dneva samostojnosti in 
enotnosti, 26. decembra 2020, v Veliki dvorani Predsedniške palače nagovoril državljanke in državljane. 
Predsednik republike je ob tej priložnosti k slavnostnemu nagovoru povabil mlado Kristi Hodak, predsednico 
Društva v tujini izobraženih Slovencev VTIS. Ob tem prazniku so v Uradu predsednika Republike Slovenije 
tudi predstavili popolnoma nov, interaktiven sprehod skozi delovne in protokolarne prostore predsednika 
Republike Slovenije in Predsedniške palače. V kratkem sprehodu skozi Predsedniško palačo si lahko 
podrobneje ogledate protokolarne in delovne prostore predsednika Republike Slovenije ter izveste veliko 
zanimivosti o palači in novosti, katerih pobudnik je predsednik republike Borut Pahor.

V počastitev slovenskega kulturnega praznika, 8. februarja, sta preko video povezave državljane in državljanke 
slavnostno nagovorila predsednik Pahor in pisatelj, pesnik, scenarist in dramatik Feri Lainšček, prejemnik 
letošnje Prešernove nagrade za življenjsko delo na področju literature. Na slovesnosti, ki je zaradi epidemioloških 
razmer potekala brez zunanjih obiskovalcev, so bili prisotni tudi letošnji prejemniki Prešernovih nagrad in 
nagrad Prešernovega sklada Marko Mušič, Brane Senegačnik, Blaž Budja, Rok Jereb in Nina Majoranc ter 
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minister za kulturo Republike Slovenije dr. Vasko Simoniti in predsednik Upravnega odbora Prešernovega 
sklada dr. Jožef Muhovič. Praznični kulturni program sta pripravila mladi slovenski tenorist Klemen Kelih 
in pianist Tadej Horvat.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v počastitev državnega praznika dneva upora proti okupatorju, 
27. aprila, v Veliki dvorani Predsedniške palače nagovoril državljane. Tudi tokrat je bil dogodek, zaradi 
ukrepov zoper epidemiji, brez zunanjih obiskovalcev. Ob tej priložnosti se je predsedniku republike z 
nagovorom pridružil Marijan Križman, predsednik Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega 
boja Slovenije. Predsednik Pahor je v slavnostnem nagovoru čestital ob državnem prazniku, dnevu upora 
proti okupatorju in državljankam in državljanom zaželel mirno in uspešno prihodnost. Predsedniško palačo 
so ob prazniku obiskali predstavniki Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega boja Slovenije. 
Med njimi je predsednik republike posebej pozdravil nekdanjo interniranko Marijo Frlan, ki ga je lansko 
leto na svoj 100. rojstni dan, 27. januarja 2020 spremljala na komemoraciji ob 75. obletnici osvoboditve 
nacističnega koncentracijskega taborišča Auschwitz-Birkenau na Poljskem, ter Dušana Stefančiča, letošnjega 
prejemnika Listine ZZB NOV, najvišjega priznanja te organizacije, predsednika Taboriščnega odbora 
Mauthausen in častnega predsednika Mednarodnega odbora Mauthausen.
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Po daljši prekinitvi zaradi epidemije covida-19 je bil 8. junija v Predsedniški palači ponovno dan odprtih 
vrat tudi za zunanje obiskovalce, ki so se za ogled morali vnaprej prijaviti. Predsedniško palačo so obiskali 
dijaki Srednje zdravstvene šole Postojna, ki so v času epidemije covida-19 pomagali v Domu upokojencev 
Ajdovščina, ter učenci 3. razreda Osnovne šole Šmartno pod Šmarno goro. »Presrečen sem, presrečen, da 
lahko znova, po skoraj letu dni, znova odpremo vrata Predsedniške palače in sprejmemo obiskovalce na 
dnevu odprtih vrat, ki jih pripravljamo ob državnih praznikih,« je predsednik republike v nagovoru izrazil 
veselje ob prvem dnevu odprtih vrat za organizirane skupine po 23. septembru lani. »V vašem in mojem 
imenu bomo ob današnjem prazniku, dnevu Primoža Trubarja, poslali vsem našim ljubim Slovenkam in 
Slovencem, državljankam in državljanom, prisrčno voščilo in jim zaželeli, da bi lahko kot vaši starši in stari 
starši uživali v vašem odraščanju v samostojni in neodvisni Republiki Sloveniji, ki je del Evropske unije, del 
zahodnega sveta. Da bi živeli v miru, varno, v blaginji ter da bi lahko vi in vaši otroci razvijali vse talente 
po najboljših močeh in da bi država ustvarjala približno enake možnosti, da bi bilo to mogoče, ne glede 
na družbene in socialne razlike med vami. To je moja želja ob današnjem prazniku,« je dejal predsednik 
Pahor in v svojem nagovoru spomnil na Primoža Trubarja, utemeljitelja slovenskega knjižnega jezika, ki je 
danes tudi eden od uradnih jezikov Evropske unije, skupnosti več kot 400 milijonov ljudi. Mlade obiskovalce 
je zato ob prazniku spodbudil, naj čutijo ponos v srcu: »Ste Slovenci in ste Evropejci, smo državljanke in 
državljani. Imamo svojo državo, druge domovine nimamo.« Po nagovoru je sledil krajši glasbeni program, 
ki sta ga pripravila dijaka Konservatorija za glasbo in balet Ljubljana Maj Brinovec in Štefan Kosirnik, ter si 
ogledali prostore Predsedniške palače.

Predsednik republike je 25. junija v počastitev dneva državnosti in 30. obletnice samostojnosti Republike 
Slovenije v Veliki dvorani Predsedniške palače sprejel in slavnostno nagovoril obiskovalce dneva odprtih 
vrat. Vsem Slovenkam in Slovencem, doma in po svetu, je predsednik Pahor izrekel prisrčne čestitke ter 
dejal, da je srečen in prevzet, da se po dolgem letu epidemije v našo deželo ponovno vračata življenje in 
nasmeh na naše obraze. 

Predsednik republike je 17. avgusta v počastitev državnega praznika združitve prekmurskih Slovencev z 
matičnim narodom v Veliki dvorani Predsedniške palače sprejel in nagovoril obiskovalce dneva odprtih 
vrat. V nagovoru je vsem Slovenkam in Slovencem doma in po svetu izrekel iskrene čestitke ob prazniku 
z najboljšimi željami za mirno in varno prihodnost. Opozoril je, da so v času, ko se soočamo z zdravstveno 
krizo, medsebojno razumevanje, spoštovanje in empatija še zlasti izjemnega pomena. »Smo skupnost. Za 
skupnost velja, da v težkih trenutkih drži skupaj,« je poudaril predsednik Pahor ter dejal, da nas državni 
prazniki med drugim spominjajo na prelomne dogodke v prejšnjem stoletju, ki so omogočili, da smo se 
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ozemeljsko, duhovno, kulturno in politično povezali in končno, pred tridesetimi leti, ustanovili svojo državo. 
Predsednik republike je pozval vse, da se izkažemo kot ljudje, si pomagamo in storimo vse, da nam bo lažje. 
Ob tem je opozoril tudi na spoštovanje ukrepov, ki so nujni za zajezitev širitve virusa, ter pozval k cepljenju, 
da sebe in ranljive skupine obvarujemo pred hujšim potekom bolezni. Kulturni program je pripravila Tjaša 
Cigut iz občine Črenšovci. Tjaša je skladateljica in avtorica baletnih predstav, komponira zborovsko glasbo 
in glasbo za komorne sestave. Leta 2015 je bila na njeno pobudo ustanovljena glasbena skupina Êdna, ki 
se v domovini in tujini predstavlja s prekmursko in porabsko ljudsko pesmijo v sodobni izvedbi. Zapela je 
ljudski pesmi, ki izhajata iz Črenšovcev: Fčelica oziroma čebelica in Spejvaj nama, Katica.

Urad predsednika Republike Slovenije je 15. septembra, ob državnem prazniku, dnevu vrnitve Primorske 
k matični domovini, v Predsedniški palači pripravil dan odprtih vrat. V imenu predsednika Republike Slovenije 
Boruta Pahorja, ki se je na ta dan mudil na mednarodni konferenci v Rimu, ki jo je gostil italijanski predsednik 
Sergio Mattarella, je obiskovalce, skupaj jih je bilo 120, sprejela in nagovorila gospa Tanja Pečar. V svojem 
imenu in imenu predsednika republike je izrazila najbolj iskrene čestitke ob današnjem prazniku. »Slovenija 
in Evropa sta utemeljeni na vrednotah, ki so navdihovale upor Primork in Primorcev zoper fašizem, narodno 
osvoboditev in skupno življenje z ostalimi Slovenci. Enake vrednote so navdihovale tudi zgraditev skupnega 
evropskega doma na ruševinah dveh svetovnih vojn. Danes Slovenci in Italijani živimo v sožitju kot dobri 
sosedje in prijatelji. Zgodovine ne moremo spreminjati, lahko pa skupaj ustvarjamo prihodnost. Storimo 
to v mislih na mirno in varno prihodnost naših otrok in njih otrok,« je v pismu, ki ga je na slovesnosti 
prebrala gospa Tanja Pečar, med drugim zapisal predsednik republike. 
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Posebej za ta praznik so glasbeni program pripravili moški pevski zbor Provox iz Nove Gorice in okolice, 
ki je pod vodstvom Mateja Petejana del zborovskega dogajanja na Goriškem od leta 1986. Navdušujoč 
nastop so zaključili v primorskem duhu s himno Vstajenje Primorske.

Urad predsednika Republike Slovenije je na državni praznik, dan slovenskega športa, ki smo ga v preteklem 
letu praznovali prvič, 23. septembra, v Predsedniški palači pripravil dan odprtih vrat. V imenu predsednika 
Republike Slovenije Boruta Pahorja, ki se je ta dan mudil na zasedanju Generalne skupščine Organizacije 
združenih narodov v New Yorku, so obiskovalce nagovorili gospod Miroslav Cerar, slovenski olimpionik in 
vodja olimpijske reprezentance Slovenije Tokio 2020, ter Franček Gorazd Tiršek, dobitnik dveh medalj na 
letošnjih paraolimpijskih igrah v Tokiu, in Wolfgang Baumann, generalni sekretar združenja TAFISA. Pred 
tem so se obiskovalke in obiskovalci dneva odprtih vrat, ki jih je bilo blizu 90, pred Predsedniško palačo 
udeležili odprtja razstave Dan slovenskega športa, ki je prikazovala razvoj slovenskega športa in jo je v 
počastitev državnega praznika pripravil Olimpijski komite Slovenije – Združenje športnih zvez in bo potovala 
po vsej Sloveniji. 

Urad predsednika Republike Slovenije je 25. oktobra na dan suverenosti in ob 30. obletnici odhoda zadnjega 
vojaka JLA iz Slovenije v Predsedniški palači pripravil dan odprtih vrat. Praznični glasbeni program so 
pripravili glasbeniki trobilnega kvinteta Policijskega orkestra, uradnega protokolarnega orkestra Republike 
Slovenije. Obiskovalcev je bilo v dveh skupinah skupaj blizu 140.

Ob državnem prazniku dnevu Rudolfa Maistra je 23. novembra v Predsedniški palači na razmeram prilagojen 
način potekal dan odprtih vrat. Predsednik republike je v počastitev državnega praznika priredil posebno 
slovesnost ter v počastitev državnega praznika nagovoril državljanke in državljane. Ob tej priložnosti se je 
predsedniku republike s slavnostnim nagovorom pridružila mag. Lučka Lazarev Šerbec, predsednica Zveze 
društev general Maister. Predsednik republike je na slovesnost ob prazniku povabil predsednice in predsednike 
vseh društev, članov Zveze društev General Maister, ter vodstvo zveze. Predsednik republike se je dan pred 
praznikom udeležil otvoritve prenovljene Maistrove grobnice v Mariboru in h grobnici položil venec. 



202

Govor predsednika republike: 

Spoštovana gospa predsednica Zveze društev General Maister,

visoki predstavniki političnega in vojaškega življenja v Sloveniji,

gospod Borut Maister, vnuk generala Maistra,

predsednice in predsedniki območnih združenj General Maister,

vsi navzoči.

Dobrodošli v Predsedniški palači ob današnjem dnevu odprtih vrat, ki je hkrati državna proslava ob današnjem 
državnem prazniku. Ali smem, v imenu vseh nas, iz Velike dvorane Predsedniške palače poslati, ob današnjem 
dnevu generala Maistra, državnem prazniku, iskrene čestitke vsem po naši domovini, vsem Slovenkam in 
Slovencem po svetu, vsem državljankam in državljanom, z najboljšimi željami za našo skupno prihodnost.

Rudolf Maister je bil velik Slovenec in domoljub, general, pesnik, pisec, človek, ki je spoštoval slovensko 
besedo in zbiral slovensko literaturo, bil je humanist in intelektualec, celovita in posebna osebnost, ki je 
zaznamovala slovensko zgodovino s svojo vizijo, modrostjo, preudarnostjo in pogumom. V sebi je združeval 
odločnega in karizmatičnega častnika z dušo pesnika. To mu je dajalo notranjo moč in izjemno človeško 
uravnoteženost, ki zaznamuje malo ljudi.

S svojimi dejanji je pustil neizbrisno sled v slovenski zgodovini. V začetku dvajsetega stoletja je v mozaik 
slovenskih prizadevanj s svojimi soborci prispeval pomemben, odločilen del h končnem cilju, ki smo ga 
dosegli ob koncu stoletja.

Maister je svoje delovanje vedno gradil na vrednotah kot so domovina, domoljubje, narodna samozavest, 
tovarištvo in slovenska kultura. Kot intelektualec in vojak je razumel, da je potrebno združevati in povezovati. 
Samozavestno in odločno je pozival k enotnosti in sodelovanju za uresničevanje za narod pomembnih 
ciljev. Zaradi svojih lastnosti in drže je bil med ljudmi in svojimi soborci priljubljen in zasluženo izjemno 
cenjen ter spoštovan. Tudi po upokojitvi je zadržal tesen stik z ljudmi povsod, kjer je živel. Ta iskren odnos 
slovenskih ljudi do Maistra se je ohranil vse do danes, čeprav so bila obdobja, ko je bil iz različnih razlogov 
potisnjen v ozadje. Vendar nikoli ne pri ljudeh.

Zato je, spoštovana gospa predsednica, predsedniki in predsednice območnih in drugih združenj, vaše delo 
zelo pomembno in cenjeno. Med nami vidim tudi gospoda profesorja Aleša Ariha. Ali smem tudi vam posebej 
izreči, ob tej priložnosti, mojo osebno hvaležnost vam in vsem, ki na enako zavzet način že dolgo časa 
zares zavzeto, iskreno, privrženo, pedantno skrbite za to, da v našem kolektivnem spominu ostane in na 
nek način postane general Maister vzor, ideal, nekaj k čemur stremimo, ko se znajdemo v težkih trenutkih.

In v takih se zgleda nahajamo zdaj. General Maister je bil zelo pomemben za to, da je poskrbel za 
ozemeljsko celovitost Slovenije. Danes nas kriza koronavirusa preizkuša in preizprašuje našo socialno, 
družbeno povezanost. Če je torej generalu Maistru in vsem v prejšnjem stoletju uspelo doseči ozemeljsko 
povezanost naše domovine, ali nam bo uspelo v tej krizi ohraniti in celo okrepiti našo človeško povezanost 
naše družbe in naše države?

Letos obeležujemo 30. obletnico ustanovitve države. Zlasti v tem času, ko nas preizkuša virus, ki resno 
ogroža naše zdravje in življenje, ogroža tudi povezanost in vzajemnost naše skupnosti, se sprašujem, kako 
in zakaj smo pred 30 leti lahko dosegli enotnost za ustanovitev naše države, danes pa je med nami toliko 
razdvojenosti in celo razklanosti.

In naj rečem - ker sem bil priča tedanjih dogodkov - tudi tedaj so bile razlike in nezaupanje. Toda 
prevladal je dialog, ki je okrepil zaupanje, to pa sodelovanje in naposled enotnost. Ampak zakaj? Zakaj 
smo bili temu priča?

Zato, ker je takrat prevladal občutek, da drug drugega potrebujemo, zase in za skupnost. Ni šlo za politično 
ljubezen, šlo je za modrost, ki je izhajala iz naših zgodovinskih izkušenj, tudi grenkih, zelo grenkih.
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Danes tega občutka, da potrebujemo drug drugega, ni v zadostni meri, ne v politiki ne sicer. Prevladuje po 
mojem mnenju zmoten in nevaren občutek, da drug drugega ogrožamo in zato drug drugega tudi izločamo.

Namesto da bi v tem času hude krize imeli intenzivne in iskrene poskuse dialoga - in ti ne uspejo vedno, 
vendar se je treba k temu nenehno vračati - da bi krepili vse mogoče poti sodelovanja, da bi okrepili 
občutek vzajemnosti in skupnosti, dialog premalo cenimo. V sodelovanju in kompromisih vidimo šibkost, 
kar vse vodi v procese izključevanja in celo občutke razpadanja skupnosti.

Ampak te krize še ni konec, zato ne smemo obupati in se ne smemo vdati. Moramo poiskati tiste notranje moči, 
ki jih slovenski narod, državljanke in državljani, imamo. Te notranje moči, da glede soočanja s krizo najdemo 
skupen jezik, kolikor je to mogoče, da se postavimo skupaj, politično in sicer. Prosim, nikar ne podcenjujmo 
tega občutka, tudi iz naših zgodovinskih izkušenj pred tridesetimi leti, v prejšnjem stoletju in sicer.

Kolikor bolj torej razmišljam o soočenju s to krizo in iščem navdih v zgodovinskih vzporednicah, vidim 
rešitev v oživitvi vseh vrst dialoga in sodelovanja ter krepitvi občutka, da ne glede na politične in druge 
razlike pripadamo tej skupnosti in smo, vsak na svoj način, zanjo skupaj odgovorni.

Zelo je pomembno, kako bomo naposled izšli iz te krize. Ali bomo ponosno dvignili glavo, ker smo jo skupaj 
premagali, ali pa bomo glavo sklonili, ker se bomo počutili poražene?

Od tega, kako bo s tem, je v pomembni meri odvisno naše nadaljnje življenje - nas, naših otrok in njih 
otrok. Se bomo kot skupnost po tej krizi počutili močne, samozavestne ali šibke in potolčene? Že zdaj 
moramo misliti na to.

Slovenija je po osamosvojitvi veliko dosegla, ker smo si rekli »če smo lahko ustanovili državo, potem lahko 
dosežemo tudi druge neverjetne stvari«. In smo jih.

Če nam bo zdaj, v tej razdvojenosti, celo razklanosti, predvsem pa v vsemogočem nezaupanju, uspelo nekako 
znova strniti vrste v boju proti virusu in ga skupaj premagati, bomo kot skupnost vrnili vero v našo moč, 
da nam lahko skupaj uspejo neverjetne stvari. Ne vem, kaj je bolj pomembnega za skupnost kot občutek, 
za zmore skupaj doseči neverjetne stvari. In mi smo jih. Imamo zgodovinski dokaz, da smo Slovenci, ta 
narod, ta država in vsi njeni prebivalke in prebivalci sposobna doseči neverjetne stvari. če se postavi skupaj.

Morda se zdi, tudi komu izmed vas, da je moj pogled naiven, morda celo neveden. To tveganje prevzamem. 
Kdo bo rekel, da se zavzemam za dialog, ko se je vendar že izčrpal ali da je prazen. Jaz pa pravim, da ga 
je premalo in da mu ne pustimo pokazati moči, ki jo ima.

Toda ta občutek, da ne potrebujemo drug drugega, ampak se ogrožamo in se zato izločamo je strup, ki 
bo hromil življenje, življenje naše skupnosti, našega naroda in države še dolgo po tem, ko bo te krize 
naposled konec.

Zato pravim tudi danes, ob državnem prazniku, nikakor za nobeno ceno ne smemo obupati. Ne smemo 
se vdati. Moramo se pogovarjati, se poslušati, kolikor je mogoče iskreno sodelovati in kolikor je mogoče 
skupaj in s čim manj žrtvami obvladati virus. In kot rečeno, gre za veliko več kot za zdravstveni problem 
- gre za vero vase in v našo skupnost.

V tem smislu nam je general Maister v velik navdih. Danes je njegov dan, danes je naš praznik. Ko so 
prazniki, običajno za trenutek opustimo razlike in praznujemo tisto, kar nam je skupno. Spomin nanj 
nas danes povezuje, spomin na njegovo hrabrost in modrost nas kliče, da prikličemo v današnji čas in v 
naše ravnanje modrost, ki jo je ta slovenski narod in ljudje, ki živimo na tem prostoru, že pokazal - pred 
tridesetimi leti nazadnje in tudi po tem. Da iz te modrosti - da potrebujemo drug drugega, da se ne smemo 
izločati, ampak sodelovati - stopimo skupaj, storimo vse, kar je potrebno, da bomo sprejemali morda težje 
odločitve od teh, ki jih danes, za obvladovanje zdravstvene in človeške krize. Če bo potrebno sprejemati 
take ukrepe, kot jih sprejemajo nekatere druge države, potem se mi zdi, da jih bomo mirno, razsodno, z 
dovolj razumevanja, brez uporov in celo nasilnih, razdiralnih reakcij zmogli samo, če se bomo pogovarjali 
in če bomo sodelovali.

Naj v tem duhu mine tudi ta dan kot poziv k temu.
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PISMA DRŽAVLJANOV

V Urad predsednika Republike Slovenije so v obdobju od 1. novembra 2020 do 31. oktobra 2021 prispela 
404 pisma s področja komuniciranja z državljani.

Glede na vsebino 2021  v % ODSTOP   
POV.
INFO

1 Vse v zvezi s koronavirusom SARS-CoV-2 109 27 39 15

2 Socialno varstvo 57 14,1 26 10

3 Upravno-notranje zadeve 37 9,2 11 5

4 Ostale zadeve 36 9,0 5 1

5 Sodne zadeve 23 6,0 0 0

6 Okolje in prostor ter naravne nesreče 22 5,5 7 6

7 Zdravstveno varstvo 21 5,2 7 3

8 Finančne in davčne zadeve 21 5,2 8 2

9 Delovna razmerja in brezposelnost 11 3,0 1 1

10 Zadeve, ki so poslane le v vednost 10 2,5 0 0

11 Šolstvo, znanost, religija, kultura in šport 10 2,5 3 1

12 Policijski postopki ter javni red in mir 8 2,0 5 0

13 Pokojninsko in invalidsko varstvo 6 1,5 4 3

14 Stanovanjske zadeve 5 1,2 5 1

15 Osebna izjavljanja in razmišljanja 5 1,2 0 0

16 Nerazumljiva pisma, pisci z oseb.  težavami in 
ponavljajoči se pisci

5 1,2 0 0

17 Ostale pravosodne zadeve 4 1,0 1 0

18 Javne gospodarske službe 3 0,7 3 3

19 Poprava krivic 1 0,2 0 0

Skupaj od 1 do 19 394 97,5

Anonimna pisma 10 2,5 0 0

Skupaj 404 100

Število pisem v tabeli je razporejeno po vsebini glede na število prejetih pisem v obdobju od 1. novembra 
2020 do 31. oktobra 2021.

Poleg odstotkov vseh prejetih pisem v tabeli beležimo tudi število pisem, ki smo jih odstopili v obravnavo 
pristojnim institucijam, ter v kolikih primerih smo prejeli povratno informacijo. V večini ostalih primerov 
smo posameznikom posredovali odgovor, v katerem jih navadno seznanimo z našimi pristojnostmi in 
katere institucije bi lahko v okviru svojih pristojnosti obravnavale problematiko, s katero so se obrnili na 
predsednika republike oziroma njegov urad.

Vlada RS je v lanskem letu razglasila epidemijo nalezljive bolezni s koronavirusom. Tako je takoj začela 
sprejemati mnoge ukrepe za zajezitev širjenja virusa, hkrati pa tudi ukrepe za pomoč prebivalcem in 
gospodarstvu za omilitev posledic epidemije, kar se je odražalo v povečanem številu pisem, ki smo jih 
začeli prejemati v urad kot odziv na te ukrepe.

Sicer manj kot v lanskem letu, a je v letošnjem letu še vedno največ vseh pisem, povezanih s koronavirusom. 
Teh smo prejeli 27 % vseh pisem. Po vsebini se nanašajo na ukrepe z različnih področij.
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Večina »korona pisem« je bilo poslano na več naslovov (urad predsednika republike, vlada, ministrstva, 
NIJZ, ministrstvo za zdravje …). V pismih avtorji izražajo nezadovoljstvo, postavljajo konkretna vprašanja, 
dajejo komentarje na ukrepe ter navajajo tudi ideje in predloge za spoprijemanje s krizo. Vsem, ki so pisali 
na različne naslove, smo se z nekaj spodbudnimi besedami prijazno zahvalili za pismo. Ker so bile med 
naslovniki vedno navedene tudi institucije, odgovorne za vprašanja, zastavljena v pismih, smo pričakovali, 
da bodo pristojni posredovali ustrezno pojasnilo. V primerih, ko je bilo pismo naslovljeno samo na urad 
predsednika, smo pisma s prošnjo za pojasnilo ali ukrepanje odstopili pristojni instituciji, to je bilo v 
39 primerih. V teh pismih je bila največkrat izražena stiska posameznikov. Njihovi finančni izdatki oziroma 
izdatki celotne družine so ostali nespremenjeni (krediti, položnice …), medtem ko so se finančni prihodki 
marsikomu znižali. Prejeli smo kar nekaj pisem s konkretno prošnjo za finančno pomoč, ta pisma smo 
odstopili CSD. Državljanke in državljani so večkrat sami ocenili, da gre pri njihovi dejavnosti za nesorazmeren 
ukrep, da bi lahko svojo dejavnost opravljali z nekoliko drugačnimi prilagoditvami, kot jih je predlagala 
vlada (npr. v frizerskih salonih, predlog za odprtje pasjih salonov, prodaja na premičnih stojnicah, avtošole, 
tehnični pregledi). Njihova pisma smo odstopili pristojnemu ministrstvu. Kar nekaj pisem se je nanašalo na 
odlok vlade po vračilu že prejete državne pomoči, ki skladno z Zakonom o interventnih ukrepih za zajezitev 
epidemije COVID-19 in omilitev njenih posledic za državljane in gospodarstvo do nje niso upravičeni. Do 
nje niso bili upravičeni, ker ni šlo za upad prihodka v primerjavi z letom 2019. Posamezniki so prosili, da 
se ta zahteva odpravi, saj so med epidemijo dejansko ostali brez rednih mesečnih prihodkov, ker niso 
mogli opravljati svoje dejavnosti zaradi njenega začasnega zaprtja. Ta pisma smo odstopili ministrstvu za 
finance in generalni finančni upravi. Tudi letos beležimo kar nekaj vprašanj glede prehajanja državne meje 
v času omejitev potovanj v države s slabo epidemiološko sliko, zlasti ko so se za slovenske državljane zelo 
hitro spreminjali nekateri pogoji za izstop in vrnitev v Republiko Slovenijo. Bilo je kar nekaj ogorčenja in 
jeze, saj so bila pravila ob povratku drugačna kot takrat, ko so se odpravili v tujino, kar je marsikaterega 
potnika ob vrnitvi spravilo v zelo neprijeten položaj. Ta pisma smo odstopili pristojnemu ministrstvu. Tudi 
telefonskih klicev, povezanih s koronavirusom, je bilo mnogo. Večinoma je zadostoval že prijazen pogovor, 
da smo prisluhnili njihovi stiski, ali pa smo jih usmerili na pristojno institucijo.

Po številu prejetih pisem sledijo pisma s področja socialnega varstva, ki predstavljajo 14,1 % vseh pisem. 
Težave, s katerimi se državljanke in državljani obračajo na urad predsednika republike s prošnjo za pomoč, 
se večinoma nanašajo na pomanjkanje finančnih sredstev. Materialni ogroženosti je namenjena izredna 
denarna socialna pomoč, ki jo dodeljujejo centri za socialno delo, zato pisma največkrat odstopimo njim. 
Žal je finančna pomoč največkrat dosti nižja od zneska, ki bi ga posamezniki potrebovali za kritje svojih 
dolgov. Od 57 prejetih pisem v tem letu smo v obravnavo na pristojne institucije odstopili 26 pisem, od 
teh večino centru za socialno delo, nekaj tudi občinam; nekaj pisem, ki so se nanašala na urejanje drugih 
pravic iz javnih sredstev, pa ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti. V drugih 
primerih smo posameznikom posredovali odgovor o naših pristojnostih in morebitnih napotitvah na 
druge institucije, kamor bi se lahko obrnili po pomoč v zvezi s težavami. Še vedno beležimo pisma, ki se 
nanašajo na problematiko starševskih pravic. Ne glede na to, da so regularni postopki za skrbništvo v okviru 
pristojnih službe že tekli, se je nekaj staršev s prošnjo za pomoč obrnilo tudi na predsednika republike, 
ker niso zaupali pristojnim službam in so bili prepričani, da so naklonjene ne njim, ampak drugemu staršu. 
V teh primerih smo posameznike, ki so prosili za pogovor s predsednikom, povabili v urad na pogovor s 
svetovalko predsednika republike. Za predsednika republike je najhuje, ko spremlja agonijo staršev otrok, 
ki po razhodu ne najdejo skupnega jezika. Izvršba otroka je najhujši poraz, ki bo otroka zaznamovala za 
vedno. Sodni postopki trajajo predolgo, izvedenska mnenja se kar vrstijo, čakajoč na pravnomočno odločitev 
pa otroci odrastejo, ne da bi imeli pravega očeta in mater. Med njima ostaja boleča praznina, ki je ne more 
nadomestiti nobena sodna odločitev. Vsaka je ugodna le za eno od strank, otrok pa nosi težke posledice 
bojev, pravd in let negotovosti.

Sledijo pisma s področja upravno notranjih zadev, ki predstavljajo 9,2 % vseh pisem. Še vedno je glavnina 
teh pisem iz tujine. V večini primerov gre za tuje državljane, ki prosijo za mednarodno zaščito, za slovensko 
državljanstvo, za zaposlitev v Republiki Sloveniji, za podaljšanje bivanja v naši državi, za pomoč zaradi 
neodzivnosti naših upravnih organov. Nekateri slovenski državljani za svoje partnerje, ki so tujci, prosijo za 
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pomoč pri nastanitvi in ureditvi življenja v Republiki Sloveniji …Ta pisma običajno odstopimo v obravnavo 
ministrstvu za notranje zadeve. En slovenski državljan je zaprosil za pomoč pri vrnitvi iz tujine, ker je 
ostal brez finančnih sredstev, pismo smo odstopili ministrstvu za zunanje zadeve. V ostalih pismih naši 
državljani prosijo za vrnitev odvzetega vozniškega dovoljenja, opozarjajo na nekatere dolgotrajnejše 
upravne postopke … V pristojno obravnavo smo odstopili 11 pisem, v ostalih primerih pa smo dali ustrezno 
pojasnilo in morebitno usmeritev na pristojno institucijo.

Kar 9 % vseh pisem je s področja ostalih zadev, kar je veliko več kot v preteklih letih. Večina pisem s tega 
področja se nanaša na prošnjo za sprejem pri predsedniku republike. V teh primerih posameznike pozovemo, 
naj napišejo kaj več o problematiki, v zvezi s katero bi se želeli srečati s predsednikom, saj po navadi v 
prvem pismu ne povedo skoraj ničesar, razen da gre za nujno zadevo, v zvezi s katero bi želeli govoriti s 
predsednikom, in da bi edino on še lahko zadevo uredil. Na podlagi prejetih pisnih dodatnih pojasnil jih 
potem usmerimo na pristojno institucijo, ali pa njihovo pismo mi odstopimo, kar je bilo v petih primerih v 
tej kategorizaciji. Kadar ocenimo, da bi s pogovorom lahko prišli bližje k rešitvi, posameznikom ponudimo, 
da jih na pogovor sprejme kakšen od predsednikovih svetovalcev. Poleg prošenj za pogovor s predsednikom 
republike v tej kategoriji beležimo še pisma, ki vsebinsko ne spadajo na nobeno drugo področje evidentiranja, 
to so na primer prošnje za slovensko zastavo, prošnja za slovensko ustavo, za različno promocijsko gradivo, 
iz tujine prejemamo prošnje za razne publikacije o Sloveniji, prošnja za rabljen računalnik, pobuda za 
prepoved uporabe, proizvodnje in distribucije alkohola …

6 % pisem je s področja sodnih zadev, kar je nekoliko manj kot v preteklih letih. Večina teh pisem se nanaša 
na nezadovoljstvo posameznikov v zvezi z izdanimi sodbami, s katerimi se posamezniki ne strinjajo ter 
prosijo za pomoč in ukrepanje predsednika republike. Nekateri so prepričani, da gre v njihovem primeru za 
nepošteno sojenje, da so sodišča pristranska in skorumpirana. S področja sodnih zadev pisem običajno ne 
odstopamo v pristojno obravnavo, saj gre za sodne zadeve, za katere so pristojna zgolj in samo sodišča. V 
teh primerih posameznikom posredujemo pojasnilo o naših (ne)pristojnostih in jih napotimo na odvetnika 
ali na brezplačno pravno pomoč.

5,5 % vseh pisem beležimo tudi na področju okolja in prostora ter naravnih nesreč. Nekaj pisem se je 
nanašalo na problematiko sanacije škode po naravnih nesrečah (potres, plazovi, toča …), posamezniki 
navajajo, da gre pogosto za prepočasen odziv države in nezadostno finančno pomoč, še zlasti tam, kjer 
so stavbe pod spomeniškim varstvom. Ta pisma smo odstopili pristojnim ministrstvom. Beležimo tudi 
pisma, v katerih posamezniki izražajo nezadovoljstvo nad delovanjem pristojnih inšpekcijskih služb. Nekaj 
pisem se je nanašalo na gradbeno problematiko in s tem povezano potrebno dokumentacijo. Še vedno 
zabeležimo kakšen medsosedski spor zaradi posegov v bivalni prostor drugega. V sedmih primerih smo 
pismo odstopili pristojnim institucijam, v drugih pa smo posameznikom posredovali odgovor o naši (ne)
pristojnosti in morebitnih napotitvah na druge pristojne organe.

Tudi na vseh drugih področjih (zdravstveno varstvo; finančne in davčne zadeve; šolstvo, znanost, religija, 
kultura in šport; pisma z nerazumljivo vsebino, zdravstveno varstvo, policijski postopki ter javni red in 
mir, ostale pravosodne zadeve, osebna izjavljanja in razmišljanja …) gre za individualne opise težav in 
nezadovoljstvo z različnimi postopki drugih državnih organov ter ne nakazujejo na neko širšo problematiko, 
ki bi jo bilo treba izpostaviti. Iz priloženih tabel je po področjih razvidno, koliko je bilo vseh prejetih pisem 
skupaj, koliko pisem je bilo odstopljenih v obravnavo pristojnim institucijam ter kolikokrat smo dobili 
povratno informacijo.

Nekaj primerov vsebine pisem: 

• prošnja za pomoč zaradi večdnevne neodzivnosti družinskega zdravnika;

• pritožba zaradi nepravilnosti v zdravstvenem zavodu;

• več prošenj za pomoč pri nakupu zdravil, za pridobitev proteze, pri plačilu terapij;

• pobuda za zdravljenje z medicinsko konopljo;

• prošnja za pomoč pri odpisu dolga, pri izvršbi s strani FURS, zaradi nezmožnosti  
odplačevanja kredita;
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• pritožba zaradi neplačila za opravljeno delo;

• več prošenj za pomoč pri iskanju zaposlitve;

• prošnja za pomoč pri iskanju pogrešane osebe;

• pobuda za prepoved pokanja z acetilenom (karbidom) med velikonočnimi prazniki; 

• prošnja za pomoč pri odpisu obveznosti s strani ZPIZ;

• prošnja za pomoč pri pridobitvi statusa veterana vojne za Slovenijo;

• pritožba čez odločbo ministrstva za kulturo;

• prošnja za pomoč pri ureditvi statusa tujca športnika;

• prošnja za pomoč in vzpostavitev kontakta s plesno šolo Urška;

• več prošenj za pomoč pri stanovanjski problematiki (neodzivnost upravnika, težave s 
prebivališčem, nevzdržne bivalne razmere, stanovanjska stiska);

• težave z dostopom do pitne vode;

• prošnja za pomoč v zvezi s priporom;

• možnost izhodov v času prestajanja kazni zapora …

Poleg tega je treba izpostaviti, da se na predsednika republike ali urad večkrat obračajo isti ljudje, v želji 
po rešitvi njihovih težav. Ponovne prošnje za pomoč natančno pregledamo. Če vsebina nakazuje na nove 
okoliščine, jih prav tako odstopimo pristojnim institucijam.

Državljanke in državljani pogosto tudi kličejo na urad predsednika republike z željo govoriti s predsednikom, 
da ga obvestijo o največkrat težkih življenjskih razmerah in različnih krivicah, ki naj bi sem jim zgodile. 
Včasih imajo zaradi nepoznavanja pristojnosti predsednika republike nekateri v zvezi s tem največkrat 
nerealna pričakovanja, saj menijo, da bi moral biti predsednik republike dosegljiv po telefonu. Nekateri 
tudi odklonijo predlagano začetno pisno komunikacijo s predsednikom, spet drugi se z njo strinjajo in pismo 
pošljejo na urad, bodisi po elektronski ali po navadni pošti. Njihova pričakovanja so zelo različna. Nekateri 
ga želijo le obvestiti o stanju v državi, ukrepih oblasti in odzivih nanje, svojih pričakovanjih, celo zahtevah 
po njegovem mnenju oziroma javni opredelitvi. Do marsičesa in marsikoga so zelo kritični, pričakujejo 
strinjanje in nikakor nasprotovanja. Ne sprejemajo drugačnega mnenja in vse, kar ni enako njihovemu, 
je nepravično, nepošteno in celo nezakonito. Obstajajo celo zelo žaljiva pisma, v katerih ljudje ne izbirajo 
besed, da bi opisali svoj gnev, žalost, morda razočaranje.

Seveda obstajajo tudi pisci, ki znajo in zmorejo pohvaliti ali vsaj dobrohotno svetovati. Z mnogimi, ki 
izpostavljajo zelo osebne zgodbe, pogosto povezane s pravosodjem, socialo ali zdravstvom, se predsednikova 
svetovalka za to področje tudi osebno sreča. Zgodi se, da v večini primerov povsem razumejo in tudi 
sprejemajo pojasnila o predsednikovih pristojnostih, ki pomenijo samostojnost in popolno neodvisnost vseh 
treh vej oblasti; zakonodajne, izvršilne in sodne ter posledično nedopustnost predsednikovega poseganja 
vanje. Pričakovanja najbolj vnetih, da bi predsednik lahko kakor koli vplival na konkretne odločitve, so 
lahko velika, a natančna pojasnila sprejmejo in razumejo.

Nekateri prihajajo tudi zgolj po tolažbo in pogovor, v katerem želijo pretežka življenjska bremena prenesti 
na druga ramena in si s tem povrniti zaupanje vase in vero v lepši jutri.

Mnogi se znajdejo na robu obupa, izgubijo vse, kar imajo, grozijo jim izvršbe, izguba službe in zdravja, 
tudi psihičnega. Takrat ugotavljamo, da bi morala marsikatera služba delovati hitreje in bolj kakovostno.

Predsednik je zato zelo vesel, če lahko vsaj z odgovori in pogovori z ljudmi pokaže, da mu je še kako mar 
za slehernika v težavah.
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PREDSEDNIK REPUBLIKE JE REKEL

»Nedvomno je preteklo leto, ki je bilo obarvano z zdravstveno krizo, jasen dokaz, da moramo biti osredotočeni 
na človeka. Izkušnja pandemije je v središče našega vsakdana postavila človeško življenje. V središče je 
postavila družbo in njeno delovanje, njeno zmožnost prilagajanja, njen razvoj in tudi njeno sočutje.« (v 
slavnostnem nagovoru udeležencem 9. znanstvene konference »Za človeka gre 2021: Digitalna transformacija 
v znanosti, izobraževanju in umetnosti«, 12. 3. 2021)

»Voda je vir življenja. Zanjo ni nadomestila. Je ključna za naš obstoj, zato moramo storiti vse, kar je v naši 
moči, da jo zaščitimo. Vsako dejanje šteje.« (v govoru na virtualnem srečanju na visoki ravni o izvajanju 
ciljev Agende 2030, povezanih z vodo, 18. 3. 2021)

»Če smo do zdaj poudarjali neposredno reševanje krize, pa so me danes zlasti opozorili na problem 
nestrpnosti med ljudmi, na kar moramo biti še posebej pozorni. Vsi smo utrujeni in imamo različne pomisleke 
in dvome o ukrepih.« (v izjavi za javnost po srečanju s štabom Civilne zaščite za Vzhodno štajersko regijo 
v Mariboru, 31. 3. 2021)

»V drugem valu krize sem obiskal skoraj vse štabe Civilne zaščite po državi. Povsod sem naletel na heroje, 
ki jih navdihuje solidarnost. Po več kot letu dni dela so utrujeni, vendar absolutno prepričani, da bomo 
naposled uspeli. Nagovarjajo nas, naj nas ne prevzame malodušje in naj ostanemo sočutni in strpni.« (v 
nagovoru državljankam in državljanom ob enajstdnevnem zaprtju javnega življenja, 1. 4. 2021)

»Brez znanja in truda ni uspehov. Predvsem ni uspehov v znanosti. Za napredek človeštva je znanost 
nenadomestljiva. Če želi naša družba napredovati, mora ostajati radovedna in učeča.« (v slavnostnem 
govoru na slovesnosti ob 15. obletnici ustanovitve Fakultete za naravoslovje in matematiko Univerze v 
Mariboru, 7. 4. 2021)

»Različnost nas plemeniti, drugačnost bogati. Zato si moramo med seboj pomagati, se spoštovati, 
ceniti dostojnost in dostojanstvo posameznika in se medsebojno spodbujati. Za vse nas veljajo enake 
pravice, iz katerih izhajajo tudi enake dolžnosti.« (v govoru na posebni slovesnosti ob svetovnem 
dnevu Romov, 8. 4. 2021)
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»Ponosen sem, da smo Slovenke in Slovenci enakopraven del skoraj polmilijardne evropske družine. 
V tej raznoliki skupnosti je več tistega, kar nas povezuje, kot tistega, kar nas ločuje. Potrebujemo več 
Evrope, da bomo lahko bolje živeli. Bolj varno. Obenem pa tudi Evropa potrebuje več nas, da se bo lahko 
uspešno soočala z izzivi.« (v nagovoru na zaključnem dogodku 6. vseslovenskega kariernega dneva 
Zavoda Nefiks, 19. 4. 2021)

»V zadnjem desetletju se je zlasti zahodni svet in mi z njim dvakrat znašel v krizi, finančni in zdravstveni. Ne 
glede na različno naravo obeh kriz se je izkazalo, da je zlasti za družbe z močno tradicijo socialne države 
stremljenje k solidarnosti bistvenega pomena, tudi in zlasti po koncu krize. To velja tudi za Slovenijo.« 
(v nagovoru državljankam in državljanom ob prazniku dela, 1. 5. 2021)

»Vedno sem verjel, da je zmernost v političnem prostoru dragocena. Zdaj pa je sploh postala zelo dragocena 
dobrina. Potrpežljivost, strpnost, tudi takrat, ko si silovito, morda surovo, celo žaljivo napaden. Ni še 
konec epidemije. In tudi še ni konec mandata. Ne vem, ali smo vsi skupaj to sposobni ali ne, ampak 
kako zelo koristno bi bilo, če bi vsi sprevideli, da se je šlo marsikje korak predaleč, in bi bili sposobni 
narediti korak nazaj, zato da bi lahko šli potem vsi skupaj lažje naprej.« (v intervjuju za prilogo V soboto 
časnika Večer, 1. 5. 2021)

»Menim, da je z vidika miru, varnosti in blaginje ljudi za Zahodni Balkan in za Evropo zelo pomembno, da 
zdaj pride do stališča Evropske unije, da je širitev na prostor Zahodnega Balkana geopolitična nujnost.« 
(v izjavi za javnost ob delovnem obisku Kosova, 13. 5. 2021)

»Enotnost je bila odločilnega pomena za nastanek in razvoj naše slovenske države. Vse velike stvari smo 
dosegli skupaj. Vse, kar smo se velikega namenili narediti za našo slavno prihodnost, bomo dosegli edinole 
skupaj.« (v slavnostnem govoru na osrednji slovesnosti ob dnevu državnosti in 30. obletnici osamosvojitve 
Slovenije, 25. 6. 2021)
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»Če je tisti stisk roke pripomogel k temu, da Slovenci in Italijani v tej naši skupni evropski domovini živimo 
v sožitju, potem tistega stiska rok ne bi zamenjal za nič na svetu. Kar se je zgodilo pred enim letom, je 
bil spominski poklon in čutim dolžnost, da vam povem, da sva tedaj s predsednikom in prijateljem 
Mattarello stala na ramenih vaših prizadevanj in prizadevanj vaših prednikov za svobodo, demokracijo 
in sožitje.« (v slavnostnem govoru na osrednji slovesnosti ob obletnici podpisa memoranduma o vrnitvi 
Narodnega doma v Trstu slovenski narodni skupnosti v Italiji in 30. obletnici samostojnosti Slovenije v 
Križu pri Trstu, 10. 7. 2021)

»Kultura je temelj, iz katerega naša skupnost izvira. Razumemo jo kot najpomembnejši gradnik naše 
istovetnosti in državnosti.« (v slavnostnem govoru na odprtju največjega mednarodnega zborovskega 
festivala v Evropi – Europa Cantat 2021, 17. 7. 2021)

»Dediščina zajema vso našo preteklost, dobro in slabo, zmage in poraze, moralna bremena in plemenite 
dosežke. Malo od tega ali nič je stvar zgodovinskih naključij ali od nas neodvisne usode. Dediščina je plod 
naših izbir, naših odločitev. Edina zares prava usoda človeka in človeštva je, da izbira, da se odloča.« (v 
slavnostnem govoru na otvoritveni slovesnosti jubilejnega 30. festivala Mittelfest v Čedadu, 28. 8. 2021)
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»Samo hitrejša širitev Evropske unije na države Zahodnega Balkana bo okrepila načelo ozemeljske celovitosti 
in s tem varnost regije in celotne Evropske unije.« (v osrednjem govoru na panelu voditeljev o širitvi EU 
na Zahodni Balkan na 16. Strateškem forumu Bled, 1. 9. 2021)

»V današnjih časih so narodne manjšine več kot le most med državami. Vse bolj so tudi vstopna točka v jezik, 
kulturo in gospodarski prostor sosednje države. V časih, ko nas krizne razmere vedno znova opominjajo na 
pomen dobrega sosedstva in čezmejne povezanosti, je to še posebnega pomena.« (v slavnostnem govoru 
na osrednji slovesnosti ob 30-letnici delovanja Zveze Slovencev na Madžarskem v Monoštru, 4. 9. 2021)

»Strateška avtonomija in večja odpornost Evropske unije sta ključni vprašanji obstoja naše povezave.« 
(v uvodnem nagovoru na Medparlamentarni konferenci o skupni zunanji in varnostni politiki ter skupni 
varnostni in obrambni politiki (SZVP/SVOP), 9. 9. 2021)

»Čudovitost in enkratnost tega zgodovinskega dogajanja brez primere je v tem, da gre za sožitje dveh kultur, 
dveh jezikov, za sožitje dveh tradicij, za razumevanje dveh preteklosti, a hkrati za nastajajočo skupno 
prihodnost na vsem tistem, kar slovenske in italijanske Goričane in Goričanke povezuje kot Evropejce.« 
(v slavnostnem govoru na slovesnosti na Trgu Evropa na slovensko-italijanski meji, v okviru projekta 
EPK – Evropske prestolnice kulture GO! Borderless 2025)

»Spoštovane državljanke in državljani, potrebujemo drug drugega in tudi ta dragocen občutek, da se lahko 
v težkih časih zanesemo drug na drugega. Zdaj je tak čas. Pokažimo sebi in drugim, kar je v nas najbolj 
človeškega in najbolj humanega.« (v pozivu državljankam in državljanom ob zaostrovanju epidemičnih 
razmer, 2. 11. 2021)
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V. STATISTIKA

PREDSEDNIK REPUBLIKE – ČETRTO LETO DRUGEGA MANDATA 
 (23. DECEMBER 2020 – 23. DECEMBER 2021)

204 UDELEŽBE PREDSEDNIKA REPUBLIKE NA PRIREDITVAH

49 SPREJEMOV, KI JIH JE PRIREDIL PREDSEDNIK REPUBLIKE

139 GOVOROV, NAGOVOROV ALI POZDRAVNIH NAGOVOROV

95 POKROVITELJSTEV (28 udeležb oz. virtualnih sodelovanj)

26 ODLIKOVANJ

129 POGOVOROV Z INSTITUCIJAMI

32 POSVETOV S STROKOVNJAKI

52 POGOVOROV Z DRŽAVLJANI - POSAMEZNIKI

10 DNEVOV ODPRTIH VRAT (blizu 700 obiskovalcev)

2 URADNA OBISKA PREDSEDNIKA REPUBLIKE V TUJINI

6 URADNIH OBISKOV TUJIH DRŽAVNIKOV V REPUBLIKI SLOVENIJI

28 OBISKOV PREDSEDNIKA REPUBLIKE  V TUJINI

6 OBISKOV TUJIH DRŽAVNIKOV V REPUBLIKI SLOVENIJI
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ZAHVALA PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE BORUTA PAHORJA 

PREJEMNIK PRILOŽNOST KRAJ IN DATUM

1 Radio Študent Zahvalo je Radio Študent prejel za več kot 
polstoletno opravljanje civilno-družbenega 
in kulturno-izobraževalnega poslanstva, 
ki ostaja izjemnega pomena za skupnost 
in prihodnost novinarstva. Ob 30-letnici 
samostojnosti Slovenije je predsednik Pahor 
Radiu Študent izrekel hvaležnost za pogumno 
družbenokritično vlogo, ki jo je imel tudi v 
procesu demokratizacije in osamosvajanja 
Slovenije. Prevzela jo je Ana Kandare, 
direktorica Zavoda Radio Študent.

Ljubljana, 21. januar 2021

2 Društva za zdravje 
srca in ožilja 
Slovenije

Zahvalo je Društvo za zdravje srca in ožilja 
Slovenije prejelo ob 30-letnici delovanja za 
dragocen prispevek k ozaveščanju prebivalstva 
o pomenu zdravega načina življenja ter 
preprečevanju bolezni srca in ožilja. Prevzel jo 
je primarij Matija Cevc, dolgoletni predsednik 
društva.

Ljubljana, 10. maj 2021

3 Zveza gluhih 
in naglušnih 
Slovenije

Zahvalo je Zveza gluhih in naglušnih Slovenije 
prejela za pomembno vlogo pri vpisu 
znakovnega jezika in jezika gluhoslepih 
v Ustavo Republike Slovenije ter njeno 
vsestransko pomoč ljudem z okvaro sluha pri 
vključevanju v družbo. Prevzel jo je Mladen 
Veršič, predsednik zveze.

Ljubljana, 28. maj 2021

4 Ribiška zveza 
Slovenije

Zahvalo je prejela Ribiška zveza Slovenije za 
140 let skrbi za slovenske vode in bogastvo 
ribjega življa ter za  ohranjanje kulturne 
dediščine in ribiške tradicije na Slovenskem. 
Prevzel jo je dr. Miroslav Žaberl, predsednik 
zveze.

Bohinjska Bistrica, 19. junij 
2021

5 Komisija za delo 
zgodovinskih 
krožkov v okviru 
programa mladi 
raziskovalci  
zgodovine pri 
Zvezi prijateljev 
mladine Slovenije

Zahvalo je prejela Komisija za delo 
zgodovinskih krožkov v okviru programa mladi 
raziskovalci zgodovine pri Zvezi prijateljev 
mladine Slovenije za pomembno vlogo pri 
navduševanju mladih za spoznavanje naše 
domovine in njene zgodovine. Prevzela jo je dr. 
Nadja Terčon, predsednica komisije.

Ljubljana, 22. junij 2021

6 Zavod Apolon Zahvalo je prejel Zavod Apolon ob 10-letnici 
delovanja Dializnega centra Kobarid za 
vztrajnost, srčnost in opravljanje pomembnega 
poslanstva pri lajšanju zdravljenja in izboljšanju 
kakovosti življenja dializnih bolnikov
iz zgornjega Posočja. Prevzel jo je Božidar 
Kanalec, direktor centra.

Kobarid, 14. avgust 2021
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7 KIMI, d. o. o. Zahvalo je prejelo podjetje KIMI, d. o. o., za 
uspešno gospodarsko pot in pomembno vlogo 
v času spopadanja z epidemijo koronavirusne 
bolezni COVID-19 pri oskrbovanju ključnih 
institucij z dezinfekcijskimi sredstvi za 
razkuževanje rok in površin. Prevzela jo je 
direktorica podjetja Mateja Imperl.

Brdo pri Kranju, 31. avgust 
2021

8 Zveza Slovencev 
na Madžarskem

Zahvalo je ob 30-letnici delovanja prejela
Zveza Slovencev na Madžarskem
za predano delo v korist slovenske
skupnosti v Porabju in utrjevanje
narodne pripadnosti porabskih
Slovencev, za neprecenljiv prispevek
k ohranjanju slovenske kulture
in maternega jezika ter zavzeto
delovanje za vsestranski razvoj
Slovencev na Madžarskem in sožitje med
sosednjima narodoma in državama. Prevzela 
sta jo sedanja predsednica zveze Andreja Kovač 
in ustanovitelj zveze Jože Hirnök.

Monošter, 4. september 
2021

9 Športno društvo 
Roma Vanča vas

Zahvalo je prejelo Športno društvo Roma Vanča 
vas ob 50-letnici delovanja Nogometnega kluba 
Roma, edinega romskega nogometnega kluba 
v Sloveniji, za spodbujanje športa ter negovanje 
sožitja in sobivanja prebivalcev romskega 
naselja in lokalne skupnosti. Prevzel jo je 
predsednik nogometnega kluba Zlatko Hahn.

Vanča vas, 4. september 
2021

10 Taboriščni odbor 
Ravensbrück pri 
Zvezi
združenj borcev 
za vrednote NOB 
Slovenije in njegov 
predsednik Matjaž 
Špat

Zahvalo sta ob 60. jubilejnem tradicionalnem 
srečanju nekdanjih taboriščnic, političnih 
zapornic, ukradenih otrok, svojcev in prijateljev 
prejela Taboriščni odbor Ravensbrück pri Zvezi
združenj borcev za vrednote NOB Slovenije in 
njegov predsednik Matjaž Špat za ohranjanje 
spomina na osebne zgodovinske izkušnje žrtev 
taborišč in opominjanje, da si je treba za mir, 
strpnost in solidarnost nenehno prizadevati.

Portorož, 5. september 
2021

11 Zveza mariborskih 
športnih društev 
Branik

Zahvalo je ob svoji 120-letnici delovanja prejela 
Zveza mariborskih športnih društev Branik 
za spodbujanje razvoja športne dejavnosti in 
društvenega življenja v mestu Maribor. Prevzela 
jo je predsednica zveze mag. Katja Koren 
Miklavec.

Maribor, 6. september 
2021

12 Zavod VIVA ob 
25-letnici akcije 
Moj zdravnik

Zahvalo je ob 25-letnici akcije Moj zdravnik 
prejel Zavod VIVA, ki z akcijo za izbor izjemnih 
posameznikov med zdravnicami in zdravniki 
poleg strokovnosti spodbuja in uveljavlja 
vrednote človečnosti, požrtvovalnosti, sočutja 
in spoštljivih medsebojnih odnosov ter krepi 
nenadomestljivo in dragoceno zaupanje med 
bolniki in zdravniki. Prevzela sta jo ustanovitelja 
zavoda Sandi Češko in Livija Dolanc.

Ljubljana, 8. september 
2021
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13 30. Slovenski 
oglaševalski 
festival

Zahvalo je prejel 30. Slovenski oglaševalski 
festival za zavezanost trajnostnemu razvoju 
in za tri desetletja spodbujanja kreativnosti. 
Prevzela jo je izvršna direktorica SOZ Mojca 
Briščik.

Ljubljana, 9. september 
2021

14 Dom starejših 
Rakičan

Zahvalo je prejel Dom starejših Rakičan 
ob 70-letnici za dolgoletno izpolnjevanje 
poslanstva skrbi za starejše in razvoj inovativnih 
kakovostnih programov, za upoštevanje 
dostojanstva stanovalcev doma in uporabnikov 
storitev ter ustvarjanje okolja medgeneracijske 
solidarnosti. Prevzel jo je direktor Zoran Hoblaj.

Murska Sobota, 17. 
september 2021

15 Stična mladih Zahvalo je ob 40-letnici prejela Stična mladih, 
tradicionalno srečanje katoliške mladine 
Slovenije, za dolgoletno dragoceno poslanstvo, 
ki med mladimi širi ter spodbuja vrednote 
prostovoljstva, sodelovanja, človečnosti in 
solidarnosti v dobro skupnosti. Prevzela jo je 
koordinatorka Stične mladih Klara Rogina.

Stična, 18. september 
2021

16 Vzgojni zavod 
Planina

Zahvala je prejel Vzgojni zavod Planina 
ob 70-letnici delovanja za izpolnjevanje 
poslanstva vzgajanja najranljivejše populacije 
otrok in mladostnikov, da bi bili pripravljeni 
na samostojno, samozavestno in odgovorno 
življenje. Prevzela jo je ravnateljica dr. Leonida 
Zalokar.

Planina, 27. september 
2021

17 Ljudska univerza 
Celje

Zahvalo je prejela Ljudska univerza Celje 
ob 100-letnici delovanja za izpolnjevanje 
poslanstva kakovostnega izobraževanja 
odraslih in spodbujanja osebnostne rasti v 
skladu z načeli vseživljenjskega učenja ter za 
stoletje uresničevanja vizije odprte hiše znanja. 
Prevzela jo je direktorica Ines Stilin.

Celje, 30. september 2021

18 Inštitut za 
mladinsko politiko 
Ajdovščina

Zahvalo je prejel Inštitut za mladinsko politiko 
Ajdovščina ob 10-letnici izvajanja programa 
Mladim prijazna občina za spodbujanje 
mladinskih politik in skupnih projektov med 
mladimi in občino. Prevzela jo je direktorica 
inštituta Nina Bavčar Čargo.

Ljubljana, 7. oktober 2021

19 Slovenski filmski 
center, javna 
agencija Republike 
Slovenije

Zahvalo je prejel Slovenski filmski center,
javna agencija Republike Slovenije, za 
spodbujanje razvoja slovenske filmske 
produkcije in ustvarjalnosti na filmskem
in avdiovizualnem področju. Prevzela jo je 
direktorica Nataša Bučar.

Portorož, 12. oktober 2021

20 Turistična zveza 
Slovenije

Zahvalo je prejela Turistična zveza Slovenije 
ob 30-letnici izvajanja programa Moja dežela – 
lepa in gostoljubna za spodbujanje slovenskih 
mest in krajev k urejenemu in gostoljubnemu 
okolju s poudarkom na zelenem turizmu in 
trajnostnem razvoju. Prevzel jo je predsednik 
zveze Pavle Hevka.

Postojna, 13. oktober 2021
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21 Šolski center 
Šentjur

Zahvalo je prejel Šolski center Šentjur ob 
111-letnici delovanja za dolgoletno zavzeto 
izvajanje poslanstva vzgoje in izobraževanja 
mladih za poklice, s katerimi sooblikujejo razvoj 
slovenskega podeželja. Prevzel jo je direktor 
zavoda mag. Branko Šket.

Šentjur, 15. oktober 2021

22 Kulturno društvo 
Sveta Ana v 
Slovenskih goricah

Zahvalo je prejelo Kulturno društvo Sveta Ana 
v Slovenskih goricah ob 95-letnici delovanja za 
negovanje etnoloških običajev in ohranjanje 
domačega narečja ter živahno kulturno 
ustvarjalnost, ki povezuje ljudi. Sprejela jo je 
predsednica društva Suzana Breznik Rejak.

Sveta Ana v Slovenskih 
goricah, 30. oktober 2021

SPREJETA ČASTNA POKROVITELJSTVA PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE BORUTA PAHORJA

ŠT. POŠILJATELJ DOGODEK

1. Alma Mater Europaea – Evropski 
center, Maribor, prof. dr. Ludvik Toplak, 
predsednik

Častno pokroviteljstvo nad 9. mednarodno 
znanstveno konferenco Za človeka gre – Digitalna 
transformacija v znanosti, izobraževanju in 
umetnosti

2. Slovensko sodniško društvo, dr. Andrej 
Ekart, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad slavnostno akademijo 
ob 50. obletnici delovanja Slovenskega 
sodniškega društva

3. ZRC SAZU, dr. Oto Luthar, direktor, 
in Slovenska matica, dr. Aleš Gabrič, 
predsednik

Častno pokroviteljstvo nad znanstvenim 
simpozijem ob 200. obletnici ljubljanske pobude

4. Zveza paraplegikov Slovenije, gospod 
Dane Kastelic, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad akcijo GOGO 2021 – 
Gibalno ovirani gore osvajajo

5. Časoris, dr. Sonja Merlak Zdovc, direktorica Častno pokroviteljstvo nad izborom Faca leta 2021

6. AmCham, mag Ajša Vodnik, generalna 
direktorica

Častno pokroviteljstvo nad projektom »Učitelj 
sem, Učiteljica sem!«

7. Triglavski narodni park, mag. Janez Rakar, 
direktor

Častno pokroviteljstvo nad obeleževanjem 
40. obletnice sprejetja zakona o ustanovitvi 
Triglavskega narodnega parka in 60. obletnice 
razglasitve Doline Triglavskih jezer za Triglavski 
narodni park

8. Tenis Slovenija, gospod Gregor Krušič, 
direktor

Častno pokroviteljstvo nad humanitarnim 
projektom Gibaj, mladina!

9. Tenis Slovenija, gospod Gregor Krušič, 
direktor

Častno pokroviteljstvo nad profesionalnim 
ženskim teniškim tekmovanjem WTA 
Zavarovalnica Sava Slovenia Open

10. Uredništvo revije Viva, Medicina in Ljudje, 
gospa Andreja Šalamun, odgovorna 
urednica

Častno pokroviteljstvo nad tradicionalno 25. akcijo 
Moj zdravnik

11. KD MoPZ Vres Prevalje, Andrej Kladnik, 
podpredsednik

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim koncertom 
ob 50. obletnici kulturnega društva Vres Prevalje
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12. Univerza v Mb, Pravna fakulteta, prof. dr. 
Vesna Rijavec, dekanja

Častno pokroviteljstvo nad mednarodnim 
posvetom »Medicina, pravo in družba«

13. Planet GV, mag. Peter Ribarič, direktor Častno pokroviteljstvo nad konferenco Zdravstveni 
razvojni forum

14. UKC Ljubljana, Reševalna postaja, mag. 
Janez Kramer, vodja

Častno pokroviteljstvo nad svečano proslavo ob 
obeležitvi 100. obletnice delovanja Reševalne 
postaje UKC Ljubljana (v letu 2022)

15. JSKD – Javni sklad Republike Slovenije, za 
kulturne dejavnosti, gospa Metka Šošterič, 
direktorica

Častno pokroviteljstvo nad osmim vseslovenskim 
Tednom ljubiteljske kulture – TLK 2021

16. Ministrstvo za zunanje zadeve, dr. Anže 
Logar, minister

Častno pokroviteljstvo nad jubilejno 
10. mednarodno konferenco Dan Afrike

17. JA Slovenija, Zavod za spodbujanje 
podjetnosti mladih, gospa Jožica Rejec, 
direktorica

Častno pokroviteljstvo nad nacionalnim 
tekmovanjem Moje podjetje

18. Katoliška mladina, zavod za vzgojo, versko 
kulturo in izobraževalno dejavnost mladih, 
gospod Matevž Mehle, direktor

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
40. srečanjem katoliške mladine Stična mladih

19. Slovensko panevropsko gibanje, dr. Laris 
Gaiser, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad natečajem za esej o 
prihodnosti Evrope

20. Društvo za prebujanje zavesti SIMA, 
mmag. Simon Eržen, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad tradicionalnim, že 
petim, dobrodelnim kolesarskim spektaklom in 
gibanjem pod sloganom Zmigajmo Slovenijo!

21. Slovenska akademija znanosti in 
umetnosti, dr. Peter Štih, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad dogodki, ki bodo 
potekali ob obisku svetovno uglednega 
raziskovalca Antarktike in podnebnih sprememb 
ter mnenjskega voditelja Roberta C. Swana, 
s skupnim naslovom Odgovornost za planet – 
pomen Antarktike

22. Zveza Romov Slovenije, gospod Jožek 
Horvat Muc, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad osrednjo prireditvijo ob 
svetovnem dnevu Romov

23. Mladinski svet Slovenije, gospod Miha 
Zupančič, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad projektom Prostovoljec 
leta za leto 2020

24. Univerza v Ljubljani, Fakulteta za družbene 
vede, Študentsko društvo za človekove 
pravice in demokratizacijo – Aequitas, 
vodja oddelka za logistiko poletne šole 
Acedemia Aestiva Internationalis Ana 
Germ

Častno pokroviteljstvo nad 5. poletno šolo 
Acedemia Aestiva Internationalis

25. Lovska zveza Maribor, Marjan Gselman, 
predsednik LZ Maribor in dr. Marjan Toš, 
predsednik organizacijskega odbora

Častno pokroviteljstvo nad 100. obletnico 
organiziranega slovenskega lovstva na Štajerskem

26. InnoRenew CoE, prof. dr. Andreja Kutnar, 
direktorica

Častno pokroviteljstvo nad strokovno konferenco 
WOODRISE 2022

27. Društvo učiteljev geografije Slovenije – 
DUGS, gospod Rožle Bratec Mrvar

Častno pokroviteljstvo nad Mednarodnim 
simpozijem ob 200. obletnici rojstva Blaža Kocena
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28. Cankarjev dom, gospa Uršula Cetinski, 
generalna direktorica

Častno pokroviteljstvo nad samostojno fotografsko 
razstavo Joca Žnidaršiča Prelomna leta

29. Mednarodni raziskovalni center druge 
svetovne vojne Maribor, gospod Janez 
Ujčič, direktor

Častno pokroviteljstva nad projektom Spregledane 
žrtve nacionalsocializma 1941–2021

30. Pokrajinski muzej Maribor, dr. Mirjana 
Koren, direktorica

Častno pokroviteljstvo nad projektom 
MUSEOEUROPE

31. Gospa, Jadranka Smiljić, Slovenj Gradec Častno pokroviteljstvo nad projektom Slovenija 
kvačka

32. Zbornica zdravstvene in babiške nege 
– Zveza strokovnih društev medicinskih 
sester, babic in zdravstvenih tehnikov 
Slovenije, gospa Monika Ažman, 
predsednica, in gospa Anica Prelec, izvršna 
direktorica

Častno pokroviteljstvo nad 13. kongresom 
zdravstvene in babiške nege Slovenije

33. Center judovske kulturne dediščine 
Sinagoga Maribor, gospod Boris Hajdinjak, 
direktor

Častno pokroviteljstvo nad mednarodnim 
znanstvenim simpozijem Judovsko-krščanski viri in 
razsežnosti dialoga

34. Ustanova Hiša eksperimentov, dr. Miha 
Kos, direktor

Častno pokroviteljstvo nad projektom Noč ima 
svojo moč 2021

35. Kulturni dom Gorica, gospod Igor Komel, 
predsednik

Častno pokroviteljstvo nad obeleževanjem 
40. obletnice Kulturnega doma v Gorici

36. Gledališče Ane Monro, gospod Goro 
Osojnik, predsednik društva

Častno pokroviteljstvo nad projektom socialnega 
gledališča Art Yard

37. Društvo prijateljev mladine Trbovlje, gospa 
Lavra Izgoršek, gospod Mitja Duh, gospod 
Igor Gošte

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
10. zasavskim humanitarnim tekom

38. RKS – Rdeči križ Slovenije, mag. Vesna 
Mikuž, predsednica

Častno pokroviteljstvo nad dnevom slovenskega 
krvodajalstva 2021

39. TREPETLIKA, Društvo bolnikov 
s parkinsonizmom in drugimi 
ekstrapiramidnimi motnjami, gospa 
Cvetka Pavlin Likar, predsednica

Častno pokroviteljstvo nad 1. državnim 
prvenstvom igralcev namiznega tenisa s 
Parkinsonovo boleznijo

40. Ribiška zveza Slovenije, dr. Miroslav 
Žaberl, predsednik

Častno pokroviteljstva nad proslavo, ob 
140. obletnico organiziranega slovenskega 
sladkovodnega ribištva

41. Mestna občina Nova Gorica, dr. Klemen 
Miklavič, župan, in Občina Gorica, gospod 
Radolfo Ziberna, župan

Častno pokroviteljstvo nad čezmejnim projektom 
Evropska prestolnica kulture 2025

42. Narodni muzej Slovenije, dr. Pavel Car, 
direktor

Častno pokroviteljstvo nad dogodki ob obeležitvi 
200. obletnice delovanja Narodnega muzeja 
Slovenije

43. Župnija Sv. Peter pri Mariboru, dr. 
Sebastijan Valentan, župnijski upravitelj

Častno pokroviteljstvo nad otvoritvijo 
Glaserjevega salona z galerijo umetniških del

44. Smučarski klub Smuk Mislinja, gospod 
Slavko Mencinger, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 40. Gozdnim 
tekom in 19. memorialom Jožeta Tisnikarja
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45. Zavod MEPI, Mednarodno priznanje za 
mlade, gospa Andreja Anžur Černič, 
izvršna direktorica

Častno pokroviteljstvo nad programom MEPI – 
Mednarodnim priznanjem za mlade 2021

46. Turistična zveza Slovenije, gospod Pavle 
Hevka, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
30. projektom Moja dežela – lepa in 
gostoljubna 2021

47. Zveza združenj borcev za vrednote 
NOB Slovenije, Koordinacijski odbor 
žrtev vojnega nasilja, Taboriščni odbor 
Ravensbrück, Matjaž Špat, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad jubilejno 
60. tradicionalno proslavo srečanja bivših 
internirank, političnih zapornic, ukradenih otrok, 
svojcev in prijateljev

48. Svetovni slovenski kongres, dr. Boris 
Pleskovič, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
10. srečanjem Dobrodošli doma

49. Organizacijski odbor dogodka Zeleni 
dan slovenske državnosti, gospod Lojze 
Peterle, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad dogodkom Zeleni dan 
slovenske državnosti

50. Občina Črna na Koroškem, mag. Romana 
Lesjak, županja

Častno pokroviteljstvo nad vseslovenskim 
srečanjem pod Najevsko lipo

51. Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik, mag. 
Breda Podbrežnik Vukmir, direktorica

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
10. Križnikovim pravljičnim festivalom

52. Vzgojni zavod Planina, dr. Leonida Zalokar, 
ravnateljica

Častno pokroviteljstvo nad prireditvijo ob 
obeležitvi 70. obletnice ustanovitve in delovanja 
Vzgojnega zavoda Planina

53. Vid Čeplak Častno pokroviteljstvo nad dobrodelno akcijo

54. SNG Opera in balet Ljubljana, gospod Staš 
Ravter, direktor

Častno pokroviteljstvo nad baletno predstavo 
Veliki Gatsby ob obeležitvi desete obletnice 
prenove SNG Opera in Balet Ljubljana

55. Galerija Dessa arhitekturni center, gospa 
Maja Ivanič, direktorica Galerije Dessa 
in predsednica organizacijskega odbora 
Piranskih dnevov arhitekture

Častno pokroviteljstvo nad 38. mednarodno 
arhitekturno konferenco Piranski dnevi arhitekture 
in 32. podelitvijo mednarodne arhitekturne 
nagrade Piranesi

56. Mednarodni forum 
znanstvenoraziskovalnih farmacevtskih 
družb, GIZ, mag. Jurij Stariha, predsednik 
uprave

Častno pokroviteljstvo nad jubilejno 10. strateško 
konferenco Vrednost inovacij

57. Galerija Božidar Jakac, Goran Milovanović Častno pokroviteljstvo nad mednarodnim 
razstavnim projektom »Vezi, Zagrebška likovna 
akademija in slovenski umetniki med obema 
vojnama«

58. Založba Rokus Klett, d. o. o., Maruša Dejak, 
direktorica in Rok Kvaternik, ustanovitelj

Častno pokroviteljstvo nad slovesnostjo ob 30. 
obletnici ustanovitve založbe Rokus

59. Prirodoslovni muzej Slovenije, dr. Breda 
Činč Juhant, direktorica

Častno pokroviteljstvo nad osrednjo slovesnostjo 
ob praznovanju 200. obletnice Prirodoslovnega 
muzeja Slovenije

60. Slovenski filmski center, javna agencija, 
Nataša Bučar, direktorica Slovenskega 
filmskega centra, javne agencije, in Bojan 
Labović, direktor Festivala slovenskega 
filma Portorož

Častno pokroviteljstvo nad 24. Festivalom 
slovenskega filma Portorož
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61. Celjska Mohorjeva družba, dr. Tanja 
Ozvatić, ravnateljica

Častno pokroviteljstvo nad slovesnostjo ob 
170. obletnici ustanovitve Mohorjeve družbe

62. Mini Teater, Robert Waltl, direktor Častno pokroviteljstvo nad Festivalom Hiša 
strpnosti 2021

63. Društvo učiteljev gluhih Slovenije Častno pokroviteljstvo nad 11. mednarodno 
konferenco zgodovine gluhih

64. Društvo za pomoč otrokom z redkimi 
boleznimi Viljem Julijan, Gregor - SoulGreg 
in Nina Bezenšek, ustanovitelja Društva 
Viljem Julijan, in dr. Nejc Jelen, predsednik 
društva Viljem Julijan

Častno pokroviteljstvo nad Velikim dobrodelnim 
koncertom Viljem Julijan za otroke z redkimi 
boleznimi

65. Slovensko združenje paliativne in hospic 
oskrbe (SZPHO)
Strokovna enota Slovenskega 
zdravniškega društva (SZD)
prim. doc. dr. Erika Zelko, dr. med., spec. 
splošne medicine

Častno pokroviteljstvo nad 4. slovenskim 
kongresom paliativne in hospic oskrbe

66. Društvo Kočevarjev staroselcev, gospod 
Marjan Štangelj

Častno pokroviteljstvo nad 7. dnevi Kočevarske 
kulture 2021

67. Domovinsko društvo generala Rudolfa 
Maistra, Maribor, gospod Aleš Arih, 
predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad 35. Maistrovimi 
prireditvami na Zavrhu

68. Proevent, d. o. o., gospod Tihomir Kovačič, 
direktor Festivala za tretje življenjsko 
obdobje

Častno pokroviteljstvo nad jubilejnim 
20. Festivalom za tretje življenjsko obdobje 

69. Lions klub Kranj, gospa Mojca Lončarski, 
predsednica

Častno pokroviteljstvo nad tekom ultramaratonke 
Špele Šavs okoli Slovenije

70. Društvo Vodna agencija, gospod Jože 
Cvetko,  predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad mednarodnim 
festivalom izobraževalnih programov za področje 
varovanja vode in vodnih virov Festival WEP effect 
– Water Educational Programs 2021

71. Zavod Simpozija, zavod za izobraževanje 
in komuniciranje v medicini, gospa Tili 
Kojič, direktorica

Častno pokroviteljstvo nad 1. mednarodno 
konferenco »Življenje z rakom po raku«

72. Fundacija CTNNB1, Ustanova za raziskave 
na področju genske terapije, gospa Špela 
Miroševič, ustanoviteljica

Častno pokroviteljstvo nad Otroškim bazarjem – 
Koraki za Urbana

73. Ministrstvo za okolje in prostor, mag. 
Andrej Vizjak, minister 

Častno pokroviteljstvo nad prvim projektnim 
hekatonom z naslovom Hack4Climate – Odpadna 
hrana

74. Koroška konsenzna skupina, dr. Borut 
Marjan Šturm, ustanovitveni član 
Konsenzne skupine ter bivši predsednik 
Zveze slovenskih organizacij in sosveta pri 
uradu zveznega kanclerja na Dunaju

Častno pokroviteljstvo nad odkritjem spominske 
plošče padlih, odkrite na tradicionalni spominski 
prireditvi pod naslovom »Umrli so v veri v svojo 
domovino, ker politika ni našla mirnega načina 
rešitve mejnega spora«, in otvoritvijo slovenske 
razstave arhiva Republike Slovenije o plebiscitu

75. Mestna občina Kranj, gospod Janez Černe, 
podžupan 

Častno pokroviteljstvo nad projektom izgradnje 
parka slovenske himne in otvoritvijo parka
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76. Zbornica za arhitekturo in prostor 
Slovenije, gospod Tomaž Krištof, univ. dipl. 
inž. arh., predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad dnevom arhitektov

77. Sokolska zveza Slovenije, gospod Dušan 
Gerlovič, generalni sekretar

Častno pokroviteljstvo nad prvim vseslovenskim 
dnevom slovenskih sokolov

78. IEDC – Poslovna šola Bled, prof. Danica 
Purg, direktorica

Častno pokroviteljstvo nad tradicionalnim 
mednarodnim predsedniškim forumom

79. Slovenska izseljenska matica, dr. Boris 
Jesih, predsednik Združenja Slovenske 
izseljenske matice

Častno pokroviteljstvo nad osrednjo svečanostjo 
ob 70. obletnici delovanja Združenja Slovenska 
izseljenska matica

80. Klub koroških Slovencev v Ljubljani, 
gospod Janez Stergar, prof., predsednik

Častno pokroviteljstvo nad 19. Koroškimi 
kulturnimi dnevi v Ljubljani

81. Forum slovenskih kultur, dr. Andreja 
Rihter, direktorica 

Častno pokroviteljstvo nad praznovanjem 
15. obletnice knjižne zbirke Sto slovenskih 
romanov.

82. Združenje veteranov 90-91 mesta 
Ljubljane in bivših ljubljanskih občin, dr. 
Igor Potočnik, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad literarnim natečajem 
Moja rodna domovina

83. Inženirska zbornica Slovenije, gospod 
Črtomir Remec, predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad strateškim forumom 
Inženirji gradimo varno, zeleno in digitalno

84. Svetovni slovenski kongres, dr. Boris 
Pleskovič, predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad III. konferenco 
slovenskih pravnikov iz sveta in Slovenije

85. Kulturno društvo Sveta Ana, gospa Suzana 
Rejak Breznik, predsednica

Častno pokroviteljstvo nad slavnostno akademijo 
ob 95. obletnici delovanja Kulturnega društva 
Sveta Ana

86. Atletska zveza Slovenije, gospod Roman 
Dobnikar, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad tradicionalnim 
slavnostnim dogodkom Naj atlet

87. Ultra trail Vipavska dolina, gospa Anja 
Klančnik

Častno pokroviteljstvo nad mednarodno gorsko 
preizkušnjo Ultra trail Vipavska dolina

88. Inženirska akademija Slovenije, prof. dr. 
Stane Pejovnik, glavni tajnik 

Častno pokroviteljstvo nad slavnostno podelitvijo 
listin novim rednim, izrednim, dopisnim in 
častnim članom Inženirske akademije Slovenije

89. Pravna fakulteta Univerze v Ljubljani – 
MUNLAWS, gospod Gal Veber, generalni 
sekretar konference MUNLawS 2021, 
študent Pravne fakultete Univerze v 
Ljubljani

Častno pokroviteljstvo nad 9. konferenco o 
simulaciji dela Združenih narodov in Evropske 
unije – MUNLawS 2021

90. Šentjakobsko gledališče Ljubljana, gospod 
Milan Golob, direktor

Častno pokroviteljstvo nad slavnostno akademijo 
ob 100. obletnici Šentjakobskega gledališča

91. Olimpijski komite Slovenije, gospod 
Bogdan Gabrovec, predsednik 

Častno pokroviteljstvo nad projektom Triglavski 
ledenik v Peking

92. Javna agencija za raziskovalno dejavnost 
Republike Slovenije, prof. dr. Robert 
Repnik, direktor

Častno pokroviteljstvo nad nacionalnim dogodkom 
Dan ARRS 2021: Podpiramo odličnost
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93. Programsko organizacijski odbor, kongresa 
CEFood 2022, dr. Peter Raspor, zaslužni 
profesor, predsednik

Častno pokroviteljstvo nad 11. srednjeevropskim 
kongresom o živilih, tehnologiji, prehrani in 
zdravju CEFood 2022 – 11th Central European Food 
Congress CEFood 2022

94. MC MEDICOR, prof. dr. Metka Zorc, 
predsednica uprave

Častno pokroviteljstvo nad Mednarodnim 
simpozijem MC MEDICOR Slovenija bolezni srca in 
ožilja

95. Smučarska zveza Slovenije, gospod Uroš 
Zupan, direktor

Častno pokroviteljstvo nad projektom Šolar na 
smuči

ODLIKOVANJA PREDSEDNIKA REPUBLIKE

VRSTA 
ODLIKOVANJA ODLIKOVANEC IZREK

OBJAVA V 
URADNEM 
LISTU

1. Red za izredne 
zasluge

Predsednica Helenske republike 
Katerina Sakkelaropoulou

za prispevek pri razvijanju prijateljskih 
vezi med Slovenijo in Helensko republiko 
ter krepitvi vsestranskega sodelovanja 
in povezovanja obeh držav za družno, na 
skupnih vrednotah temelječo in varno 
evropsko prihodnost

16. 4. 2021

2. Red za izredne 
zasluge

Predsednik Portugalske 
republike
Rebelo de Sousa

za prispevek pri razvijanju prijateljskih 
vezi med Slovenijo in Portugalsko 
republiko ter krepitvi vsestranskega 
sodelovanja in povezovanja obeh 
držav za družno, na skupnih vrednotah 
temelječo in varno evropsko prihodnost

28. 5. 2021

3. Red za izredne 
zasluge

Predsednik Republike Koreje 
Moon Jae-In

za neomajno privrženost procesom 
sprave in mirnega sožitja na Korejskem 
polotoku ter za krepitev prijateljskih vezi 
med Republiko Slovenijo in Republiko 
Korejo

20. 9. 2021

4. Red za izredne 
zasluge

Predsednica Vlade Zvezne 
republike Nemčije Angela 
Merkel

za osebne zasluge za poglobitev 
vsestranskih odnosov med Republiko 
Slovenijo in Zvezno republiko Nemčijo 
ter verodostojno evropsko voditeljstvo

1.10. 2021

5. Red za izredne 
zasluge

Predsednik Italijanske republike
Sergio Mattarella

za osebne zasluge za poglobitev 
prijateljskih vezi med Republiko 
Slovenijo in Italijansko republiko 
ter vzorno skrb za skupno evropsko 
prihodnost

18. 10. 
2021

6. Zlati red za 
zasluge

Gospodarska zbornica Slovenije za 170 let povezovanja in spodbujanja 
slovenskega gospodarstva doma in v 
svetu

29. 6. 2021

7. Zlati red za 
zasluge

Primož Roglič za izjemne športne dosežke, 
uveljavljanje Slovenije na svetovnem 
športnem prizorišču in navdih ljudem

29. 6. 2021

8. Zlati red za 
zasluge

Tadej Pogačar za izjemne športne dosežke, 
uveljavljanje Slovenije na svetovnem 
športnem prizorišču in navdih ljudem

29. 6. 2021

9. Zlati red za 
zasluge

Janja Garnbret za izjemne športne dosežke, 
uveljavljanje Slovenije na svetovnem 
športnem prizorišču in navdih ljudem

29. 6. 2021
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10. Zlati red za 
zasluge

Narodni muzej Slovenije za izjemen prispevek k oblikovanju 
in ohranjanju slovenske kulturne, 
znanstvene in narodne identitete, ob 
200-letnici delovanja

25. 10. 
2021

11. Srebrni red za 
zasluge

Društvo Zedinjena Slovenija za pomembno vlogo pri slovenskem 
osamosvajanju in mednarodnem 
priznanju Republike Slovenije ter 
za 70 let dragocenega ohranjanja 
slovenstva med Slovenci v Argentini

29. 6. 2021

12. Srebrni red za 
zasluge

Zorko Simčič za dragocen literarni opus, ki ga je po 
večini ustvaril med slovenskimi izseljenci 
v Argentini

29. 6. 2021

13. Red za zasluge Hokejsko državno društvo
SIJ ACRONI Jesenice

za neprecenljiv prispevek k slovenskemu 
skupinskemu športu in dolgoletno 
uspešno delo na področju spodbujanja 
športa med mladimi

21. 5. 2021

14. Red za zasluge Slovenska tiskovna agencija za 30 let nenadomestljivega 
agencijskega poslanstva v medijskem 
prostoru in za pomembno vlogo v 
obdobju osamosvojitve Republike 
Slovenije

15. 6. 2021

15. Red za zasluge Slovenski programski oddelek in 
slovenski informativni sporedi

za pomembno vlogo pri ustvarjanju 
radiotelevizijskih vsebin v slovenščini, 
namenjenih slovenski narodni skupnosti 
v Italiji, in za dolgoletno čezmejno 
sodelovanje, ki prispeva k bogatitvi 
programov na obeh straneh meje, 
ob 75-letnici radijskega in 25-letnici 
televizijskega programa

15. 6. 2021

16. Red za zasluge Radijski in televizijski program 
za italijansko narodno skupnost

za pomembno vlogo pri ustvarjanju 
radiotelevizijskih vsebin v italijanščini, 
namenjenih italijanski narodni skupnosti 
v Sloveniji, in za dolgoletno čezmejno 
sodelovanje, ki prispeva k bogatitvi 
programov na obeh straneh meje, ob 
več kot 70-letni radijski in 50-letni 
televizijski tradiciji

15. 6. 2021

17. Red za zasluge Ninoslav Radovanović za pomemben prispevek k razvoju 
slovenske kardiologije in izboljšanju 
zdravja številnih srčnih bolnikov Sloveniji

29. 6. 2021

18. Red za zasluge Mirsad Begić za neprecenljiv kiparski opus 29. 6. 2021

19. Red za zasluge Revija Planinski vestnik kot najstarejša slovenska revija ob 
125-letnici izhajanja za pomembno 
kulturno in strokovno vrednost

30. 7. 2021

20. Red za zasluge Slovenska izseljenska matica za neprecenljiv prispevek k ohranjanju 
slovenske identitete in kulture pri 
Slovencih v tujini

7.12.2021

21. Medalja za 
zasluge

Peter Florjančič za navdihujočo življenjsko zgodbo in 
izumiteljske dosežke v svetovnem merilu

29. 6. 2021

22. Medalja za 
zasluge

Stanislava Gregorič za pomemben glas o domovini, ki ga je 
dala Slovencem v Avstraliji

29. 6. 2021

23. Medalja za 
zasluge

Franc Mihelič za dolgoletno ustvarjalno in 
poustvarjalno delo na področju 
narodnozabavne glasbe ter za inovacije 
pri igranju diatonične harmonike

29. 6. 2021
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24. Medalja za 
zasluge

Dušan Repovš za velike zasluge v javnem zdravstvu 
in preventivni medicini ter še zlasti 
zdravstveni vzgoji

30. 7. 2021

25. Medalja za 
zasluge

Slovensko deželna gospodarska 
zveza

za pomembno in vodilno vlogo na 
področju čezmejnega gospodarskega 
povezovanja v Furlaniji - Julijski krajini 
ter za 75 let dragocenega ohranjanja 
slovenstva v Italiji.

7.12.2021

26. Medalja za 
zasluge

Saša Verbič delo za ohranjanje in uveljavljanje 
slovenske skupnosti v Srbiji

7.12.2021

IMENOVANJA VISOKIH FUNKCIONARJEV NA PREDLOG PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE 
V DRŽAVNEM ZBORU REPUBLIKE SLOVENIJE 

IME IN PRIIMEK, FUNKCIJA,
NAČIN GLASOVANJA

JAVNA 
PREDST Datum Prisotnih ZA PROTI NEVELJ.

1

Kandidatka za sodnika na Splošnem 
sodišču Evropske unije v Luksemburgu
DR. MAJA BRKAN
TAJNO GLASOVANJE 

   
48 27.1.2021 87 78 6 3

2 Viceguvernerka Banke Slovenije
TINA ŽUMER
TAJNO GLASOVANJE

49 30.3.2021 84 60 21 3

3 Kandidat za sodnika na Sodišču Evropske 
unije v Luksemburgu
DR. MARKO ILEŠIČ

50 25.5.2021 86 43 37 6

4
5
 
 

Člani Sodnega sveta 
DR. URŠKA KEŽMAH
ANDREJ RAZDRIH
DR. VIKTORIJA ŽNIDARŠIČ SKUBIC
DR. JORG SLADIČ 

51
52
53
54

15.6.2021 87 (1. krog)
  

75 (2. krog)

57 -

75
42
42
1

2

3

6

Kandidat za sodnika na Splošnem sodišču 
Evropske unije v Luksemburgu
DR. DAMJAN KUKOVEC
TAJNO GLASOVANJE 

   55 13.7.2021 89 74 15 /

7 Viceguvernerka Banke Slovenije
MAG. IRENA VODOPIVEC JEAN
TAJNO GLASOVANJE

56 13.7.2021 89 67 22 /

8
Zagovornik načela enakosti
MIHA LOBNIK
 JAVNO GLASOVANJE

57 13.7.2021 84 53 23 8

9
Sodnik Ustavnega sodišča
DR. JANEZ KRANJC
TAJNO GLASOVANJE 

58 13.7.2021 89 45 43 1

10
Sodnik Ustavnega sodišča
DR. ROK SVETLIČ
TAJNO GLASOVANJE 

59 10.11.2021 46 46 / /
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IMENOVANJA V PRISTOJNOSTI PREDSEDNIKA REPUBLIKE  SLOVENIJE

1
 

Namestnik predsednika Komisije za 
preprečevanje korupcije
DAVID LAPORNIK

60  25.10.2021
  JAVNA PREDSTAVITEV – DA 
IMENUJE PREDSEDNIK REPUBLIKE

LEGENDA: 

MODRA – uspešno imenovanje
RDEČA – neuspešno imenovanje

SODELOVANJE PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE  Z INSTITUCIJAMI

DATUM DOGODEK

29. 12. 2020 Predsednik republike je na njihovo željo sprejel predstavnike Študentske organizacije 
Slovenije, ki so ga seznanili s socialnim položajem mladih. Predsednik Pahor se bo pri 
pristojnih zavzel za nadaljevanje konstruktivnega dialoga, ki ga mladi pogrešajo.

1. 2. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je posredoval pismo predsednicama in 
predsednikom parlamentarnih strank, s pobudo po dialogu o osredotočanju države na 
epidemijo, okrevanje in predsedovanje EU.

2. 2. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je za vabilo predsednikom 
parlamentarnih strank na srečanje o osredotočanju države na epidemijo, okrevanje in 
predsedovanje EU odločil v skladu z dolgo tradicijo sodelovanj parlamentarnih strank 
pri skupnem premagovanju kriz ali doseganju strateških ciljev države.

12. 2. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel delegacijo Zveze združenj borcev 
za vrednote narodnoosvobodilnega boja Slovenije pod vodstvom njenega predsednika 
Marijana Križmana. Srečanja sta se udeležila tudi Julijana Žibert, članica predsedstva in 
predsednica ZZB NOB Ljubljana, ter Aljaž Verhovnik, generalni sekretar zveze.

24. 2. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je priredil srečanje predsednic in 
predsednikov parlamentarnih strank. Srečanja so se udeležili Janez Janša, predsednik 
SDS, Tanja Fajon, predsednica SD, Zdravko Počivalšek, predsednik SMC, Matej Tonin, 
predsednik NSi, Karl Erjavec, predsednik DeSUS, Alenka Bratušek, predsednica SAB, in 
Zmago Jelinčič Plemeniti, predsednik SNS.

17. 3. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na Brdu pri Kranju priredil srečanje vodij 
parlamentarnih strank in poslanskih skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne 
skupine o strategiji boja z epidemijo covida-19 in o nujno potrebnih sistemskih 
spremembah v javnem zdravstvenem sistemu.

25. 3. 2021 Pismo predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja predsednicama in 
predsednikom parlamentarnih strank, vodjem poslanskih skupin, ministru za zdravje in 
strokovni svetovalni skupini ministra za zdravje za zajezitev in obvladovanje epidemije 
covida-19.
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DATUM DOGODEK

26. 3. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je predsednicama stranke Socialnih 
demokratov Tanji Fajon in Stranke Alenke Bratušek Alenki Bratušek poslal pismo, v 
katerem ju je obvestil o svoji odločitvi, da bo sestanek vodij parlamentarnih strank in 
poslanskih skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne skupine za zajezitev in 
obvladovanje epidemije covida-19 o predlogih za ukrepanje za zaustavljanje tretjega 
vala epidemije v nedeljo, 28. marca 2021, ob 10. uri v Kongresnem centru na Brdu pri 
Kranju, potekal javno.

28. 3. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na Brdu pri Kranju priredil srečanje vodij 
parlamentarnih strank in poslanskih skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne 
skupine za zajezitev in obvladovanje epidemije covida-19 o predlogih za ukrepanje za 
zaustavljanje tretjega vala epidemije.

21. 4. 2021 Izjava predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja v zvezi s predlogom predsednice 
SD Tanje Fajon in vodje PS SD Matjaža Hana za srečanje predsednikov strank in vodij 
poslanskih skupin

20. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na povabilo delavk in delavcev obiskal 
podjetje American & Efird (A&E Europe), sukanci, d. o. o.

24. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na pogovor sprejel Miho Lobnika, 
zagovornika načela enakosti. Gospod Lobnik je predsedniku republike predstavil Letno 
poročilo Zagovornika načela enakosti za leto 2020, ki je četrto celoletno poročilo od 
ustanovitve tega državnega organa.

26. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel predsednika Komisije za 
preprečevanje korupcije dr. Roberta Šumija, ki je predsedniku republike predstavil 
redno Letno poročilo o delu Komisije za preprečevanje korupcije za leto 2020. Ob 
predsedniku KPK se je predstavitve udeležil tudi njegov namestnik Simon Savski.

11. 6. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je srečal z dr. Nedžadom Grabusom, 
muftijem Islamske skupnosti v Republiki Sloveniji, ki junija zaključuje svoj mandat 
v Republiki Sloveniji. Ob tem si je ogledal Muslimanski kulturni center in ljubljansko 
džamijo.

1. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je danes na njihovo pobudo sprejel 
predstavnike reprezentativnih sindikalnih central, članic Ekonomsko-socialnega sveta. 
Predsednik republike se bo pri vladi zavzel za oživitev socialnega dialoga.

1. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel Varuha človekovih pravic 
Republike Slovenije Petra Svetina s sodelavci, ki mu je predstavil Letno poročilo Varuha 
človekovih pravic za leto 2020.

5. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na delovnem pogovoru na njihovo 
pobudo sprejel predstavnike Nacionalnega sveta za demokratično spremembo 
volilnega sistema. V imenu civilnodružbenih organizacij, ki so ustanovile navedeni 
nacionalni svet, so na pogovoru sodelovali dr. Rado Bohinc, Emil Milan Pintar in dr. Ivan 
Svetlik.

20. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je povabil na pogovor prof. dr. Janeza 
Kranjca, izrednega člana Slovenske akademije znanosti in umetnosti in zaslužnega 
profesorja na Pravni fakulteti Univerze v Ljubljani in Pravni fakulteti Univerze v 
Mariboru.
Predsednik Pahor se je dr. Kranjcu zahvalil za njegovo pripravljenost za kandidaturo za 
sodnika Ustavnega sodišča RS. Predsednik Pahor je dr. Kranjca nagovarjal h kandidaturi 
dolgo časa, saj je in še vedno izjemno ceni njegovo strokovno neoporečnost, 
znanstveno odličnost in človeško integriteto.
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DATUM DOGODEK

21. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor sprejel novoizvoljeno viceguvernerko BS in 
novoizvoljenega zagovornika načela enakosti.
13. julija 2021 je Državni zbor RS na predlog predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja odločal o kandidatki in kandidatih za viceguvernerko Banke Slovenije, sodnika 
Splošnega sodišča EU v Luksemburgu in zagovornika načela enakosti. Vsi trije so dobili 
prepričljivo podporo poslank in poslancev državnega zbora.

29. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na pogovor sprejel predsednika 
Ekonomsko-socialnega sveta Mitjo Gorenščka, s katerim sta govorila o obuditvi 
socialnega dialoga.

26. 8. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Veliki dvorani Predsedniške palače na 
delovnem srečanju gostil vse tri partnerje Ekonomsko-socialnega sveta (predstavnike 
delojemalcev, delodajalcev in vlade) za oživitev socialnega dialoga. Na srečanju pri 
predsedniku republike so bili doseženi pomembni zaključki za obuditev socialnega 
dialoga.

6. 9. 2021 Predsednik republike Borut Pahor je sprejel dr. Nedžada Grabusa, ki je junija sklenil 
mandat muftija Islamske skupnosti v Republiki Sloveniji. Dr. Grabus se je predsedniku 
republike zahvalil za dolgoletno odlično sodelovanje in predsedniško držo ter mu v 
zahvalo poklonil sliko avtorja Mersada Berberja, bosanskega slikarja, ki je slikarstvo 
študiral v Ljubljani (Allegory III, 2000).

6. 10. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na delovnem srečanju sprejel guvernerja 
Banke Slovenije mag. Boštjana Vasleta.

2. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je danes sprejel predstavnike Sveta 
muslimanskih in judovskih voditeljev.

3. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel novoizvoljeno predsedstvo 
Dijaške organizacije Slovenije (DOS). Dogovorili so se, da se bodo poslej srečevali 
redno, člani predsedstva pa bodo pred naslednjim srečanjem pripravili vsebinski 
memorandum z odprtimi vprašanji in predlogi ukrepov na področju mladinske politike 
z namenom izboljšanja položaja dijakinj in dijakov.

9. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil otvoritve Sinagoge Ljubljana. 
Na otvoritvi je imel govor.

17. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil slavnostne prireditve ob 
30. obletnici razglasitve samostojne Republike Slovenije ter izdaje jubilejne, omejene 
in certificirane izdaje Ustave Republike Slovenije.

18. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je ob predstavitvi poročila o delu obiskal 
sedež Sodnega sveta Republike Slovenije in s člani Sodnega sveta spregovoril o 
aktualnih vprašanjih uveljavljanja pravne države.

20. 12. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Predsedniški palači gostil tradicionalno 
srečanje štirih predsednikov (4P).

PODROČJE ZUNANJIH ZADEV

1. URADNI OBISKI

• V TUJINI

DATUM DOGODEK
1. 10. 2021 Uradni obisk v Moldaviji, Kišinjev
21. 10. 2021 Uradni obisk v Italijanski republiki, Gorica
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• BILATERALNA SREČANJA NA VISOKI RAVNI – OB URADNIH OBISKIH V TUJINI 

DATUM DOGODEK

Uradni obisk v Moldaviji, Kišinjev

1. 10. 2021 - Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na povabilo predsednice Republike 
Moldavije Maie Sandu opravil uradni obisk v Republiki Moldaviji.
- Srečal se je s predsednico Vlade Republike Moldavije Natalio Gavrilitia ter s 
predsednikom Parlamenta Republike Moldavije Igorjem Grosom. 
- Predsednik Pahor in predsednica Sandu sta se srečala z mladimi in se z njimi 
pogovarjala o njihovih pričakovanjih glede prihodnosti. 
- Predsednika sta v Botaničnem vrtu Kišinjev posadila vsak svoje drevo v trajen spomin 
na obisk.

Uradni obisk v Italijanski republiki, Gorica

21.10.2021 - Predsednika sta z uradnim obiskom Nove Gorice in Gorice pozdravila EPK 2025 kot 
simbol povezovanja, razumevanja in strpnosti, ki ponazarja Evropo brez meja.
- Predsednik Pahor je predsednika Mattarello sprejel z vojaškimi častmi na Bevkovem 
trgu v Novi Gorici, predsednik Mattarella je predsednika Pahorja ravno tako sprejel z 
vojaškimi častmi v italijanski Gorici. 
- Predsednika sta opravila dvostransko srečanje, srečala sta se s predstavniki slovenske 
narodne skupnosti v Italiji in italijanske v Sloveniji, ogledala Solkansko brv, novi most 
med bregovoma Soče in državama ter obiskala razstavo ob 140-letnici tržaškega 
dnevnika Il Piccolo v italijanski Gorici.
- Predsednika Pahor in Mattarella sta se udeležila osrednje slovesnosti na Trgu Evropa. 
- Predsednik Pahor je ob priložnosti skupnega obiska predsedniku Mattarelli vročil 
najvišje državno odlikovanje Republike Slovenije, red za izredne zasluge.

• V REPUBLIKI SLOVENIJI

DATUM DOGODEK

22.–23. 4. 2021 Uradni obisk predsednice Helenske republike Katerine Sakellaropoulou

30. 5.–1. 6. 2021 Uradni obisk predsednika Portugalske republike Marcela Rebela de Sousa

9.–10. 6.2021 Uradni obisk predsednika Švicarske konfederacije Guya Parmelina

28.–29. 9.2021 Uradni obisk predsednika Republike Latvije Egilsa Levitsa s soprogo Andro Levite

14. 10. 2021 Uradni obisk predsednice Slovaške republike Zuzane Čaputove

21. 10. 2021 Uradni obisk predsednika Italijanske republike Sergia Mattarelle

2. DELOVNI OBISKI

• V TUJINI 

DATUM DOGODEK

5. 3. 2021 Delovni obisk v Bosni in Hercegovini, Sarajevo

14. 4. 2021 Delovni obisk v Italijanski republiki, Rim

6. 5. 2021 Delovni obisk v Republiki Albaniji, Tirana

6. 5. 2021 Delovni obisk v Črni gori, Podgorica

13. 5. 2021 Delovni obisk v Republiki Kosovo, Priština

14. 5. 2021 Delovni obisk v Republiki Srbiji, Beograd

4. 6. 2021 Delovni obisk v Belgiji, Bruselj
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10. 7. 2021 Delovni obisk v Italijanski republiki, Trst in Križ pri Trstu

12.– 3. 7. 2021 Delovni obisk v Češki republiki, na posestvu Lany (zahodno od Prage) in Praga

30. 7. 2021 Delovni obisk v Republiki Hrvaški, Dvorec Trakoščan

28. 8. 2021 Delovni obisk v Italijanski republiki, Čedad

4. 9. 2021 Delovni obisk na Madžarskem, Monošter

14. 9. 2021 Delovni obisk v Italijanski republiki, Milano

18. 10. 2021 Delovni obisk v Republiki Hrvaški, Zagreb

14.–15. 11. 2021 Delovni obisk v Luksemburgu, Luksemburg

28.11.2021 Delovni obisk v Srbiji, Beograd

29.11.2021 Delovni obisk na Kosovu, Priština

• SREČANJA OB DELOVNIH OBISKIH V TUJINI

DATUM DOGODEK

Delovni obisk v Bosni in Hercegovini, Sarajevo

5. 3. 2021 - Predsednik Pahor se srečal s Predsedstvom Bosne in Hercegovine, predsedujočim 
Miloradom Dodikom ter članoma Željkom Komšićem in Šefikom Džaferovićem. 
- Obiskal je kontingent Slovenske vojske v vojaški bazi Butmir, kjer se je srečal z 
generalmajorjem Alexandrom Platzerjem, poveljnikom mirovne misije Evropske 
unije v Bosni in Hercegovini EUFOR, z general brigadirjem Ericom Folkestadom, 
poveljnikom Natovega poveljstva v Sarajevu ter s pripadnicami in pripadniki 
Slovenske vojske na mednarodni misiji EUFOR Althea.

Delovni obisk v Italijanski republiki, Rim

14. 4. 2021 - Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v Rimu srečal s predsednikom 
Italijanske republike Sergiom Mattarello. 
- Predsednika sta naznanila, da želita jeseni skupaj obiskati Novo Gorico in Gorico.
- Srečal se je s Francom Frattinijem, nekdanjim podpredsednikom Evropske komisije 
in nekdanjim italijanskim zunanjim ministrom.

Delovni obisk v Republiki Albaniji, Tirana

6. 5. 2021 Predsednik Pahor se je v Tirani na delovnem obisku sestal s predsednikom 
Republike Albanije Ilirjem Meto. Srečanje je bilo namenjeno pripravi vrha voditeljev 
pobude Brdo-Brijuni Process dne 17. 5. 2021. 

Delovni obisk v Črni gori, Podgorica

6. 5. 2021 Predsednik Pahor se je v Podgorici na delovnem obisku sestal s predsednikom 
Črne gore Milom Đukanovićem. Srečanje je bilo namenjeno pripravi vrha voditeljev 
pobude Brdo-Brijuni Process dne 17. 5. 2021.

Delovni obisk v Republiki Kosovo, Priština

13. 5. 2021 Predsednik Pahor se je v Prištini na delovnem obisku sestal s predsednico Republike 
Kosovo Vjoso Osmani. Srečanje je bilo namenjeno pripravi vrha voditeljev pobude 
Brdo-Brijuni Process dne 17. 5. 2021.

Delovni obisk v Republiki Srbiji, Beograd

14. 5. 2021 Predsednik Pahor se je v Beogradu na delovnem obisku sestal s predsednikom 
Republike Srbije Aleksandrom Vučićem. Srečanje je bilo namenjeno pripravi vrha 
voditeljev pobude Brdo-Brijuni Process dne 17. 5. 2021.
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Delovni obisk v Belgiji, Bruselj

4. 6. 2021 - Predsednik Pahor se na delovnem obisku v Bruslju srečal z Ursulo von der Leyen, 
sogovornici je podal oceno priprave na prevzem predsedovanja Svetu EU in 
predstavil pismo »Pogovorimo se o Evropi«.
- Srečal se je z Davidom Sassollijem, ki je predstavil priprave na prvo plenarno 
zasedanje Konference o evropski prihodnosti, predsednik Pahor je predsednika 
Evropskega parlamenta Sassolija seznanil z nedavnim vrhom pobude Brdo-Brijuni 
Process.
- Predsednik Pahor je pogovore nadaljeval s predsednikom Evropskega Sveta, 
Charlesom Michelom.

Delovni obisk v Italijanski republiki, Trst in Križ pri Trstu

10. 7. 2021 Predsednik Pahor se je udeležil osrednje slovesnost ob prvi obletnici podpisa 
memoranduma o vrnitvi Narodnega doma v Trstu slovenski narodni skupnosti 
v Italiji in 30. obletnici samostojnosti Slovenije. Pred obiskom v Križu je Roberto 
Dipiazza predsedniku republike v Mestni palači v Trstu vročil najvišje priznanje 
mesta »Trije grbi Trsta – Tre sigili di Trieste«.

Delovni obisk v Češki republiki, na posestvu Lany (zahodno od Prage) in Praga

12.–13. 7. 2021 Predsednik Pahor se je udeležil foruma Praški evropski vrh. Minister za zunanje 
zadeve Jakub Kulhánek je predsedniku Pahorju na osrednjem dogodku vročil 
priznanje Vizija za Evropo (Vision for Europe Award). Predsednik Pahor se je ob tej 
priložnosti sestal s češkim predsednikom Zemanom.

Delovni obisk v Republiki Hrvaški, Dvorec Trakoščan

30. 7. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na dvorcu Trakoščan srečal z 
nekdanjo predsednico Vlade Republike Hrvaške Jadranko Kosor. Srečanje je potekalo 
na predvečer njunega prvega srečanja pred 12. leti.

Delovni obisk v Italijanski republiki, Čedad

28. 8. 2021 Predsednik Pahor se je udeležil otvoritvene slovesnosti jubilejnega 30. festivala 
Mittelfest v Čedadu kot slavnostni govornik. Ob tej priložnosti je prejel najvišje 
priznanje festivala Mittelfest – v znamenje prijateljstva in hvaležnosti za podporo 
festivalu in njegovi zavezanosti evropskim vrednotam.

Delovni obisk na Madžarskem, Monošter

4. 9. 2021 - Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in predsednik Madžarske János Áder 
sta se v Monoštru skupaj udeležila osrednje slovesnosti ob 30-letnici delovanja 
Zveze Slovencev na Madžarskem.
- Predsednik Pahor in predsednik Áder sta na slovesnosti nastopila kot slavnostna 
govornika.
- Srečala sta se s predstavniki obeh manjšin.

Delovni obisk v Italijanski republiki, Milano

14. 9. 2021 - Predsednik Pahor se je v okviru delovnega obiska v Milanu sestal z Attilijem 
Fontano, predsednikom dežele Lombardije.
- Predsednik Pahor se je pred pogovorom srečal s predstavniki slovenske skupnosti 
v Milanu.

Delovni obisk v Republiki Hrvaški, Zagreb

18. 10. 2021 - Predsednik Pahor in predsednik Milanovič sta skupaj odkrila spomenik Francetu 
Prešernu v Zagrebu. Spomenik Franceta Prešerna je postavljen v aleji pesnikov v 
zagrebškem mestnem parku Bundek.
- Pred tem sta slovenski in hrvaški predsednik skupaj odkrila tudi spomenik 
Ljudevitu Gaju v Ljubljani.
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Delovni obisk v Luksemburgu, Luksemburg

14.–15. 11. 2021 - Predsednik Republike Slovenije se je mudil na obisku v Velikem vojvodstvu 
Luksemburg.
- Predsednik republike se je srečal z velikim vojvodom Henrijem, s predsednikom 
vlade Xavierjem Bettelom, predsednikom Poslanske zbornice Fernandom Etgenom 
in ministrom za zunanje in evropske zadeve Jeanom Asselbornom. 
- Predsednik Pahor je na posebni svečanosti prejel listino, s katero je postal 
sopredsednik častnega odbora »The World Diplomatic Academy« (svetovne 
diplomatske akademije), ki deluje v okviru Crans Montana Foruma.

Delovni obisk v Srbiji, Beograd

28.11.2021 - Predsednik republike se je na delovnem obisku v Beogradu srečal s predsednikom 
Republike Srbije Aleksandrom Vučićem.

Delovni obisk na Kosovu, Priština

29.11.2021 - Predsednik Pahor je opravil delovni obisk na Kosovu.
- Srečal se je s predsednico Republike Kosovo Vjoso Osmani in predsednikom Vlade 
Republike Kosovo Albinjem Kurtijem.
- Obiskal je sedež KFOR v Film Cityju in se srečal s poveljnikom general majorjem 
Ferencom Kajarijem. Obiskal je tudi Camp Villaggio Italia v Peći, kjer se je srečal s 
slovenskim kontingentom.

• V REPUBLIKI SLOVENIJI

DATUM DOGODEK

16. 5. 2021 Delovni obisk predsednika Republike Hrvaške, Bled

30. 5. 2021 Trilateralno srečanje predsednikov Republike Slovenije, Portugalske republike in 
Zvezne republike Nemčije, Brdo pri Kranju

15. 7. 2021 Trilateralno srečanje predsednikov Republike Slovenije, Republike Avstrije in Republike 
Hrvaške, Kostanjevica na Krki

18. 10. 2021 Delovni obisk predsednika Republike Hrvaške, Ljubljana

• SREČANJA OB DELOVNIH OBISKIH V REPUBLIKI SLOVENIJI 

DATUM DOGODEK

Delovni obisk predsednika Republike Hrvaške, Bled

16. 4. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je sestal s predsednikom Republike 
Hrvaške in sovoditeljem pobude Brdo-Brijuni Process Zoranom Milanovićem na Bledu. 
Srečanje je bilo namenjeno pripravi vrha voditeljev pobude Brdo-Brijuni Process dne 
17. 5. 2021.

Trilateralno srečanje predsednikov Republike Slovenije, Portugalske republike in Zvezne 
republike Nemčije, Brdo pri Kranju

30. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na obisku na Brdu pri Kranju gostil 
predsednika Portugalske republike Marcela Rebelo de Souso in predsednika Zvezne 
republike Nemčije Franka-Walterja Steinmeierja. Srečanje predsednikov držav v formatu 
trio predsedujočih Svetu EU je bilo izvedeno na predvečer uradnega obiska predsednika 
Portugalske republike v Republiki Sloveniji.
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Trilateralno srečanje predsednikov Republike Slovenije, Republike Avstrije in Republike 
Hrvaške, Kostanjevica na Krki

15. 7. 2021 Na povabilo predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja sta se na delovnem obisku 
v Sloveniji mudila predsednik Republike Avstrije Alexander Van der Bellen in predsednik 
Republike Hrvaške Zoran Milanović. Letošnje srečanje predsednikov Slovenije, Avstrije in 
Hrvaške je bilo osmo tako srečanje po vrsti in tretje, ki ga je gostila Slovenija.

Delovni obisk predsednika Republike Hrvaške, Ljubljana

18. 10. 2021 Predsednik Pahor in predsednik Milanović sta skupaj odkrila spomenik Ljudevitu Gaju v 
Ljubljani. Spomenik Ljudevitu Gaju v Ljubljani od oktobra lani stoji v Severnem mestnem 
parku v Ljubljani. Istega dne sta slovenski in hrvaški predsednik skupaj odkrila tudi 
spomenik Francetu Prešernu v Zagrebu.

3. UDELEŽBA NA MEDNARODNIH DOGODKIH

• V TUJINI

DATUM DOGODEK

18. 3. 2021 Nastop na srečanju na visoki ravni o izvajanju ciljev Agende 2030, povezanih z vodo, 
ki je potekalo virtualno

3. 6. 2021 Pogovor o prihodnosti Evrope in Zahodnega Balkana, European Policy Center (Bruselj, 
Belgija)

16. 6. 2021 Sodelovanje v razpravi »A European Green Deal fit for CEE«, ki je potekala virtualno

1. 7. 2021 Nagovor na Mednarodnem forumu o enaki zastopanosti žensk in moških, ki je 
potekal virtualno

2. 7. 2021 Prespanski forum (Ohrid, Republika Severna Makedonija)

8.– 9. 7. 2021 Vrh predsednikov držav pobude Tri morja (Sofija, Bolgarija)

23. 8. 2021 Nagovor predsednika Republike Slovenije na Stockholm World Water Week, ki je 
potekal virtualno

23. 8. 2021 Vrh Krimska platforma (Kijev, Ukrajina)

12. 9. 2021 Forum skupine G20 o medkulturnem in medverskem dialogu »Interfaith Forum« 
(Bologna, Italija)

15. 9. 2021 16. srečanje predsednikov držav skupine Arraiolos (Rim, Italija)

27. 10. 2021 Udeležba na srečanju z naslovom »Izvajanje podnebnih ukrepov: za ljudi, planet in 
blaginjo« pred COP26 v Glasgowu, ki je potekalo virtualno

28. 10. 2021 Sodelovanje na letni konferenci mislišča European Policy Forum (EPC), ki je potekala 
virtualno

11. 11. 2021 Pariški mirovni forum (Pariz, Francija)

12. 11. 2021 75. obletnica UNESCO

13. 11. 2021 Podelitev državnega odlikovanja Milanu Kunderi

9.-10.12.2021 Sodelovanje na dogodku Vrh demokracij, ki je potekal virtualno.

2.12.2021 Udeležba na slovesnosti v spomin na nekdanjega predsednika Francoske republike 
Valeryja Giscarda d’Estainga (Strasbourg – Evropski parlament, Belgija).
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• SREČANJA OB MEDNARODNIH DOGODKIH V TUJINI

DATUM DOGODEK

Pogovor o prihodnosti Evrope in Zahodnega Balkana, European Policy Center (Bruselj, 
Belgija)

3. 6. 2021 Na povabilo European Policy Center je predsednik Pahor nastopil kot gost pogovora o 
prihodnosti Evrope in Zahodnega Balkana. Pogovor je pripravil European Policy Centre, 
udeležili pa so se ga vabljeni predstavniki različnih bruseljskih inštitutov.

Prespanski forum (Ohrid, Republika Severna Makedonija)

2. 7. 2021 - Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil Prespanskega foruma za 
dialog. Sodeloval je v razpravi z naslovom »Zahodni Balkan: manjkajoči člen za celovito 
Evropo«.
- Po voditeljskem panelu se je predsednik republike sestal na bilateralnem srečanju z 
gostiteljem, predsednikom Republike Severne Makedonije, Stevom Pendarovskim.

Vrh predsednikov držav pobude Tri morja (Sofija, Bolgarija)

8.–9. 7. 2021 - Predsednik Pahor se je udeležil vrha pobude Tri morja in otvoritve gospodarskega 
foruma.
- Ob robu pobude Tri morja sta se predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in 
predsednik Republike Bolgarije Rumen Radev sestala v Sofiji.

Vrh Krimska platforma (Kijev, Ukrajina)

23. 8. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil otvoritvenega vrha Krimske 
platforme. Na srečanju so sprejeli skupno deklaracijo, usklajeno med Evropsko unijo in 
Ukrajino. Predsednik Zelenski je ob dogodku predsedniku republike Borutu Pahorju in 
drugim visokim udeležencem izročil državno odlikovanje red Princa Jaroslava.

Forum skupine G20 o medkulturnem in medverskem dialogu »Interfaith Forum«  
(Bologna, Italija)

12. 9. 2021 - Na povabilo organizatorjev je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor otvoril 
letošnji forum skupine G20 o medkulturnem in medverskem dialogu »Interfaith 
Forum«.
- Predsednik Pahor je na posebni slovesnosti na Univerzi v Bologni prejel »Sigillum 
Magnum«, najvišje odlikovanje bolonjske univerze.
- Pred slovesnostjo se je predsednik Pahor sestal z Romanom Prodijem, nekdanjim 
dvakratnim predsednikom vlade Italije in nekdanjim predsednikom Evropske komisije.
- Ob koncu obiska se je udeležil maše, ki jo je daroval kardinal Matteo Zuppi, bolonjski 
nadškof.

16. srečanje predsednikov držav skupine Arraiolos (Rim, Italija)

15. 9. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na povabilo predsednika Italijanske 
republike Sergia Mattarelle v Rimu sodeloval na srečanju predsednikov/predsednic 
Republike Avstrije, Republike Estonije, Republike Finske, Helenske republike, Republike 
Hrvaške, Irske, Italijanske republike, Republike Latvije, Republike Madžarske, Republike 
Malte, Zvezne republike Nemčije, Republike Poljske in Portugalske republike.

Pariški mirovni forum (Pariz, Francija)

11. 11. 2021 Predsednik republike se je udeležil otvoritve Pariškega mirovnega foruma in svečane 
večerje za voditelje držav.

75. obletnica UNESCO

12. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije se je udeležil dogodka na visoki ravni ob 75. obletnici 
UNESCO in imel ob tem nagovor. Predsednik republike se je srečal z generalno 
direktorico UNESCO Audrey Azoulay.



234

Podelitev državnega odlikovanja Milanu Kunderi

13. 11. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v rezidenci veleposlanice Republike 
Slovenije v Parizu izročil državno odlikovanje Milanu Kunderi. Odlikovanje je v 
njegovem imenu sprejel dddr. Evgen Bavčar, uveljavljeni slovenski umetnik in filozof, 
ki živi in dela v Parizu.

4. TELEFONSKI POGOVORI IN VIDEOKONFERENCE

DATUM DOGODEK

29. 1. 2021 Telefonski pogovor s predsednikom Portugalske republike Marcelom Rebelo de Sousa. 

1. 2. 2021 Daljši pogovor po video povezavi s predsednikom Republike Avstrije Alexandrom Van 
der Bellnom.

11. 2. 2021 Daljši pogovor po video povezavi s predsednico Republike Estonije Kersti Kaljulaid.

24. 2. 2021 Telefonski pogovor s senatorko slovenskih korenin Amy Klobuchar.

15. 3. 2021 Pogovor po video povezavi s predsednico Moldavije Maio Sandu, v katerem ji je 
predsednik Pahor čestital k izvolitvi na predsedniških volitvah.

17. 3. 2021 Daljši telefonski pogovor s predsednikom Zvezne Republike Nemčije Frankom-
Walterjem Steinmeierjem.

18. 3. 2021 Pogovor po video povezavi s predsednico Slovaške republike Zuzano Čaputovo.

20. 3. 2021 Telefonski pogovor s predsednikom Republike Turčije Recepom Tayyipom Erdoganom.

8. 4. 2021 Predsednik Pahor je v daljšem telefonskem pogovoru novoizvoljeni predsednici 
Republike Kosovo dr. Vjosi Osmani čestital za izvolitev.

16. 4. 2021 Novinarska konferenca o nujnosti pospešene širitve EU na Zahodni Balkan.

16. 4. 2021 Telefonski pogovor s predsednikom Republike Poljske Andrzejem Dudo.

17. 4. 2021 Nagovor na virtualnem dogodku Ameriško-slovenske izobraževalne fundacije ASEF.

19. 4. 2021 Daljši pogovor predsednika Pahorja s komisarko Sveta Evrope za človekove pravice 
Dunjo Mijatović ob njenem virtualnem obisku Slovenije.

14. 7. 2021 V telefonskem pogovoru je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor čestital 
novoizvoljenemu predsedniku Izraela Isaacu Herzogu.

28. 7. 2021 Telefonski pogovor s predsednikom Ruske federacije Vladimirjem Putinom.

9. 9. 2021 Predsednik Pahor je v telefonskem pogovoru predsedniku Republike Severne 
Makedonije Stevu Pendarovskemu izrazil sožalje ob požaru, ki je izbruhnil v bolnišnici za 
bolnike s covidom-19 v Tetovu.

22.11.2021 Telefonski pogovor s predsednikom Republike Bolgarije Rumenom Radevom.

5. SPREJEMI PRI PREDSEDNIKU REPUBLIKE SLOVENIJE

DATUM DOGODEK

11. 3. 2021 Sprejem ministrice za zunanje zadeve, Evropsko unijo in sodelovanje Kraljevine Španije 
Aranche González Laye.

18. 3. 2021 Sprejem ministrice za obrambo Republike Severne Makedonije Radmile Šekerinske.

19. 3. 2021 Sprejem državnega sekretarja za evropske zadeve na Ministrstvu za Evropo in zunanje 
zadeve Francoske republike Clémenta Beauna.

22. 3. 2021 Sprejem predstavnikov slovenske manjšine v Italiji.

26. 3. 2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve Romunije Bogdana Luciana Aurescuja.
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DATUM DOGODEK

11. 3. 2021 Sprejem ministrice za zunanje zadeve, Evropsko unijo in sodelovanje Kraljevine Španije 
Aranche González Laye.

31. 3. 2021 Sprejem namestnika predsednika Vlade Republike Severne Makedonije za evropska 
vprašanja Nikole Dimitrova.

21. 4. 2021 Sprejem ministrice za obrambo Črne gore dr. Olivere Injac.

26. 4. 2021 Sprejem ministrice za zunanje zadeve Kraljevine Švedske Ann Linde.

30. 4. 2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve Japonske Toshimitsuja Motegija.

30. 4. 2021 Sprejem vodje Predstavništva Evropske komisije v Sloveniji Jerneje Jug Jerše.

4. 5. 2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve Republike Turčije Mevlüta Çavuşoğluja.

4. 5. 2021 Sprejem Svetlane Tihanovske, beloruske opozicijske voditeljice.

20. 5. 2021 Sprejem generala Toda D. Woltersa, poveljnika poveljstva ameriških sil za Evropo in 
vrhovnega poveljnika zavezniških sil v Evropi.

25. 5. 2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve Republike Srbije Nikole Selakovića.

26. 5. 2021 Sprejem Yanga Jiechija, vodje kabineta Centralnega sveta za zunanjo politiko Ljudske 
republike Kitajske in člana političnega urada Centralnega komiteja komunistične partije 
Kitajske.

28. 5 .2021 Sprejem predsednika Vlade Črne gore dr. Zdravka Krivokapića.

22. 6. 2021 Sprejem predsednika Državnega zbora Republike Avstrije Wolfganga Sobotke.

24. 6. 2021 Sprejem državnega ministra in ministra za zunanje zadeve Portugalske republike dr. 
Augusta Santosa Silve.

24. 6. 2021 Sprejem predsednika Evropskega sodišča za človekove pravice prof. Róberta Ragnara 
Spanója.

28. 6. 2021 Sprejem ministrice za obrambo Zvezne republike Nemčije Annegrete Kramp-
Karrenbauer.

30. 6. 2021 Sprejem brigadirke Laure Clellan, poveljnice Nacionalne garde Kolorada.

6. 7. 2021 Sprejem predsednika Evropskega računskega sodišča Klausa-Heinerja Lehneja.

14. 7. 2021 Sprejem dr. Hansa Henrija P. Klugeja, direktorja Urada Svetovne zdravstvene 
organizacije za Evropo.

20. 7. 2021 Sprejem predsednika in podpredsednika Fundacije Narodni dom, Rada Raceta in Iva 
Corva ter generalnega konzula Republike Slovenije v Trstu Vojka Volka.

29. 7. 2021 Sprejem ruskega veleposlanika Timurja Ejvazova ter ministra za gospodarski razvoj in 
tehnologijo Zdravka Počivalška.

25. 8. 2021 Sprejem ministra za zunanje in evropske zadeve Republike Malte Evarista Bartola.

25. 8. 2021 Sprejem za člane Senata Združenih držav Amerike, ki so obiskali Slovenijo.

3. 9. 2021 Sprejem generala Claudia Graziana, predsednika Vojaškega odbora Evropske unije.

6. 9. 2021 Sprejem dr. Nedžada Grabusa, ki je sklenil mandat muftija Islamske skupnosti v 
Republiki Sloveniji.

8. 10. 2021 Sprejem predstavnikov slovenske narodne skupnosti v Republiki Avstriji.

15. 10. 2021 Sprejem podpredsednika vlade in ministra za zunanje zadeve Gruzije Davida 
Zalkalianija.

20. 10. 2021 Sprejem ob začetku 5. regionalne konference organov za enakost iz jugovzhodne 
Evrope.

2. 11. 2021 Sprejem predstavnikov Sveta muslimanskih in judovskih voditeljev (Muslim Jewish 
Leadership Council – MJLC).



236

DATUM DOGODEK

11. 3. 2021 Sprejem ministrice za zunanje zadeve, Evropsko unijo in sodelovanje Kraljevine Španije 
Aranche González Laye.

4. 11. 2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve države Katar Mohammeda bin Abdulrahman bin 
Jassim Al Thanija.

18.11.2021 Sprejem ministra za zunanje zadeve Švicarske konfederacije Ignazia Cassisa.

1.12.2021 Sprejem predsednika Skupščine Črne gore Aleksa Bečića.

10.12.2021 Sprejem skupine predstavnikov zgornjega doma britanskega parlamenta.

6 DRUGI DOGODKI IN SREČANJA V REPUBLIKI SLOVENIJI

DATUM DOGODEK

5. 2. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je nagovoril diplomatski zbor. Zbor je 
potekal virtualno.

23. 3. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v okviru portugalskega predsedovanja 
Svetu EU udeležil rednega srečanja z veleposlaniki držav članic Evropske unije na Brdu 
pri Kranju.

29. 3. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je bil skupaj z generalno direktorico UNESCO 
Audrey Azoulay slavnostni govornik na otvoritvi Mednarodnega raziskovalnega centra 
za umetno inteligenco, ki je potekala virtualno.

15. 4. 2021 Predsednik Pahor je s pozdravnim nagovorom nastopil na 17. virtualni konferenci 
predsednikov parlamentov držav Jadransko-jonske pobude (JJP), ki je potekala virtualno.

8. 5. 2021 Na predvečer dneva Evrope je predsednik Pahor skupaj z vodji veleposlaništev Francije, 
Rusije, Združenih držav Amerike in Združenega kraljestva v Ljubljani obeležil obletnico 
zmage nad nacizmom in fašizmom in konca druge svetovne vojne na evropskih tleh.

11. 5. 2021 Nagovor predsednika republike na mednarodni konferenci »Kongres po kongresu« v 
Ljubljani prek video povezave.

11. 5. 2021 Vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je obiskal enote zračne obrambe vojsk 
Slovenije in Združenih držav Amerike, ki je potekala na območju Črnega Kala.

26. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije je imel slavnostni nagovor na otvoritvi 10. mednarodne 
konference Dan Afrike, ki je potekala virtualno.

10. 6. 2021 Predsednik Pahor in parlamentarna državna podsekretarka Združenega Kraljestva Velike 
Britanije in Severne Irske, ministrica za evropsko sosedstvo in Ameriko Wendy Morton 
sta na slovesnosti v Gornjem Suhorju pri Vinici obeležila dan slovensko-britanskega 
prijateljstva.

19. 7. 2021 Predsednik republike je na letališču Prilozje v Metliki prvič obeležil dan slovensko-
izraelskega prijateljstva v spomin na skupni boj obeh držav proti nacizmu in fašizmu v 
drugi svetovni vojni.

31. 7. 2021 Predsednik Pahor se je tradicionalno udeležil spominske slovesnosti pri Ruski kapelici 
pod Vršičem. Predsednika Republike Slovenije in Ruske federacije sta ta dan razglasila 
za dan slovensko-ruskega prijateljstva, ki se je z letošnjo slovesnostjo obeleževal prvič.

25. 8. 2021 Predsednik Republike Slovenije se je udeležil velike tradicionalne slovesnosti ob dnevu 
slovensko-ameriškega prijateljstva v Andražu nad Polzelo.

27. 9. 2021 Predsednik Pahor je sodeloval na virtualnem srečanju predsednikov parlamentov 
Zahodnega Balkana z naslovom »Vloga parlamentov pri povrnitvi zaupanja v širitveni 
proces Evropske unije«.

5. 10. 2021 Predsednik Pahor je na Brdu pri Kranju ob robu Vrha Zahodni Balkan sprejel kanclerko 
Zvezne republike Nemčije Angelo Merkel. Predsednik republike Borut Pahor je kanclerko 
Merklovo odlikoval z redom za izredne zasluge, najvišjim odlikovanjem Republike 
Slovenije.
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8. 10. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v Ljubljani udeležil otvoritve 
mednarodne konference ob 60-letnici mednarodnih odnosov v Republiki Sloveniji.

22. 10. 2021 Predsednik Republike Slovenije se je v Slovenj Gradcu udeležil osrednje slovesnosti ob 
75-letnici Organizacije združenih narodov in 30-letnici članstva Republike Slovenije v 
OZN.

5. 11. 2021 Udeležba na sprejemu za diplomatski zbor ob 30. obletnici neodvisnosti Republike 
Slovenije v Hotelu Intercontinental v Ljubljani.

7. BRDO-BRIJUNI PROCESS 2021

DATUM DOGODEK

Srečanje voditeljev Brdo-Brijuni Processa, 17. 5. 2021 (Brdo pri Kranju, Slovenija)

17. 5. 2021 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na Brdu pri Kranju priredil srečanje z 
voditelji pobude Brdo-Brijuni Process ob 10. obletnici pobude. Srečanja so se udeležili 
sovoditelj pobude Brdo-Brijuni Process, predsednik Republike Hrvaške Zoran Milanović, 
predsednik Republike Albanije Ilir Meta, člani predsedstva Bosne in Hercegovine, 
predsedujoči Milorad Dodik, člana Šefik Džaferović in Željko Komšić, predsednik 
Črne gore Milo Đukanović, predsednica Republike Kosovo Vjosa Osmani, predsednik 
Republike Severne Makedonije Stevo Pendarovski ter predsednik Republike Srbije 
Aleksandar Vučić. Sprejeta je bila tudi deklaracija »Brdo Declaration, 2021«.

8. STRATEŠKI FORUM BLED (BSF 2021)

DATUM DOGODEK

Strateški forum Bled, 1.–2. 9. 2021 (Bled, Slovenija)

1. 9. 2021

- Predsednik republike je imel osrednji govor na panelu o širitvi EU na Zahodni Balkan, ki 
sodi v sklop Konference o evropski prihodnosti.

- Ob robu 16. Strateškega foruma Bled (BSF) je predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor opravil več bilateralnih srečanj, s predsednikom Vlade Helenske republike 
Kyriakosom Mitsotakisom, s predsednikom Vlade Republike Kosovo Albinom Kurtijem, 
s predsednico EBRD Odile Renaud Basso, s predsednikom Vlade Republike Severne 
Makedonije Zoranom Zaevom, z državnim tajnikom Svetega sedeža kardinalom Pietrom 
Parolinom, s predsednikom Republike Srbije Aleksandrom Vučićem in s predsednikom 
Republike Bolgarije Rumenom Radevom.

2. 9. 2021

- Predsednik Pahor se je na bilateralnih srečanjih sestal z visokim predstavnikom 
mednarodne skupnosti v Bosni in Hercegovini Christianom Schmidtom, članoma 
Predsedstva Bosne in Hercegovine Šefikom Džaferovićem in Željkom Komšićem, z 
ustanoviteljem Crans Montana Foruma Jean-Paul Carteronom ter z ministrom za zunanje 
zadeve Republike Indije dr. Subrahmanyamom Jaishankarjem.

9. 76. ZASEDANJE GENERALNE SKUPŠČINE OZN

DATUM DOGODEK

Visoki dogodki in splošne razprave 76. zasedanja Generalne skupščine Organizacije 
združenih narodov (OZN) v New Yorku

20.–
24. 9. 2021

- Predsednik Pahor se je udeležil splošne razprave voditeljev ob odprtju 76. zasedanja 
Generalne skupščine Organizacije združenih narodov (OZN).

- Predsednik republike je sodeloval na prvem visokem srečanju o prehranski varnosti 
(Food Systems Summit).
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21. 9. 2021 - Ob robu zasedanja 76. Generalne skupščine Organizacije združenih narodov v New 
Yorku se je predsednik Pahor sestal s predsednikom Republike Koreje Moon Jae-inom. 
Predsednik Republike Slovenije je odlikoval predsednika Republike Koreje Moon Jae-
ina z redom za izredne zasluge. Predsednik Moon je slovenskemu predsedniku podelil 
odlikovanje Velikega reda Mugunhwa za prispevek k dialogu in razumevanju med 
narodi in državami.

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je sestal s katarskim emirjem Thanijem, 
s turškim predsednikom Erdoğanom, s predsednikom Kostarike Carlosom Alvaradom 
Quesado, s predsednikom Socialistične republike Vietnam Nguyen Xhuan Phucom in s 
predsednikom Zelenortskih otokov Jorgejem Carlosom Fonseco.

22. 9. 2021 - Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo študentov prava udeležil 
pogovora na Pravni fakulteti Univerze Fordham v New Yorku.

- Predsednik republike Borut Pahor je na delovnem kosilu gostil predsednika Črne gore 
Mila Đukanovića, pozneje se jima je pridružil še predsednik Severne Makedonije Stevo 
Panderovski.

23. 9. 2021 - Pogovor s predsednikom Generalne skupščine OZN Abdulahom Shahidom.
- Predsednik Pahor je sodeloval na prvem visokem srečanju o prehranski varnosti (Food 
Systems Summit). 

24. 9. 2021 - Predsednik Pahor se je udeležil visokih dogodkov in splošne razprave 76. zasedanja 
Generalne skupščine Organizacije združenih narodov (OZN).

- Predsednik republike je imel govor na srečanju na vrhu ob splošni razpravi.
- Predsednik Republike Slovenije se je sestal z generalnim sekretarjem OZN Antóniom 
Guterresom.

- Predsednik republike se je sestal z zunanjim ministrom Ruske federacije Sergejem 
Lavrovom, s predsednikom Zvezne Republike Nemčije Frankom-Walterjem 
Steinmeierjem, s predsednikom Vlade Luksemburga Xavierjem Bettelom in s 
predsednikom Evropskega sveta Charlesom Michelom.

GOSPODARSTVO, EKONOMSKA POLITIKA IN PODJETNIŠTVO

DATUM AKTIVNOST KRAJ

16. 3. 2021 Javna predstavitev kandidatke za članico Sveta Banke Slovenije 
– viceguvernerko

Predsedniška palača

7. 5. 2021 Video nagovor udeležencem nacionalnega tekmovanja »Moje 
podjetje«

Predsedniška palača

18. 5. 2021 Odprtje Muzeja Banke Slovenije ob 30. obletnici države in njene 
centralne banke: »Ustanovitev banke Slovenije je bila prelomna 
odločitev«

Ljubljana

20. 5. 2021 Obisk podjetja American&Efird (A&E Europe), sukanci, d. o. o. Maribor

22. 6. 2021 Udeležba predsednika republike na maši za domovino ob 
30. obletnici samostojnosti Slovenije

Ljubljana

29. 6. 2021 Soočenje stališč o noveli Zakona o vodah Predsedniška palača

6. 7. 2021 Vročitev državnega odlikovanja zlati red za zasluge Gospodarski 
zbornici Slovenije

Studenec pri Krtini

6. 7. 2021 Sprejem predsednika Evropskega računskega sodišča Klausa-
Heinerja Lehneja

Predsedniška palača

9. 7. 2021 Udeležba na uradni otvoritvi predsedniškega vrha pobude »Tri 
morja«

Sofija

21. 7. 2021 Sprejem novoizvoljene viceguvernerke Banke Slovenije in 
novoizvoljenega zagovornika načela enakosti

Ljubljana
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29. 7 2021 Sprejem predsednika Ekonomsko-socialnega sveta Gorenščka Ljubljana

19. 8. 2021 Delovno srečanje vseh treh partnerjev Ekonomsko-socialnega 
sveta

Ljubljana

31. 8. 2021 Udeležba na slovesnosti ob praznovanju 50. obletnice podjetja 
KIMI

Ljubljana

1. 9. 2021 Udeležba na prireditvi: 16. Blejski strateški forum (BSF) Bled

3. 9. 2021 Vročitev odlikovanja za 50 let Krkinih nagrad in spodbujanje 
znanstvenih dosežkov zlasti med mladimi

Novo Mesto

5. 10. 2021 Odlikovanje nemške kanclerke Angele Merkel z redom za 
izredne zasluge

Brdo pri Kranju

6. 10. 2021 Delovni pogovor, guverner Banke Slovenije mag. Boštjan Vasle Ljubljana

7. 10. 2021 Govor na slovesnosti ob 30-letnici Banke Slovenije in uvedbi 
slovenskega tolarja: »Denarna osamosvojitev je eden 
najuspešnejših projektov«

Ljubljana

5. 11. 2021 Sprejem za diplomatski zbor ob 30. obletnici neodvisnosti 
Republike Slovenije

Ljubljana

5. 11. 2021 Posvet pri predsedniku »o energetski prihodnosti Slovenije – ali 
je jedrska energija (ne) nadomestljiva«

Ljubljana

PODROČJE SOCIALNE POLITIKE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

12. 1. 2021 Sprejem dr. Marije Anderluh, predstojnice Službe za otroško 
psihiatrijo na Pediatrični kliniki v Ljubljani

Predsedniška palača

21. 1. 2021 Pogovor s predstavniki humanitarnih organizacij o duševnih in 
socialnih stiskah ljudi v času epidemije 

Predsedniška palača

15. 2. 2021 Obisk otrok ob mednarodnem dnevu otrok z rakom Ljubljana

30. 3. 2021 Sprejem predstavnikov zvez in društev za pomoč osebam s 
posebnimi potrebami in njihovimi družinam

Predsedniška palača

8. 4. 2021 Govor ob svetovnem dnevu Romov Predsedniška palača

28. 4. 2021 Sprejem predstavnikov nekaterih civilnih iniciativ Predsedniška palača

10. 5. 2021 Sprejem ob 30. obletnici Društva za zdravje srca in ožilja Predsedniška palača

19. 5. 2021 Sprejem ob podelitvi državne nagrade in priznanj na področju 
prostovoljstva za leto 2020

Predsedniška palača

22. 5. 2021 Udeležba predsednika na 1. državnem prvenstvu igralcev 
namiznega tenisa s Parkinsonovo boleznijo

Maribor

24. 5. 2021 Sprejem Mihe Lobnika, zagovornika načela enakosti Predsedniška palača

26. 5. 2021 Predstavitev rednega Letnega poročila o delu KPK za leto 2020 Predsedniška palača

11. 6. 2021 Posvet vodilnih strokovnjakov in strokovnjakinj s področja 
medicine, farmacije, kemije in mikrobiologije o cepljenju proti 
covidu-19

Predsedniška palača

24. 6. 2021 Sprejem predsednika Evropskega sodišča za človekove pravice Predsedniška palača

28. 6. 2021 Pogovor strokovnjakov o duševnih stiskah otrok in mladih ob 
epidemiji covida-19

Predsedniška palača

29. 6. 2021 Soočenje stališč o noveli Zakona o vodah Predsedniška palača
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1. 7. 2021

Predstavitev Letnega poročila Varuha človekovih pravic 
Republike Slovenije za leto 2020

Predsedniška palača

3. 7. 2021 Udeležba predsednika republike na vseslovenskem srečanju pod 
Najevsko Lipo: »Najevska Lipa je simbol dialoga«

Ludranski vrh pri Črni 
na Koroškem

5. 7. 2021 Sprejem predstavnikov Združenja Spominčica Ljubljana

11. 8. 2021 Otvoritev Simbioza Mobiln@ – Potujoča mobilna učilnica Ljubljana

12. 8. 2021 Sprejem za Junake 3. nadstropja Brdo pri Kranju

16. 8. 2021 Obisk Društva paraplegikov Prekmurja in Prlekije Murska Sobota

26. 8. 2021 Sprejem ob zaključku natečaja Prostovoljec leta 2020, Naj 
prostovoljski projekt 2020, Mala pozornost za veliko veselje

Brdo pri Kranju

30. 8. 2021 Sprejem predstavnikov Zveze slepih in slabovidnih Slovenije, 
Razširjenega strokovnega kolegija za oftalmologijo in Društva 
Svetloba

Ljubljana

6. 9. 2021 Vročitev državnega odlikovanja zlati red za zasluge Zvezi društev 
slepih in slabovidnih Slovenije

Ljubljana

17. 9. 2021 Slovesnost ob 70-letnici Doma starejših Rakičan Murska Sobota

23. 9. 2021 Dan odprtih vrat ob dnevu slovenskega športa: »Šport krepi naše 
zdravje, utrjuje ugled Slovenije v svetu in nas povezuje«

Ljubljana

27. 9. 2021 Slovesnost ob 70-letnici Vzgojnega zavoda Planina Planina

30. 10. 2021 Udeležba na Slavnostni akademiji ob 95. obletnici delovanja 
Kulturnega društva Sv. Ana

Sveta Ana v 
Slovenskih goricah

PODROČJE OHRANJANJA VOJAŠKE TRADICIJE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

5. 2. 2021 Pogovor z veteranskimi organizacijami, MNZ in MO Predsedniška palača

12. 2. 2021 Sprejem predstavnikov Zveze borcev za vrednote NOB Predsedniška palača

13. 2. 2021 Položitev venca ob spomenik frankolovskim žrtvam Stranice

15. 2. 2021 Pogovor s predstavniki ZVVS Mengeš Predsedniška palača

18. 2. 2021 Redni letni pogovor s predstavniki Koordinacije domoljubnih 
in veteranskih organizacij – KoDVOS 

Predsedniška palača

19. 3. 2021 Udeležba na prireditvi ob 100. obletnici prvih otroških žrtev 
fašizma v Evropi

Strunjan

23.3. 2021 Udeležba na obeležitvi vaje PREMIK 91 Ljubljana, MORS

29. 3. 2021 Udeležba na slovesnosti in polaganje venca pred spomenik 
Rudolfa Maistra

Ljubljana

22. 5. 2021 Spominska slovesnost ob 30. obletnici »Pekrskih dogodkov« Pekre, Maribor

1. 6. 2021 Udeležba na obeležitvi 30. obletnice prve zaprisege 
slovenskih vojakov

Ig pri Ljubljani

12. 6. 2021 Udeležba na spominski slovesnosti ob 75. obletnici 
osvoboditve koncentracijskega taborišča pod Ljubeljem

Ljubelj

27. 6. 2021 Udeležba na prireditvi ob 30. obletnici trzinske bitke Trzin

7. 7. 2021 Slovesnost ob 30. obletnici Brionske deklaracije Ljubljana

11. 9. 2021 Udeležba na proslavi ob priključitvi Primorske matični 
domovini 

Idrija

22. 11. 2021 Udeležba na slovesnosti ob dnevu generala Maistra Ravne na Koroškem

30. 11. 2021 Udeležba na osrednji prireditvi ob 32. obletnici akcije SEVER Portorož
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PODROČJE NACIONALNE VARNOSTI

DATUM AKTIVNOST KRAJ

14. 1. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Zahodne Štajerske Celje

22. 1. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Pomurske regije Murska Sobota

28. 1. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Gorenjske regije Kranj

4. 2. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Severno  
primorske regije

Nova Gorica

10. 2. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Podravske regije Ptuj

17. 2. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Obalne regije Koper

25. 2. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Dolenjske regije Novo mesto

1. 3. 2021 Podelitev priznanj in nagrad ob dnevu Civilne zaščite MORS, Ljubljana

1. 3. 2021 Obisk Državnega logističnega centra Roje Roje, Ljubljana

10. 3. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Koroške Slovenj Gradec

16. 3. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Posavje Brežice

24. 3. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Zasavje Trbovlje

31. 1. 2021 Obisk Regionalnega štaba Civilne zaščite Štajerske Maribor

28. 6. 2021 Udeležba na slovesnosti ob dnevu slovenske policije Holmec

OBRAMBNO PODROČJE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

21. 1. 2021 Študijski obisk 25. generacije VŠT Ljubljana

5. 3. 2021 Obisk slovenskega kontingenta v vojaški bazi Butmir Sarajevo, BiH

18. 3. 2021 Sprejem obrambne ministrice Severne Makedonije Radmile 
Šekerinski

Predsedniška palača

7. 4. 2021 Delovni pogovor z načelnikom Generalštaba SV 
generalmajorjem Glavašem

Predsedniška palača

20. 4. 2021 Predstavitev poročila o pripravljenosti Slovenske vojske Predsedniška palača

21. 4. 2021 Sprejem ministrice za obrambo Črne gore Olivere Injac Predsedniška palača

7. 5. 2021 Obisk logistične brigade SV Kranj

11. 5. 2021 Ogled protiraketnega sistema Patriot Črni Kal

15. 5. 2021 Dan SV Ig pri Ljubljani

20. 5. 2021 Sprejem vrhovnega poveljnika NATO v Evropi generala Toda 
Woltersa

Predsedniška palača

28. 6. 2021 Sprejem nemške obrambne ministrice Annegret Kramp-
Karrenbauer

Predsedniška palača
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30. 6. 2021 Sprejem poveljnice Nacionalne garde Kolorada brig. gen. Laure 
Clellan

Predsedniška palača

3. 9. 2021 Sprejem predsednika Vojaškega odbora gen. Claudia Graziana Predsedniška palača

9. 9. 2021 Medparlamentarna konferenca o skupni zunanji in varnostni 
politiki

Predsedniška palača

29. 11. 2021 Obisk slovenskega kontingenta KFOR na Kosovu Kosovo

17. 12. 2021 Podelitev činov v Šoli za častnike, ob zaključku šolanja 
33. generacije 

Predsedniška palača

IZJAVE IN POGOVORI Z MEDIJI

DATUM AKTIVNOST

3. 1. 2021 Izjava predsednika Pahorja ob položitvi venca k spominskemu obeležju padlim 
borkam in borcem Pohorskega bataljona v počastitev 78. obletnice njihovega 
poslednjega boja.

7. 1. 2021 Izjava predsednika Pahorja o dogajanju v Združenih državah Amerike.

7. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za 
Notranjsko v Postojni.

9. 1. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za Radio 94.

10. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po položitvi venca k spomeniku padlim v 
dražgoški bitki.

14. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Zahodno 
Štajersko v Celju.

21. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s predstavniki Radia Študent.

21. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po pogovoru s predstavniki humanitarnih 
organizacij, vključenih v Nacionalni forum humanitarnih organizacij Slovenije (NFHOS).

22. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Pomurje 
v Murski Soboti.

25. 1. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za Televizijo Slovenija.

27. 1. 2021 Izjava predsednika Pahorja ob mednarodnem dnevu spomina na žrtve holokavsta.

28. 1. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za 
Gorenjsko v Kranju.

3. 2. 2021 Izjava predsednika Pahorja po srečanju z ljubljanskim nadškofom in metropolitom 
msgr. Stanislavom Zoretom.

4. 2. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Severno 
Primorsko v Novi Gorici.

5. 2. 2021 Izjava za medije predsednika Pahorja ob vstopu v leto Josipa Ipavca v Šentjurju.

10. 2. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Podravje 
na Ptuju.

12. 2. 2021 Pogovor predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja za oddajo Recite Al Jazeeri 
na Al Jazeera Balkans.

17. 2. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Obalno 
regijo v Kopru.
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18. 2. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po sprejemu finalistk in finalista projekta 
»Učitelj sem! Učiteljica sem!«

24. 2. 2021 Novinarska konferenca predsednika Pahorja in voditeljev parlamentarnih strank po 
srečanju predsednic in predsednikov parlamentarnih strank na Brdu pri Kranju.

25. 2. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za 
Dolenjsko regijo v Novem mestu.

1. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja ob svetovnem dnevu civilne zaščite v Državnem 
logističnem centru Roje.

4. 3. 2021 Pogovor predsednika Boruta Pahorja za bosanski časopis Dnevni avaz.

5. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja ob delovnem obisku v Bosni in Hercegovini.

5. 3. 2021 Predsednik Pahor se je ob obisku Bosne in Hercegovine pogovarjal z novinarjem 
Amilom Dučićem za portal Fokus.ba.

10. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Koroško 
regijo v Slovenj Gradcu.

15. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po sprejemu predsednika Slovenske akademije 
znanosti in umetnosti, akad. dr. Petra Štiha, in člane delovne skupine, ki je pripravila 
Izjavo o slovenski spravi, ki jo je ob 30. obletnici samostojne slovenske države 
sprejela skupščina SAZU.

16. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Posavje 
v Brežicah.

17. 3. 2021 Novinarska konferenca predsednika Pahorja po srečanju vodij parlamentarnih strank 
in poslanskih skupin ter ministra za zdravje in njegove strokovne skupine o strategiji 
boja z epidemijo covida-19 in nujno potrebnimi sistemskimi spremembami v javnem 
zdravstvenem sistemu na Brdu pri Kranju.

23. 3. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za javnost ob robu obeležitve 30. obletnice vojaške 
vaje Premik’91.

24. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Zasavje 
v Trbovljah.

31. 3. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za Vzhodno 
štajersko regijo v Mariboru.

14. 4. 2021 Izjava za medije predsednika Pahorja ob delovnem obisku v Rimu.

14. 4. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za agencijo Nova ob robu delovnega obiska v Rimu.

16. 4. 2021 Novinarska konferenca predsednika Pahorja o nujnosti pospešene širitve EU na 
Zahodni Balkan.

20. 4. 2021 Novinarska konferenca po predstavitvi letnega poročila o pripravljenosti Slovenske 
vojske za leto 2020.

22. 4. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku grške predsednice Katerine 
Sakellaropoulou v Republiki Sloveniji.

23. 4. 2021 Izjava za javnost ob odkritju klopi prijateljstva med Slovenijo in Grčijo v Kopru.

29. 4. 2021 Izjava za javnost predsednika Pahorja po srečanju s štabom Civilne zaščite za 
Ljubljansko regijo v Ljubljani.

1. 5. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za prilogo V soboto časnika Večer.

6. 5. 2021 Novinarska konferenca ob delovnem obisku predsednika Pahorja v Albaniji.
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6. 5. 2021 Izjava za medije ob delovnem obisku predsednika Pahorja v Črni gori.

7. 5. 2021 Izjava za medije predsednika Pahorja ob obisku Vojašnice Petra Petriča v Kranju.

10. 5. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za albanski dnevnik Albanian Daily News.

11. 5. 2021 Izjava za medije predsednika Pahorja ob obisku enot zračne obrambe vojsk Slovenije 
in Združenih držav Amerike, ki v okviru »Defender Europe 2021« sodelujejo na 
mednarodni vojaški vaji Zvezdni vitez (Astral Knight).

12. 5. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za www.telegrafi.com – največji spletni medij na 
Kosovu.

13. 5. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za kosovski spletni medij demokracia.com.

13. 5. 2021 Izjava za medije ob delovnem obisku predsednika Pahorja na Kosovu.

14. 5. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za srbski časopis Kurir.

14. 5. 2021 Novinarska konferenca ob delovnem obisku predsednika Pahorja v Srbiji.

17. 5. 2021 Novinarska konferenca po srečanju voditeljev pobude Brdo-Brijuni Process na Brdu pri 
Kranju.

30. 5. 2021 Novinarska konferenca na Brdu pri Kranju ob obisku predsednika Portugalske 
republike Marcela Rebela de Souse in predsednika Zvezne republike Nemčije Franka-
Walterja Steinmeierja.

31. 5. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku predsednika Portugalske republike 
dr. Marcela Rebela de Souse v Republiki Sloveniji.

6. 6. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za oddajo Politično s Tanjo Gobec.

9. 6. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku predsednika Švicarske konfederacije Guya 
Parmelina v Republiki Sloveniji.

11. 6. 2021 Predsednik Pahor je podal izjavo za medije po obisku Muslimanskega kulturnega 
centra in ljubljanske džamije.

21. 6. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za STA ob 30-letnici države.

21. 6. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za revijo Reporter.

30. 6. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za Associated Press.

8. 7. 2021 Izjava za medije ob obisku predsednika Pahorja v Bolgariji.

11. 7. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za medije po oddaji glasu na referendumu o noveli 
Zakona o vodah.

15. 7. 2021 Novinarska konferenca ob tretjem srečanju predsednikov Slovenije, Avstrije in 
Hrvaške v Sloveniji.

30. 7. 2021 Izjava za javnost po srečanju predsednika Pahorja in nekdanje predsednice Vlade 
Republike Hrvaške Jadranke Kosor.

11. 8. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za medije po sprejemu ustvarjalcev prvega 
celovečernega slovenskega filma v samostojni Sloveniji – Babica gre na jug.

26. 8. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za javnost po delovnem srečanju vseh treh partnerjev 
Ekonomsko-socialnega sveta (predstavnikov delojemalcev, delodajalcev in vlade) za 
oživitev socialnega dialoga.

7. 9. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za medije po delovnem srečanju z direktorjem STA 
Bojanom Veselinovičem in direktorjem UKOM Urošem Urbanijo.



245

10. 9. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za medije po sestanku z ministrom za zdravje Janezom 
Poklukarjem ter predstavniki strokovne skupine za zajezitev in obvladovanje 
epidemije covida-19. 

11. 9. 2021 Predsednik Pahor je dal izjavo za medije po proslavi ob dnevu vrnitve Primorske k 
matični domovini v Idriji.

20. 9. 2021 Intervju predsednika Republike Slovenije za Radio Koper.

28. 9. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku predsednika Republike Latvije Egilsa 
Levitsa s soprogo Andro Levite v Republiki Sloveniji.

30. 9. 2021 Izjava za medije po slovesnosti ob 80. obletnici prihoda vlaka s prvimi ujetniki 
nacističnih uničevalnih taborišč na slovensko ozemlje v Mariboru o aktualnih 
dogodkih.

1. 10. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku predsednika Pahorja v Republiki Moldaviji.

4. 10. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za oddajo Odmevi na Televiziji Slovenija.

11. 10. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za oddajo EstOvest italijanske televizije RAI TGR.

14. 10. 2021 Novinarska konferenca ob uradnem obisku predsednice Slovaške republike Zuzane 
Čaputove v Republiki Sloveniji. 

10. 11. 2021 Pogovor predsednika Pahorja za N1 o razmerah v BiH in o srečanju Janše in Dodika.

28.11.2021 Izjava za medije ob delovnem obisku predsednika Pahorja v Beogradu.

29.11.2021 Izjava za medije ob delovnem obisku predsednika Pahorja na Kosovem.

2.12.2021 Predsednik Pahor je podal izjavo za javnost ob robu slovesnosti v spomin na 
nekdanjega francoskega predsednika Valeryja Giscarda d’Estainga v Strasbourgu.

GOVORI PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE BORUTA PAHORJA

DATUM AKTIVNOST

5. 2. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril diplomatski zbor ob začetku novega leta.

8. 2. 2021 Govor predsednika Pahorja ob slovenskem kulturnem prazniku

12. 2. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na podelitvi nagrade zlati kamen.

12. 2. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na podelitvi 56. Bloudkovih priznanj za 
leto 2020.

13. 2. 2021 Predsednik Pahor je imel govor po položitvi venca k spomeniku frankolovskim žrtvam 
na Stranicah v soteski Graben.

20. 2. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na obeležitvi 30. obletnice razglasitve ustavnega 
amandmaja XCIX k Ustavi Republike Slovenije, s katerim je Slovenija izstopila iz 
pravnega reda tedanje jugoslovanske federacije.

3. 3. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slavnostni seji Zveze slovenskih društev 
za boj proti raku, ki je potekala v okviru 38. slovenskega tedna boja proti raku.

10. 3. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na virtualni podelitvi priznanja Republike Slovenije za 
poslovno odličnost za leto 2020.

12. 3. 2021 Predsednik Pahor je slavnostno nagovoril udeležence 9. znanstvene konference »Za 
človeka gre 2021: Digitalna transformacija v znanosti, izobraževanju in umetnosti«.
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14. 3. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na žalni slovesnosti, s katero se je Slovenija poklonila 
spominu vseh preminulih zaradi covida-19.

18. 3. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na virtualnem srečanju na visoki ravni o izvajanju ciljev 
Agende 2030, povezanih z vodo. 

19. 3. 2021 Predsednik Pahor je imel govor ob 100. obletnici streljanja na otroke, prve otroške žrtve 
fašizma, v Strunjanu položil venec k spomeniku žrtvam fašističnega nasilja.

25. 3. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob vročitvi priznanja jabolko navdiha 
»herojem korone« po izboru bralk in bralcev slovenskih regionalnih spletnih medijev.

29. 3. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na otvoritvi Mednarodnega raziskovalnega 
centra za umetno inteligenco.

1. 4. 2021 Predsednik Pahor je ob enajstdnevnem zaprtju javnega življenja nagovoril državljanke 
in državljane.

7. 4. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 15. obletnici ustanovitve 
Fakultete za naravoslovje in matematiko Univerze v Mariboru.

8. 4. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na posebni slovesnosti ob svetovnem dnevu 
Romov.

15. 4. 2021 Predsednik Pahor je s pozdravnim nagovorom nastopil na 17. konferenci predsednikov 
parlamentov držav Jadransko-jonske pobude.

17. 4. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence virtualnega dogodka Ameriško-slovenske 
izobraževalne fundacije ASEF.

19. 4. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril sodelujoče na zaključnem dogodku 6. vseslovenskega 
kariernega dneva Zavoda Nefiks, ki je potekal pod geslom »Priložnost je v 
povezovanju!«.

21. 4. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence 31. nacionalnega Otroškega parlamenta.

27. 4. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril državljanke in državljane ob državnem prazniku dnevu 
upora proti okupatorju.

1. 5. 2021 Predsednik Pahor je v počastitev državnega praznika, praznika dela, nagovoril 
državljanke in državljane.

5. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob podelitvi najvišjih priznanj Zbornice 
zdravstvene in babiške nege Slovenije – Zveze strokovnih društev medicinskih sester, 
babic in zdravstvenih tehnikov Slovenije.

7. 5. 2021 Predsednik Pahor je prek video nagovora nagovoril udeležence nacionalnega 
tekmovanja Moje podjetje.

10. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu ob 30-letnici delovanja Društva za 
zdravje srca in ožilja Slovenije.

11. 5. 2021 Predsednik Pahor je z nagovorom nastopil na mednarodni konferenci Kongres po 
kongresu.

12. 5. 2021 Predsednik Pahor je ob mednarodnem dnevu medicinskih sester z video nagovorom 
čestital medicinskim sestram, babicam in zdravstvenim tehnikom zaposlenim v 
Zdravstvenem domu Slovenj Gradec.

15. 5. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na prireditvi ob dnevu Slovenske vojske. 

18. 5. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na odprtju Muzeja Banke Slovenije.

19. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu ob podelitvi državne nagrade in priznanj 
na področju prostovoljstva za leto 2020.
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20. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel slavnostni nagovor na osrednji prireditvi ob 60-letnici gibanja 
Bralna značka.

20. 5. 2021 Predsednik Pahor je obiskal podjetje American & Efird (A&E Europe), sukanci, d. o. o., 
kjer je nagovoril zaposlene.

20. 5. 2021 Predsednik Pahor se je udeležil razprave z naslovom »Prihodnost Evrope – pogovor o 
strateških izzivih ob začetku vseevropske razprave« na Brdu pri Kranju, kjer je imel tudi 
nagovor.

21. 5. 2021 Poslanica predsednika Pahorja ob tednu ljubiteljske kulture 2021: »Potrebujemo 
kulturo«.

21. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na odprtju prenovljenega Čebelarskega muzeja v 
Radovljici z novo stalno razstavo Živeti skupaj.

22. 5. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesni počastitvi 30. obletnice 
»Pekrskih dogodkov«: »Slovenci zmagujemo, če sodelujemo«.

26. 5. 2021 Predsednik Pahor je s slavnostnim nagovorom nastopil na slavnostni otvoritvi 
10. mednarodne konference Dan Afrike.

27. 5. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu članov Združenja gluhoslepih Slovenije 
DLAN v Predsedniški palači.

27. 5. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence Mednarodne filozofske olimpijade, ki je 
potekala virtualno.

31. 5. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril veleposlanice in veleposlanike Republike Slovenije in 
visoke predstavnike Ministrstva za zunanje zadeve Republike Slovenije, ki so sodelovali 
na 25. rednem letnem posvetu slovenske diplomacije.

3. 6 .2021 Predsednik Pahor je v Bruslju na povabilo European Policy Center nastopil kot gost 
pogovora o prihodnosti Evrope in Zahodnega Balkana.

4. 6. 2021 Predsednik Pahor je ob dnevu krvodajalstva nagovoril državljanke in državljane.

7. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu za prejemnike Bloudkovih priznanj za 
leto 2020 na posestvu Brdo pri Kranju.

8. 6. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril obiskovalce Predsedniške palače ter državljane in 
državljanke ob državnem prazniku dnevu Primoža Trubarja.

10. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na posebni slovesnosti ob počastitvi dneva slovensko-
britanskega prijateljstva v Gornjem Suhorju.

15. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na tradicionalni žalni slovesnosti ob Lipi sprave na 
ljubljanskih Žalah.

15. 6. 2021 Predsednik Pahor bil slavnostni govornik na odprtju razstave Joca Žnidaršiča »Leta 
preloma«, ki je bila posvečena 30. obletnici osamosvojitve Republike Slovenije. 

17. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na odprtju Zdravstvenega razvojnega foruma 2021, 
tradicionalne konference o managementu in vodenju v zdravstvu.

17. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na osrednji slovesnosti ob 15. občinskem prazniku 
Občine Sveta Trojica v Slovenskih goricah.

18. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na odprtju razstave ob 30-letnici samostojnosti 
Republike Slovenije z naslovom »Tri zvezde treh desetletij – Celje 1991«.

19. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na prireditvi ob predstavitvi gibanja Adijoplastenka.si.

21. 6. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence 8. evropskega matematičnega kongresa, ki je 
potekal virtualno.
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24. 6. 2021 Predsednik Pahor je na zadnji šolski dan nagovoril učence ob obisku Osnovne šole 
Hudinja v Celju.

24. 6. 2021 Predsednik Pahor je obiskal Ministrstvo za obrambo in preko videokonference nagovoril 
pripadnice in pripadnike Slovenske vojske, ki delujejo v mednarodnih operacijah in 
misijah.

24. 6. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na skupni slovesnosti štirih občin slovenske 
Istre ob 30. obletnici dneva državnosti. 

25. 6. 2021 Predsednik Pahor je v počastitev dneva državnosti in 30. obletnice samostojnosti 
Republike Slovenije v Veliki dvorani Predsedniške palače sprejel in slavnostno nagovoril 
obiskovalce dneva odprtih vrat.

25. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu za svojce padlih pripadnikov Teritorialne 
obrambe Republike Slovenije, Ministrstva za notranje zadeve in civilnih žrtev ter 
ranjenih v vojni za Slovenijo.

25. 6. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji slovesnosti ob dnevu državnosti 
in 30. obletnici osamosvojitve Slovenije.

26. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na simpoziju Zelena prihodnost, ki so ga pripravili v 
Šentjerneju.

26. 6. 2021 Predsednik Pahor se je v Šmarjeških Toplicah udeležil dviga slovenske zastave na 
najvišjem drogu v Sloveniji ob prisotnosti pripadnikov Garde Slovenske vojske, ki je bila 
ustanovljena na ta dan leta 1991, in imel ob tem nagovor.

27. 6. 2021 Predsednik Pahor je imel slavnostni nagovor na občinski proslavi ob 30. obletnici 
samostojnosti Republike Slovenije ter ob 30. obletnici bitke v Trzinu in vojne za 
Slovenijo.

28. 6. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti, na kateri so obeležili dan 
slovenske policije in 30. obletnico slovenske osamosvojitve.

1. 7. 2021 Predsednik Pahor je z video nagovorom nastopil na Mednarodnem forumu o enaki 
zastopanosti žensk in moških.

2. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na Prespanskem forumu za dialog na Ohridu.

3. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel slavnostni nagovor na tradicionalnem, tridesetem 
vseslovenskem srečanju pod Najevsko lipo.

3. 7. 2021 Predsednik Pahor je z video nagovorom nagovoril udeležence 45. kongresa Evropske 
zveze biokemijskih društev (FEBS)

5. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel otvoritveni nagovor na odprtju fotografske razstave »Svetloba 
onkraj podaljšanih senc« dddr. Evgena Bavčarja. 

7. 7. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na posebni slovesnosti ob 30. obletnici 
sprejema Brionske deklaracije v Vili Podrožnik.

8. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na predsedniškem panelu gospodarskega foruma 
pobude Tri morja v Bolgariji. 

9. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na predsedniškem panelu z naslovom »Pobuda 
Tri morja: Pot k močnejši, združeni in bolj kompetitivni Evropi« na uradni otvoritvi 
predsedniškega vrha pobude Tri morja v Bolgariji.

10. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor ob prejemu priznanja »Trije grbi Trsta – Tre sigili di 
Trieste«, ki ga je predsedniku republike vročil župan Trsta Dipiazza.

10. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel slavnostni govor na osrednji slovesnosti ob obletnici podpisa 
memoranduma o vrnitvi Narodnega doma v Trstu slovenski narodni skupnosti v Italiji in 
30. obletnici samostojnosti Slovenije v Križu pri Trstu.
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13. 7. 2021 Predsednik Pahor je kot osrednji govornik nastopil na forumu Praški evropski vrh v 
Pragi.

14. 7. 2021 Nagovor in poziv predsednika Pahorja k cepljenju.

17. 7. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slavnostnem odprtju največjega 
mednarodnega zborovskega festivala v Evropi – Europa Cantat 2021. 

19. 7. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na letališču Prilozje v Metliki obeležil dan slovensko-
izraelskega prijateljstva v spomin na skupni boj obeh držav proti nacizmu in fašizmu v 
drugi svetovni vojni.

10. 8. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu za olimpijsko reprezentanco ob zaključku 
32. olimpijskih iger v Tokiu.

11. 8. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na otvoritvi Simbioza Mobiln@ – potujoča mobilna 
učilnica na kolesih pred Domom starejših občanov Vič-Rudnik (enota Bokalce).

14. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 10. obletnici Dializnega 
centra Kobarid.

16. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji regijski proslavi ob dnevu 
združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom v Beltincih.

17. 8. 2021 Predsednik Pahor je v počastitev državnega praznika združitve prekmurskih Slovencev z 
matičnim narodom v Veliki dvorani Predsedniške palače sprejel in nagovoril obiskovalce 
dneva odprtih vrat.

20. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na prireditvi in slavnostnem koncertu ob 
50-letnici TV Koper/Capodistria »Tako zelo smo se ljubili – C’eravamo tanto amati«. 

21. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na odprtju 59. Mednarodnega kmetijsko-
živilskega sejma AGRA.

23. 8. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na otvoritvenem vrhu Krimske platforme v Kijevu.

25. 8. 2021 Predsednik Pahor je ob dnevu slovensko-ameriškega prijateljstva priredil sprejem za 
člane Senata Združenih držav Amerike, ki so obiskali Slovenijo, in jih nagovoril.

25. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na tradicionalni slovesnosti ob dnevu 
slovensko-ameriškega prijateljstva v Andražu nad Polzelo.

26. 8. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu ob zaključku natečaja Prostovoljec 
leta 2020, ki ga pripravlja Mladinski svet Slovenije (MSS).

28. 8. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na otvoritveni slovesnosti jubilejnega 
30. festivala Mittelfest v Čedadu. 

31. 8. 2021 Poslanica predsednika Pahorja ob začetku šolskega leta.

1. 9. 2021 Predsednik Pahor se je udeležil 16. Blejskega strateškega foruma (BSF) in imel osrednji 
govor na panelu voditeljev o širitvi EU na Zahodni Balkan.

3. 9. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na proslavi ob 100. obletnici Marežganskega 
upora v Marezigah.

4. 9. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji slovesnosti ob 30-letnici 
delovanja Zveze Slovencev na Madžarskem. 

4. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob 21. prazniku Občine Tišina in 50-letnici 
delovanja Nogometnega kluba Roma.

5. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na vsakoletni, tokrat že 60. vseslovenski proslavi ob 
srečanju taboriščnic, taboriščnikov, političnih zapornic in zapornikov, ukradenih otrok, 
izgnancev, njihovih svojcev in prijateljev v Portorožu.
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6. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob 120-letnici Zveze mariborskih športnih 
društev Branik.

8. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na sprejemu za slovensko paraolimpijsko 
reprezentanco, ki se je vrnila z letošnjih paraolimpijskih iger v Tokiu.

9. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel uvodni nagovor na Medparlamentarni konferenci o skupni 
zunanji in varnostni politiki ter skupni varnostni in obrambni politiki (SZVP/SVOP). 

9. 9. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence jubilejnega 30. Slovenskega oglaševalskega 
festivala.

13. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na posebni slovesnosti na Univerzi v Bologni, kjer je 
prejel »Sigillum Magnum«, najvišje odlikovanje bolonjske univerze, ki ga prejmejo 
najvplivnejši posamezniki.

15. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na vrhu voditeljev držav, članic Evropske unije, Arraiolos 
2021 v Rimu.

17. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na svečani prireditvi ob 70-letnici Doma starejših 
Rakičan.

18. 9. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na jubilejnem 40. srečanju slovenske katoliške mladine 
Stična mladih 2021.

27. 9. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence srečanja predsednikov parlamentov 
Zahodnega Balkana z naslovom Vloga parlamentov pri povrnitvi zaupanja v širitveni 
proces Evropske unije.

30. 9. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 80. obletnici prihoda vlaka 
s prvimi ujetniki nacističnih uničevalnih taborišč na slovensko ozemlje v Mariboru.

30. 9. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slavnostnem dogodku ob 100. obletnici 
obstoja in delovanja Ljudske univerze Celje.

7. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel nagovor na slovesnosti ob podelitvi certifikata in 10-letnici 
programa Mladim prijazna občina.

7. 10. 2021 Predsednik Pahor bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 30-letnici Banke Slovenije.

8. 10. 2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na otvoritvi mednarodne konference, ki 
je obeležila 60 let poučevanja in raziskovanja mednarodnih odnosov v Sloveniji z 
naslovom »Šest desetletij za preteklost, šest desetletij za prihodnost«.

9. 10. 2021 Predsednik Pahor priredil sprejem za diamantne maturantke in maturante ter jih 
nagovoril.

12. 10. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence otvoritve 24. Festivala slovenskega filma v 
Portorožu.

14. 10. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril mlade na delavnici projekta Zveze prijateljev mladine 
Slovenije »Uresničevanje pravice otrok do participacije: Naše mnenje šteje!« – dialog z 
mladimi.

15. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na prireditvi Švicarski večer: Srečanje med tradicijo in 
inovacijo, ki jo je ob svoji 20. obletnici priredilo Veleposlaništvo Švice v Ljubljani.

18. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob odkritju spomenika Ljudevitu Gaju v 
Ljubljani.

18. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob odkritju spomenika Francetu Prešernu 
v Zagrebu.

19. 10. 2021 Predsednik Pahor je nagovoril mlade na prireditvi Dnevi talentov Gimnazije Kranj.
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20. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu ob začetku 5. regionalne konference 
organov za enakost iz jugovzhodne Evrope.

22. 10. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob razglasitvi prejemnika naziva 
Inovativni mladi kmet/kmetica 2021.

22.10.2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji slovesnosti ob minulem jubileju, 
75-letnici Organizacije združenih narodov, in prihajajoči 30-letnici članstva Republike 
Slovenije v OZN.

25.10.2021 Predsednik Pahor je nagovoril obiskovalce Predsedniške palače ter državljane in 
državljanke ob državnem prazniku dnevu suverenosti.

27.10.2021 Predsednik Pahor je nagovoril udeležence virtualnega srečanja na visoki ravni, ki ga je 
na temo podnebnih sprememb sklical predsedujoči 76. Generalne skupščine OZN pred 
konferenco Združenih narodov o podnebnih spremembah COP26 v Glasgowu.

28.10.2021 Predsednik Pahor je danes kot osrednji gost nagovoril udeležence letne konference 
mislišča European Policy Forum (EPC), ki je potekala virtualno.

30.10.2021 Predsednik Pahor je imel govor na slavnostni akademiji ob 95. obletnici delovanja 
Kulturnega društva Sveta Ana.

2.11.2021 Poziv predsednika Pahorja državljankam in državljanom ob zaostrovanju epidemičnih 
razmer.

5. 11.2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu za diplomatski zbor ob 30. obletnici 
neodvisnosti Republike Slovenije, ki ga je gostil doajen diplomatskega zbora in 
apostolski nuncij v Republiki Sloveniji Jean-Marie Speich.

6. 11.2021 Predsednik Pahor je imel govor na inavguraciji orgel v Stolnici Marijinega vnebovzetja v 
Kopru.

9. 11. 2021 Predsednik Pahor je imel govor na otvoritvi Sinagoge Ljubljana. 

11.11.2021 Nagovor predsednika Pahorja državljankam in državljanom in poziv cepljenju.

12.11.2021 Predsednik Pahor je imel govor na obeležitvi 75. obletnice ustanovitve UNESCO v Parizu.

16.11.2021 Poziv predsednika Pahorja ob mednarodnem dnevu strpnosti.

17.11.2021 Predsednik Pahor je imel govor na slovesnosti ob izidu jubilejne, certificirane Ustave 
Republike Slovenije, ki jo je izdal Uradni list ob 30. obletnici sprejema Ustave Republike 
Slovenije. 

23.11.2021 Predsednik Pahor je z govorom nastopil na otvoritvi Strateškega foruma »Inženirji 
gradimo varno, zeleno in digitalno« ob 25-letnici Inženirske zbornice Slovenije, ki je 
potekal virtualno.

23.11.2021 Predsednik Pahor je v počastitev državnega praznika dneva Rudolfa Maistra priredil 
posebno slovesnost in nagovoril državljanke in državljane.

30.11.2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti v počastitev akcije Sever.

1.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na tradicionalnem sprejemu za predstavnike invalidskih 
organizacij ob mednarodnem dnevu invalidov.

3.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na predstavitvi projekta Google Arts & Culture: 
Slovenija.  

3.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu ob 30-letnici interneta v Sloveniji.

7.12.2021 Predsednik Pahor je imel slavnostni govor na slavnostnem dogodku ob 75. obletnici 
podjetja Lek, 25. obletnici skupine Novartis, 15. obletnici odobritve biološkega zdravila 
skupine Sandoz.
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9.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na odprtju razstave ODJUGA: Zgodbe o identitetah na 
prepihu.

9.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na spletni konferenci Vrh demokracij.

10.12.2021 Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slavnostni podelitvi Zoisovih priznanj, 
priznanj Ambasador znanosti ter Puhovih priznanj in nagrad za leto 2021.

13.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na zaključni prireditvi izbora Face leta 2021.

14.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu za športnike.

15.12.2021 Predsednik Pahor je imel govor na sprejemu za predstavnice in predstavnike 
humanitarnih organizacij.
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